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Martin ZAORA L
DĚTKOVICE Vypleněny nebyly pouze 

hrobky egyptských faraonů v pyramidách, 

ale i mnohem méně honosná pohřebiště. 

Svědčí o  tom nález, který v  průběhu 

července učinili archeologové při 

průzkumu před výstavbou rodinného 

domu na okraji Dětkovic!

2x foto: www.uapp.cz
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Hloučela bude opět čistší. Klasickou 
akci, které se účastní lidé mající 
rádi čistou přírodu, opět zažijeme 
v  biokoridoru Hloučela. Okrašlovací 
spolek na 17. září svolává k penzionu 
Stella všechny, kteří chtějí mít břehy 
říčky čistší. Rozdávání pytlů na 
odpadky proběhne od 8.30 hod. A cíl? 
Udělat z Hloučely místo bez suvenýrů 
od nepořádníků.

Školní klub „Sporťáci SOŠPO“ 
uspěl v  soutěži Hýbeme se hezky 
česky a  v  rámci Olomouckého 
kraje se dostal do finále. Během září 
má v  prodejnách Penny Marketu 
probíhat hlasování o vítězi. Už nyní 
má ale školní klub jistou odměnu 
deset tisíc korun.

10 000

„KDYŽ MÁTE PROBLÉM 
S TÍM, ŽE SI NEJSTE 
SCHOPEN ZAVÁZAT 

TKANIČKY U BOT, 
ZAČNETE ALARMOVAT...“
Slavný český hitmaker Michal David 
v exkluzivním rozhovoru pro Večerník 
svérázně a s humorem objasnil svoji 
motivaci ke snížení váhy.

Celou jednu dekádu byl nejlepším 
klasickým parašutistou na světě 
v individuální akrobacii a sbíral medaile 
včetně titulů z vrcholných mezinárodních 
závodů pro Armádní sportovní oddíl 
Dukla Prostějov i Českou republiku jak 
mezi jednotlivci, tak v družstvech. Loni 
řekl dost, a  v  nejlepších letech ukončil 
aktivní kariéru, načež plynule přešel 
na pozici vedoucího staršího trenéra 
ASO Dukla, potažmo kouče národní 
reprezentace ČR. 

Exkluzivní rozhovor 
čtěte na straně 40!

LIBOR JIROUŠEK

Parašutisté u  muzea. Nevšední 
zážitek se naskytl obyvatelům 
Prostějova během pátku 2. září. 
Odpoledne totiž na prostranství 
před muzeem přistáli s padáky vojáci. 
A přidali tak bonus k výstavě, která se 
věnuje útvaru 601. skupiny speciálních 
sil. Už od července je výstava k vidění 
právě v  prostorách staré radnice. 
Vernisáž a seskok parašutistů proběhly 
však právě až uplynulý pátek.

POÈASÍ v regionu

Zdroj: meteocentrum.cz

Pondìlí 26/14 °C
Boris

24/13 °C
Boleslav

Støeda 23/12 °C
Regina/Regína

Ètvrtek 23/11 °C
Mariana

Pátek 22/11 °C
Daniela

Sobota 21/10 °C
Irma

Nedìle 21/10 °C
Denisa /Denis

Aquapark zavøel 

Prostějov (mls) – S  koncem 
prázdnin skončil ve středu 31. srpna 
i  provoz Aquaparku. Zatímco 
spokojení návštěvníci se po třech 
měsících provozu těší na příští 
sezónu, lidé z  okolí si uleví od 
sezónního ruchu. Prostějovské 
centrum vodních radovánek slouží 
lidem z města i širokého okolí již od 
roku 2006. 

Rostou! 

Prostějovsko (mls) – Houbařská 
sezóna aktuálně nabírá na 
obrátkách. „Chodil jsem po lesních 
cestičkách v  okolích Protivanova 
a  objevil mimo jiné Hřiba 
smrkového, Křemenáče březového 
i  Bedlu vysokou,“ informoval 
Večerník jeden z  milovníků 
tradičního českého koníčku. 

Nervy s elektøinou 

Prostějovsko (mls) – Ceny 
elektřiny pro české domácnosti 
v  průběhu uplynulého týdne 
vystřelily nesmyslně vysoko. Toto 
téma rezonovalo celou společností. 
Zatímco ve Francii platí domácnosti 
za MWH elektřiny 45,2 EUR 
a  na Slovensku 62 EUR, zdálo se, 
že u  nás budeme v  zimě platit až 
1  050 EUR, tedy dvacetkrát víc než 
francouzské domácnosti. To bylo 
ve chvíli, kdy ČR patří k největším 
exportérům elektřiny v  celé EU, 
pro řadu lidí zcela nepochopitelné. 
Následně začaly ceny elektřiny 
přece jen prudce klesat. Nejistota 
spojená s  nervozitou ohledně cen 
však trvá dál. 

RYCHLÝ
NÍK

Nově zrekonstruované útroby zim-
ního stadionu v  Prostějově zavdávají 
příčinu k  obavám, jak uchránit nové 
sedačky na tribunách, prosklené boky 
haly a  další inovace, které zkrášlují 
celé prostory hokejového svatostánku. 
Prostějovští konšelé z  toho mají hlavu 
zamotanou a  mají strach, že opilí fa-
noušci hokeje brzy krásný interiér zimá-
ku zdemolují. Proto po poslední schůzi 
rady města přišli s opatřením, které by 
mělo potencionální vandalismus bě-

hem hokejových utkání minimalizovat. 
„Zimák je po rekonstrukci krásný, až se 
mi tají dech a několikrát mi při pohledu 
na nové tribuny vynechalo i srdce. Dokud 
budu primátorem, a já jím budu, tak ne-
dopustím, aby nějaký ožralý chuligán 
sedačky poničil nebo něco nasprejoval 
na nové kopility. A co si budeme povídat, 
drtivá většina diváků je při hokeji v Pros-
tějově ožralá jako Dáni a v alkoholovém 
opojení mají roupy. Proto jsem po doho-
dě s vedením městské policie rozhodl, že 
každý, kdo bude chtít v Prostějově vidět 
hokej, bude muset u  vstupu na zimní 
stadion prodělat dechovou zkoušku. Po-
kud bude mít v dechu jen jedinou setinu 
chlastu, pak mu bude zakázán vstup na 

hokej,“ pravil Agentuře Hóser zcela re-
zolutně primátor Prostějova Francimór 
Kopačka. 
Jeho slova podpořili i  další radní. „No 
jistě! Ožralej fanoušek, na houby fanou-
šek! Jednak tímto opatřením zajistíme 
klid, pořádek a slušnost při fandění pro-
stějovským hokejistům a jednak omezí-
me riziko vandalismu. Navíc jsme v radě 
města schválili i to, že na celém zimáku 
bude platit zákaz prodeje jakéhokoliv 
alkoholu, tedy i piva nebo čaje s rumem. 
Alkohol se bude servírovat pouze ve VIP 
místnosti, kam chodíme na hokej my,“ 
prozradil první náměstek primátora Jiří 
Nikamnepospíchal. Jak je ale možné, že 
běžnému dělnému lidu je zakázáno na 

zimním stadionu chlastat a  vrchnosti 
z radnice to bude povoleno? „No snad si 
nemyslíte, že když já si dám dvě vodky, 
tak budu lámat sedačky? To byste mě 
nasral,“ zpražil redaktora Agentury Hó-
ser Jiří Nikamnepospíchal. 
Otázkou ovšem je, kolik tedy v  hledišti 
zimního stadionu bude při hokejových 
utkáních v  Prostějově lidí. Moc asi ne. 
„Brzy hokejoví fanoušci pochopí, že fan-
dit se dá i ve střízlivosti,“ soudí náměstky-
ně primátora Miládka Bitva u Sokolova.  
 Za Agenturu Hóser Majkl

Agentura Fanoušci budou u vchodu na zimák „dýchat“Fanoušci budou u vchodu na zimák „dýchat“

Text v této rubrice je smyšlený,
nikterak pravdivý a redakce

Večerníku se od něj distancuje.

PROSTĚJOV Tak tohle 
snad v  Prostějově ještě 
nebylo. Dinosauři v  uli-
cích? Kdo to kdy viděl, 
tedy kromě filmové série 
Jurský park. I když… Kdysi 
dávno, před miliony let, tu 
dinosauři nejspíš pocho-
dovali. A nyní jsou zpět. Ba 
co víc, dokonce tu a tam 
k vidění na korbách aut. 
Právě na nich se kolikrát 
nachází opravdu zajíma-
vé věci jako jsou záchody, 
matrace nebo třeba něco, 
co vypadá jako půlka obý-
váku. Ale dinosaurus? To 

tu fakt ještě nebylo... 

Prostějovská policie vyhlásila celostátní pátrání po 

dvojici osob, která je podezřelá z  trestné činnosti 

a  skrývá se před spravedlností na neznámých 

místech nebo se nacházejí na neznámém místě. 

Strážci zákona žádají veřejnost o  pomoc při

jejich dopadení. Prostějovská policie žádá občany,

aby v  případě zjištění místa pobytu uvedených 

osob neprodleně kontaktovali kterékoliv oddělení 

Policie ČR prostřednictvím bezplatné linky 158.

PÁTRÁNÍ

se narodil 30. května 1959 a trvalé byd-
liště má hlášeno v okrese Prostějov. Na 
hledaného vyhlásila prostějovská po-
licie celostátní pátrání dne 30. srpna 
2022. Jeho zdánlivé stáří je v rozmezí od 
60 do 65 let, měří zhruba 179 centime-
trů, je střední postavy, má šedomodré 
oči, hnědé vlasy a prošedivělou bradku.  

ZBYNĚK BOMBÍK 

se narodila 29. května 2006 a  trvalé 
bydliště má hlášeno v okrese Prostějov. 
Na hledanou vyhlásila prostějovská po-
licie celostátní pátrání dne 16. června 
2022. Její zdánlivé stáří je v rozmezí od 
15 do 16 let, měří okolo 160 centimet-
rů, má hubenou postavu, modrozelené 
oči a hnědé vlnité vlasy.  

SABINA DOBRÁ 

po dvojici hledaných

Finanční trest dostal Martin Ku-
bina poté, co jej policisté přistihli, 
jak řídí vozidlo bez papírů. Ani 
to jej však neodradilo. Minulé 
úterý kvůli opakované jízdě bez 
řidičského oprávnění odcházel 
od prostějovského soudu s nepod-
míněným trestem na 10 měsíců. 
Proč? A co je zajímavé? 

Tolik korun si „vydělá“ sedmat-
řicetiletý recidivista za jeden den 
strávený ve vězení. Tam jej soud 
poslal na 100 dní poté, co z poku-
ty ve výši 20 000 korun po uply-
nutí zákonné lhůty nezaplatil ani 
korunu.

200

KRIMI•• Pondělí •• 
Lidé v kamenech. „Člověk postupně nalézá sám sebe asi jako sochař posta-
vu v kvádru kamene,“ všiml si herec Miroslav Horníček. Z Prostějova pochá-
zela všeobecně uznávaná sochařka Hana Wichterlová, která zemřela přesně 
před 32 lety v Praze. 

•• Úterý ••
Jestli nám zahyne... „Tak jako na louce kytička, vyrostla ta naše písnička a až 
se ta písnička ztratí, pak už nic nebudem mít!“ Tento text na známou melodií 
Karla Hašlera dle svého vyprávění zaslechl herec František Filipovský bez-
prostředně poté, co se dozvěděl o smrti pražského Chavaliera v koncentrač-
ním táboře v Mauthausenu. Moravské divadlo Olomouc v prostějovských 
Kolářových sadech sehrálo představení Podskalák založené právě na písních 
Karla Hašlera. 

•• Středa •• 
Hra na rozloučenou. „Šachy učí člověka, aby nikdy neztrácel odvahu jen 
proto, že jeho současné postavení nevypadá dobře,“ upozornil Benjamin 
Franklin. I  poslední prázdninový den mohly děti s  kamarády vyrazit do 
městské knihovny na tradiční Deskohraní. 

•• Čtvrtek •• 
Neztvrdnout! „Do první, do první třídy se s chutí vrhni, do první, do prv-
ní, jen v ní neztvrdni!“ zpívá se v chytlavé písni prostějovské skupiny Marbo. 
Právě ta zazněla na vítání prvňáčků ZŠ v ulici Palackého v prostorách tělo-
cvičny budovy na Skálově náměstí. Zatímco prvňáčkům začala škola, všem 
ostatním žákům ve stejný den skončily prázdniny.   

•• Pátek •• 
Věčný maraton. Je to přesně 2 512 let, co athénský posel Feidippidés doběhl 
do Sparty oznámit řecké vítězství nad Peršany v bitvě u Marathónu. Se slovy 
„zvítězili jsme“ vyčerpáním zemřel. Od té doby si stejně dlouhou trasu může 
vyzkoušet kdokoliv z odvážných mužů i žen. I pro ně v Prostějově a okolí 
akce organizuje zdejší Maratonský klub.  

•• Sobota •• 
Smržická šlapka. Existuje prý celá řada důvodů, proč je lepší kolo než muž 
či žena. Jedním z nich je to, že se kolo nestará o to, jak často na něm jezdíš… 
Vytáhnout kola ze sklepů třeba i po relativně dlouhém čase a vyrazit na nich 
do širokého okolí mohli všichni účastníci letošní Smržické šlapky.  

 Neděle •• 
Útěk z řádu. „Milovala jsem jeptišky, když jsem vyrůstala. Viděla jsem je jako 
opravdu prosté, disciplinované, lepší než ostatní lidi. Chtěla jsem být jeptiška!“ 
prohlásila americká zpěvačka Madonna. Jaké je to utéct z řádu, a to nejen cír-
kevního, mohli lidé vidět během víkendové akce na plumlovském zámku. 

„7 dnù Veèerníku v kostce“„7 dnù Veèerníku v kostce“
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PROSTĚJOV Mít takové letité 
přátelství je opravdu nad všechny 
poklady světa.    
Přestože je jim „teprve“ 11 let, 
už spolu ušly neuvěřitelný kus ži-

votní cesty. Tereza Vidmuchová 
a Dorota Pospíchalová jsou i díky 
svým rodičům kamarádky oprav-
du od kočárku a  jejich přátelství 
jim vydrželo až k aktuálnímu ná-
stupu na víceleté gymnázium. 

Martin ZAORA L
Kamarádily spolu už jako batolata. 
Ruku v  ruce šly do mateřské škol-
ky, coby prvňačky obě absolvovaly 
emotivní nástup na ZŠ Jana Želez-

ného v Prostějově. Uplynulé 1. září 
se Tereza Vidmuchová a  Dorota 
Pospíchalová opět setkaly, aby spo-
lečně vpluly do primy osmiletého 
Gymnázia Jiřího Wolkera. 
„V  soukromém archivu jsem si 
uschovala jejich snímky v  kočárku 
a ze zápisu do školky i  školy. Aktu-
álně k nim přibyla i fotografie z prv-

ního září, kdy nastoupily na gymná-
zium,“ vysvětlila zrod podivuhodné 
fotografické série Petra Vidmucho-
vá. 
Reportáže ze staru školního roku 
si můžete přečíst na straně 8 dneš-
ního vydání, téma nástupu prv-
ňáčků do lavic zpracoval Večerník 
na dvoustranu 18-19.

OD  KOÈÁRKU
František JURA,

V  posledních týdnech a  měsících jsme svědky 
dramatického nárůstu cen energií, na který na-
vazuje výrazné zdražování potravin a  dalších 
základních potřeb. Vede mě to k přesvědčení, že 
naše město musí být připraveno na situaci, kdy 
řada našich občanů nebude bez vlastního zavině-
ní schopna vyjít se svými příjmy. Už nyní radnice 
na můj popud pracuje na programu pomoci or-
ganizacím v sociální, kulturní a sportovní oblasti, 
na které především rostoucí cena energií tvrdě 
dopadne. Nyní jsem se rozhodl iniciovat rozšíření 
programu této pomoci také na občany. 
Hospodaření města, které je zcela bez dluhů 
a hospodaří s přebytkem, nám to umožňuje. Mu-
síme umět podat pomocnou ruku těm nejohrože-
nějším skupinám občanů. Mám na mysli osaměle 
žijící seniory, osamělé příjemce invalidních důcho-
dů a samoživitele pečující o děti. Každý z nich se 
bude moci obrátit na město a každému budeme 
připraveni pomoci. Naši občané si to zaslouží.

PROSTĚJOV Během pátečního 
dopoledne se dočkali fanoušci 
vojenské techniky, ale také 
řada žáků ze základních škol 
skvěle připravené akce vojenské 
posádky z  Prostějova, která 
pořádala den otevřených 
dveří. Společně s  armádou 
předvedly své umění také složky 
Integrovaného záchranného 
systému (IZS), nechyběli tak 
hasiči, policisté nebo záchranáři, 
a pozadu nezůstala ani Policie 
České republiky či prostějovští 
městští strážníci. V  rámci akce 
se uskutečnilo také slavnostní 
vyhlášení výsledků sportovních 
memoriálů, které proběhly v mi-
nulých dnech. Hlavním tahákem 
však pro veřejnost byly dynamic-
ké ukázky všech složek, a právě ty 
si nenechala ujít celá řada obča-
nů i školáků.  (jaf)

Den  otevøených  dveøí  vojenské  posádky 

 Foto: Jan Frehar

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

pøilákal  nejen  školákypøilákal  nejen  školáky

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz

STRAŽISKO Neuvěřitelné 105. 
narozeniny oslavila ve čtvr-
tek 18. srpna v úzkém rodin-
ném kruhu Linda Wichterlová. 
Manželka světoznámého 
vědce Otto Wichterleho byla 
zvyklá po mnoho let slavit na 
rodinném sídle ve Stražisku. 
Naposledy však do něj zavítala 
v roce 2018, od té doby dny trá-
ví převážně ve svém pražském 
bytě. Na milované Stražisko 
však stále vzpomíná a ani jeho 
obyvatelé na ni rozhodně ne-
zapomněli. 

pro Večerník 

Martin
ZAORAL

EXKLUZIVNÍ
zpravodajství

Právě ve Stražisku se Linda Wichter-
lová před druhou světovou válkou 
seznámila a později též zasnoubila se 
svým manželem. S ním tam pak de-
sítky let hrávala tenis. Zde její milo-
vaný muž, s nímž ji pojil neobyčejně 
harmonický vztah, v  roce 1998 ze-
mřel. Shodou okolností se tak stalo 
v den jejích narozenin. 
Celá vesnice Lindu Wichterlovou 
po dlouhé roky rozhodně nevníma-
la „pouze“ jako manželku vynálezce 
kontaktních čoček a  řady dalších 
vynálezů. Svým šarmem, laskavostí, 
skromností a bezprostředností si vždy 
dokázala získat opravdu každého.

>>> dokončení na str. 11

Linda Wichterlová oslavila 105 let!

  Foto: archiv Zaoral 



Napsáno

3. 9. 2012
Z dnešního pohledu je velice úsměvné vzpomínat na dobu, kdy význam-
ným partnerem pro město byla stále developerská společnost Manthellan 
a vše se točilo okolo výstavby obřího obchodního centra Galerie Prostě-
jov. S tím také pochopitelně souvisely plány s tím, kam nakonec umístit 
tržnici. Osud smluvního paktu mezi prostějovským magistrátem a spo-
lečností Manthellan je dnes již notoricky známý. Ale daleko zajímavější 
fakt je ten, že tržnice nyní i po deseti letech pořád stojí na stejném místě. 
A to i přesto, že v roce 2012 se s ní „šibovalo“ skoro po celém Prostějově. 
Opravdu legrační a bylo by zajímavé, co se skutečně odehrává v duších 
těch, kteří plány na modernizace zarazily, aniž by domyslely důsledky, co 
s prostorem bude a jak dlouho se máme ještě dívat na nepěkné místo v cen-
tru města... Opozice o tom ví své. Ono platí, že kritizovat a bořit je snadné, 
ale vymyslet plán a zasloužit se něco, už je daleko těžší..  (mik)

STÍNY MINULOSTIPO STOPÁCHPO STOPÁCH STARÉHOSTARÉHO
PŘÍPADUPŘÍPADU
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Ještě nedávno byli radní přesvěd-
čeni, že nejlepší místo pro novou 
tržnici bude prostor před kavárnou 
U  Kocourka a  důrazně odmítali, 
že by zůstala na stávajícím místě. 
Pak se náměstek Jiří Pospíšil vyta-
sil s  nápadem vybudovat prodejní 
prostor zejména pro pěstitele země-
dělských produktů v Mlýnské ulici, 
kde se plánoval i  nový kulturák. 
Uběhly další týdny a  náměstkyně 
primátora Alena Rašková s Ivanou 
Hemerkovou odhalily geniální 
lokalitu pro trhovce za bývalým 
obchoďákem Kubus v Plumlovské 
ulici. 
Ale pozor, kolotoč se pomalu dotáčí 
a zase je všechno jinak! Tržnice by to-
tiž mohla zůstat tam, kde je teď... „Pro-
stějovští radní se nedávno znovu zabý-

vali problematikou výstavby nového 
multifunkčního centra a budoucností 
městské tržnice. Radní doporučují 
zastupitelstvu v souladu s uzavřenými 
smluvními podmínkami se společnos-
tí Manthellan využít pozemky takzva-
né třetí etapy nemovitosti pro výstavbu 
tržnice. Rada dále doporučuje zastupi-
telům rozhodnout o nevyužití pozem-
ků v současné lokalitě Společenského 
domu pro výstavbu multifunkčního 
centra,“ napsala v tiskové zprávě mluv-
čí Magistrátu města Prostějova Jana 
Gáborová. Zastupitelstvo tak podle 
jejího vyjádření může v plném rozsahu 
naplnit podmínky dodatku ke smlou-
vám o smlouvách budoucích, jež byly 
pro město se společností Manthellan 
vyjednány. „Z nich vyplývá, že pokud 
se město rozhodne využít pozemky 

pro výstavbu tržnice, předloží inves-
torovi návrh architektonické studie 
do 30. září 2012. Investor poskytne 
městu na své náklady do 31. prosince 
2012 součinnost v  rovině konzultací 
při dopracování architektonické studie 
tržnice,“ vysvětlila Gáborová. Městská 
tržnice se z dnešních prostor přemístí 
po dobu stavby obchodní galerie do 
nových prostor. Magistrát si nechává 
otevřená zadní vrátka a využije mož-
nost, že se tržnice vrátí na své původní 
místo. „Díky dojednaným smluvním 
podmínkám s investorem si ponechá-
me možnost pro řešení varianty návra-
tu tržnice do lokality Špalíčku. Máme 
tak poměrně široký časový prostor 
pro definitivní rozhodnutí,“ dodal pro 
Večerník Miroslav Pišťák, primátor 
Prostějova.  

Žeranovská ulice
jak šel čas Prostějovem ...jak šel čas Prostějovem ...

Příště: Mathonova ulice  Příště: Mathonova ulice  
2x foto: SOkA a Martin Zaoral 

PROSTĚJOVSKO Do třetice všeho 
dobrého? Bohužel ne! Začátkem loň-
ského srpna se na Prostějovsku konal 
druhý ročník setkání fandů balónové-
ho létání z celé republiky i ze Sloven-
ska. Nyní už je jasné, že tato atraktivní 
akce letos své třetí pokračování nena-
píše. A Večerník zajímalo, proč a zda 
se k nám ještě někdy vrátí...   
Setkání vzduchoplavců se bezmála 20 
let konalo na Bouzově, kde jej každo-
ročně sledovaly tisíce lidí. K nám se po-
prvé přesunula v roce 2020, kdy balóny 
vzlétly z kempu Žralok u Podhradského 
rybníku v Plumlově. Na stejném místě 
se konala i noční balónová show. Setkání 
se už při své premiéře těšilo obrovskému 
zájmu lidí z celého regionu. 
Loni se balonáři s plnou parádou vrátili. 
Bohužel jim příliš nepřálo počasí. Dle 
plánů měli startovat dvakrát z Plumlova, 
dvakrát z Čech pod Kosířem a  jednou 

z Prostějova. Jenže nakonec se kvůli jinak 
nepříznivému počasí všech 11 zúčastně-
ných balónů dostalo do vzduchu pouze 
během nádherného rána ze zámeckého 
parku v Čechách pod Kosířem. 
Letos se však balóny měly minimálně 
do Plumlova vrátit a organizátoři uva-
žovali i  o  uspořádání jubilejního 20. 
ročníku na Bouzově. Nakonec ale vše 
dopadlo jinak. „Moc nás to mrzí, ale 
letos ani jednu z  těchto akcí pořádat 
nebudeme. Rozhodli jsme se kvůli 
raketovému zvýšení cen plynu, bez 
něhož balóny létat nemohou. Všude 
se nyní hovoří o šetření s touto surovi-
nou, kvůli čemuž byla zrušena i jedna 
velká balónová akce v Německu. Pro-
to jsme se rozhodli, že pro letošek vy-
čkáme, a pokud se situace ustálí, tak se 
příští rok do Plumlova opět vrátíme,“ 
vysvětlil Večerníku hlavní organizátor 
Svatopluk Kuča.  (mls)

70 vrakù aut
PROSTĚJOV Dlouhá léta bylo 
něco podobného naprosto ne-
možné a  teď to najednou jde! 
V předešlých letech se i Prostějov 
povážlivě zaplňoval vraky vozi-
del, jejichž majitelé 
je bez platné tech-
nické prohlídky 
nechávali napospas 
osudu zaparkované 
na okraji vozovek, 
parkovištích či ji-
ných odstavných 
plochách. Zákon je 
totiž ještě do polo-
letí loňského roku 
neumožňoval od-
táhnout bez souhla-
su majitele. Legisla-
tiva se ale na nátlak 
měst a  obcí změnila. A  začaly se 
dít věci...
Už na podzim loňského roku začal 
prostějovský magistrát nechávat od-
tahovat z  různých lokalit všechna 
vozidla, které mělo více než půl roku 
propadlou technickou prohlídku. 

„Zákon už nám to umožňuje,“ po-
tvrdil Jiří Pospíšil, první náměstek 
primátora statutárního města Postě-
jov. „Nejprve vyzveme majitele, aby 
vozidlo sám odstranil a  zlikvidoval 

na své náklady. Pokud tak neučiní, 
udělá to magistrát prostřednictvím 
městské policie. A pokud majitel ne-
vyrovná náklady spojené s odtahem 
a nepřihlásí se o své auto, bude dáno 
do dražby,“ vysvětlil nové postupy 
v této problematice. 

Od podzimu loňského roku se 
vraky vozidel začaly z  různých 
míst Prostějova odtahovat jako na 
běžícím páse. „Také v prvním polo-
letí roku 2022 pokračovala spoluprá-

ce s Odborem správy a údržby ma-
jetku města Prostějova na mapování 
a odstraňování vozidel – vraků – na 
území města Prostějova. Z  velkého 
počtu zjištěných vraků jich majite-
lé během roku 2021 a v I. polovině 
roku 2022 odstranili nebo bylo od-

taženo téměř sedmdesát. Odtahy 
vozidel komplikovalo administrativ-
ní prodloužení STK vydané dne 22. 
února 2021 v Úředním věstníku Ev-
ropské unie. Jedná se o nařízení Ev-

ropského parlamentu 
a  Rady Evropské 
unie ze dne 16. úno-
ra 2021, kterým se 
stanoví zvláštní a do-
časná opatření s ohle-
dem na přetrvávání 
krize způsobené one-
mocněním covid-19, 
jež se týkají obnovení 
či prodloužení někte-
rých osvědčení, licen-
cí a povolení, odkladu 
některých pravidel-
ných kontrol a  pravi-

delného školení podle určitých částí 
právních předpisů v oblasti dopravy. 
Některá dlouhodobě odstavená vo-
zidla tak bylo možno začít řešit až ke 
konci druhého čtvrtletí roku 2022,“ 
uvedl Libor Šebestík, ředitel Měst-
ské policie Prostějov.  (mik)
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PROSTĚJOVSKO Sdílené kolo-
běžky odhozené do příkopu neda-
leko polní cesty a křižovatky Smrži-
ce - Čelechovice - Studenec si všiml 
projíždějící třiačtyřicetiletý řidič 
automobilu. Koloběžka se mu zalí-
bila, zastavil tedy a naložil ji do auta 
s tím, že si ji nechá. A vše začalo...
V úterý 30. srpna bylo ve zkráceném 
přípravném řízení sděleno podezření 
z trestného činu krádež třiačtyřicetile-
tému muži z Prostějovska,“ prozradila 
Miluše Zajícová, tisková mluvčí Kraj-
ského ředitelství policie Olomoucké-
ho kraje a potvrdila, že to byl on, kdo 

v první polovině srpna v katastrálním 
území obce Smržice našel v  příkopu 
nedaleko polní cesty a křižovatky Smr-
žice - Čelechovice na Hané – Stude-
nec sdílenou elektrickou koloběžku. 
„Nenechal ji na místě, ale naložil ji do 
auta a odvezl do místa bydliště. Tam 
elektrokoloběžku rozebral a  nechal 
v  nákladovém prostoru schovanou 
pod hliníkovou folií. Měl tak evident-
ně v úmyslu si jízdní prostředek nechat 
a používat pro vlastní potřebu,“ konsta-
tovala Zajícová. 
Netrvalo ovšem dlouho a u dveří mu 
zazvonili zástupci firmy, kteří si pro 

koloběžku vybavenou GPS signálem 
přišli. „Prostřednictvím linky 158 si 
přivolali hlídku, která protiprávní jed-
nání podezřelého, který se ke krádeži 
doznal, zadokumentovala. Poškozené 

společnosti způsobil škodu ve výši 
dvanáct tisíc korun,“ dodala mluvčí 
krajských policistů. Za krádež koloběž-
ky hrozí chlapíkovi až dva roky vězení.

(ofr)

NA VÁŠ NÁMÌT
Pachatelka se vrátila

Lahev drahého rumu Ron Zacapa 
v ceně šestnáct set korun se podařilo 
v  neděli 28. srpna ukrást devětadva-
cetileté ženě v obchodu s potravina-
mi v  centru Prostějova. S  lupem se 
ukryla do uličky mezi regály, a  poté 
jej schovala do připravené kabelky. 
Z prodejny se jí podařilo nepozorova-
ně přes pokladny odejít bez zaplacení. 
Se sebevědomím posíleným dílčím 
zlodějským úspěchem a  také nema-
lým množstvím vypitého rumu se po 
čtyřiceti minutách do obchodu vrátila 
pro další lahev. Pachatelka netušila, že 
je ihned po vstupu do obchodu v hle-
dáčku pracovnice ostrahy, která0 jí 
zastavila a přivolala městskou policii. 
Strážníci zjistili, že hodnota odcizené 
lahve činí 1 599 Kč. Žena se ke krádeži 
přiznala a své chování bude vysvětlo-
vat u správního orgánu pro podezření 
z přestupku proti majetku.

Usnul na záchodku
Akutní velká potřeba přišla předminu-
lou neděli 28. srpna na osmnáctiletého 
mladíka v prostějovském obchodním 
domě. Na toaletu sice naštěstí doběhl 
včas, byl však zřejmě tak znaven naku-
pováním, že při vyprazdňování v sedě 
na klozetu usnul. Když se probudil, 
čekalo na něj nepříjemné překvapení, 
byly totiž dvě hodiny v noci a obchod 
byl pochopitelně zavřený, nikde ani 
noha. Pomocí mobilního telefonu po-
žádal o pomoc městskou policii, kde 
uvedl, co se mu přihodilo a v jakém 
obchodě se nachází. Hlídka zjistila 
kontakt na zodpovědnou osobu, která 
dorazila na místo. Strážníci nezjistili 
žádné protiprávní jednání, obchodu 
nevznikla žádná škoda, a proto mohl 
mladý muž po vysvobození odejít 
domů.

Nezdárný syn
Muž popíjející alkohol na zakázaném 
místě v centru Prostějova zaujal minu-
lé pondělí 29. srpna hlídku tamějších 
strážníků. Když k  němu přicházeli, 
všimli si také starší plačící ženy na la-
vičce. Ta strážníkům řekla, že opodál 
popíjející devětatřicetiletý muž je její 
syn, který jí před chvílí vulgárně vyna-
dal a surově ji zfackoval. Agresor však 
fyzické napadení popřel a  doznal se 
jen ke slovním urážkám. Výpověď na-
padené však potvrdili přítomní svědci, 
kteří se na místě nacházeli. Lékařské 
ošetření nebylo ze strany matky vy-
žadováno, jelikož nedošlo následkem 
útoku ke zranění. Veškeré zjištěné 
protiprávní jednání bylo oznámeno 
správnímu orgánu k projednání.

Nezajištěná vozidla
Prostřednictvím linky 156 nahlásil 
v úterý 30. srpna jistý muž vyjeté vo-
zidlo z  řady zaparkovaných vozidel 
na sídlišti Hloučela. Strážníci událost 
na místě potvrdili. Z registru vozidel 
potom zjistili provozovatelku vozu. 
Třiačtyřicetiletá žena automobil pře-
parkovala a řádně zabrzdila. Další ne-
zabezpečené vozidlo nahlásil všímavý 
občan o  den později na parkovišti 
před supermarketem v  Plumlovské 
ulici. Šlo o osobní automobil Škoda, 
který měl otevřená všechna okýnka. 
Hlídce se podařilo telefonicky kon-
taktovat provozovatele, který se ale 
nacházel mimo Prostějov. Čtyřiapa-
desátiletý muž uvedl, že ve vozidle 
nic k odcizení nebylo. Po příjezdu na 
místo si auto zajistil. 
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Nafackoval 
přítelkyni

Předminulý týden napadl pěta-
třicetiletý muž v  jednom z  pros-
tějovských bytů svoji přítelkyni. 
Ženě uštědřil několik facek a  ran 
pěstí, načež přitom ji držel pod 
krkem. Při napadání ženu také 
urážel vulgárními výrazy a nadáv-
kami. Při šetření celého incidentu 
se zjistilo, že se tak nestalo poprvé 
a  jeho útoky jsou čím dál tím víc 
intenzivnější. Na základě všech 
zjištěných okolností proto policis-
té přistoupili k  tomu, že byl muž 
vykázán z obydlí a z bezprostřední 
vzdálenosti od poškozené na dobu 
10 dnů. Samotné napadání poško-
zené je šetřeno jako přestupek pro-
ti občanskému soužití.  

Zmizely losy
V  pátek 26. srpna navštívil pod 
rouškou tmy trafiku na prostějov-
ském vlakovém nádraží neznámý 
darebák. Pravděpodobně tak moc 
touží po výhře v  loterii, že ukra-
dl 100 až 160 kusů stíracích losů 
v  prozatím nezjištěné hodnotě, 
která je však zcela jistě vyšší než 
dvacet tisíc korun. Policie ČR šetří 
případ pro trestný čin krádež. 

pro Večerník

EXKLUZIVNÍ
reportáž

MartinMartin ZAORAL ZAORAL
Životní příběh Martina Kubiny 
pocházejícího z Dubňan u Hodonína je 
zřejmě osudem lehkomyslného chlapce 
z lepší rodiny, který vyrazil do světa, aby 
si užíval života plnými doušky. Jenže po 
cestě zabloudil a zjistil, že cesta zpět již 
není možná. Bezdětný sedmatřicetiletý 
muž předstoupil před prostějovský 
soud v kvalitních trekových botách. Ty 
mu však v tomto prostředí opravdu byly 
jen máloco platné…   
Obžalován byl ze skutku, že přesto-
že neměl řidičák, tak jej koncem 

letošního března policisté zastavili 
v  Dobrochově. V  tu chvíli řídil do-
dávku VW Multivan. Jeho problém 
spočíval zejména v tom, že přesně ve 
stejný den si ve Špindlerově Mlýně 
převzal doporučený dopis, který jej 
posílal na 100 dní za mříže. Důvod? 
Po propuštění z vězení v roce 2018 ří-
dil bez řidičského průkazu. Vyvázl sice 
s „podmínkou“, ale zároveň měl uhra-
dit 20 000 korun. Jenže nezaplatil ani 
korunu, a navíc jej policisté opět při-
stihli za volantem. Tentokrát dokonce 
pod vlivem alkoholu, když nadýchal 
asi 0,88 promile. Dostal opět podmín-
ku a další pokutu, tentokrát ve výši 50 
000 korun. Jenže ani z ní nic nezapla-
til. A  tak mu první peněžitý trest byl 
přeměněn na trest na nepodmíněný. 
Navzdory všem těmto okolnostem 

se vydal za volantem dodávky na jih 
Moravy. „Musel jsem kamarádovi vrá-
tit auto, jinak by po mně chtěl čtyřicet 
tisíc za jeden den prodlení,“ vysvětloval 
Kubina u soudu důvod své cesty. 

Risk jako 

Obžalovaný se očividně životem 
protlouká, jak se dá. Podle svých 
slov v  současné době obývá jeden 
z karavanů zaparkovaných u areálu 
zaměřeného na vodní lyžování ne-
daleko Hradce Králové. Právě tam 
má údajně pracovat jako šéfkuchař. 
Zda tomu tak je, zůstává otázkou. 
Na podporu svých slov sice u pros-
tějovského soudu předložil pracov-
ní smlouvu, tam se však psalo, že je 
zaměstnaný jako obsluha korečko-
vého bagru… 
Ať už je to jakkoliv, obžalovaný při-
znal, že předchozí pokuty neměl 
z čeho zaplatit. A to navzdory tomu, 
že do konce letošního dubna měl pra-
covat jako šéfkuchař ve Špindlerově 

Mlýně s  platem přes 30 000 korun 
měsíčně. „Poslední dobou jsem si vy-
dělal maximálně osm tisíc.  Ale časem 
bych měl dostat vyšší výplatu, pak 
to budu schopný splatit,“ dušoval se 
poněkud s křížkem po funuse Martin 
Kubina. 
„Riskování je očividně běžnou sou-
částí vašeho života. Bohužel ve vašem 
případě rozhodně neplatí, že risk je 
zisk,“ odhadl obžalovaného zkušený 
soudce Petr Vrtěl, který jej následně 
poslal na 10 měsíců do vězení a ke stá-
vajícímu zákazu řízení na 3 roky přidal 
další rok. „Žádná jiná varianta není 
možná. Předchozí peněžité sankce 
nebyly uhrazeny, obecně prospěšné 
práce nebyly vykonány, opakované 
podmíněné tresty k  nápravě nevedly 
a trest domácího vězení v případě člo-
věka, který nemá stále bydliště, rovněž 
nepřipadá v úvahu,“ odůvodnil na zá-
věr Petr Vrtěl. 
Rozsudek dosud není pravomocný, 
obě procesní strany si ponechaly 
lhůty pro možnost odvolání. 

Martin Kubina „dojel“ na opakované řízení 
bez řidičského průkazu. Za sebou má i krádeže

PROSTĚJOV Tento člověk na první pohled vypadá jako typický 
cestovatel a milovník adrenalinových sportů, který motá hlavy 
dívkám v nejrůznějších koutech světa. Jenže minulost Martina 
Kubiny rozhodně není pouze prozářená paprsky slunce zapada-
jícího za vlny oceánu, naopak. Ačkoliv byste to do něj neřekli, kvůli 
krádežím a řízení bez řidičáku má za sebou již 12 trestů a opako-
vaný pobyt ve vězení! Odsouzen byl i v sousedním Německu. Po 
rozsudku prostějovského soudu z minulého úterý 30. září by se 
měl recidivista do vězení na 10 měsíců opět vrátit. 

  

PROSTĚJOV Velký zájem obyvatel 
z  okolních panelových domů vzbudil 
policejní zásah u  restaurace LUTO 
u  prostějovské nemocnice, k  němuž 
došlo poslední srpnový den kolem dva-
cáté hodiny. Na základě podnětů čtená-
řů se Večerník obrátil na Policii ČR. 

Martin ZAORA L 
Na okraji prostějovského sídliště Hloučela 
zasahovaly ve středu 31. srpna tři policejní 
hlídky včetně psovoda. Jak se nám podaři-
lo zjistit, příčinou byla krádež tašky s firem-
ním notebookem a tabletem v hodnotě asi 
20 000 korun. „Ten nechal zaměstnanec 
firmy na chvíli bez dozoru v chodbě bytu 
na Jiráskově náměstí v Prostějově. Vzhle-
dem k tomu, že firemní elektronika byla 
vybavena GPS signálem, dostali jsme 
informace o tom, kde by se mohla odcize-
ná brašna nacházet. Na dané místo byly 

ihned vyslány hlídky, které se nacházely 
v okolí,“ zareagovala podrobně na dotazy 
Večerníku ohledně okolností policejního 
zásahu Miluše Zajícová, tisková mluvčí 
Krajského ředitelství policie Olomoucké-
ho kraje.  
Brašna byla nalezena právě u  vjezdu do 
areálu restaurace Luto v ulici Karla Svolin-
ského v  Prostějově. „V  blízkosti místa se 
nacházel muž, který byl podezřelý z kráde-
že a na základě výzvy hlídku následoval na 
policejní služebnu k provedení potřebných 
úkonů. V  souvislosti s  výše uvedeným 
jsme zahájili úkony trestního řízení pro 
trestný čin krádež,“ uvedla Zajícová. 
Podle neověřených informací některých 
z obyvatel blízkého sídliště si měli policis-
té na služebnu odvádět Jiřího D., který je 
v tomto prostředí „známou firmou“.   

UKRADL TAŠKU S NOTEBOOKEM,
CHYTILI HO U LUTA

HORNÍ ŠTĚPÁNOV V  minulém 
čísle Večerník informoval o tom, že 
na Prostějovsku mají opět ve vel-
kém mizet katalyzátory z aut. Jak se 
ukázalo, tyto krádeže se neděly jen 
v samém Prostějově, ale také v jeho 
okolí. Na konci srpna se dokonce 
majiteli podařilo přistihnout celou 
skupinu zlodějů přímo při činu. 
Díky jeho rychlé reakci skončila par-
ta v „péči“ policie.
K pokusu o krádež katalyzátoru došlo 
v pátek 26. srpna krátce před půlnocí. 
„Na linku 158 přijali oznámení o sku-
pině mladíků, kteří se pokusili odcizit 
katalyzátor z vozidla v obci Horní Ště-
pánov. Při této činnosti byli svědkem 
vyrušeni, proto rychle sedli do vozidla 

a z místa odjeli,“ uvedla Miluše Zajícová, 
tisková mluvčí Krajského ředitelství po-
licie Olomouckého kraje. 
Díky svědectví byl automobil se zloději 
rychle policisty vypátrán. „Ani ne do 
deseti minut bylo vozidlo s čtyřčlennou 
posádkou zastaveno policejní hlídkou 
a všechny osoby ve věku od pětadvaceti 
do třiceti let byly zadrženy a eskortová-
ny na policejní služebnu. Tam proběhly 
potřebné procesní úkony, po kterých 
byli mladí muži propuštěni na svobo-
du,“ konstatovala policejní mluvčí.
Policie nadále krádež ve stadiu poku-
su prověřuje. „A  navíc zjišťujeme, zda 
nemá skupina na svědomí i další kráde-
že katalyzátorů na Prostějovsku,“ dodala 
Zajícová. (ofr)

„Kolobku“ si chtìl nechat
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BLAHOPØEJEME!!!
Všem novorozeňátkům a jejich pyšným 
rodičům přeje PROSTĚJOVSKÝ Večerník 

život provázený klidem, zdravím a jen těmi 
nejradostnějšími událostmi. 

Vítejte  na  světě,  děťátka!

Vítejte na svìtì galerie miminek na www.vecernikpv.cz

Posílejte svá miminka
VÁŽENÍ RODIČE,
Fotografie narozených miminek pořizujeme každou středu 
v porodnici Nemocnice Prostějov. Pokud již miminko na pokoji 
nezastihneme a máte zájem, aby snímek miminka byl zveřejněn 
na  této straně Večerníku v rámci rubriky „Vítejte na světě“, 
zašlete fotografii na adresu miminka@vecernikpv.cza dodejte 
k tomu údaje: jméno a příjmení miminka, datum narození, výška 
a váha při narození a také adresu bydliště, na kterou vám pak 
zašleme jako dárek graficky redakčně zpracovaný obrázek. 

Děkujeme! 
 Redakce PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku

Amálie BAČOVSKÁ
29. 8. 2022 | 50 cm | 2,90 kg

Lysovice

Eliška LIŠKOVÁ
29. 8. 2022 | 50 cm | 3,90 kg

Konice

Valerie VAŇKOVÁ
29. 8. 2022 | 50 cm | 3,35 kg

Prostějov

Julie NAVRÁTILOVÁ
30. 8. 2022 | 51 cm | 3,80 kg

Konice

Natálie ONDRÁČKOVÁ
30. 8. 2022 | 50 cm | 3,35 kg

Otaslavice

Jiří JANÍK
27. 8. 2022 | 50 cm | 3,35 kg 

Drahany

Robin POPELKA
27. 8. 2022 | 53 cm | 3,95 kg 

Pivín

Mikuláš HERNÍK
28. 8. 2022 | 51 cm | 3,15 kg 

Olšany u Prostějova

Petr HANÁK
29. 8. 2022 | 49 cm | 2,55 kg 

Vřesovice

Ondřej NOVOTNÝ
29. 8. 2022 | 52 cm | 3,35 kg 

Otaslavice

Jakub POLÁŠEK
29. 8. 2022 | 54 cm | 4,60 kg 

Víceměřice

Kdo z nás by neměl rád psy? Mnozí nějakého čtyřnohého miláčka doma mají, a tak jen mohou potvrdit, že se nejspíš stal nerozlučným členem domácnosti, bez kterého si snad už ani nedovedou představit domácí pohodu. 
Vždyť právě věrní a oddaní chlupáči nepochybně patří k našim nejlepším a nejmilejším přátelům. Pokud si vyberete pejska z útulku a jste zdaleka, prosíme, ověřte si telefonicky, zda pejsek již nebyl vydán. 

Ušetříte si tím cestu, ale i případné zklamání.
Informace a  odchyt psů na tel.: 606 855 797  nebo při osobní návštěvě na adrese VOŘÍŠEK - ÚTULEK PRO PSY, SAMOTA 133, 798 58 ČECHY POD KOSÍŘEM. Vedoucím útulku je 

Ing. et Bc. Leopold Dostál.

GREGORY TEREZKA  XENKA  APOLO 
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že jsme připraveni udělat vše pro to, 
abychom se distanční výuce vyhnuli,“ 
potvrdil Jan Krchňavý. 
Kromě covidu obchází školy i strašák 
související s  potřebnými úsporami 
energií v  důsledku omezení dodávek 
ruského plynu a  zvyšování cen elek-
trické energie. „Už v  minulosti jsme 
školy zateplovali a dělali další opatře-
ní ke snížení spotřeby energie. V tom 
chceme i  nadále pokračovat. Rovněž 
jsme připraveni na to, že v  platnost 
vstoupí vyhláška Ministerstva školství 
o  snížení teplot  z  dvaceti na devate-
náct stupňů Celsia ve třídách.  Tím 
se musí všichni řídit,“ prozradil Krch-
ňavý. Magistrát však dle něj rozhodně 
nechce zavírat školy jen kvůli tomu, 
aby ušetřilo na energiích. „A  to ani 
ve formě mimořádných zimních 
prázdnin,“ zklamal na závěr některé 
školáky Jan Krchňavý.  

Prvňáčků letos výrazně přibylo,  i díky i díky 
dětem z   Ukrajiny PROSTĚJOV Podpořit přírodu 

a  zároveň zvýšit estetičnost stavby. 
Obojí může udělat vybudování zele-
né střechy. Tedy takové, na níž roste 
tráva, byliny, obecně zeleň. V Prostě-
jově jedna taková nedávno vznikla. 
A v minulosti se hovořilo o tom, že 
v dalších letech nezůstane tento typ 
střechy v  Prostějově osamělý. Jak 
nyní radnice v budování podobných 
projektů pokračuje?

Michal SOBECKÝ
Před časem byla delegace z magistrátu 
na jihu Moravy a  zajímala se o  mož-
nost zelených střech. Právě nedaleko 
Slavkova u Brna totiž sídlí firma, která 
se zabývá zelenými fasádami i  stře-
chami. „Jejich myšlenky nás zaujaly. 
Stejně jako to, že firma stále pracuje 
na vývoji,“ uvedla před třemi lety ná-
městkyně primátora Milada Sokolová 

(ODS a  nezávislé osobnosti města 
Prostějov). 
Po čase se pak skutečně jedna z budov 
v  Prostějově zazelenala. „Jde hlavně 
o nové objekty. To se podařilo, když se 
stavělo nové sídlo Ekocentra Iris. Tam 
se udělala část střechy zelená a část se 
solárními panely,“ připomněla Sokolo-
vá. 
Projekt v  Ekocentru Iris instituci 
přinesl nejen ekologičtější zacháze-
ní s energií, ale také větší druhovou 

rozmanitost díky právě zelené stře-
še. Získá ale město i  další? „Pokud 
se nemýlím, tak žádná nová stavba 
v Prostějově nevznikla. Důležitá je ale 
i  nosnost konstrukce. Byla jsem pří-
tomna pracovnímu výboru k  rekon-
strukci Domu služeb v  Olomoucké 
ulici. A tam by například nebylo možné 
s tímto vůbec počítat, protože nosnost 
budovy by neunesla konstrukce, kte-
ré jsou nutné pro zavedení zelených 
střech,“ vysvětlila Milada Sokolová.

Jedna. Další zatím nebudou
zjistili jsme

PROSTĚJOV Hanácké slavnos-
ti, známější možná jako prostě-
jovské hody, se blíží. Už o nad-
cházejícím víkendu se stanou 
největší kulturně-společenskou 
akcí Prostějova v  roce. Spolu 
s  pestrými kroji, různorodým 
programem a  desítkami stán-
ků s pochutinami i řemeslnými 
výrobky ale přijdou i  omezení 
a  organizační změny. Na co se 
tedy návštěvníci hodů a  také 
obyvatelé Prostějova musí při-
pravit?
Už před vypuknutím hodů jsou to 
dopravní obtíže. Zejména v  Ko-
menského ulici, ale nejen tam, 
se musí řidiči připravit na změ-
ny. „Na parkovišti u  sodovkárny 
budou kolotoče, dále také v  Ko-
želuhově ulici. Naproti Společen-
ského bude opět zorbing a plocha 
v  Křížkovského ulici bude také 
obsazená,“ shrnul ředitel městské 
policie Libor Šebestík. 
Vjezd na náměstí bude pro účin-
kující, lidé musí počítat rovněž se 
záborem části Pernštýnského ná-
městí. „Žižkovo pak bude průjezd-
né pouze pro účinkující, pro které 
je vyhrazeno parkoviště ve Školní 
ulici,“ potvrdil Šebestík. Řidiči 
musí počítat zejména s  horším 
parkováním, volné pro ně v centru 
zůstávají fakticky jen plochy 
v  Palackého ulici, u  Kubusu nebo 
na náměstí Edmunda Husserla, 

kde se ale dá čekat velký provoz.
Z  pohledu organizace hodů se 
oproti dřívějšku několik věcí 
mění. Tou nejvýraznější je konec 
stánků na Žižkově náměstí. „Lidé 
zde mají zakoupené parkování. 
A například loni byla řada stížnos-
tí na to, že rezidenti neměli kam 
dát své auto. Od záboru Žižkova 
náměstí pro stánkaře jsme tak 
upustili,“ opbjasnila náměstkyně 
primátora pro oblast kultury 
Milada Sokolová (ODS a  nezá-
vislé osobnosti města Prostějov). 
„Řemeslníci budou soustředěni 
vesměs okolo muzea. Snažili jsme 
se vyjít vstříc zejména místním 
živnostníkům,“ dodala.  
Z  důvodu konání Hanáckých 
slavností neproběhne nadcházejí-
cí sobotu 10. září v Prostějově ani 
pravidelný trh na městské tržnici.
Náhradou za všechny komplikace 
má být velká zábava. „Program je 
opravdu hodně nabitý. Osobně se 
nejvíce těším na krojovaný prů-
vod a  kapelu Buty, kterou mám 
osobně moc ráda,“ láká návštěvní-
ky o víkendu do centra Prostějova 
Milada Sokolová. 
Hodový program bude pro-
bíhat o  víkendu 10. a  11. září 
a  jeho přesný harmonogram 
najdete na straně 25 dnešního 
vydání. Kolotoče ve městě pra-
videlně zůstávají ještě v dalších 
dnech. (sob)

Hody nejen radosti:

pro Večerník

EXKLUZIVNÍ
rozhovor

PPetretr KOZÁK KOZÁK

Jak se díváte na končící volební ob-
dobí a nakolik jste byli úspěšní v plnění 
volebního programu? 
„Náš volební program a  společně s  ním 
také programové prohlášení Rady města 
Prostějova jsem měl během posledních 
čtyř let před očima mnohokrát. Chtěl jsem 
mít jistotu, že se budeme moci podívat na-
šim voličům zpříma do očí, protože jsme 
většinu z našich slibů splnili. A to se myslím 
povedlo. Namátkou připomenu vybudo-
vání severního obchvatu města a přípravu 
navazujících komunikací, podporu sdílení 
kol nebo třeba posílení kamerového systé-
mu městské policie v problémových loka-
litách. Splnili jsme i velkou výzvu v podobě 
vyřešení sporu o  jižní centrum města. Se 
zdejšími nemovitostmi už můžeme znovu 
volně nakládat a  zásadně jsme pokročili 
v přípravách zdejších investic, které by této 
části Prostějova měly vrátit důstojnou po-
dobu a především sloužit našim občanům.“ 

Často jste hovořil o Prostějově jako 
o městu pro všechny generace. Jak jste 
přistoupili k této věci? 
„Investovali jsme do školek i do základních 
škol, a  to zcela zásadní částky. Vybudovali 
jsme velké zázemí pro sportovní mládež 
u zimního stadionu, do jehož rekonstrukce 
jsme rovněž investovali. Zrekonstruovali 
jsme naše kino, podporovali jsme programy 
pro seniory v našich kulturních zařízeních. 
Připojili jsme se k projektům jako 10 000 
kroků, které jsou ideální příležitostí pro spo-
lečné trávení volného času více generací. 
Vybudovali jsme také zázemí v Kolářových 
sadech, které jsou skvělým místem pro akti-
vity rodin s dětmi i prarodiči. Rozšířili jsme 
také možnosti vyžití v biokoridoru Hlouče-
la. Já osobně jsem inicioval spuštění transpa-
rentních programů pro rozdělování financí 
například sportovním klubům, které rovněž 
slouží všem generacím od menších dětí přes 
mládež a dospělé až po veterány.“ 

Pak ovšem do vašich plánů zasáhl 
covid...
„To je pravda, ale pokud jde o plnění na-
šeho programu, tak do něj nezasáhl nijak 
fatálně, naše priority jsme i  přes ztížené 
podmínky naplnili. Ale covid znamenal 
zásadní změnu v nutnosti postarat se o ka-
ždého, kdo to potřebuje. Sháněli jsme rouš-
ky a dezinfekci, organizovali pomoc lidem 
v nouzi, podporovali zdejší nemocnici při 
zřizování odběrových míst pro testování. 
Později jsme společně vytvořili také očko-
vací centrum. Bylo to mimořádně náročné, 
ale zvládli jsme to.“ 

Jak tyto události poznamenaly eko-
nomiku města? 
„Podařilo se nám udržet vyrovnané hos-
podaření. A to i přes výše zmíněné nákupy, 
podporu našich organizací a například také 
finanční pomoc živnostníkům a drobným 
podnikatelům. Město je po našem čtyřle-
tém volebním období bez jediné koruny 

dluhu a na účtech máme několik set milio-
nů korun na nové projekty nebo například 
na řešení energetické krize. Prostějov je 
v  tomto směru svou ekonomickou silou 
unikátní.“ 

Co myslíte oním řešením energetic-
ké krize. Hovoříme o platbách za ener-
gie u města a jeho organizací? 
„To samozřejmě také, ale především 
chceme být připraveni pomáhat ostat-
ním. Mám na mysli organizace působící 
v  sociálních službách, ale také kulturní, 
sportovní a  volnočasové spolky. A  ještě 
důležitější bude pomoc skutečně kaž-
dému občanovi, který bude na zvýšené 
náklady sám. Myslím tím osamělé seni-
ory, invalidní důchodce žijící z  jednoho 
příjmu, ale také rodiče samoživitele. 
Podobně jako v covidu jsme připraveni 
podat pomocnou ruku opravdu každé-
mu a  nenechat nikoho padnout. Naši 
občané za současnou situaci nemohou 

a není možné, aby kvůli ní například ne-
mohli svítit nebo vytápět své byty, nebo 
dokonce přicházeli o střechu nad hlavou. 
To nechceme připustit a budeme stát na 
straně každého, kdo nás objektivně bude 
potřebovat.“

poznamenal k energetické krizi František Jura
PROSTĚJOV Oficiálně bude v man-
dátu pokračovat až do zasedání no-
vě složeného Zastupitelstva statu-
tárního města Prostějov pro období 
2022 až 2026, prakticky bude o no-
vém vládci či vládkyni rozhodnuto 
už třetí zářijový víkend. Nejen za 
koncem současného volebního ob-
dobí jsme se v aktuálním interview 
ohlédli s  primátorem Františkem 
Jurou (na snímku). Probrali jsme 
i současnou energetickou krizi a po-
moc prostějovského magistrátu.
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Nelze to přehlédnout. Léto je
 pořád všude kolem nás. A  jeli-

kož jsou sociální sítě zrcadlem reality, 
projevilo se parno i na monitorech na-
šich počítačů. Díky tomu na nich mů-
žeme sledovat opravdu velké množství 
snímků z dovolených. Pokud se to ne-
přehání, má to své kouzlo. Ač samotný 
zážitek z cestování je prostřednictvím 
fotografií či videí nepřenositelný, člo-
věk aspoň může nakouknout, kam 
všude se jeho příbuzní či přátelé podí-

vali, a sdílet s nimi jejich radost, že tak 
mohli učinit. Na druhé straně nelze 
přehlédnout, že se na sociálních sí-
tích objevuje opravdu spousta prak-
ticky nahých lidí. Rozhodně nemám 
nic proti krásným dívkám v  přiléha-
vých plavkách, nicméně u mnohých se 
opravdu jedná o  prapodivnou formu 
exhibicionismu. 

Doba se prostě změnila. Před
 takovými třiceti lety jste 

mohli exhibicionistu potkat pouze 

v  Kolářových sadech u  hvězdár-
ny, kterak tu vykukuje zpoza keře. 
Když kolem procházela nějaká 
žena, vyskočil, aby odhalil svoji 
„chloubu“. Na rozdíl od dnešních 
virtuálních exhibicionistů neměli tito 
lidé ambici ukazovat i něco „víc“, než 
jim trčelo od pasu dolů. A  navíc ke 
své spokojenosti nepotřebovali po-
zornost velkého množství lidí. Dnes 
je to ovšem jinak a exhibování na so-
ciálních sítích propadlo neuvěřitelné 
množství nejen mužů, ale zejména 
žen. V tomto ohledu do historie při-
tom už vstoupil Tomio Okamura, 
který před lety propagoval jinak bez-
pochyby platné heslo „ve zdravém 
těle zdravý duch“ snímkem z posilov-
ny, který prošel digitálním „vylepše-
ním“. Díky němu politikovi vyrostly 
krásně vyrýsované svaly. 

Podobnými úpravami na
 sociálních sítích přitom pro-

chází snímky celé řady mužů i  žen.

Jejich snaha udělat se „lepšími“, než 
ve skutečnosti jsou, je nejen směšná, 
ale vlastně pro ně samotné nebez-
pečná. Je totiž nepochybně správné 
snažit se vypadat dobře a starat se o své 
zdraví. Chlácholení obézních lenochů 
o tom, že jsou se svými špeky napros-
to spokojení a  zároveň připraveni na 
zimu bez plynu, k  ničemu dobrému 
nepovedou. Na druhé straně podobné 
digitální honby za lží nikomu na zdra-
ví nepřidají, naopak jej o to psychické 
připraví. Ano, sociální sítě jsou skuteč-
ně zrcadlem dnešní reality. Často však 
dosti pokřiveným. Měli bychom to mít 
na paměti vždy, když na nich uvidíme 
cokoliv „pohádkově krásného“. 

Ahoj všichni,
tak nám to zase začalo. Léto uteklo 
jako plyn z Nord Streamu a máme 
tady opět nový školní rok. Rodiče 
s úlevou odevzdali své děti do škol 
s nadějí, že o nich deset měsíců ne-
uslyší,. Kantoři se zděšením zjistili, 
že za ty rodiče teď zase budou ty 
stejné děti deset měsíců vychovávat, 
a těm zmíněným dětem je to vlastně 
jedno, jako vždy všechno. Tak tohle 
byla trocha ironie, soudný rodič, 
kantor a dítě to jistě pochopili a ti, 
co se v  tom našli, by se nad sebou 
měli zamyslet. 
Co nový školní rok přinese? Tak 
třeba testování fyzické zdatnosti 
dětí ze strany České školní inspekce, 
které zřejmě potvrdí neblahý fakt, 
že děti se po covidu málo hýbou 
a jsou fyzicky nezdatné, samozřej-
mě až na světlé výjimky. Bohužel 
aktuálně je sportování tak okleš-
ťováno, a  to především z  hlediska 
financí, že já osobně posun k lepší-
mu nevidím. Když jsem byl osobně 
účasten zahájení tenisového finále 
mládežnických družstev, byl jsem 
rád, že aspoň někde sport funguje 
a že se ty děti hýbou, stejně tak mne 
optimismem naplnilo sledování 
olympiády mládeže, která částečně 
probíhala v  našem městě. Je třeba 
si uvědomit, že za tím vším stojí 
nadšení a  řehole, ale bez finanční 
podpory to nepůjde. Co pro to dělá 
současný vládní establishment, vi-
díme sami – jedno velké nic.
Máme tady také debatu o pozděj-
ším začátku výuky. No myšlenka je 
to jistě interesantní, až revoluční, leč 
naráží na jeden velký problém. Děti 
sice mohou začínat v devět výuku, 
ale rodiče pracují povětšinou již od 
císaře pána od šesti, v lepším přípa-
dě od sedmi, takže stejně ty děti bu-
dou muset nacpat do družin, tudíž 
možnost, že se vyspí, přijde vniveč. 
Vše je na něco vázané, tento nápad 
je tedy jen další slepou uličkou, kte-
rých je školství plno, a nepotřebuje-
me na to ani Járu Cimrmana, který 
byl jejich průkopníkem.
Přeji všem zúčastněným pohodový, 
klidný nový školní rok a  hlavně se 
z toho nezblázněme a ať je slepých 
uliček co nejméně. Marty

MARTYHO
SLOUPEK

O tohle jsou mladí ochuzeni. Pamatujete si ještě ten pocit, když 
jste si, podobni středověkým alchymistům, v temné komoře 
sami vyvolávali fotografie? Nebo když jste si z Fotolabu odná-
šeli hotové snímky a hořeli zvědavostí, zda se vydařily tak, jak 
jste si představovali? Vždy jste se přitom těšili, až své vzpomínky 
budete moci zprostředkovat svým nejbližším. Ti se na ně těši-
li, přestože od vaší letní dovolené uplynul třeba více jak měsíc. 
Nyní je situace jiná: upravené fotky z dovolené můžete na soci-
álních sítích sdílet s celým světem mnohem dřív, než se vrátíte 
domů. Dá se však předpokládat, že stejně nikoho moc zajímat 
nebudou. Pokud na nich tedy nebudete prakticky nazí… 

FEJETON
TOMÁŠE KALÁBA

EXHIBICIONISTÉ: 

ANALÝZA
MARTINA
ZAORALA

Jo zajíci, ti se maj
Sám bydlím na sídlišti Hloučela, a  tak velice 
dobře chápu stížnosti stovek obyvatel této loka-
lity proti nadměrnému hluku, který se line hned 
z  několika provozoven občerstvení v  biokori-
doru Hloučela a jeho okolí. Hudební produkce 
puštěná na „plné pecky“ do pozdních nočních 
hodin a často i hluboko přes půlnoc, to je oprav-
dové peklo zejména v pátek a sobotu pro všech-
ny, kteří se v okolí chtějí v klidu vyspat. Nevyspí 
se... Nepomůže ani zavřít všechna okna, což 
v letních vedrech prostě ani dost dobře nešlo.  
Na celé věci mě ale zaráží i  jiná věc. Ano, za-
stupitelé schválili hned čtveřici provozovatelů 
občerstvení v  této lokalitě výjimku z vyhlášky 
města o rušení nočního klidu a povolili jim přes 
víkend otevírací dobu až do půlnoci. Rozum 
ale zůstává stát nad tím, jak je možné, že měs-
to upřednostnilo zájmy jednotlivých majitelů 
provozoven před zájmy stovek občanů žijících 

v blízkém okolí? Nejhorší je poslouchat v pátek 
či v sobotu vřískající reproduktory ze všech čtyř 
blízkých občerstvení, když se tyto zvuky navíc 
prolínají do sebe. Opravdu, v těchto dnech se 
na uvedeném sídlišti vyspí v klidu jen málokdo. 
Rušení nočního klidu hlasitou hudbou ale není 
to jediné, co přes léto trápí obyvatele sídliště 
Hloučela. Až do ranních hodin navíc musí trpět 
hlukem, který tropí opilá omladina v ulicích při 
cestě z těchto provozoven domů. Vedení měs-
ta slibuje, že se na celý problém podívá zblízka. 
Tak jen doufám, že radní budou celou záležitost 
posuzovat z  hlediska občanů a  nikoliv očima 
podnikatelů provozujících občerstvení. 

Tedy pokud nejsou sami. Jako třeba onen 
slavný zajíc z  neméně slavného sovětského 
animovaného seriálu Jen počkej. Však také sa-
motnému není zrovna do juchej nejen zajíci. 
Možná si vzpomenete na žáky z 3.B, kteří se 
díky kouzelnému sluchátku ponořili do hlub-
šího studia zaječího života.
Utržené sluchátko už používáme všichni a po-
zorovat zajíce můžeme, i když není kouzelné. 
Dost příležitostí k tomu máme zejména v již-
ních partiích města, kam nezřídka zabloudí 
zajíci z polí za Okružní ulicí, dokud se tedy 
tato nepřejmenuje vzhledem ke stálému roz-
voji města na Vnitřní okruh.
Tuhle jsme se mohli při ranní cestě do práce 
mnohému ze zaječího života přiučit. Dvo-
jice čiperů s  dlouhýma ušima se totiž pro-
háněla mezi paneláky. Při rychlosti sobě 
vlastní bylo patrné, že si asi hrají na honě-
nou. O  chvíli později nás však ona dvojice 
vyvedla z  omylu a  začalo být jasné, že to 
dovádění mělo trochu hlubší smysl. Ušáci se 
totiž zastavili nedaleko dětského hřiště a  – 

považte – pustili se do výroby malých zajíčků!
Chvilku jsem nevěděl, mám-li dětem zakrývat 
oči či neprodleně podat na vášnivou dvojici 
oznámení na policii za ohrožování mravní 
výchovy mládeže. Nějakou chvíli mi pak vrta-
lo v hlavě, proč asi se zaječí páreček vydal za 
účelem radovánek mezi lidská obydlí. V po-
lích už je remízků přece dost. Že by jim to po-
radil jejich rodinný psychoanalytik k oživení 
partnerského vztahu? To sotva, tak vyspělou 
společností zajíci asi neoplývají. Škoda, že ne-
byl poblíž Mach s Šebestovou, za pomoci kou-
zelného sluchátka se u nich mohli informovat.
Každopádně bylo zřejmé, že zajíci se prostě 
radují ze života, aniž by museli řešit nejrůz-
nější menšinově-genderové pseudoproblémy. 
Třeba jsou za námi lidmi jen trochu opoždění.
Když jsem jako kluk chodil na pravidelnou 
nedělní návštěvu k  babičce, vždycky při 
našem odchodu zapnula televizi, kde dá-
vali filmy pro pamětníky. Říkal jsem si, co ji 
může bavit na podivně deklamujících her-
cích a zašlých obrázcích. Až poslední dobou 

jsem pochopil, že při sledování těchto sním-
ků s hodně prošlým datem výroby nejde ani 
tak o herce či o příběh, ale především o reálie 
dávno ztracených míst a doby, kdy tatínek 
s maminkou měli kupu dětí, cikáni byli ciká-
ni, učitel, policista a farář měli nezpochybni-
telnou autoritu a všichni si na potkání tak 
nějak víc rozuměli.
Nemyslete si, ani toto už není v  české kotli-
ně vůbec pravidlo. Zákazníkům přestáváte 
rozumět, v  bufetu na stražiském koupališti 
zase nerozumějí vám, v  autobuse cestující 
telefonují a  i  když dle etiky nechcete hlasitý 
hovor poslouchat, stejně nevíte, o čem je, před 
brněnským nádražím, v  tramvaji (pardon, 
šalině), v autobuse, zkrátka všude slyšíte po-
divné žvatlání.
Čeština to nebude, to ví každý, jenže ani ge-
nerace vládnoucí z dávných školních škamen 
ruštinou o moc moudřejší nejsou. Zvláštní řeč, 
zvláštní lidé. Kdoví, co tu vlastně chtějí.
Zajíci se teda maj. Ti si evidentně všichni 
dobře rozumějí.

Když ani okna zavřít
NESTAČÍ

Michal
KADLEC

K

Preferované Vrahovice
Nejsem nijak zaujatý proti Vrahovicím. Naopak, v této části Prostějova bydlí část 
mé rodiny. Ale když jsem si přečetl článek pojednávající o tom, že za posledních 
pět let investovalo město Prostějov do Vrahovic přes 160 milionů korun, nene-
chalo mě to chladným. Proč? Z jakého důvodu je právě tato příměstská část Pros-
tějova preferována před ostatními? Kde by byl dnes třeba Žešov, kdyby se do této 
části města investovala alespoň polovina peněz, co do Vrahovic. A nemůžu si ani 
vybavit, že se v posledních letech nějak zásadněji investovaly peníze v Krasicích, 
Čechovicích nebo Domamyslicích. Rád bych přijal nějaké objektivní vysvětlení, 
ale opravdu nevím, jak by radní zdůvodnili, že Vrahovice dostávají mnohonásob-
ně více peněz než jiné části Prostějova.  Milan Laník, Prostějov 

Kontroluje nìkdo kamiony? 
V Prostějově máme za poslední 
roky hned několik ulic krásně 
zrekonstruovaných a  můžeme 
se chlubit novými silnicemi. 
Proto by mě zajímalo, zda si je 
dobrovolně necháme taky zni-
čit! Když pozoruji denně do-
pravní provoz ve městě, napo-
čítám během chvilky několik 

viditelně přetížených kamionů 
naložených až po vrch dřevem. 
Kontroluje je někdo? Váží je 
někdo? Podívejte se pozorně 
na Plumlovskou ulici, která je 
necelé tři roky nová. A i tady se 
už objevují na některých mís-
tech vyježděné koleje! 
 Jan Otáhal, Prostějov 

Podchod hrùzy
Dlouho jsem si lámal hlavu nad tím, proč 
chodci i cyklisté u železničního přejezdu 
ve Vrahovické ulici nevyužívají vedlejší 
podchod pod kolejemi a místo toho pře-
cházejí nebo přejíždějí přejezd po silnici 
a  mnohdy se pletou řidičům vozidel do 
cesty. Dosud jsem tudy projížděl jen au-
tem, ale nedávno jsem ho měl v servisu, 
a tak jsem byl nucen týden chodit do Vra-

hovic pěšky. Takže jsem logicky zkusil vy-
užít právě onen podchod. Ale naposledy! 
Uvnitř byl takový puch z lidských výkalů, 
že se mi navalilo a rychle jsem z podcho-
du vycouval zpátky. Navíc rozbité lahve, 
pohozené igelitky a další nepořádek. Už se 
nedivím, že normální lidé tudy nechodí, je 
to podchod hrůzy. 

Milan Šindler, Prostějov 

Pøišli by, i kdyby mìli platit?
Chtěl bych pochválit město a všechny další organizátory, kteří mají na starosti 
program Prostějovského kulturního léta. Takové pecky jako Stracené Ráj nebo 
Olympic jsem si samozřejmě ani já nenechal ujít. Na obou koncertech bylo 
velmi mnoho diváků. Ale zajímalo by mě, jestli by stejný počet přišel i v pří-
padě, že tato vystoupení by nebyla zadarmo a muselo se za ně platit. Byť třeba 
jen stovku. Jsem přesvědčen, že nikoliv. Žijeme totiž na Hané a lidé se zde řídí 
heslem „co je zadarmo, to nebolí“. A myslím si, že radnice tak trochu nás Pro-
stějovany rozmazluje tím, že vstup na všechny akce Prostějovského léta jsou 
zadarmo. Teď na to městská pokladna má, aby umělce platila, ale co až přijde 
další krize a bude potřeba šetřit?  František Dostál, Prostějov 
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Hrozí konec psí louèky

Prostějov (sob) – Jak je vzájemná 
tolerance důležitá, o  tom se už pře-
svědčovali navzájem mnozí sousedé. 
Poslední takové zkušenosti mají za se-
bou majitelé garáží sousedících se psí 
loučkou v  Plumlovské ulici. Ti ne-
dávno zaslali na radnici stížnost. „Na 
magistrát skutečně dorazila stížnost 
od tamního spolku majitelů garáží 
na údajné nevhodné chování. Uži-
vatelé dle tohoto sdělení nerespek-
tují soukromý majetek a dochází zde 
k  jeho poškozování. Pokud nedojde 
ke zlepšení situace, bude spolek trvat 
na zrušení psí loučky,“ uvádí mediální 
referentka magistrátu Anna Kajlíková. 
„Žádáme proto všechny, kteří na psí 
loučce venčí své psy, aby respektovali 
majetek majitelů garáží a neničili jej,“ 
dodává náměstkyně primátora pro 
životní prostředí Milada Sokolová 
(ODS a  nezávislé osobnosti města 
Prostějov). Psí loučka je veřejný pro-
stor, kde pes nemusí být na vodítku. 
Takových lokalit je ve městě oficiálně 
okolo tuctu a  jsou vymezeny měst-
skou vyhláškou.

Nìkteré rekonstrukce
mohou trvat déle

Prostějov (sob) . O  situaci s  někte-
rými rekonstrukcemi informoval po 
zasedání rady města náměstek primá-
tora pro oblast rozvoje a  investic Jiří 
Rozehnal. Podle jeho slov se některé 
stavby opozdily, jiné naopak mohou 
být hotové dřív. Záleží přitom napří-
klad na klimatických podmínkách. 
„Například rekonstrukci Wolkerovy 
ulice zpozdily nedávné deště. Ale na-
konec by měla být hotova dle harmo-
nogramu,“ prozradil náměstek. Termín 
uzavírky je zatím stanoven do poloviny 
října. O kus dál ve Vrahovicích se zase 
rekonstruuje místní pivovarský rybník. 
„Zde je čtrnáct dní zpoždění. Věřím 
ale, že hotovo bude na přelomu srpna 
a  září. Sadbová úprava ale proběhne 
až v  září, aby se zeleni podařilo lépe 
uchytit,“ komentoval aktuálně Jiří Ro-
zehnal (ANO 2011).

Pozor, uzavírka 
chodníku!

Prostějov (red) – Prostějovský ma-
gistrát upozorňuje, že ve dnech od 
5. září až 31. října bude uzavřen chod-
ník v místě mostu na pozemku parcel-
ní číslo 586 na území Čechovice. Jde 
o chodník po levé straně ulice Čecho-
vická ve směru od křižovatky ulic Žit-
ná, Foerstrova a Čechovická směrem 
ke křižovatce s ulicí Plumlovská. Dů-
vodem uzavírky je rekonstrukce lávky 
pro pěší v  Čechovicích,“ objasnila 
Jana Gáborová, vedoucáí oddělení 
vnějších vztahů Magistrátu statutár-
ního města Prostějov.

RYCHLÝ
NÍK

pro Večerník 

Martin
ZAORAL

PŮVODNÍ
zpravodajství

Pro školní rok 2022/2023 do prv-
ních tříd prostějovských škol na-
stoupilo výrazně více prvňáčků než 
v předchozích letech. Konkrétně jich 
bylo 498, což je nejvíce za posledních 
pět let. „Počty žáků prvních tříd jsou 
v Prostějově relativně stabilní, letos je 
jich přece jen o něco více než v před-
chozích letech. Svoji roli v  tom do 
jisté míry sehrály i děti, které k nám 
přišly z  válkou zasažené Ukrajiny. 
Rodiče podstatné části z  nich ještě 
v  červnu doufali, že se budou moci 

vrátit zpět domů, pokračující váleč-
ný konflikt jim to však neumožnil,“ 
vysvětlil Večerníku náměstek pros-
tějovského primátora Jan Krchňavý, 
který má na starost právě oblast škol-
ství.   

Poèty prvòáèkù 
budou klesat

Ze statistik vyplývá, že do všech 
ročníků na všech prostějovských 
školách se nakonec zapsalo cel-
kem 132 ukrajinských žáků. „Ještě 
v červnu jich bylo zhruba o padesát 
méně,“ podotkl Krchňavý. Celkový 
nárůst počtu prostějovských 
školáků se bohužel v  následujících 
letech zřejmě zastaví. „Příští rok 
očekáváme zhruba 420 prvňáků 
a v následujících letech budou tyto 

počty klesat, a  to asi až do roku 
2028,“ nastínil nepříliš příznivý 
demografický vývoj náměstek pros-
tějovského primátora.  

do škol 
Začátek letošního roku byl spojen ze-
jména s nadějí, že základní školy opět 
nebudou muset přejít na distanční 

výuku. Kvůli ní se děti nemohou ve 
třídách setkávat se svými kamarády, 
zároveň se u  některých z  nich proje-

vují nemalé problémy související s ne-
dostatkem pohybu. „Za město coby 
zřizovatele základních škol mohu říct, 

PROSTĚJOV Zavřou, nebo nezavřou? To je, oč běží! Začátek letoš-
ního školního roku se nese v duchu naděje, že už se školám podaří 
vyhnout vynucené distanční výuce. Ta hrozí nejen v souvislosti 
s vleklými obavami z hromadného šíření covidu-19, ale hovoří se 
o ní i v souvislosti s potřebou energetických úspor. Novinkou je ta-
ké to, že si mnohé z dětí budou zvykat na spolužáky, kteří k nám 
přišli z válkou zasažené Ukrajiny. Celkem jich na prostějovských 
základních školách bude 132. 

Prvňáčků letos výrazně přibylo,Prvňáčků letos výrazně přibylo,    i díky 
dětem z   Ukrajiny dětem z   Ukrajiny 

Základky čeká šetření s teplem, 
chtějí se vyhnout distanční výuce

ZŠ v roce 2022

ZŠ Palackého, 
Skálovo náměstí 

54

ZŠ Palackého, Čechovice 24

ZŠ Kollárova 31

ZŠ Jana Železného 76

ZŠ Melantrichova 47

ZŠ Majakovského 38

RG a ZŠ Otto Wichterleho 60

ZŠ Dr. Horáka 104

ZŠ E. Valenty 64

PROSTĚJOV Poslední zasedání 
dosluhujícího prostějovského zastu-
pitelstva před letošními komunál-
ními volbami proběhne již zítra, tj. 
v úterý 6. září od 10:00 hodin, a hos-
tit jej bude jednací síň prostějovské 
radnice. Na programu je uvedeno 
nimo jiné schválení žádosti o dotaci 
na projekt „Přestavba KASC na kul-
turní a kreativní centrum“. 
V  pořadí 33. zasedání Zastupitelstva 
města Prostějova má hned zkraje 
bod „Plnění rozpočtu statutárního 
města Prostějova a  průběžné hos-
podaření jím zřízených a  založených 
právnických osob k  30. 6. 2022“, 
u  něhož se očekává bouřlivá diskuse 
napříč politickým spektrem. Zastu-
pitelé a  zastupitelky by měly dále 

schválit závazek o  zajištění vlastních 
zdrojů k  dofinancování cisternové 
automobilové stříkačky či odměny 
pro předsedy a  členy komisí a  výbo-
rů. „Projednávat se budou i návrhy na 
změny o nočním klidu, zákazu požívá-
ní alkoholických nápojů na veřejném 
prostranství a zákazu žebrání na území 
města Prostějova,“ prozradil František 
Jura (ANO 2011), primátor statutár-
ního města Prostějov. 
V rozvoji a investic dojde na schválení 
vybudování workoutového hřiště na 
náměstí Spojenců, o  čemž Večerník 
informoval již v minulém vydání. Hla-
sováním má projít nový altán, který 
by mohl vyrůst v  Kolářových sadech, 
největším prostějovském parku. A při-
dal by se tak k již stojící stavbě v sadech 

Smetanových. Projekt vznikl v  rámci 
participačního rozpočtu, kdy obyvatelé 
města hlasují o investicích. „Nápad na 
vybudování altánu se mi od první chví-
le líbil a podle výsledků hlasování byli 
stejného názoru i naši občané,“ říká pri-
mátor. „Altán bude ve tvaru osmiúhel-
níku o průměru pěti metrů bez zdob-
ných prvků tak, aby se jeho design co 
nejvíce blížil stávajícímu vybavení par-
ku. Při jeho instalaci nedojde k ohrože-
ní stávajících vzrostlých stromů,“ přidal 
náměstek primátora pro oblast rozvoje 
a  investic Jiří Rozehnal (ANO 2011). 
Aktuálně se počítá s  nabídkou firmy 
Stolařství Roman Boháček Svitávka, na 
postavení bude potřeba okolo půl mili-
onu korun. Největší prostějovský park 
v nedávné době prošel mnoha úprava-

mi, změnilo se třeba koryto mlýnského 
náhonu, vzniklo workoutové hřiště. 
Naposledy došlo k  postavení kiosku 
a také toalet.
„Projednávat se bude také Strategický 
plán Prostějov 2022 až 2035, Středně-
dobý plán rozvoje sociálních služeb SO 
ORP Prostějov v letech 2023 až 2025 
a schvalovat se mají prodeje či směny 
pozemků,“ informoval Jiří Pospíšil (Pé-
Véčko), první náměstek primátora Sta-
tutárního města Prostějov.
Dojít má také na dotační programy 
v  oblasti sportu na rok 2023 a  vůbec 
celkový plán rozvoje sportu v  Prostě-
jově na roky 2023 až 2027. Zastupitel-
stvo bude rovněž jednat o  převodech 
projektové dokumentace na běžecký 
tunel ZŠ Jana Železného či studie fot-

balového stadionu Za Místním nádra-
žím. „V první případě by se novým ma-
jitelem dokumentace mělo stát město, 
v tom druhém naopak klub 1.SK Pros-
tějov,“ nastínil Jura, sám šéf fotbalového 
klubu.
Schvalovány budou jednorázové do-
tace na nejrůznější akce a  bodem 10 
je již zmíněné schválení Studie prove-
ditelnosti a podání žádosti o dotaci na 
projekt „Přestavba KASC na kulturní 
a  kreativní centrum“. K  tomuto bodu 
přitom nebyly zveřejněny podrobnější 
informace. 
Na závěr se tradičně probere stav spo-
lečnosti Národní dům a  stálými body 
jsou „Jižní část centra města Prostějova 
a  informace o  jednání ve věci budovy 
Místního nádraží. (pk, sob, mls)

Schválí přestavbu „Kaska“? A  co modernizace fotbalového stadionu?

PROSTĚJOV Chvíle nepozornosti 
málem skončila tragédií. Uplynulý 
čtvrtek 1. září došlo k  politování-

hodné události, a  to srážce chlap-
ce a  auta. Kluk skončil po nehodě 
v  péči lékařů, naštěstí je mimo 

ohrožení života. Prostějovská poli-
cie nehodu aktuálně prošetřuje.
Ke všemu došlo minulý čtvrtek od-
poledne v  obytné zóně ulice Václava 
Špály. „Nezletilý hoch jel na koloběžce 
po chodníku a  nevěnoval pozornost 
provozu. Začal najíždět na komuni-
kaci a vjel přímo do levé části projíž-
dějícího vozidla Škoda Octavia,“ po-
psala nehodu Miluše Zajícová, tisková 
mluvčí Krajského ředitelství policie 
Olomouckého kraje. 
Pomoc  naštěstí nebyla daleko, stála 
opodál. „Na místo nehody přišla mat-
ka, která svého jedenáctiletého syna 
odvezla do nemocnice na vyšetření. 
Na koloběžce a  autě vznikla před-
běžně škoda třicet jedna tisíc korun,“ 
konstatovala policejní mluvčí s tím, že 
srážku šetří policisté z prostějovského 
dopravního inspektorátu.  (sob)

PROSTĚJOV Hned na několik 
problémů si zadělal řidič Seatu. 
Ten v centru města havaroval, navíc 
hned v sousedství policejní služeb-
ny, přesto se snažil opustit místo 
nehody. To se mu však nepodařilo. 
A  brzy policisté věděli, proč 
šofér od havarovaného auta tolik 
spěchal...
V neděli 28. srpna ráno řídil osmatři-
cetiletý řidič automobil Seat. Jeho jíz-
da však skončila předčasně a neslavně, 
když odbočoval z  Újezdu do Wolke-
rovy ulice. „Zřejmě vlivem rychlosti 
i  předchozího požití alkoholu jízdu 
nezvládl a najel na vyvýšený obrubník. 
Dál s autem jet nemohl, protože náraz 
skončil utrženým kolem,“ informovala 
Miluše Zajícová, tisková mluvčí Kraj-
ského ředitelství policie Olomoucké-
ho kraje. 
Ze zákona má přitom každý občan 
v  takové situaci setrvat na místě 
a  situaci řešit. To se ale šoférovi 
nechtělo. „Řidič z  auta vystoupil 
a odešel. O pár minut později byl vy-

pátrán policejní hlídkou, která s ním 
provedla dechové zkoušky. Muž na-
dýchal 1,80 a  1,85 promile. Odběr 
krve materiálu v  nemocnici odmítl,“ 
prozradila Zajícová s tím, že muž na 
místě přišel o řidičský průkaz a auto 
bylo odtaženo na sběrné parkoviště, 

protože bránilo v provozu. Při neho-
dě vznikla škoda 20 000 korun. „Ři-
diči navíc hrozí i vězení za trestný čin 
ohrožení pod vlivem návykové látky,“ 
přidala tisková mluvčí krajských po-
licistů, aby toho asi nebylo málo…

(sob)

Povedlo se opilému øidièi vypaøit?
FOTOGALERIE

klikni na
www.vecernikpv.cz

Petr KOZÁK
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PROSTĚJOVZnáme to všichni. Předškoláci se do první třídy oprav-
du těší a absolutně nechápou, proč jejich starší sourozenci koncem 
prázdnin nasazují kyselé obličeje. Rodiče by proto měli svým dě-
tem nejen pomoci zajistit všechny potřebné pomůcky, ale zároveň 
v nich probudit zvědavost a namotivovat je k tomu, aby se do ško-
ly těšily nejen na kamarády, ale i na to, že se díky ní budou moci 
v mnohém zlepšit a spoustu se toho dozvědět. Uplynulý čtvrtek 
1. září pak všichni svorně vyrazili po letní pauze do lavic. A jak to tam 
vypadalo, si můžete přečíst v jednotlivých reportážích. 

PŮVODNÍ zpravodajství pro Večerník

Martin
ZAORAL,

Michal
SOBECKÝ

a Jan
FREHAR

Primátor František Jura navštívil 
studenty Střední odborné školy 
podnikání a  obchodu a  při za-
čátku nového školního roku jim 
popřál: „Studentům přeji skvělé 
výsledky, hodně studijních úspě-
chů a těším se na společnou prá-
ci. Stejně jako v loňském roce zde 
budu rád učit sportovní manage-
ment, takže se budeme potká-
vat." První náměstek primátora 
Jiří Pospíšil přivítal prvňáčky na 
ZŠ Masarykova a další náměstek 
Jan Krchňavý byl přítomen na 
ŽŠ Jana Železného. Náměstkyně 
Milada Sokolová a náměstek Jiří 
Rozehnal pak zavítali mezi žáky 
1. a 9. ročníků na ZŠ Valenty.

saa jaký byl start nového školního roku...jjaakký bbyyl staarrtt nnovvéhéhhoo škkkoollnnníhho rrookuuu....  3x foto:  www.prostejov.eu

  Foto: www.prostejov.eu

PROSTĚJOV „Do první, do prv-
ní třídy se s chutí vrhni, do prv-
ní, do první, jen v ní neztvrdni!“ 
Zpěvem písně se skutečně přilé-
havým textem přivítali uplynulý 
čtvrtek 1. září čtvrťáci ze ZŠ na 
Skálově náměstí své nové kama-
rády. Po zajímavém hudebním 
programu v  tělocvičně se pak 
všech 54 prvňáčků v doprovodu 
svých rodičů vypravilo do své 
nové třídy.  
Škola, to je hlavně, když přemýšlíš 
správně! O tom jsou přesvědčeni au-

toři z populární prostějovské skupiny 
Marbo. Právě jejich písně využili žáci 
při vítání na pobočce ZŠ (Palackého) 
na Skálově náměstí. Do dvou tříd jich 
tam nastoupilo celkem 54, což je ve 
srovnání s předchozími roky poměr-
ně citelný nárůst. „Začátek nového 
školního roku byl moc příjemný 
a pohodový. Přišli všichni, kteří měli, 
a  nám teď nezbývá než doufat, že 
budou chodit i nadále bez nějakých 
zbytečných omezení,“ zhodnotila 
začátek školního roku učitelka ZŠ 
Hana Švédová. 

 Foto: Martin Zaoral

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz

OTASLAVICE Svého prvního 
dne se ve škole dočkali i prvňáčci 
v Otaslavicích, kterých se v letoš-
ním školním roce sešlo osmnáct. 
Nové žáky a jejich rodiče přivítala 
třídní učitelka společně s  vede-
ním Základní školy nadporučíka 
letectva Josefa Františka i  staros-
tou obce. Na děti čekala k tomuto 
významnému dni odměna – kaž-
dý prvňáček dostal krabičku na 
svačiny, pamětní medaili a  slad-
kou odměnu.
K  prvnímu školnímu dni dorazilo 
osmnáct dětí a  většině z  nich byli 

oporou oba rodiče. Doprovodili 
je na první cestě, kterou budou je-
jich ratolesti pravidelně absolvovat 
dalších devět let. „V  letošním roce 
máme osmnáct prvňáčků, což nás 
těší. Dětem jsem popřál, aby se jim 
u nás ve škole líbilo a aby je všech-
no bavilo. Podle reakcí se většina do 
školy těšila. Až na jednu holčičku, 
která tvrdila, že ne. Ale děti si svůj 
velký den užily a pevně věřím, že jim 
projevený zápal vydrží i nadále,“ uve-
dl s  úsměvem starosta obce Marek 
Hýbl, který přišel dětem také popřát 
a přinesl jim něco sladkého. 

Cyrilometodějské gymnázium zahájilo školní rok
PROSTĚJOV V kostele se obvykle školní rok 
nezačíná. Alespoň ne v Prostějově. Výjimkou 
je Cyrilometodějské gymnázium, základní 
škola a mateřská škola v Prostějově. I letos za-
čaly radosti nebo naopak trampoty studentů, 
tedy nový školní rok, v  kostele. Do chrámu 
Povýšení svatého Kříže dorazily stovky lidí: 
noví žáci a  studenti, učitelé, pracovníci ško-
ly, příbuzní. Čekala je zahajovací mše, která 
byla skutečně ve velkém orientována právě na 
vzdělání a návrat do školních lavic. „Studenti 
si určitě taky rádi občas poslechnou nějakou 
pohádku. Ta je ale na úrovni vašeho věku, tře-
ba až taková surrealistická. Kdo nechcete, ne-
poslouchejte, aspoň budete mít chvíli klidu,“ 
poznamenal celebrující otec Jiří Pohoň.
K dobru dal také příběh o Maximovi, který si rád 
usnadňoval život a poté ve výsledku zjistil, že jím 
doslova proletěl, vlastně nic neprožil a nemá na 
co vzpomínat. Studentům pak popřál do nové-
ho školního roku, který obvykle rovněž uzaví-
rá školní mše, jen to dobré. „Všem přeji, aby se 
v průběhu školního roku netopili, brali jej vážně, 
protože škola k  něčemu slouží. Abyste si vážili 
času, který máte. A nebojte se bojovat o to správ-
né, co ve vašem životě může být. O to, co vám 
může přinést radost a štěstí,“ vzkázal jim mimo 
jiné. 
Po zhruba hodinové bohoslužbě se pomalu 
začali studenti a  zaměstnanci trousit zpět do 
budov v Komenského ulici. Úzké, ale přívětivě 
působící chodby škol – gymnázia i školy základ-
ní – brzy zaplavili novopečení studenti a  žáci. 
Hned u  vchodu je přivítali a  než se nadáli, už 
seděli v lavicích. Studenti primy na úvod dostali 
hlavně nejzákladnější informace. „Je slavnostní 
den, tak vás nechci úplně zahltit spoustou infor-
mací,“ řekla primánům kantorka Jana Ligurská. 
Následně se řešil blížící se adaptační kurz nebo 

to, jak se dostat do školy. „Pokud by se vám to 
fakt stalo, kartu ztratili, a nemohli byste se dostat 
do školy, tak co uděláte? Nepůjdete do školy? 
Půjdete za školu?“ ptala se učitelka přítomných. 
Nikdo se ale dobrovolně k takové variantě nepři-
hlásil. 
Úvodní hodina se nesla vesměs v  odlehčeném 
duchu. Studenti, hlavně pak rodiče se několikrát 
zasmáli, všichni plni očekávání. Možná i nervo-
zity. „Nejvíc se asi děsím matematiky nebo fran-
couzštiny. Nejvíc se naopak těším na angličtinu, 
tu mám ráda,“ říká nová studentka, která dorazila 
z malotřídky. Tedy do úplně jiného prostředí. Její 
maminka Veronika Růžičková ale školu dobře 
zná. „Pro nás je to známé prostředí, tak jsme se 
sem těšili. Věděli jsme, do jaké atmosféry jdeme. 

Je to zde pro nás velmi důvěryhodné. Škola stojí 
i na lidských principech, nejen formálně. Máme 
zde sourozence a zkušenosti jsou super,“ říká po 
úvodní hodině. Očekávání jsou nicméně i  na 
straně vedení školy. „Děsím se toho, že nevíme, 
co bude s energiemi. Je to pro nás složité. Navíc 
nespadáme do státního školství. My se můžeme 
spoléhat na zřizovatele a pak uvidíme,“ říká ředi-
tel Pavel Polcr. Velké změny studenty a žáky ne-
čekají, spíše drobnosti. Na co se tedy Pavel Polcr 
nejvíce těší? „Každodenní setkávání. Člověk 
se může zasmát, potěšit se. Chodby jsou malé, 
musíme se potkávat. Můžeme se na sebe tvářit 
kysele nebo naopak příjemně. A to druhé je pří-
jemnější pro každého,“ říká s úsměvem na prahu 
nového školního roku.

Do školy se 

 Foto: Michal Sobecký

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

WWW.VECERNIKPV.CZ 5. září 2022

texty: Martin ZAORAL

DOSTUPNOST 
D OTN  P

Zdravotní péči chceme dostupnou 
pro všechny občany na území měs-
ta Prostějova, Olomouckého kraje, 
České republiky. S akcentem na prv-
ní linii – praktičtí lékaři, tj. praktičtí 
lékaři pro dospělé a hlavně děti a do-
rost, kterých je celostátně nedostatek, 
zubních praktických lékařů – rovněž 
celostátní nedostatek. Z  toho plyne 
obtížná dostupnost, až nedostupnost 
péče a  dlouhé objednací lhůty. To 
může mít za následek zhoršení 
zdravotního stavu.

KVALITA
D AVOTN  P

Ta se odvíjí z  velké části od dostup-
nosti. Na území našeho města je kva-
lita zdravotní péče na dobré úrovni, je 
to otázka odborné erudice a přístupu 
lékařů, zejména v první linii. Naši ob-
čané mají k dispozici nemocnici a dvě 
polikliniky a  celou řadu soukromých 
zařízení a ordinací, jež zahrnují celou 
šíři odborností. V odpoledních hodi-
nách a o sobotách a nedělích je v pro-
vozu tzv. pohotovost v areálu nemoc-
nice Prostějov.

P DN O NI N  
AKUTN  P

O  občany města Prostějova ji 
zajišťuje ZZS /záchranný zdravotní 
systém/, který je v  24hodinovém 
režimu, konkrétně na území města 
a okolí jsou ve službě přes den 3 vozy 
ZZS a  v  noci 2 vozy. Tím je zajiště-
na trvalá dostupnost odborné péče 
v těch nejtěžších zdraví ohrožujících 
případech, jako jsou infarkty, cévní 
mozkové příhody /mrtvice/, otravy, 
úrazy, dopravní nehody a  jiné. Zá-
chranka úzce spolupracuje s  hasiči, 
řada výjezdů zejména k  dopravním 
nehodám probíhá společně. Po in-
formaci na dispečinku na čísle 155, 

který se nachází v Olomouci pro celý 
kraj, se vysílá z nejbližšího stanoviště 
příslušná posádka na místo události.

P IP AV NOST NA 
K I OV  SITUA

V  minulých letech jsme si prošli co-
vidovým obdobím. To bylo náročné 
jak pro občany-pacienty, t a k 
i pro zdravotníky. Nej-
větší tíha dopadala 
na zdravotníky 
covidových od-
dělení a  posádky 
záchranné služ-
by. Nejenže byl 
enormní nárůst 
výjezdů, ale na 

druhou stranu onemocnění covi-
dem se nevyhnulo ani pracovníkům 
záchranky. Chybějící museli být za-
stupováni, docházelo k  operativním 
výměnám, protože nemocí covid si 
prošli téměř všichni.
Město v  součinnosti s  nemocnicí, 
dobrovolníky a  střední zdravotnickou 
školou vytvořilo očkovací centrum, 
kde proběhla hlavní část očkování proti 
covid-19 občanů města Prostějova.

UDOU NOST

Do budoucna bude naším cílem mini-
málně udržet stávající situaci a v rámci 
dostupnosti zlepšit dostupnost zdra-
votnické péče v první linii.
Zasadíme se za zřízení zubní poho-
tovosti v Prostějově.
Jsme proti zavedení poplatků za 

zdravotní péči. 
Odmítáme hrazení zdravotních 
pomůcek občany. 
Za sebe a  záchrannou službu 
mohu říci, že pracujeme na dal-
ším zkvalitňování naší činnosti, 
a  to jak dalším vzděláváním, tak 
i  moderní přístrojovou tech-
nikou.  

 MUDr. Pavel Holík,
 člen Rady města 

 Prostějova

ZADAVATEL:
D

ZHOTOVITEL: 
HA  E

PROSTĚJOV Na městské politic-
ké scéně se pro letošní komunální 
volby objevila netradiční formace 
na levé straně politického spektra. 
Jde o  uskupení Levicoví občané 
Prostějova a KSČM, kterému byla 
vylosována sedmička obecně po-
važovaná za šťastné číslo. Promít-
ne-li se to do reálných výsledků, 
rozhodnou samozřejmě až voliči. 
V  čele nově vzniklého uskupení 
stojí do značné míry nová tvář. Ny-
nější obchodník Tomáš Kaláb (na 
snímku) už toho má v životě leccos 
za sebou a své zkušenosti je připra-
ven uplatnit ve službě veřejnosti. 
O  jeho východiscích a  postojích 
vypráví následující rozhovor.

 Můžete se krátce našim čtená-
řům představit?
„Ještě před rokem 1989 jsem začal 
studovat biochemii na dnešní Masa-
rykově univerzitě v Brně, ve student-
ském prostředí jsem zažil tehdejší 

společenské přeměny. Vždycky v této 
souvislosti říkám, že jsme byli tenkrát 
neskutečně naivní a  ani v  nejhorším 
snu by nás nenapadlo, čeho všeho se 
v naší zemi za třicet let dožijeme. Po 
studiích jsem pracoval v oblasti labo-
ratorní diagnostiky pro zdravotnictví, 
vedl jsem obchodní tým, logistiku, 
zaváděl systémy managementu kva-
lity. Několik let jsem spoluvlastnil 
zdravotní dopravní službu na jižní 
Moravě. Nyní máme s manželkou ob-
chod v Prostějově. Účastním se také 
spolkového života, předsedám regi-
onálním organizacím Českého svazu 
bojovníků za svobodu a Vlastenecké-
ho sdružení antifašistů ČR.“

 Jak vlastně vzniklo seskupe-
ní Levicoví občané Prostějova 
a KSČM?
„Ten název se nějak formoval a  jako 
všechno je dílem určitého kompro-
misu. Každému, kdo trochu sleduje 
dění kolem sebe, musí být jasné, že za-
vedená základní dělicí linie na pravici 

a levici je přežitek. Stále samozřejmě 
existují rozdílná východiska v  eko-
nomické a sociální problematice, ale 
současná dělicí čára je někde úplně 
jinde. Dnes musíme rozlišovat vlaste-
necky orientované politické subjekty 
a ty tzv. ‚proevropské‘, správně řečeno 
prounijní. My chceme reprezentovat 
vlasteneckou levici, přičemž nesmí 
být problém férově spolupracovat 
s  vlastenecky orientovanými sub-
jekty na pravici. Vlastenecká levice 
potřebuje vlasteneckou pravici a ob-
ráceně. Velmi dobrým příkladem je 
nominovaný kandidát na prezidenta 
republiky Josef Skála, který se prezen-
tuje jako kandidát vlasteneckých sil se 
širokým zázemím jak na levici, z  níž 
pochází, tak na pólu opačném.“

 Co v  tomto smyslu nabídnete 
občanům našeho města?
„Jak z předchozích vět vyplývá, chce-
me pracovat především pro naše 
občany, kteří ve městě dlouhodobě 
žijí, pracují a odvádějí své daně. Oni 

musí mít dostatek míst pro své děti 
od jeslí po školy, oni musí mít kdyko-
li přístup k té nejkvalitnější zdravotní 
péči, oni musí mít jistotu záchranné 
sociální sítě zvlášť v  nadcházejících 
těžkých dobách způsobených ne-
smyslnou sebevražednou politikou 
kolektivního Západu jdoucí proti zá-
jmům občanů vlastních zemí. V  sa-
motném Prostějově bych chtěl oslo-
vit ty, kterým vadí časově náročná 
cesta z jednoho konce města na dru-
hý po často ucpaných ulicích, navíc 
někdy ještě uměle zavřených kvůli 
pořádání třeba cyklistického závo-
du, kteří nechápou vytvoření objížď-
ky na již dříve stanovené objížďce, 
kteří se necítí dobře a zcela bezpečně 
ve společnosti všelijak vyhlížejících 
cizojazyčně hovořících lidí. Zkrátka 

všechny ty, kteří ne-
sdílejí ambice pře-
tvářet Prostějov 
do podoby jaké-
hosi moderního 
velkoměsta se 
všemi zápory, 
které to s sebou při-
náší. Pečujme o naše 
město tak, aby bylo 
funkční, poskytovalo 
vše nezbytné pro klid-
ný a  spokojený život 
svých stálých obyvatel, 
které by mělo co nejméně 
omezovat třeba při zdánlivě 
nekonečných stavebních pra-
cích. Zkrátka ‚Méně může být 
někdy i  více‘. Není špatné mít 
toto heslo také na paměti.“ (pr)

„I méně může být někdy více,“ říká lídr 
Levicových občanů Prostějova

Tomáš Kaláb
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PROSTĚJOV Už jen osmnáct. Přesně tolik dní zbývá do komunál-
ních voleb v Prostějově, které se budou konat v pátek 23. a v sobo-
tu 24. září. V průběhu uplynulých týdnů jste se mohli podrobně se-
známit s jednotlivými jmény na celkem deseti kandidátkách uchá-
zejících se o vaši přízeň v boji o pozici v zastupitelstvu Statutárního 
města Prostějov. Celkem je jich 303. Možná na nich najdete nejen 
někoho, o němž jste přesvědčeni, že je pro vaše město dlouhodo-
bě přínosem, či mu naopak spíše škodí. Ovšem pozor! To, že bu-
dete volit stejného člověka, ještě rozhodně neznamená, že vybe-
rete stejnou kandidátní listinu. Někteří uchazeči totiž v průběhu 
minulého volebního období změnili svůj politický dres. A právě na 
ně jsme se v 17. díle seriálu KOMUNÁLNÍ VOLBY 2022 tentokrát 
zaměřili. Jelikož s přibývajícím časem bude kampaň logicky vrcho-
lit, finišují i naše přípravy před vydání tradiční speciální přílohy. Ta 
bude součástí PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku již v pondělí 19. září. 
Takže, pokud chcete být její součástí, neváhejte nás kontaktovat. 
Kdo v přídavku nebude, jako by totiž nebyl...

Servis 
před komunálními 
volbami připravil:
Petr KOZÁK, 
texty: Martintexty: Martin ZAORAL ZAORAL

CHCETE SE PREZENTOVAT? STAČÍ ZAVOLAT 608 706 148
nebo NAPSAT NA E-MAIL: REDAKCE@VECERNIKPV.CZ

A PROSTOR BUDE VÁŠ! 

PŘIPRAVUJEME TRADIČNÍ SPECIÁL KOMUNÁLNÍ 
VOLBY 2022, KTERÝ VYJDE V PONDĚLÍ 19. ZÁŘÍ.

!!! UZÁVĚRKA PODKLADŮ 9. ZÁŘÍ!!!

V  září půjdeme rozhodnout o  ve-
dení Prostějova na další čtyři roky. 
V  první vybereme nového primá-
tora nebo primátorku města. Naši 
volbu proto hodně ovlivní, koho 
jednotlivá uskupení nominovala 
do svého čela. Šťastnou ruku ve 
výběru primátorského kandidáta 
měli občanští demokraté a  nezá-
vislé osobnosti města Prostějova, 
které povede do voleb současná 
náměstkyně primátora Milada So-
kolová.

Tu znají Prostějované nejenom 
z  vedení radnice, ale zejména jako 
předsedkyni Okrašlovacího spol-
ku, který do našeho města přinesl 
nejenom řadu nových zelených 
ploch, ale také mnoho kulturních, 
charitativních nebo volnočasových 
aktivit. Schopnost přicházet s nový-
mi nápady a dotahovat je do samé-

ho konce spojuje působení Milady 
Sokolové ve vedení radnice i v čele 
spolku. Seznam aktivit či projektů, 
které uvedla v život by byl opravdu 
hodně dlouhý. Stačí zmínit třeba 
novou kulturní scénu na nádvoří 
zámku, nové návštěvnické zázemí 
v  Kolářových sadech, několik vln 
komunitního sázení stromů, kultur-
ně-kulinářský Festival dobrého jídla 
v  ulicích města, pravidelné dobro-
volnické úklidy Hloučely, rozšíření 
květnatých luk ve městě, podpora 
prostějovských živnostníků v  době 
covidu, obnovená tradice módních 
přehlídek v „městě módy“ či akce na 
podporu cestovního ruchu mířícího 
do Prostějova.    

Ke kladům Milady Sokolové ale také 
patří přístup k lidem. Setkává se s lid-
mi na obrovském počtu veřejných 
akcí i  dobrovolnických aktivit. Pros-

tějované ji mohou potkat v  ho-
linách při sázení stromů či 
úklidu Hloučely, v  kroji 
při propagaci hanácké 
lidové kultury nebo na 
dýňové stezce mezi 
dětmi. Velmi aktivní 
je Milada Sokolová 
i na sociálních sítích, 
kde snad jako jediná 
z vedení města pravi-
delně reaguje přímo 
na podněty občanů.  

Veřejné i  dobrovolnické aktivi-
ty Milady Sokolové navíc vyvrací 
všechny předsudky o  tom, že by 
jako pravicová politička snad nemě-
la vztah k  sociální oblasti. Před ně-
kolika lety například rozjela zimní 
rozdávání polévek potřebným nebo 
sloužila jako dobrovolnice Adry.
Její přístup dobře ilustruje jeden vý-

r o k z  rozhovoru, kdy za 
svá mota označila slova jedné popu-
lární písničky „Když nemůžeš, přidej 
víc“ a  „Slovo nejde? Neexistuje“.  To 
je dobrá kvalifikace pro ženu v  čele 
našeho města.
Kdo chce Miladu Sokolovou 
v  čele města, ten volí její kandi-
dátku číslo šest velkým křížkem 
na volebním křížku. (pr)

Letos Milada? Prostì jo!
Pracovitost, energie, vášeň pro naše město 

- to je Milada Sokolová, která může být novou primátorkou
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CO, KDY, KDE CO, KDY, KDE aneb informace a události z vašeho okolí…
KULTURNÍ CENTRUM MOZAIKA

Raisova 1159, Prostějov
* Každé pondělí od 9:30 do 11:30 hodin probíhá 
program pro rodiče s  malými dětmi, který vám 
rozšíří obzory, zatímco vaše děti si zlepší své sociální, 
pohybové, hudební a manuální schopnosti. Přijďte 
si odpočinout od každodenní rutiny, získat nové 
přátele a dozvědět se důležité informace. Rodinná 
atmosféra v malých skupinách rodičů a dětí. 
* V úterky od 16:30 do 18:00 hodin je na programu 
KLUB UKRA JINSKÝCH MAMINEK A DĚTÍ. 
Zajištěn program pro malé i větší...
* v  úterky od 18:00 do 19:30 hodin se koná 
SETKÁVÁNÍ UKRA JINSKÉ KOMUNITY za 
účelem vzájemné podpory a  výměny informací, 
hlídání dětí zajištěno

CENTRUM PRO RODINU
nám. J. V. Sládka 2, Prostějov

* každé pondělí od 16:00 hodin, po předchozí telefonické 
domluvě, nabízíme podporu a  doprovázení při hledání 
řešení v  čase náročné životní etapy či manželské krize, 
poradenství pro rodiče při obtížích ve vztahu s  dětmi, 
pomoc při výchovném směřování s  psycholožkou 
Marcelou Anežkou Kořenkovou
* každé úterý a čtvrtek od 8:30 do 11:30 hodinse uskuteční 
PRVNÍ ŠKOLIČKA  – adaptační kroužek pro děti od 2 do 
4 roků. Účast v kroužku usnadňuje přípravu na nástup do 
MŠ, připravuje na separaci od rodičů a navazování vztahů 
s vrstevníky v malé skupině a bezpečném prostředí.

EKOCENTRUM IRIS
Husovo nám. 67, Prostějov

* Ve středu 7. září od 9:30 do 13:30 hodin se 
uskuteční vycházka určena nejen pro seniory 
s  názvem LESY ZA PŘEMYSLOVICEMI.
Společně se výprava vydá k  přemyslovickému 
zámku, poblíž něho zkusí najít hrobku rodiny 
Bochnerů a  dále sestoupí lesními cestami 
k  Čunínu kolem nových vodních nádrží pod 
Kozákem. Společný odjezd autobusem v  9:30 
hodin (st. č. 1), návrat vlakem do 13:30 hodin. 
Délka trasy asi 5 km.
* V  sobotu 10. září od 8:45 do 14:00 hodin 
proběhne DEN PRO PŘÍRODU NA 
PLUMLOVSKU. Sobotní dopoledne na 
lokalitách Pozemkového spolku Prostějovsko. 
U  Jasénků a  U  Bílých studýnek společně 
zkontrolujeme, vyčistíme a opravíme ptačí budky 
a hmyzí hotely. Sraz na aut. zastávce v Plumlově 
v 8:45 hodin (vhodný autobus jede z Prostějova 
v  8:20 ze st. č. 11). Návrat do Prostějova dle 
počasí mezi 12.00 a 14.00 hodin.

SONS PROSTÌJOV

Svatoplukova 15, Prostějov
Prostějovská pobočka Sjednocené organizace 
nevidomých a slabozrakých (SONS) poskytuje zrakově 
postiženým klientům základní poradenství, sociálně 
aktivizační služby a  dopomoc v  rámci dobrovolnické 
služby. Dále nabízí možnost zapůjčení kompenzačních 
pomůcek a  zajišťuje pomoc při vyřizování záležitostí 
v rámci výhod a dávek sociální péče. 
Konzultační hodiny ve Svatoplukově ulici č. 15: 
pondělí 9.00–12.00, 14.00–16:30, čtvrtek 
9.00- 12.00 a dále po tel. domluvě.

SLUÒÁKOV

centrum ekologických aktivit 
města Olomouce, o. p. s. 

Skrbeňská 70, Horka nad Moravou
* V  pátek 9. září od 18:30 hodin se koná 
NETOPÝŘÍ NOC V DOMU PŘÍRODY. Večerní 
komentovaná vycházka za netopýry s předvedením 
techniky používané při výzkumu (ultrazvukové 
detektory). Pro děti aktivity s netopýří tématikou. 
Promítání fi lmu Můj soused netopýr. Ukázky 
handicapovaných netopýrů ze záchranné stanice.

* Do 14. září se koná výstava z říše hmyzu Ondřeje 
Sekory PO STOPÁCH BROUKA  PYTLÍKA , na 
níž můžete rozluštit, co je která postavička z  knížek 
ve skutečnosti zač a  dozvědět se o  nich spoustu 
zajímavostí. Výstava obsahuje velkoplošné plakáty 
s ilustracemi jednotlivých literárních postav s krátkým 
textem z  knihy. Nechybí fotografi e daného hmyzu 
z reálného světa. Makrofotografi e pocházejí od Pavla 
Krásenského a Jitky Raisové. Díky nim tak můžou na 
výstavě návštěvníci vidět škvora obecného, ruměnice, 
mravence nebo třeba krtonožky. Jak ale tyto hmyzí 
celebrity vypadají ve skutečnosti? Nespletl se Ondřej 
Sekora při popisování jejich schopností či podoby. 
A jakým broukem je ve skutečnosti Pytlík? 

RÙZNÉ...

Regionální pracoviště Tyfl oCentra Olomouc 
v Prostějově nadále poskytuje služby nevidomým
slabozrakým občanům na adrese: Kostelecká 17, 
Prostějov. Provozní doba: pondělí od 8:00 do 

12:00 a od 12:30 do 14:00. V úterý a ve středu po 
telefonické domluvě.

Svaz tělesně postižených v  ČR, o.s. v  Prostějově, 
Kostelecká 17, nabízí k  zapůjčení kompenzační 
pomůcky, např. Polohovací lůžka, ortopedické vozíky, 
chodítka, WC křesla aj. Služby jsme rozšířili o rozvoz 
pomůcek. 
Bližší info na tel.: 588 008 095, 724 706 773

SVAZ NESLYŠÍCÍCH A NEDOSLÝCHAVÝCH 
OSOB V ČR, z.s.

Svatoplukova 15, Prostějov 796 01, tel. 775 549 777
Provozní doba: úterý a středa od 8:30 do 11:30 a od 
13:00 do 16:30 hodin, čtvrtek jen pro objednané 

klienty. Můžete využít služeb našeho zařízení v podobě 
odborného sociálního poradenství a nabídky baterií 
do sluchadel a drobné příslušenství ke sluchadlům 

(hadičky, čisticí tablety 
či ušní tvarovky různých velikostí).  
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PROSTĚJOVSKO „Dráhy za-
čátek školního roku dětem 
pořádně osladily!“ nebrala si 
servítky jedna z rozhněvaných 
maminek, která se obrátila na 
redakci Večerníku. Důvodem 
byl fakt, že uplynulý čtvrtek 
1. září nezačala pouze škola, ale 
také další vlaková výluka na tra-
ti mezi Prostějovem a Dzbelem, 
jež potrvá až do pátku 16. září.  

pro Večerník 

Martin
ZAORAL

PŮVODNÍ
zpravodajství

Správa železnic ohlásila na měsíc 
září hned dvě výluky. Od 1. září platí 
nepřetržitá výluka na trati číslo 306 
Prostějov - Dzbel, která potrvá do 16. 
září na celé trase. Ta je v  plánu také 

na trati číslo 307 mezi Prostějovem 
a  Červenkou od 8. do 16. září, kde 
bude výluka probíhat mezi stanicemi 
Prostějov-hlavní nádraží a Senice na 
Hané. V  době výluky budou platit 
výlukové jízdní řády, které naleznete 
na všech dotčených zastávkách i sta-
nicích či na internetových stránkách 
Českých drah. Vlakové spojení na-
hradí autobusová doprava. Tak zní 
oficiální zpráva. Jenže...
„Problémem nebylo ani tolik to, že 
místo vlaků jezdí autobusy, ale to, 
že dojíždí do Konice se čtvrthodino-
vým zpožděním! Místo o  půl osmé 
přijedou školáci ve tři čtvrtě. Za ta-
kové situace žáci nemají šanci včas 
dorazit do školy, natož se připravit 
na vyučování. To se projevilo už při 
zahájení, kdy na ně ostatní museli če-
kat,“ popsala Večerníku žena, kterou 
v  první řadě zajímalo, zda se zma-

tečná situace z  prvních školních dní 
bude opakovat. 
S  řadou dotazů ohledně ne zrov-
na šťastně zvoleného termínu prací 
a  možné změně příjezdů autobusu 
do Konice jsme se tedy obrátili pří-
mo na Správu železnic, která se od 
celé záležitosti víceméně distancovala. 

„Výluky jsou s  výrazným předstihem 
projednávány a odsouhlaseny se všemi 
zainteresovanými stranami,“ reagoval 
rychle, nicméně zcela obecně tiskový 
mluvčí SŽ Jan Nevola, který upozor-
nil, že v případě vlaků mezi Prostějo-
vem a Dzbelem nejde o mimořádnou 
výluku. „Důvodem je potřebná údrž-

ba,“ dodal s tím, že s ostatními dotazy 
se máme obrátit na dopravce, v jehož 
režii je zajištění a organizace náhradní 
dopravy. 
Která z  dopravních společností má 
náhradní dopravu v tomto případě na 
starost, se nám však do uzávěrky toho-
to čísla Večerníku zjistit nepodařilo. 
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NA VÁŠ NÁMÌT

Pozor! U Seloutek 
a Nivy se bude støílet 

Seloutky (mls) - Zákaz vstupu do honit-
by Seloutky, Niva a Bílý kříž se plánuje na 
příští týden. Platit má od příštího pondělí 
12. až do středy 14. září do 9:00 hodin. Po-
žádali o něj místní myslivci, neboť chystají 
intenzivní odlov srnčí zvěře. V  těchto 
dnech tedy případným neukázněným 
návštěvníkům lesa bude hrozit reálné ne-
bezpečí, že by mohli být postřeleni. 

Øidièi na Konicku 
si poøádnì zajedou 

Konice (mls) - Toto bude opravdu ná-
řez! S  výraznými komplikacemi musí 
počítat řidiči na Konicku. Ode dnešního 
dne, tedy od pondělí 5. až do soboty 10. 
září, nebude možné projet z Konice ve 
směru na Runářov a Brodek u Konice. 
Důvodem je oprava železničního pře-
jezdu v Konici na Bidově. Z Konice se 
tedy po běžně užívané silnici nedosta-
nete nejen do Lhoty u Konice, ale ani do 
Suchdola či Jednova. A co je horší! Záro-
veň až do 30. září zůstává uzavřený most 
ve Ptenském Dvorku. Takže objížďka 
z  Konice přes Stražisko vede z  Pten-
ského Dvorku až dál do Ptení a dále do 
Holubic a Hrochova. Pak teprve se řidiči 
budou moci vrátit ve směru na Jednov 
a dále pokračovat třeba do Brodku u Ko-
nice. Lidé jedoucí například z Konice do 
Runářova tak místo 3 km najedou přes-
ně devětkrát tolik. Při dnešních cenách 
benzínu či nafty zcela jistě potěšitelná re-
alita...  Ale jak se říká, „udělat se to musí“.

Cukrovar èeká 
plynofikace

Vrbátky (mls) – Cukrovar ve Vrbát-
kách se navzdory nejisté době chystá 
napojit na plyn. Akciová společnost 
v této souvislosti aktuálně žádá o sta-
vební povolení. Připravený projekt kro-
mě přípojky obsahuje také výstavbu 
regulační stanice, zpevněných ploch 
i příjezdové cesty. 

Ulice získávají 
nové osvìtlení 

Kostelec na Hané (mls) - V uplynu-
lém týdnu začaly práce na rekonstruk-
ci veřejného osvětlení v ulicích Havlíč-
kova a Boženy Němcové v Kostelci na 
Hané. Součástí je výměna rozvaděče, 
podzemního vedení a sloupů včetně 
instalace úsporných ledkových svíti-
del. Náklady na rekonstrukci veřejné-
ho osvětlení v těchto dvou ulicích se 
vyšplhají na 840 000 korun. „Město 
si je vědomo, že veřejné osvětlení ve 
městě není v  ideální kondici. V jeho 
postupné rekonstrukci budeme po-
kračovat i v následujících letech,“ při-
slíbil starosta Kostelce na Hané Fran-
tišek Horák. 

RYCHLÝ
NÍK

VLAKOVÁ VÝLUKA NA KONICKU VLAKOVÁ VÝLUKA NA KONICKU 

>> dokončení ze strany 3
Vrátit se sem však již nemůže. „Jsme 
v  kontaktu s  její vnučkou Ladou. 
Podle ní je její babička psychicky stále 
čilá a o vše se zajímá. Její tělo však už 
s ohledem na věk neslouží tak, jak bý-
vala zvyklá, a cesta do Stražiska by pro 
ni představovala nadměrnou zátěž,“ 
zvěstovala Večerníku hospodářka 
obce Dagmar Komárková. 
Paní Wichterlová do Stražiska přijíž-
děla vždy koncem května, a právě na 
obecní úřad mířily její první kroky. 
„Vždy byla zvědavá, kdo se narodil, 
kdo zemřel, kdo se oženil či vdal. 
Požádala o matriku, dala si ji na klín 
a četla si v ní,“ prozradila dále Komár-
ková. 
Stražisko na paní Wichterlovou roz-
hodně nezapomnělo. „Loni před 
Vánocemi jsme jí poslali nedávno vy-
danou brožuru obsahující informace 
o historii naší obce,“ prozradila hospo-
dářka obce, od níž jsme se dozvěděli, 
že vedení obce zvažuje paní Wichterlo-

vé v budoucnu udělit čestné občanství.  
Linda Wichterlová vždy nejraději 
a  nejčastěji vzpomínala na dětství 
a  mládí strávené v  Prostějově, po-
tažmo ve Stražisku. Z jejích poutavě 
vyprávěných historek prosvítal jemný 
smysl pro humor i laskavé pochopení 
pro lidské „slabůstky“.  V roce 2017 ve 
Stražisku oslavila 100. narozeniny. Za 
maminkou dvou synů, sedminásob-
nou babičkou a  osmnáctinásobnou 
prababičkou se sjela celá její rozvětve-
ná rodina. Na její členy je Linda stále 
patřičně hrdá, často totiž patří k elitě 
v  nejrůznějších oborech lidské čin-
nosti. Popřát jí ovšem přišla i podstat-
ná část občanů „jejího“ Stražiska, kteří 
ji doslova zaplavili květinami.
Přestože se už ve Stražisku zřejmě 
nikdy nesetkáme, posílá PROS-
TĚJOVSKÝ Večerník do Prahy ke 
105. narozeninám Lindě Wichter-
lové přání všeho dobrého, pevné-
ho zdraví a radosti z jejích nejbliž-
ších.

Linda Wichterlová 
oslavila 105 let!
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URČICE V obci nedaleko Prostě-
jova nadále pokračují ve velkých 
opravách místních komunikací. 
Po delším čase ale končí jedna 
z etap, která vedla přes hlavní kři-
žovatku. Místo nepřehledné ko-
munikace zde už vyrostl rondel, 
který je ode dnešního dne prů-
jezdný, stejně jako ulice Prostě-
jovská a část cesty do obce. Nově 
se ale uzavře další část, po které už 
bude možné se z  kruhového ob-
jezdu dostat do všech směrů. 

„Etapa v Prostějovské ulici a vytvo-
ření rondelu nám končí. Po hlavní 
cestě se tak už lidé dostanou z Ur-
čic směrem na Prostějov i  opač-
ně. Nově ale bude uzavřena cesta 
směrem od rondelu na Dětkovice, 
částečně tak bude uzavřena i  cesta 
ke škole, kde zůstane jednosměrka. 
Tímto také prosím všechny rodiče, 
kteří nemusí vozit děti až do školy, 
aby tak nečinili. Usnadní to tyto 
práce,“ prozradil Večerníku starosta 
Petr Kouřil.

Díky otevření jedné části se ale 
vrací autobusy i  na dvě tradič-
ní zastávky v  městečku a  u  staré 
hasičské zbrojnice. „Cesty už bylo 
potřeba udělat, vím, že je to pro nás 
všechny nepříjemné, ale musíme 
to ještě chvíli vydržet. Můžu navíc 
ubezpečit, že po dokončení prací 
bude vše bezpečnější a  obec tímto 
nemálo prokoukne,“ doplnil staros-
ta. 
Zastávka u  hřbitova zůstává nadále 
v I. ulici za hřištěm.  (jaf)

V Urèicích dnešním dnem konèí jedna V Urèicích dnešním dnem konèí jedna 
etapa oprav. etapa oprav. Hned však startuje další!Hned však startuje další!



Už je to velká holka! Šlapka ve 
Smržicích letos oslavila již své 24. 
narozeniny. Popřát jí přišlo přesně 
453 cykloturistů a  40 organizátorů.
„S  návštěvností jsme celkem spokojeni. 
Byli jsme se ženou třeba na podobné akci 
v Čechách, kde kromě těch pěších měli 
připraveny také čtyři trasy pro cyklisty. 
Nakonec na něj dorazil jediný cyklista,“ 

prozradil zajímavost získanou na svých 
toulkách po turistických akcích napříč 
republikou Zdeněk Balcařík z KČT Smr-
žice. Akce se dle něj účastnilo i  vedení 
a zaměstnanci Smržic. 
Letošní šlapka jela v zajetých kolejích, 
nicméně i  tentokrát přinesla zajíma-
vé překvapení. Tím byl nepochybně 
historicky nejlepší čas akce na trase ze 

Smržic na Praděd a zpět. Pavel Laucký 
z Nezamyslic ji zvládl za 5 hodin a 33 
minut. „Loni jsem to jel s  amarádem 
a o minutu mně uniklo vítězství. Měl 
jsem pocit, že mě docela brzdil, tak 
jsem to tentokrát zkusil sám,“ prozradil 
výborný cyklista. Spolu s ním se na nej-
delší trasu Šlapky vypravilo další kvar-
teto odvážných mužů. Ženy tentokrát 
chyběly.   

Letos se naplno ukázalo, že většina lidí 
dává před těmi silničními přednost 
horským kolům umožňujícím jízdu 
v pořádném terénu. „Nyní sedmiměsíč-
ního syna jsme vzali už na jarní Smržické 
vandr, kde jsme zjistili, že v kočáře za kolem 
bez problémů usne a vzbudí se jen, když 
má hlad. Jinak byl po celou cestu moc hod-
ný,“ prozradil Večerníku otec nejmladšího 
účastníka Jakuba Opluštila.  Hlava rodiny 
vytáhla všechny členy na nejdelší trasu pro 
horská kola čítající okruh dlouhý 58 kilo-
metrů. „Cesty byly občas pořádně do kop-
ce. Narazili jsme také na popadané stromy, 
takže jsme museli kola i kočárek přenášet,“ 
dodal statečný muž, jenž kromě batolete 
v kočáře vezl také vytáhlou dvouletou dce-
ru trůnící na sedačce. Celkem tak za sebou 
na kole mohl táhnout i ke 40 kilogramům! 
Na druhé straně věkového spektra stej-
ně jako loni i letos stál Jaroslav Punčo-
chář z Kelčic, který v květnu oslavil své 
92. narozeniny.  

Zajímavostí ročníku byl i  fakt, že na-
vzdory tomu, že slunce až pálilo a  na 
poslední deště bychom museli dlouho 
vzpomínat, tak většina horských kol 
i mnozí jezdci se vraceli do Smržic za-
házení blátem až za ušima. „Chtěl bych 
poděkovat všem čtyřiceti pořadatelům, 
kteří se tu opět sešli, a také Pavlu Cop-

kovi za to, že celou akci kdysi vymyslel,“ 
vzkázal Balcařík.  
Příští rok by se měla Šlapka vrátit. „Už 
nyní mohu přislíbit, že se budeme snažit 
opět nabídnout nové či staronové trasy,“ 
uzavřel Zdeněk Balcařík, který společně 
se svojí ženou nedávno vytvořil český re-
kord v manželské chůzi.  

zprávy z regionu aneb jsme s vámi u toho...
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Heffronem domů 
v Kostelci na Hané

Zpátky v čase o sto let 
se přesunou účastníci akce Heffronem 
domů. Tématem besedy Klubu vojenské his-
torie Valtice je totiž návrat československých 
legionářů vracejících se v  letech 1919 
a 1920 přes celý svět zpět do vlasti z Vladiv-
ostoku. Heffron byl námořním plavidlem, 
které evakuovalo české a slovenské vojáky 
poté, co se díky Transsibiřské magistrále 
dostali až na břeh Tichého oceánu. A Hef-
fron je také rum vyráběný Palírnou 
U  Zeleného stromu na počest legionářů. 
Obojí do jednoho spojí právě akce klubu 
vojenské historie. Ten místním přitom 
představí i legionáře pocházející z Kostelce 
na Hané. Beseda začne v pátek 9. září od 
17.00 hodin. Místem konání bude městská 
knihovna v Kostelci na Hané. 

Neděle 11. září bude na zámeckém 
nádvoří v  Konici patřit už po čtrnácté 
divadlu. A  shodou okolností od 14.00 
hodin až do pozdního večera se mo-
hou těšit fanoušci divadla hned na čtyři 
představení. Ve 14.00 hodin program 
otevřou Pohádky z ledničky od Divadla 
Plyšového Medvídka z  Prostějova. 
O hodinu později vystoupí stejný spolek 
s Policejní pohádkou. Následovat bude 
přestávka věnovaná výstavě panenek 
na zámku. Od 16.30 hodin se představí 
konické divadlo Šnůra   inscenací 
O  nepořádném čertovi a  nezbedném 
andělovi a  program ukončí Slavíci 
z Madridu od Spurníkova ochotnického 
souboru Sokola Litovel. 

Divadelní festival v Konici

pro Večerník 
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PŮVODNÍ
reportáž
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SMRŽICE A přece to šlape! Přestože průměrný Hanák po covidu 
zlenivěl, stále se naštěstí najde dostatek těch, kteří se nebojí šláp-
nout do pedálů a vyrazit na největší akci svého druhu v širokém 
okolí. Letos Smržické šlapce konané tradičně o prvním zářijovém 
víkendu nebývale přálo počasí. Snad i díky teplému a prosluněné-
mu dni se uplynulou sobotu 3. září podařilo do puntíku vyrovnat 
počet loňských cykloturistů. 
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SEDMIMĚSÍČNÍ CHLAPEC UJEL ZA TATÍNKEMSEDMIMĚSÍČNÍ CHLAPEC UJEL ZA TATÍNKEM
NEUVĚŘITELNÝCH 58 KM TERÉNEMNEUVĚŘITELNÝCH 58 KM TERÉNEM

Na Šlapce padl rychlostní rekord: 
na Praděd a zpět za 5 hodin 33 minut 

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz
a VIDEO
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DĚTKOVICE Odborníci v  Dětkovi-
cích objevili pohřebiště únětické kul-
tury z  doby mezi roky 2300 až 2000 
před Kristem. Na Prostějovsku se jedná 
o vůbec první moderně vedený archeo-
logický výzkum pohřebiště z této doby. 
„Odkrytá část pohřebiště je výrazně po-
znamenána běžně se vyskytujícím feno-
ménem druhotného otevírání hrobů, kdy 
některé byly téměř v  úplnosti exhumo-

vány, jiné byly cíleně zasaženy do oblasti 
hrudníku a hlavy. K tomu v některých pří-
padech prokazatelně docházelo již v době 
tlení těla. Důvodem bylo buď vykrádání 
cennějších předmětů z  kovu, či nějaká 
forma rituálu,“ informoval Večerník Pavel 
Fojtík z  prostějovské pobočky Ústav ar-
cheologické památkové péče Brno. 
Archeologové našli v Dětkovicích cel-
kem 18 kostrových hrobů. „Zemřelé 
naši předci ukládali do jam ve skrčené po-
loze, hlavou k jihu a obličejem k východu, 

a to zřejmě kvůli kultu slunce. V hrobech 
byly nádoby z keramiky, což nepochybně 
souvisí s ukládáním potravinových milo-
darů.  Rituály pak potvrzuje opakovaný 
výskyt takzvaných zrnotěrek, mlecích 
kamenů na obilí, které byly v uvolněných 
místech po odstraněných částech těl,“ do-
dal Fojtík. 
Vyzvednuté skelety budou podrobeny 
dalšímu zkoumání. „Výplně nádob pak 
poslouží k chemickým expertízám,“ uza-
vřel Pavel archeolog.  (mls)

ZDĚTÍN Kdo by nechtěl žít obklo-
pen přírodou? Na druhou stranu ži-
vot v  chatových koloniích ukrytých 
v lese s sebou přináší i řadu úskalí. Ty 
často souvisí s automobily. O problé-
mech s parkováním u chat nedaleko 
Ptenského Dvorku Večerník refe-
roval v minulém čísle, jen o pár kilo-
metrů dál mají jiný problém – čas od 
času se autem ke svému domku ani 
nedostanou... 

Martin ZAORA L
Pokud pojedete po silnici ze Zdětína 
ve směru na Bělecký Mlýn a  dáte se 
doleva, pak narazíte na oblast pří-
značně nazvanou Blata. Názvu se ne-
lze divit, občas tu totiž bývá pořádně 
mokro. V osadě se nachází zhruba 12 
zahradních domků a  kolem 20 chat. 

Dostat se k nim však nebývá zejména 
po deštích nebo v zimě vůbec snadné. 
„Na důchod jsem se přestěhoval na 
chatu. Nejsem sám, trvale tu žijí tři 
rodiny. Museli jsme si zaplatit pří-
vod elektřiny. Zároveň už několik let 
marně obec žádáme o  opravu jediné 
příjezdové cesty, která je po deštích či 

v  zimě prakticky nesjízdná. Tu už mi 
starosta slíbil před čtrnácti lety a pořád 
se nic neděje,“ netajil své rozhořčení 
Jan Hochwald.
Vedení Zdětína o  celém problému ví. 
„Slíbil jsem letos, že cestu dáme dohro-
mady a navezeme na ni recyklát ze sklád-
ky materiálu, který zůstal po budování 
kanalizace v  Ohrozimi. Kdy to přesně 
bude, ale bohužel nevím, čekáme, až 
skládkovaný odpad bude rozdrcen,“ za-
reagoval exkluzivně pro Večerník staros-
ta Zdětína Robert Kříž. 
Obec již v  minulosti dle něj cestu 
zasypala drtí, ale po čase se v ní opět 
vymlely hluboké krátery. „Pokud by 
se to mělo udělat pořádně, pak by bylo 
potřeba udělat asfaltovou silnici. Jenže to 
by přišlo na opravdu hodně peněz, které 
v  našem rozpočtu nemáme. Přitom se 
v tomto případě nejedná o místní komu-
nikaci, ale o lesní cestu, takže bychom na 
rekonstrukci ani nedostali dotace,“ kon-
statoval Kříž. 

zjistili jsme

URČICE Do určické sokolovny za-
vítá další známá tvář, kterou je ten-
tokrát herec, dabér a moderátor Petr 
Rychlý. Vidět ho tam můžete během 
jeho talkshow s názvem Tváře Petra 
Rychlého ve středu 7. září od 19:00 
hodin. Uslyšíte historky ze záku-
lisí divadla a  televize, ale i  příběhy 
ze života a  mnohem víc. Tak určitě 
přijďte!
Sokolovna v Určicích hostí známé tvá-
ře. Tuto středu v  ní přitom vystoupí 
známý herec, bavič, moderátor a  pří-
ležitostný zpěvák Petr Rychlý. Ten vás 
pozve do zákulisí divadla, televize i do 
vlastního soukromí. „Petr Rychlý vy-
práví historky nejen ze zákulisí divadla 
a  televize, ale i  veselé příběhy z  vlast-
ního života. Během vystoupení baví 

diváky i  svými hudebními vstupy ze 
současné nejpopulárnější televizní sou-
těže Tvoje tvář má známý hlas,“ tak zní 
popis talkshow, jejímiž svědky budete 
již tuto středu. Vstupné činí v předpro-
deji 200 korun, na místě pak 250 ko-
run. Lístky se prodávají v knihovně na 
obecním úřadě v Určicích.
Petr Rychlý působil jako moderátor 
v televizních pořadech Ptákoviny nebo 
Natočto! Ve své herecké kariéře se 
nejvíce proslavil coby primář MUDr. 
Čestmír Mázl v seriálu Ordinace v rů-
žové zahradě. Známý je také svým 
dabingem. Namluvil například Joeyho 
Tribbianiho v  seriálu Přátelé, hlavní 
postavu Earla Hickeyho v pořadu Jme-
nuju se Earl nebo Petera z animované 
série Griffinovi. (tez)

Petr Rychlý

pro Večerník 

Martin
ZAORAL

EXKLUZIVNÍ
reportáž

Klavíristka Vendula Urbanová žije trva-
le v  Paříži, kde učí na konzervatoři. Se 
zpěvačkou Lucií Laubovou vystupuje 
už od roku 2007. V  krásných prosto-
rách zámku v  Čechách pod Kosířem je 
možné si je poslechnout pravidelně na 
začátku roku při Tříkrálovém koncertu. 
Na úvod mimořádného zářijového kon-

certu zazněla píseň Smutný milý z  dílny 
Bohuslava Martinů, která dala vzpome-
nout právě na paní Jiřinu. Po úvodním slo-
vě pak kromě děl rodáka z Poličky zazněly 
také skladby Leoše Janáčka a  Vítězslavy 
Kaprálové. A závěr patřil brněnskému bás-
níku Janu Skácelovi, který se stejně jako 
bývalá nejstarší občanka Čech pod Kosí-
řem narodil přesně před sto lety. 
Po recitaci Uspávanky zazněly populární 
písně zhudebněné Jiřím Pavlicou Sonet 
o  lásce a modrém portugalu a Modlit-
ba za vodu. Všechny židle připravené 
v  koncertním sále zámku se zaplnily 
a diváci odcházeli v povznesené náladě. 
„Hrálo a zpívalo se nám moc dobře. Bylo 
opravdu příjemné cítit, jak se k nám lidé 
v  samém závěru přidávali a  broukali si 
písně spolu s námi,“ zhodnotila koncert 
zpěvačka Lucie Laubová, jež by se ve 
společnosti své věrné parťačky měla do 
Čech pod Kosířem opět vrátit začátkem 
příštího roku. 
Kdo chce tuto Památku roku 2019 navští-
vit co nejdříve, určitě by si neměl nechat 
ujít nadcházející oslavy Dnů evropského 
dědictví, jež zde už v příštích dnech  na-
bídnou opravdu nabitý program. 

ČECHY POD KOSÍŘEM Tohoto se 
už bohužel nedožila. Letos v červenci 
zemřela Jiřina Urbanová. Do posled-
ních dnů velmi vitální dáma z Čech 
pod Kosířem stihla ještě letos v únoru 
oslavit své 100. narozeniny. Právě ona 
stála za vznikem tradice Tříkrálových 
koncertů své vnučky klavíristky 
Venduly Urbanové vystupující spo-
lečně se zpěvačkou Lucií Laubovou. 
Obě hudebnice se do sálu zámku 
v Čechách pod Kosířem opět vrátily 
v sobotu 3. září koncertem nazva-
ným Špalíček písní českých.   

SEČ, HOLUBICE Srážku dvou auto-
mobilů, která se stala mezi obcemi Seč 
a  Holubice nedaleko Ptení, vyšetřují 
od předminulého pátku policisté. Při 
nehodě došlo ke zranění tří lidí, kteří 
skončili v nemocnici. Nyní se Policie 
ČR obrací na veřejnost s prosbou o po-
moc při šetření příčin nehody.
Rychlá jízda byla příčinou vážné doprav-
ní nehody automobilů BMW a Renault, 
která se stala v  pátek 27. srpna. Podle 
dosud zjištěných skutečností jel mladý 
dvaadvacetiletý řidič „bavoráku“ od Seče 

směrem na Holubice. „Při projíždění le-
votočivé zatáčky nepřizpůsobil rychlost 
vozidla svým schopnostem a  přejel do 
protisměru. V tu dobu tudy projížděla ři-
dička ve vozidle Renault Capture a narazil 
do ní,“ prozradila Miluše Zajícová, tisková 
mluvčí Krajského ředitelství policie Olo-
mouckého kraje.
Při nehodě byli zraněni oba řidiči a také 
spolujezdec z Renaultu, všichni skončili 
v  prostějovské nemocnici. „Požití alko-
holu před jízdou se ani u jednoho řidiče 
nepotvrdilo. Hmotná škoda byla před-

běžně vyčíslena na dvě stě tisíc korun,“ 
poznamenala Zajícová.
Aktuálně se policie obrací na případné 
svědky a žádá je, zda by nepomohli ob-
jasnit okolnosti nehody. „V souvislosti 
s touto nehodou se obracíme na svěd-
ky, kteří byli na místě události a viděli 
její průběh nebo mají další informa-

ce, aby nás kontaktovali na lince 158 
nebo na telefonním čísle 735 788 541 
a pomohli nám s jejím řádným objas-

něním. Za spolupráci předem děkuje-
me,“ žádá veřejnost mluvčí krajských 
policistů.  (sob, ofr)

„Bavorákem“ sejmul Renaulta FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz

MOŘICE Obec Mořice úspěšně do-
končila přestavbu místní bývalé škol-
ní budovy, ve které vzniklo osm bytů 
určených pro sociální bydlení. Zá-
roveň obec otevřela nově vystavěné 
chodníky a  přechody, které přispějí 
k větší bezpečnosti chodců. Předsta-
vila také čerstvě vybudovaný bioko-
ridor, který má rozlohu 5,5 hektaru 
a vysázeno je zde na 11 000 stromů 
a keřů.
„Postupujeme krok za krokem po-
dle koncepce rozvoje obce, kterou 

jsme pro Mořice zpracovali. Přestavba 
bývalé školní budovy na obecní byty 
byla i vzhledem k situaci na trhu s byd-
lením jednou z  priorit. Chceme lidem 
nabídnout dostupné nájemní byty,“ říká 
Tomáš Pavelka, starosta Mořic.
Obec nyní vyvěsila nabídku pronájmu 
a  očekává první zájemce, kteří budou 

muset prokázat, že splňují podmínky 
pro pronajmutí sociálního bydlení. 
V budově bývalé školy vzniklo celkem 
osm bytů. Cena přestavby byla 19 mi-
lionů korun, z čehož činila necelých 12 
milionů dotace z Evropského fondu pro 
regionální rozvoj.
K  větší bezpečnosti chodců v  Moři-
cích přispějí nově vybudované chod-
níky a  přechody. Stavební úpravy ve 
výši 9 milionů korun pokryla dotace 
Státního fondu dopravní infrastruk-
tury částkou přesahující 6 milionů 

korun. Rovněž na akci přispěl část-
kou 1,4 milionu Olomoucký kraj. 
V Mořicích se nezaměřili v posledních 
projektech jen na bezpečný pohyb 
chodců, ale i  na pomoc přírodě. Na 
území o  rozloze 5,5 hektarů v  oblasti 
Padělky vznikl nový biokoridor a  bio-
centrum, kde obec nechala vyset typické 
místí luční byliny a vysázet 5 000 stromů 
a 6 000 keřů.
„Jedná se o  místní druhy, díky kterým 
vracíme krajině na Hané její původní ráz. 
Biokoridor se stane domovem a  zdro-

jem potravy nejen pro zvířata a rostliny, 
ale také pomůže bránit zejména větrem 
způsobované půdní erozi a v neposlední 
řadě poskytne i  místo pro odpočinek 
obyvatelům Mořic a všem dalším, kdo si 
budou chtít užít tento kus znovuobjeve-
né přírody,“ dodává Tomáš Pavelka.
Akce se dále zúčastnili Radim Sršeň, 
náměstek ministra pro místní rozvoj, Jan 
Šafařík, náměstek hejtmana Olomouc-
kého kraje, Jitka Chalánková, senátorka 
Parlamentu ČR a  Antonín Basler, po-
mocný biskup olomoucký.   (red)

a biokoridora biokoridor

V  Mořicích přestavěli budovu bývalé školy na SOCIÁLNÍ BYTY

Divadelní skupina Temno Týniště 
nad Orlicí uvede v sobotu 10. září od 
19:00 hodin na zámku v  Plumlově 
divadelní představení Sněhurka nové 
generace. Díky němu opět ožije nesm-
rtelná legenda. Sněhurka Matka 
a  Královna Matka vypustí do světa 
své dospívající dcery a  jejich osudy 
se dramaticky střetnou. Představení 
napsal známý divadelník David 
Drábek, režírovala ho jeho bývalá 
žena Eva Drábková. Oba slibují, že 
„jedno ucho nezůstane suché a  oči 
nepřestanou žasnout“. 

Sněhurka nové generace
na zámku v Plumlově 

a Janu Skácelovi
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PROSTĚJOV Na začátku září 
přijde vrchol kulturních akcí 
v  centru Prostějova pro tento rok. 
Doslova bonbónek obstará slavný 
český hitmaker Michal David 
(na snímku), jehož vystoupení 
je jakýmsi přídavkem seriálu 
Prostějovské léto 2022. Stane se 
tak konkrétně ve čtvrtek 8. září 
od20.00 hodin. Není to přitom 
poprvé, co se ve zdejším regionu 
tato slavná tvář objeví, naposledy 
zde absolvoval jeden z  koncertů 
v rámci posledního turné „Zas bude 
OK“, kterých se mohlo účastnit 
maximálně tisíc osob. V minulosti 
předvedl show ve Víceúčelové 
hale-zimní stadion, zazpíval 
i u Vrbiček na plumlovské přehradě. 
V  exkluzivním rozhovoru pro 
nejčtenější regionální periodikum 
se rozpovídal mimo jiné o  tom, 
kde opakovaně bere energii či zda 
jej popularita nějakým způsobem 
změnila, ale také jak náročné je 
své velké koncerty vůbec připravit 
do stádia, aby mohly vůbec 
proběhnout. 
v rámci exkluzivního
interview
pro Večerník
se ptal
Jan Jan 
FREHARFREHAR

 Jak se těšíte na návštěvu zdejšího 
regionu a samotného Prostějova?
„Mám velmi rád Moravu, zvláště 
Prostějovsko, kde jsem už několikrát 
také hrál. Mám také manželku 
z  Přerova, což je kousek, takže 
i  samotné okolí znám poměrně 
dobře.“

 V  místních končinách, jak 
jste říkal, nebudete vystupovat 
poprvé. Vzpomenete si na 
nějakou zajímavou historku, 
kterou si odtud odnášíte?
„Často jsem na Hané vystupoval 
na tenisových kurtech při turnajích 
prostějovského challengeru. Je to 
kolébka našich tenistů a  tenistek, 
které nám dělají ve světě úžasnou 
reklamu a  dobré jméno. Klobouk 
dolů. Také v  Prostějově bydlí 
klávesák z mé kapely Kvatro Radek 
Moudrý, který nedávno slavil 
padesátku a  já mu přijel popřát ‚na 
tajňačku‘. Byl z  toho paf. Nepočítal 
s tím a to jsou vždy ty nejlepší akce.“ 
(úsměv)

 Během posledních dvou let jste 
své koncerty tvořil pro maximální 
kapacitu 1000 osob. Byl to velký 
rozdíl oproti koncertům, na které 
jste zvyklý?
„Nešlo jen o  počet v  publiku, ale 
i  o  různá nařízení, restrikce, zákazy 

a  podobně. Bylo to nepříjemné 
období. Lidi měli strach a  báli 
se přijít, že chytnou covid. 
I  atmosféra byla trochu zatažená. 
Fanoušci museli být v  rouškách 
a to je omezovalo. Snad už to nikdy 
nezažijeme!“

 Se svou hudbou jste se stal 
nesmrtelným a dostal se i daleko 
za hranice. Změnila ta doba i vás 
osobně jako člověka?
„Já myslím, že ne. Jsem pořád stejný. 
Beru svou práci a  talent, co jsem 
zdědil, jako poslání. Jsem tu proto, 
abych bavil lidi a  dělal jim radost. 
Cítím jistou pokoru a  vděčnost za 
ten dar, co jsem dostal.“

 Mezi českými hitmakery 
jste číslem jedna. V  čem vidíte 
hlavní kouzlo, že se vám podařilo 
z většiny vašich songů udělat hity, 
které nestárnou?
„Tenkrát se skupinou Kroky jsme 
utvořili jakýsi autorský tým a  vše 
jsme dělali s  entuziasmem. Peníze 
nebyly na prvním místě. Chtěli jsme 
něco vytvořit, dokázat a samozřejmě 
jsme chtěli mít slávu. To je podstata 
každého kumštýře. Takže písně 
vznikaly v  době, kdy se nám 
autorsky dařilo. Nápady chodily, jak 
se říká, z nebe a šlo to jak po másle. 
Ale vždy jsme kladli důraz na textaře, 
aby psali příběhy a ne bláboly, které 
se jen rýmovaly. Kolikrát museli 
text přepsat nebo zcela změnit. 
Ale výsledek byl pak skvělý. Lidé 
si mohou mé písně sami zazpívat, 
protože zpívají i své vlastní příběhy.“

 Kde například hledáte 
inspiraci a co vás pohání neustále 
kupředu?
„Snažím se každou dekádu 
něco změnit. Naposledy jsem 
přearanžoval své hity do stylu funky, 
které mě zase strašně nakoply. Už 
jsem cítil jakýsi stereotyp a  to mě 
pak nebaví. Dva bráchové, co si říkají 
Milko Brothers, mi poslali jednu 
předělávku písně Trhnout se z filmu 
Discopříběh. Strašně se mi to líbilo, 

tak jsem jim nabídl, 
ať mi přearanžují 
všechny mé hity do tohoto 
stylu. Tohoto cédéčka ve stylu funky 
se prodalo za půl roku pětadvacet 
tisác kusů a  to je dnes skoro až 
neuvěřitelné číslo.“

 Na vaši hudbu slyší 
všechny generace, od 
těch nejmenších až po ty 
nejstarší. Před letošním 
turné jste ale prozradil, 
že byste chtěl svou hudbu 
omladit. Podařilo se?
„Právě. Pokud chci oslovit 
i  mladou generaci, musím 
jim nabídnout soudobý 
sound. Nahrávky z osmdesátek 
minulého století by je už 
neoslovily. Ale super je to, že i ti, 
co mají rádi mé starší hity, berou 
i  tyto nové verze. Je to zázrak, že 
to funguje, a jsem za to vážně 
rád.“ (dojatý úsměv)

  Vaše 
koncerty jsou 
vždy plné energie. 
Jak náročné je to po 
fyzické stránce?
„Každý koncert je svým 
způsobem náročný na 
přípravu, dramaturgii, zajištění 
místa, objednání techniky, stage, 
k  tomu musíte mít bedňáky, co 
pódium postaví a  pak zase složí, 
pořadatelskou službu, požárníky, 
zdravotníky a  různá povolení. Pak 
musíte zajistit prodej vstupenek, 
domluvit si prodejce jako TicketPro 
nebo TicketStrem a k tomu nemůžete 
vynechat reklamu, výlep plakátů, 
promo na sociálních sítí, spotové 
kampaně v  rádiích, tisku a  televizi. 

Stačí to? (směje se) A  to jsme ještě 
nezahráli ani notu. Je třeba nazkoušet 
celý program. Takže je to velice 
náročná disciplína. A  to nemluvím 
o velkých koncertech v O2 areně. To 
je práce na půl roku!“ 

 Během posledních měsíců 
jste výrazně zhubnul. Mohl byste 
prozradit, jak se vám to podařilo 

a  co vás k  tomuto 
kroku vedlo?

„Když máte problém s  tím, že si 
nejste schopen zavázat tkaničky 
u  bot, začnete alarmovat. (smích) 
Něco chcete změnit. Já nasadil 
kalorické tabulky, přestal pít pivo 
i  tvrdý alkohol a  změnil jsem 

životosprávu. Zatím se držím, tak 
pevně věřím, že to nenaberu zase 
nazpět.“ 

 Máte ještě nějaký sen, čeho 
byste chtěl  v hudebním průmyslu 
dosáhnout?
„Mám, ale zatím ho nechci prozradit. 
Jestli to dopadne. Určitě se to všichni 
včas dozvíte.“ (pousměje se)

 Po koncertních šňůrách se 
musí jistě dostavit únava. Kde 
nejraději nabíráte nové síly 
a  máte raději aktivní, či pasivní 
odpočinek?

„Máme domek na Tenerife. Tam jsem 
nejradši. Ale i cestování mě odreaguje. 
Mám rád Itálii, zvláště Toskánsko – to 
je okolí Florencie a  vinařská oblast 
Chianti. V říjnu tam plánujeme strávit 
pár dní s přáteli a moc se na ně těším.“
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vizitka
MICHAL DAVID

✓ narodil se 14. července 1960 v Praze
✓ český zpěvák, producent a skladatel
✓ je označován za největšího českého hitmakera
✓ hraje především na klávesy a piano 
✓ jeho kariéra začala v roce 1976, kdy založil jazzové kvarteto Čtyři, 
 a o dva roky později se stal jazzovým hudebníkem roku
✓ následně se připojil ke skupině Kroky Františka Janečka, 
 se kterou se stal slavným zpěvákem po celé republice

✓ zvítězil v soutěži Intertalent s písní Nenapovídej
✓ v roce 1980 vydal své první sólové album
✓ i přes nespočet jeho nových písní patří ty z osmdesátých let minulého století stále mezi nejvyhledávanější
✓ jeho hudba provází řadu úspěšných filmů jako například Discopříběh, Láska z pasáže či Vítr v kapse 
✓ se skupinou Krokypokračoval až do roku 1987, kdy se rozhodl vydat na sólovou dráhu
✓ po sametové revoluci skládal texty i pro další umělce a začal se věnovat také muzikálové tvorbě, 
 mezi nejslavnější muzikály patří Kleopatra či Děti ráje
✓ jeho hity provází také většinu sportovních akcí, mezi ty nejslavnější patří vystoupení s hokejisty po Naganu
✓ častokrát se ale objevil i v Prostějově v rámci různých tenisových akcí 
 a koncertů na „zimáku“ či na plumlovské přehradě
✓ působil také v roli kouče v rámci hudební soutěže Hlas Československa
✓ zvítězil v řadě diváckých anket, ale nikdy se nedočkal ocenění Zlatého slavíka
✓ v roce 2018 obdržel státní vyznamenání za zásluhy v oblasti kultury 
zajímavost: žije v Praze, kde má ve svém domě i malé nahrávací studio, 
  ale nejraději tráví čas ve svém domku ve Španělsku na Tenerife

Foto: internet

Největší český hitmaker Michal David vystoupí 
už tento čtvrtek na náměstí T. G. Masaryka

Beru svou práci a talent, co jsem zdědil, 
jako poslání. Jsem tu proto, abych bavil 
lidi a dělal jim radost. Cítím jistou pokoru 
a vděčnost za ten dar, co jsem dostal....
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Přihlaste se o 150 tisíc
ODS a nezávislé osobnosti opět pomohou těm, kteří rozvíjejí Prostějov

Tým Milady Sokolové: více pro cyklisty, 
druhá ledová plocha i bazén

Všichni, kteří jsou v našem měs-
tě aktivní, mají opět šanci získat 
podporu pro svoji činnost.

Občanští demokraté a  nezá-
vislé osobnosti města Prostějova 
opět vyhlásili výzvu, v jejímž rám-
ci z transparentního účtu rozdělí 
mezi aktivní prostějovské občany 
a organizace nemalé finanční pro-
středky. Tentokrát dokonce půjde 
o rekordních 150 tisíc korun. „Roz-
dělujeme v tomto funkčním období 
již poněkolikáté peníze pro ty, kteří 
svou aktivitou pomáhají Prostějo-
vu zejména na poli kulturním, soci-
álním, vzdělávacím či sportovním 
nebo potřebují jednorázovou po-
moc v těžké situaci,“ sdělila Pro-
stějovskému večerníku náměst-
kyně primátora za ODS Milada 
Sokolová.

VRACÍME PENÍZE 
PROSTĚJOVANŮM
A kde se peníze na transparent-
ním účtu občanských demokra-
tů a nezávislých osobností vzaly? 
„Naši zastupitelé se po posledních 
komunálních volbách rozhodli při-
jmout pozice v orgánech podniků, 
v nichž má majetkový podíl město 
Prostějov, protože věří, že nad ni-
mi mají občané vykonávat kontro-
lu prostřednictvím svých volených 

zástupců. Zároveň naši zástupci 
nechtěli působit jako „trafikanti“, 
a proto se rozhodli, že všechny od-
měny za jejich práci budou dávat 

na transparentní účet, který jsme 
za tímto účelem založili,“ uvedl 
radní města a předseda finanč-
ního výboru Tomáš Blumenstein.

„Všechny peníze z transparent-
ního účtu následně vracíme Pros-
tějovanům způsobem, kdy pravi-
delně uveřejňujeme výzvu, aby se 

prostějovské organizace, zejmé-
na různé spolky, hlásily se svými 
aktivitami, které by potřebovaly 
podpořit,“ představil postup této 

ojedinělé aktivity předseda pros-
tějovské ODS Tomáš Lázna.

ROZDĚLENÉ STATISÍCE
„Během posledních čtyř let jsme 
již takto rozdělili statisíce, které po-
sloužily třeba k vydání nového CD 
prostějovské zpěvačky či fungování 
amatérského divadla i loutkařského 
souboru. Stejně tak tyto prostředky 
například umožnily prostějovským 
sportovcům vyjet reprezentovat 
naše město nebo klubům podpo-
řit sportování dětí. V sociální oblas-
ti jsme také v době pandemie po-
skytli peníze na nákup respirátorů 
nestátním sociálním organizacím,“ 
popsal některé projekty podpořené 
tímto způsobem zastupitel a ředitel 
Sportcentra – DDM Jan Zatloukal.

Teď je nachystáno k rozdělení 
mezi Prostějovany a prostějovské 
organizace dalších 150 tisíc. „Zá-
jemci se o ně mohou přihlásit do 
10. září 2022 buď na facebookové 
stránce Věříme v Prostějov nebo 
přímo na e-mailu Tomáše Lázny 
t.lazna@gmail.com. Už se těšíme 
na zajímavé aktivity, které bude-
me moci takto podpořit, protože 
pomáhají k tomu, aby byl Prostě-
jov ještě lepším místem pro život,“ 
vyzvala všechny aktivní Prostějo-
vany Milada Sokolová.

Občanští demokraté spolu s ne-
závislými osobnostmi města Pro-
stějova vyslali do letošních pros-
tějovských voleb opravdu pestrou 
paletu lidí v čele s aktivní náměst-
kyní primátora Miladou Sokolo-
vou. Jejich snahou je zaměřit pro-
gram na všechny skupiny obyvatel 
našeho města.

„Podpoříme vznik druhé ledo-
vé plochy, která bude sloužit mlá-
dežnickému a amatérskému ho-
keji. Naší představou je, že by 
druhou ledovou plochu vybudo-
val za předem daných a neprů-
střelných podmínek soukromý 
investor a město by ho podpoři-
lo například poskytnutím pozem-
ků,“ přestavuje jeden z návrhů na 
podporu mládežnického a ama-
térského sportu Milada Sokolová.

CYKLOKEMP A STEZKA
Prostějov je také městem cyklis-
tů, a proto kandidátní listina číslo 
šest přichází se zajímavým nápa-
dem, jak do města přilákat více tu-
ristů, kteří v Prostějově utratí své 

peníze. „Chtěli bychom vybudo-
vat nebo podpořit vybudování 
cyklokempu a ukázat návštěvní-
kům města, že již deset kilomet-
rů za ním jsou náročné, ale krás-
né cyklistické trasy,“ říká pětka na 
kandidátce, ředitel Sportcentra – 
DDM a  turistický průvodce Jan 
Zatloukal, který dodává: „Naším 
cílem je ještě více zpropagovat 
cyklostezku Eurovelo 9, zvanou 
Jantarová stezka, která cyklistic-
ky spojuje Balt s Jadranem. Velká 
část Prostějovanů ani možná neví, 
že tato významná trasa vede přes 
naše město.“

Sport s turistikou chtějí občan-
ští demokraté a nezávislé osob-
nosti spojit i dalším způsobem. 
„Budeme rozšiřovat provozování 
slevových karet, které návštěvní-
kům umožní při vícedenním po-
bytu v našem městě zvýhodněné 
vstupy na aktivity organizované 
nejen městskými organizacemi 
tak, jak to činíme již dnes po-
mocí projektu Prostějov baví. 
Jde například o veřejné brusle-

ní, akvapark, kino či dětské do-
pravní centrum,“ navrhuje další 
rozvoj již dnes úspěšné aktivi-

ty na podporu cestovního ruchu 
Marek Moudrý, který kandiduje 
jako čtyřka.

POTŘEBUJEME 
UBYTOVÁNÍ
Podle Jana Zatloukala ale sport 
ve městě potřebuje nutně ješ-
tě jednu věc. „Prostějov vyni-
ká mnoha sportovišti. Přesto mu 
chybí cenově, ale zejména ka-
pacitně dostupné sportovně-tu-
ristické ubytování, aby se tato 
sportoviště prodala i v mimosou-
těžních obdobích. Výstavba ta-
kového ubytování k nám přiláká 
různé závody, mistrovství i sou-
středění družstev odjinud, což 
ve výsledku i  zlepší hospoda-
ření těchto sportovišť a  umož-
ní nasměrovat část městských 
peněz do dalších sportovních 
aktivit,“ představuje další dobrý 
nápad Jan Zatloukal, který situa-
ci v prostějovském sportu dobře 
zná, protože působí i jako předse-
da Sportovního klubu K2 a šéfuje 
i krajskému volejbalovému svazu.

Sestava v čele s Miladou So-
kolovou podporuje i budoucí vý-
stavbu krytého bazénu v lokalitě 
Koupelek.

MĚSTSKÉ PENÍZE  
HLAVNĚ MLÁDEŽI
Občanští demokraté a nezávislé 
osobnosti mají jasno také v tom, 
kam by hlavně měla směřovat 
městská podpora sportu v Pros-
tějově. Podporovat chtějí hlavně 
mládežnický a amatérský sport. 
Za tenhle programový bod ručí na 
jejich kandidátce celá řada osob-
ností, které s mládeží v prostějov-
ských sportovních klubech pracu-
jí. Zmínit stačí šéfa čechovických 
fotbalistů Josefa Sklenáře, trenéra 
a předsedu Haná Prostějov Dani-
ela Koláře, trenéra mládeže v So-
kolu Vrahovice Martina Procház-
ku nebo Romana Kupku, který 
pro změnu má na starosti trénink 
mládeže v TRX bez hranic. Silnou 
sportovní společnost dotváří na 
této kandidátce ještě extraligová 
volejbalistka Tereza Baláková, me-
zinárodní volejbalový rozhodčí Ja-
kub Gall či čechovický fotbalista 
Daniel Valdez.

S VÁŠNÍ PRO                  MLÁDEŽNICKÝ SPORT

SPOLU S   NEZÁVISLÝMI OSOBNOSTMI MĚSTA PROSTĚJOVA

DANIEL KOLÁŘ

DANIEL VALDEZ

JOSEF SKLENÁŘ

MILADA SOKOLOVÁ MARTIN PROCHÁZKA

S VÁŠNÍ PRO                  MODERNÍ SPORTOVIŠTĚ

SPOLU S   NEZÁVISLÝMI OSOBNOSTMI MĚSTA PROSTĚJOVA

TEREZA BALÁKOVÁ

ROMAN KUPKA

JAN ZATLOUKAL

JAKUB GALLMILADA SOKOLOVÁ

ZADAVATEL/ZPRACOVATEL: ODS SPOLU S NEZÁVISLÝMI 
OSOBNOSTMI MĚSTA PROSTĚJOVA
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Obec: Konice
Dne: 12. 9. 2022 od 7:00 do 16:00 
hodin. Vypnutá oblast: Konice 
Vyšehrad - ul. Kostelní 156-160, ul. 
Chmelnice 161, 5, 4, 6, 244, 303, 
273.
Obec: Žárovice, Hamry, Vícov
Dne: 12. 9. 2022 od 7:30 do 11:30 
hodin. Vypnutá oblast: celé obce 
Žárovice a  Hamry vč. chatových 
lokalit a  areálu vojenské střelni-
ce, areál ZD Vícov a  fotovoltaic-
ká elektrárna u  Vícova, část obce 
Vícov - ve směru od Plumlova, 
Ohrozimi a Ptení celá spodní část 
obce vč. ČOV, ul. za humny s č. 129 
a parc. č. 245-247, dále od spodní 
části pravá strana kolem MŠ po 16, 
kostel, č. 69 a  hasičská zbrojnice, 
levá strana po č. 73, 29, 49, 30, 31, 
dále oboustranně ul. od hl. komu-
nikace na Plumlov směrem k horní 
části obce po č. 134 a 197, 198, celá 
spojovací ulice kolem zatopeného 
kamenolomu, dále č. 209 a samota 
sm. Hamry č. 243. Odběratelské 
TS: Vícov 3. v  ZD (č. 300468), 
Hamry vojsko (č. 300755), FVE 
Vícov (č. 702169).
Obec: Konice
Dne: 13. 9. 2022 od 7:30 do 16:30 
hodin. Vypnutá oblast: celé ulice 
Ovčírna, Cihelna I, Cihelna II., 
Zádvoří, Nad Šafranicí, č.479, 593, 
508, 366, 377 Pod Vyšehradem, ul. 
Chmelnice od č. 44 a 4 po č. 161.
Obec: Olšany u Prostějova
Dne: 13. 9. 2022 od 7:30 do 15:30 
hodin. Vypnutá oblast: pravá stra-
na ul. za bývalou mlékárnou - od 
parc. č. 442/6 po 442/19 vč. nov. 
RD s č. 644-664.
Obec: Zdětín, Bílovice
Dne: 14. 9. 2022 od 7:30 do 15:00 
hodin. Vypnutá oblast: chatová 
lokalita nad Běleckým mlýnem s č. 
chat 133, 53, 8, 9, 10, 11, 13, 14, 60 
a 2.
Obec: Skalka
Dne: 14. 9. 2022 od 7:30 do 12:00 
hodin. Vypnutá oblast: celá obec 
Skalka. Odběratelské TS: FVE 
Čehovice 1. Buzzing (č. 701376), 
FVE Čehovice 2. Buzzing (č. 
701377).
Obec: Výšovice, Vřesovice
Dne: 16. 9. 2022 od 7:30 do 
14:30 hodin. Vypnutá oblast: 
celé obce: Výšovice, Vřesovice.
Odběratelské TS: Výšovice ZD 
(č. 300741), Vřesovice ZD (č. 
300740), FVE Arazona Výšovice 
(č.701545), FVE Vřesovice Power 
(č.701558), FVE Vřesovice 8. 
FVE45 (č.701559), FVE Solarpark 
Výšovice (č.702034), FVE Vřeso-
vice 3. Globalsun (č.701740), FVE 
Vřesovice 1. FVE45 (č.701560), 
FVE Zile Výšovice (č.701419).

Obec: Konice
Dne: 14. 9. 2022 od 8:00 do 15:00 
hodin. Vypnutá oblast: Konice 
Andělka: Ulice Pod Cihelnou po č. 
712, Chmelnice od č. 244 po konec 
obce směr Křemenec s  čísly 478, 
711, 147. Ulice Staré Město od ul. 
Na příhonech po ul. Chmelnice. 
Celá ulice Smetanova, č. p. 15-160 
na ul. Kostelní. Konice: celá ulice 
Bídov, ul. Staré Město od Bídova 
po ul. Na příhonech. Č. p.742, 721, 
712, 146, 265 a 266 na ul. Chmel-
nice. Areál požární stanice Konice 
Chmelnice 746 a odběr na parc.č. 
4965. Areál ČOV Chmelnice.Od-
běratelská trafostanice ČOV Koni-
ce (č. 701777).
Obec: Hvozd
Dne: 15. 9. 2022 od 8:00 do 14:00 
hodin. Vypnutá oblast: Hvozd č. p. 
56, 57, 30, 31, 97. Odběratelská TS 
Hvozd vodárna (č. 300802)
Obec: Prostějov, Zešov
Dne: 16. 9. 2022 od 7:30 do 11:00 
hodin. Vypnutá oblast: Brněnská 
ul. - ČS PHM Benzina, Pavel Ma-
kový - Pohřební služba, s.r.o., PV 
Auto spol. s.r.o., Tomico Group 
s.r.o., areál. hl. hřbitova vč. obřadní 
síně, mýtná brána, ČS PHM OMV 
u  dálnice, zahrady, FVE IMK Že-
šov, dále celá obec Žešov vč. areálu 
ZD, GM Plast, s.r.o. Odběratelské 
trafostanice Pv Neokom Imex 
(č. 300626), FVE IMK Žešov (č. 
701197), Žešov ZD (č. 300679), 
PV Auto (č. 705857).
Obec: Konice
Dne: 19. 9. 2022 od 7:00 do 
14:30 hodin. Vypnutá oblast: 
Brněnská ul. - ČS PHM Benzina, 
Pavel Makový - Pohřební služba, 
s.r.o., PV Auto spol. s.r.o., Tomi-
co Group s.r.o., areál. hl. hřbitova 
vč. obřadní síně, mýtná brána, ČS 
PHM OMV u  dálnice, zahrady, 
FVE IMK Źešov, dále celá obec 
Žešov vč. areálu ZD, GM Plast, 
s.r.o.. Odběratelské trafostanice 
Pv Neokom Imex (č. 300626), 
FVE IMK Žešov (č.701197), Že-
šov ZD (č. 300679), PV Auto (č. 
705857).
Obec: Němčice nad Hanou
Dne: 19. 9. 2022 od 7:30 do 
13:00 hodin. Vypnutá oblast: 
celé obce: Výšovice, Vřesovice.
Odběratelské TS: Výšovice ZD 
(č. 300741), Vřesovice ZD (č. 
300740), FVE Arazona Výšovi-
ce (č.701545), FVE Vřesovice 
Power (č. 701558), FVE Vřeso-
vice 8. FVE45 (č. 701559), FVE 
Solarpark Výšovice (č. 702034), 
FVE Vřesovice 3. Globalsun (č. 
701740), FVE Vřesovice 1. FVE45 
(č. 701560), FVE Zile Výšovice (č. 
701419).

Obec: Plumlov
Dne: 20. 9. 2022 od 7:30 do 15:30 
hodin. Vypnutá oblast: celé ulice: 
Bližník vč. MŠ, Na Aleji + č. 251, 
Podhradská, Zámecká (mimo areál 
zámku), Hlavní nám., celé sídliště 
a  ul. Cvrčelka včetně chat, ul. Bo-
skovická pravá strana od bývalého 
kina č. 362  po č. 112 vč. nákupního 
střediska a  levá strana od č. 95 po 
Tyršovo nám., celá ul. U Parku po 
č. 233 a dále ul. Sv. Čecha po č. 229 
a  297, Tyršovo nám. č. 158, 159, 
160, 180, 181, 183, 184, 186, 544, 
bankomat, CETIN a.s. a  celá ul. 
Krátká, dále Ohrozimská od Hlav-
ního náměstí po č. 294 a 328, včet-
ně části ul. Nová po č. 360 a 415, 
Bezručova č. 28.
Obec: Dobromilice
Dne: 20. 9. 2022 od 7:30 do 16:00 
hodin. Vypnutá oblast: celé ulice: 
Bližník vč. MŠ, Na Aleji + č. 251, 
Podhradská, Zámecká (mimo areál 
zámku), Hlavní nám., celé sídliště 
a  ul. Cvrčelka včetně chat, ul. Bo-
skovická pravá strana od bývalého 
kina č. 362  po č. 112 vč. nákupního 
střediska a  levá strana od č. 95 po 
Tyršovo nám., celá ul. U Parku po 
č. 233 a dále ul. Sv. Čecha po č. 229 
a  297, Tyršovo nám. č. 158, 159, 
160, 180, 181, 183, 184, 186, 544, 
bankomat, CETIN a.s. a  celá ul. 
Krátká, dále Ohrozimská od Hlav-
ního náměstí po č. 294 a 328, včet-
ně části ul. Nová po č. 360 a 415, 
Bezručova č. 28.
Obec: Kralice na Hané
Dne: 21. 9. 2022 od 7:30 do 11:00 
hodin. Vypnutá oblast: Kralice na 
Hané: celé ulice: Hrubčická, Za-
hradní, Biskupická, Úzká, Vítova, 
Trávníky, Krátká, U PIivovaru. Na 
ul. Hlavní třida č. 420 a  13. Uli-
ce Tichá od ul. Vítova po č. 447 
a 440.
Bedihošť: celé ulice: Tovární, U 
P arku, Prostějovská, Komen-
ského, B. Němcové, Lidic-
ká, Za Sokolovnou Husova.
Celé Hrubčice (mimo část na-
pájenou z  TS6. u  SŠ: Jednostran-
ně ulice od č. 42 po č. 28. Ulice 
od č. 107 po č. 118 a  dále č. p. 
264,265,266). Odběratelská TS 
Bedihošť Oskar (č. 300791).
Obec: Smržice
Dne: 21. 9. 2022 od 7:30 do 16:00 
hodin. Vypnutá oblast: ul. Zákan-
tí č. 5-7 a  č. 2-32 vč. fa. Makovec 
a.s., ul. Koupelky č. 2-16, ul. Olší č. 
1-17, č. 629 v ul. Trávníky.
Obec: Smržice
Dne: 22. 9. 2022 od 7:30 do 15:00 
hodin. Vypnutá oblast: lokalita 
chat Záhoří - Sdružení chatařů Zá-
hoří- Čechovice II.

EG.D, a.s.

  Konstelace hvězd   Konstelace hvězd ProstějovaProstějova Ja

ký
bude v

š
den?Prostějované budou mít zamotanou hlavu z  toho, jak naložit se svými 

penězi. Investovat, nebo šetřit? Těžká otázka pro každého, ale pokud 
se neporadíte s  odborníkem, pak nečekejte ani od nikoho ze své rodiny 
relevantní odpověď. Nechte si poradit od těch, kteří tomu rozumí. 

Nic na světě vás neudrží doma. 
Pořád budete mít nutkání chodit 
ven a bavit se, i když se to vašemu 
partnerovi moc líbit nebude. Máte 
ale rádi volnost, takže si prosadíte 
svou a budete flámovat po svém. 

BERANI – 21. 3. až 20. 4.
Už delší dobu nosíte v  hlavě nápad, 
jehož realizace by vám pomohla 
finančně i v pracovní kariéře. Zkuste 
to! Nemusíte nikomu nic říkat 
a snažte se o splnění cíle tajně. Když se 
nezadaří, aspoň se to nikdo nedozví. 

STŘELCI – 23. 11. až 21. 12. 

Pořádně vás naštve kamarád, 
o  kterém jste si dosud mysleli, že 
stojí při vás. Možná ano, ovšem na 
druhé straně si uvědomte, že právě 
kamarádi jsou tu od toho, aby vám 
řekli pravdu do očí. 

KOZOROZI –  22. 12. až 20. 1. 

Váš miláček vám navrhne roman-
tický výlet, vám se ovšem teď nikam 
jezdit nechce. Nevíte, jak ho slušně 
odmítnout, takže si vymyslíte nes-
myslnou historku o  služební cestě, 
kterou musíte podniknout. 

VODNÁŘI – 21. 1. až 20. 2. 

V  zaměstnání očekávejte hustou 
atmosféru, s  kolegy si najednou 
přestanete rozumět. Mnozí vám totiž 
budou zazlívat, že k nadřízeným máte 
blíž než oni. Zkuste je přesvědčit o  
tom, že šéfové jsou vám volní. 

RYBY – 21. 2. až 20. 3. 

Nemáte rádi, když vás někdo neu-
stále poučuje, natož rodiče nebo 
nedejbože tchyně. Proto okolo sebe 
tento týden nebudete chtít vidět 
skoro nikoho. Pojedete si podle svých 
plánů a nenecháte si do nich mluvit. 

LVI – 23. 7. až 22. 8. 

Čeká vás nepříliš milá rozmluva 
s partnerem. Už delší dobu cítíte, že to 
mezi vámi neklape, takže právě nyní si 
oba sednete a vše si vyříkáte. Dozvíte 
se, že jste to právě vy, kdo vztah přivedl 
ke krachu. 

PANNY – 23. 8. až 22. 9. 

Nepodepisujte v následujících dne-
ch žádný důležitý dokument bez 
toho, abyste se poradili s právníkem 
nebo jiným odborníkem na danou 
záležitost. Jinak byste se mohli dostat 
do problémů, které jste ještě nezažili. 

VÁHY – 23. 9. až 23. 10. 

Máte aktuálně poměrně hluboko do 
kapsy, takže velice pozorně budete 
pročítat slevové letáky, kterými jste do-
sud pohrdali a házeli je do popelnice. 
Inu, těžká doba se nevyhýbá ani vám, 
zvykejte si. 

ŠTÍŘI – 24. 10. až 22. 11. 

Držte se tento týden zkrátka, štěstí 
vám nebude přát v  lásce ani ve hře. 
Jedinou oblastí, kde můžete zaručeně 
uspět, je budování svého domova. 
Tady prokážete své dovednosti jako 
nikde jinde. 

BÝCI – 21. 4. až 21. 5. 

Čeká vás několik návštěv, takže se 
zaměříte na to, abyste jim zajistili 
dobré jídlo a pití. Většinu času tak 
strávíte u  sporáku, což vám ale 
nějak moc vadit nebude. Podaří se 
vám vše, co navaříte a napečete. 

BLÍŽENCI – 22. 5. až 21. 6. 

Dáváte si často před sebe cíle, které 
je těžké splnit. Tentokrát se ale trefíte 
do černého, neboť veškeré vaše plány 
v souvislosti s výhodnými investicemi 
klapnou do posledního puntíku. 
Oslavte to. 

RACI – 22. 6. až 22. 7. 
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... tentokrát ze sortimentu:... tentokrát ze sortimentu: TEKUTÁ MÝDLA...TEKUTÁ MÝDLA...

250 ml 129,00 69,90 99,90 64,90 69,90 59,90

Dove 
250 ml 74,90 - 89,90 88,90 89,90 -

Fa krémové mýdlo 
250 ml 51,90 - 49,90 - 59,90 -

Palmolive Naturals 
300 ml 49,90 74,90 49,90 69,90 

(300ml)
54,90 

(300ml) -

500 ml - - - 99,90 99,90 -

500 ml
69,90 

(500ml) 34,90 29,90 
(750ml) 44,90 34,90 -

nákupní servis
        pro váspro vás

Tekuté mýdlo je v  současnosti novější a  více používanější variantou 
mýdla klasického-kostkového. Je více hygienické a prodává se ve spoustě 
variantách a vůních. Také zanechává pokožku jemnější a hladší, než 
mýdlo tuhé. V této kategorii naleznete také antibakteriální mýdla, mycí 
gely, dětská mýdla, nebo mýdla pro citlivou pokožku, která se aplikují 
v podobě dávkovačů. Vyrazili jsme proto tradičně do půltuctu marketů, 
abychom zjistili, že dezinfekčí Sanytol zakoupíte nejlevněji v  Penny, 
pro tekuté mýdlo značky Dove se zastavte v Albertu, kde pořídíte za 
nejvýhodnější cenu také značku Palmolive, stejně jako v Bille, v níž se 
dá koupit nejlaciněji i  krémové Fa a  náhradní náplň do dávkovače 
privátní značky. Náhradní náplň do Nivea Creme jsme objevili pouze 
v Kauflandu a Tescu, a to za totožnou cenu.  Ať máte čisté nejen ruce!

Průzkum byl proveden ve středu 31. srpna 2022.

NašeNaše

 Pozorování Slunce
Prohlédnout si nejbližší hvězdu v dalekohledu je možné každé úterý, čtvrtek a pátek mezi 15:00 a 16:00 hodinou. 
Slunce se pomalu probouzí k maximu své aktivity, je každý den na co se dívat...

 Večerní pozorování
Během září budeme pozorovat v případě jasného počasí každý čtvrtek a pátek od 20:30 do 21:30 hodin. 
V našich dalekohledech kromě klenotů letní a podzimní oblohy spatříte konečně také Jupiter a Saturn. 

 Pohádka 
Pro naše nejmenší návštěvníky připravujeme každou středu od 15:30 hodin poutavý pohádkový příběh 
a je-li jasno, i krátké prohlédnutí Slunce v dalekohledu.

 Astronomický víkend
V sobotu 10. září můžete v případě jasného počasí dorazit v 16:00 hodin na pozorování Slunce a ve 20:30 hodin 
na hvězdy. První víkend bude Měsíc v úplňku a stane se hlavním objektem našeho zájmu.

 Kroužky pro děti 
Pokud jste tak dosud neučinili, můžete přihlásit své dítě do astronomického kroužku. Pro nejmenší nabízíme kaž-
dou středu Hvězdárníček a pro starší ve čtvrtek Gemini. Letos budeme mít k dispozici dvě nové barevné kamery 
a zmodernizovaný dalekohled s refraktorem na prohlížení planet. Ostatní setkání pak doplní rukodělné práce, 
počítače, pokusy z optiky a další aktivity.

Všechna pozorování se konají pouze za příznivého počasí. Objednávejte se předem (9:00 - 16:00) 
na tel. čísle: +420 724 013 039 nebo emailem hvezdarna@hvezdarnapv.cz. 

Všechny aktuality jsou uvedeny na internetových stránkách i sociálních sítích muzea a hvězdárny. 

Blokové Blokové 
Zveřejňujeme termíny a lokality pro bloková čištění města Prostějova: 

úterý 6. září: Letecká (Joštovo nám. - VÚ), Letecká (křižovatka k Mechanice), Letecká cyklostezka směr Bedihošť (po 
konec letiště), Dolní (železniční přejezd – Kojetínská slepé rameno), Kralická (Dolní kruhový objezd – Průmyslová 
kruhový objezd) a cyklostezka, Kojetínská – chodník, Kralická (chodník vpravo i vlevo od Kojetínské), Kralická po 
hranici města cyklostezka, Kralická SSOK po hranici města, Kralická - Kojetínská - spojka U Spalovny, U Spalovny
čtvrtek 8. září: Za Drahou, Průmyslová včetně kruhového objezdu, Průmyslová zóna B, Rovná, Rovná cyklostezka, 
Rovná slepé rameno včetně cyklostezky

Z důvodu plánovaných prací na zařízení distribuční soustavy 
- rekonstrukcí, oprav, údržbových a revizních prací - 

bude přerušena dodávka elektrické energie:

Oznámení 
o přerušení dodávky 

elektrické energie



Kytičku na hrob můžeme Ti jen dát Kytičku na hrob můžeme Ti jen dát 
a se slzami v očích a láskou v srdci a se slzami v očích a láskou v srdci 

na Tebe vzpomínat. na Tebe vzpomínat. 

Dne 9. září 2022 Dne 9. září 2022 
si připomeneme si připomeneme 

11. smutné výročí úmrtí 11. smutné výročí úmrtí 
našeho milovaného syna a bratra našeho milovaného syna a bratra 

pana Jiřího PAVLÍKA pana Jiřího PAVLÍKA 
ze Štětovic. ze Štětovic. 

Kdo jste ho znali a měli rádi,Kdo jste ho znali a měli rádi,
vzpomeňte s námi. vzpomeňte s námi. 

S láskou stále vzpomínají S láskou stále vzpomínají 
rodiče, sestra s rodinou rodiče, sestra s rodinou 

a rodina Kubišova. a rodina Kubišova. 

Dne 9. září 2022 Dne 9. září 2022 
tomu bude 10 let, tomu bude 10 let, 

kdy ve věku 61 roků zemřel kdy ve věku 61 roků zemřel 
pan Václav VYKOPAL, pan Václav VYKOPAL, 

rodák z Krasic. rodák z Krasic. 
V srdcích dál zůstáváš. V srdcích dál zůstáváš. 

Manželka Lea Manželka Lea 
s rodinou. s rodinou. 

Dne 3. září 2022 Dne 3. září 2022 
by oslavila své 82. narozeniny by oslavila své 82. narozeniny 

paní Marie ŠVALBOVÁ paní Marie ŠVALBOVÁ 
z Prostějova.z Prostějova.

Kdo jste ji znali, vzpomeňte Kdo jste ji znali, vzpomeňte 
s námi. Děkují dcery s námi. Děkují dcery 

s rodinami. s rodinami. 

Kdo v srdci žije, neumírá...Kdo v srdci žije, neumírá...

Dne 11. září 2022 Dne 11. září 2022 
vzpomeneme vzpomeneme 

1. smutné výročí úmrtí 1. smutné výročí úmrtí 
paní Anny JEŽKOVÉ paní Anny JEŽKOVÉ 

z Prostějova. z Prostějova. 
Za tichou vzpomínku Za tichou vzpomínku 

děkuje syn Radim děkuje syn Radim 
a děkuje také všem, a děkuje také všem, 

kteří ji měli rádi.kteří ji měli rádi.

Kdo v srdci žije, neumírá…Kdo v srdci žije, neumírá…

Dnes, tj. 5. září 2022, Dnes, tj. 5. září 2022, 
je tomu 1 rok, je tomu 1 rok, 

kdy nás navždy opustil kdy nás navždy opustil 
náš drahý tatínek, dědeček, náš drahý tatínek, dědeček, 
bratr, strýc, švagr, kamarád bratr, strýc, švagr, kamarád 

a životní partner a životní partner 
pan Petr ZABOŘIL. pan Petr ZABOŘIL. 

Kdo jste ho znali, Kdo jste ho znali, 
vzpomeňte s námi. vzpomeňte s námi. 

Za tichou vzpomínku Za tichou vzpomínku 
děkuje rodina. děkuje rodina. 

Někdy bychom si přáli Někdy bychom si přáli 
mít křídla, vyletět do nebe mít křídla, vyletět do nebe 

a obejmout toho, a obejmout toho, 
kdo nám tolik chybí…kdo nám tolik chybí…

Dne 11. září 2022 Dne 11. září 2022 
si připomínáme 3. výročí si připomínáme 3. výročí 

od tragického úmrtí od tragického úmrtí 
Lukáše HURBANA Lukáše HURBANA 

z Prostějova. z Prostějova. 
Kdo jste ho znali Kdo jste ho znali 

a měli rádi, a měli rádi, 
vzpomeňte s námi. vzpomeňte s námi. 
S láskou vzpomíná S láskou vzpomíná 

maminka a sestra Klára.maminka a sestra Klára.

Očím jsi odešel, Očím jsi odešel, 
v srdcích jsi zůstal…v srdcích jsi zůstal…

Dne 8. září 2022 Dne 8. září 2022 
vzpomeneme 1. výročí úmrtí vzpomeneme 1. výročí úmrtí 
pana Ladislava DOSTÁLA pana Ladislava DOSTÁLA 

z Kraliček. z Kraliček. 
S láskou a úctou vzpomíná S láskou a úctou vzpomíná 

manželka Jarmila a děti manželka Jarmila a děti 
s rodinami.s rodinami.

Dnes, tj. 5. září 2022, Dnes, tj. 5. září 2022, 
vzpomínáme 10. výročí úmrtí vzpomínáme 10. výročí úmrtí 
pana Antonína KOVAŘÍKA. pana Antonína KOVAŘÍKA. 

Za tichou vzpomínku Za tichou vzpomínku 
děkuje manželka děkuje manželka 

s rodinou. s rodinou. 

Pohřební služba Pavel Makový

Pohřební služba FCC Prostějov

SMUTEÈNÍ OZNÁMENÍ

Pohřební služba Václavková a spol. s.r.o., 
Mlýnská 31, tel.: 582 343 883, 582 340 004

Pohřební služba Pavel Makový,
Drozdovice 79 a Brněnská 104, tel.: 582 332 100

Pohřební služba FCC Prostějov,
Žižkovo náměstí 19, tel.: 582 344 073, mobil: 602 581 098
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Břetislav Zatloukal 1958  Prostějov
František Krejčiřík 1943  Smržice
Stanislav Augustin 1939  Výšovice
Otakar Kovář 1949  Prostějov
Marie Chudobová 1932  Soběsuky
František Hloch 1932  Domamyslice
Jaroslava Rulíšková 1937  Vrahovice
Dobroslava Nohavová 1934  Vrahovice
Alexander Eliaš 1942  Čelčice
Milan Koky 1955  Kroměříž
Ing. Václav Steif 1940  Seloutky
Zdenka Železňáková 1936  Hluchov

Miroslav Kratochvíl 1960  Prostějov
Anežka Bernatová 1931  Vrbátky
Hanička Kadaníková 2002  Prostějov

Stanislav Lavica 1948  Domamyslice
Marie Kandilová 1931 Prostějov

Pondělí 5. září 2022
   Martin Luža 1970 Ptenský Dvorek 11.30 Obřadní síň Brněnská 104
   Olga Klváčková 1958Vícov 14.00 kostel Vícov
Středa 7. září 2022
   Milada Benychová 1925 Přemyslovice 11.00 Obřadní síň Prostějov
   Věra Burgetová 1940 Skalka 15.00 kostel Jednov 
Čtvrtek 8. září 2022
   Jaroslava Zatloukalová 1936 Prostějov 11.30 Obřadní síň Brněnská 104
Pátek 9. září 2022
   Josef Kučera 1949 Vrahovice 10.00 Obřadní síň Brněnská 104

Pondělí 5. září 2022
   Rudolf Raška 1928 Kralice n.H.  Obřadní síň Městský hřbitov Prostějov  

(úzký rodinný kruh)

Pátek 9. září 2022
   Danuška Konečná 1949 Čelechovice n.H.  12.30 Obřadní síň Prostějov 

Soukromá pohřební služba Václavková a spol.

1
Právě tolik nabídek

najdete v naší rubrice
PROSTĚJOVSKÉHO

Večerníku.

UZÁVĚRKA
ŘÁDKOVÉ 
INZERCE
proběhne
v PÁTEK

9. září,
v 10.00 hodin
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GALERIE UMĚNÍ PROSTĚJOV,
nám. Svatopluka Čecha 2, (vchod za 
Zlatou bránou) vykupuje a  zdarma 
oceňuje veškeré obrazy  a  starožitnos-
ti, zlaté šperky 1g/1000 Kč. Neprodá-
vejte překupníkům, ale odborníkům
za nejvyšší ceny. Jindřich  Skácel,
tel.: 608 805 775, www.gupv.cz. 

Vykupujeme starý nábytek do roku 
1965, lampy, lustry, hodiny, hudební 
nástroje, staré vzduchovky i  nefunkční, 
svářečka TRIODYN a  jinou, staré mo-
torky Javy a  celé pozůstalosti a  obrazy 
moravských a českých malířů. 
Tel.: 702 809 319

Koupím čs. dukáty a jiné zlaté mince. 
Tel.: 778 080 060

KOUPÍM
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Odvoz fekálií-čištění kanalizace. 
Svoboda, tel.: 774 368 343. 

Stěhování bez pomoci zákazníka a vyklízecí 
služby- rychle, levně. Tel.: 604 389 367

Mytí oken, rámů, žaluzií, 
skleněných ploch, generální úklíd. 

Nejvyšší kvalita, 20 let praxe v oboru. 
Tel.: 604 757 384  | www.ciste-okno.cz

SLUŽBY

PRODÁ M

Zdravotní prodejna IVKA, Plumlovská 
ulice nabízí zákazníkům obuv I na velmi 
problémové nohy. Jsme tu pro vás. 
Tel.: 603445 601

Prodám atlas světa zn. Editions atlas. 
Velmi levně. Tel.: 604 882 899

CHCETE MÍT ZASE NOVOU 
A PĚKNOU VANU? 

Nabízím renovaci koupelnových van 
akrylátovou vložkou, bez bourání 
a nepořádku. Práce trvá 3-4 hodiny a je 
hotovo. Objednávky na tel.: 775 562 356

DARUJI

Daruji krásná koťátka narozená 
začátkem července. K odběru již možné, 
tři mourované a jedno bílé. Tři kocourci 
a  jedna kočička. Jedná se o  typickou 
kočku domácí. Zdarma. 
Tel.: 775 666 340. 

RE ALIT Y

Prodám 2 patrový  RD o  velikosti 4+1 
v  obci Ondratice. Dům má obytnou 
plochou cca 150 m2.
V  případě zájmu a  bližších informací 
volejte na tel.: 739 485 178.

Pronajmu obchodní prostory 
120 m2 v centru města Prostějova. 
Cena: 15 000 (dohoda možná).
Vhodné pro textil, drogerie,
secondhand, elektro, atd. 
Realitní kanceláře - prosím nevolejte. 
Tel.: 777 135 540, 
e-mail: 99fap@seznam.cz
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SEZNÁ MENÍ

Hledám lásku, štíhlou do 60kg. Mám 
rád řemesla, přírodu, country, kolo, 
kempování a vaření. Tel.:  722 163 762
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Dík za to, čím jste v životě byli, Dík za to, čím jste v životě byli, 
za každý den, jenž jste pro nás žili.za každý den, jenž jste pro nás žili.

Dne 11. září 2022 Dne 11. září 2022 
uplyne 5. smutné výročí uplyne 5. smutné výročí 
od úmrtí mé maminky od úmrtí mé maminky 

paní Jarmily FIALOVÉ.paní Jarmily FIALOVÉ.

A dne 27. listopadu 2022 A dne 27. listopadu 2022 
vzpomeneme 13. výročí úmrtí vzpomeneme 13. výročí úmrtí 

jejího manžela jejího manžela 
pana Miroslava FIALY.pana Miroslava FIALY.

Za tichou vzpomínku Za tichou vzpomínku 
děkuje dcera Alena.děkuje dcera Alena.
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Vojtěch Odstrčil 1960  Prostějov
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EXKLUSIV NABÍDKA PRACOVNÍCH MÍST

UZÁVÌRKA ØÁDKOVÉ INZERCE 
PROBÌHNE V PÁTEK 9. ZÁØÍ , V 10.00 HODIN

Kontaktní pracoviště Prostějov, nám. Spojenců 2632/13, PV.  Zprostředkování zaměstnání tel.: 950 154 317.

AKTUÁLNÍ NABÍDKA VOLNÝCH MÍST

HLEDÁTE PRÁCI?
Stálá rubrika PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku av Úřadu práce ČR - Kontaktní pracoviště Prostějov 

Pomocný kuchař 21 800 turnusový základní+praktické  Mis Pro, Protivanov
Šič/-ka, švadlena 17 900 jednosměnný nižší střední odborné  Jelena Valerjevna Kročilová
Zámečník/-ce 20 000-25 000 jednosměnný základní+praktické  Inox processing Svoboda, Prostějov
Oprátor/-ka výroby 19 700 třísměnný základní+praktické  Železárny-Annahütte, Prostějov
Svářeči 19 700-22 200 třísměnný střední odborné  Zámečnictví Winkel, Prostějov
Zedník/-ce 19 700 jednosměnný nižší střední odborné   Pozemstav Prostějov
Elektromechanik/-čka 24800-32 300  jednosměnný jednosměnný  Windmöller & Hölscher Kralice n/H 

 Pozice Plat (v Kè) Provoz Kvalifikace Firma

WWW.VECERNIKPV.CZ5. září 202222 2525
Bezpečnostní agentura nabízí práci 
vrátného na objekty Prostějov, Smržice, 
Vrbátky. Jen pro invalidní důchodce. 
Informace na tel.: 602 786 692. 

Bezpečnostní a  úklidová agentura 
přijme na úklid invalidního 
důchodce/důchodkyni. Výkon práce 
- Brodek u Konice. 
Informace na tel.: 602 786 692.

Příjmu do obchodu IVKA v Prostějově 
prodavačku na zkrácený úvazek. 

Podmínky: částečný invalid. důchod, 
práce s počítačem, ochota k lidem 

a učit se novým věcem. 
Výběrové řízení na prodejně. 
Jen vážní zájemci, kteří mají 

chuť a zkušenosti s prodejem. 
Tel.: 603 445 601

PRÁCI NABÍZÍ

Burza práce 
a vzdělání

VSTUP
ZDARMA

ČTVRTEK 22. ZÁŘÍ 2022 OD 9 DO 17 HOD.

BURZA PRÁCE A VZDĚLÁNÍ je určena pro každého, kdo se chce seznámit 

se zajímavými zaměstnavateli a školami, které s nimi spolupracují

DOPROVODNÝ PROGRAM
 BESIP Team – simulátor dopravní 

nehody

 Pohovory nanečisto v cizím jazyce

 Exponát malého robota

 Možnost prohlídky kamionu

 Ochutnávka potravinářských výrobků

 Prohlídka techniky Armády České 

republiky

 Model turbodmychadlového leteckého 

motoru

 Prohlídka moderního traktoru

 Prezentace zaměstnavatelů a jejich 

výrobních programů

 Program Erasmus+

www.burzapav.cz

SPOLEČENSKÝ DŮM 
PROSTĚJOV, 
KOMENSKÉHO 6

PODPORA A MEDIÁLNÍ PARTNEŘI:

ORGANIZÁTOŘI:

SPOLUPOŘADATELEM JE STATUTÁRNÍ MĚSTO PROSTĚJOV
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KDEKDE V PROSTĚJOVĚ NAJDETENAJDETE
Naše dnešní otázka již tradičně zní:

Kde je k vidění objekt na  uvedeném snímku?

Také šestatřicáté vydání letošního roku vám přináší podobu oddechové strany, při které můžete báječně relaxovat
a ještě k tomu NĚCO VYHRÁT!

Vzhledem k vysoké oblíbenosti stávajících soutěží, kterou jste jako věrní čtenáři prokazovali po celé předchozí roky, najdete 
i v těchto vydáních kvintet tradičních možností. Také dnes máte za úkol rozpoznat fotografii jisté známé osobnosti veřejného

 života, jež je graficky mírně "poupravena", námi zachycený objekt z města Prostějova, nechybí stále oblíbenější bádání s čísly,
 ani hrátky s písmenky a pochopitelně klání nejtradičnější - křížovka. A když se na vás usměje trošku toho štěstíčka, máte šanci

 získat nějaký ten bonus navíc. Proto neváhejte, luštěte, bádejte, hádejte a hlavně bavte se !
Správné odpovědi nám můžete i nadále zasílat na známou emailovou adresu SOUTEZE@VECERNIKPV.CZ, 

volat na ještě známější číslo 582 333 433, případně psát SMS na 608 960 042.
Řešení nám také můžete zaslat na adresu Vápenice 19, Prostějov a to do ČTVRTKA 8. ZÁŘÍ 2022, 10:00 hodin,

pokud není u některého z klání uvedeno jinak! 
                                                                                                     POUKAZY je možné vyzvednout v redakci do 14 dnů od zveřejnění výhry.

SUDOKU

BÁDEJTE, KDO SE
SKRÝVÁ POD TOUTO TVÁŘÍ...

OSMISMĚRKA
VŠE PRO VAŠE ...

Kdo je na fotografii? Nyní jsme zabrousili do DO POLITIKY 

a graficky lehce poupravili obhájce primátorského křesla, 

který je i tentokrát lídrem hnutí ANO 2011...

VLNA, ÚKROK, ARSENÁL, ŠITÁ, OKOV, LUKY, T VAROHY, 
RADIÁN, HRÁCH, KAVKAZ, TCHÁN, ANALÝZA, IKONY, FANT, 
DVOJKA, ANTI, JEANS, PASIVA, ÚHEL, OBTAH, REVIZE, VIZE, 
ÚŠTĚP, AKORD, PENZION

WWW.VECERNIKPV.CZ 5. září 2022 232525

Vydavatel týdeníku PROSTĚJOVSKÝ Večerník – společnost Haná Press s.r.o. - zpracovává osobní údaje o soutěží-
cích v tomto rozsahu: jméno, příjmení, bydliště. V případě zaslání odpovědi e-mailem, SMS zprávou či v případě jejího 
oznámení telefonicky zpracovává vydavatel nad rámec uvedených údajů též údaj o emailové adrese či telefon-
ním čísle. Tyto osobní údaje jsou zpracovávány výlučně pro účely účasti v soutěži, losování a kontaktování vý-
herců. Výherci soutěže jsou vždy zveřejněni v následujícím vydání PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku, a to s uve-
dením těchto údajů: jméno, příjmení, obec bydliště. Po vyhlášení soutěže jsou osobní údaje soutěžících zničeny.

KDE v Prostìjovì najdete...?

Výhra: DÁRKOVÝ POUKAZ v hodnotě 400 Kč na sortiment prodejny.
Jméno výherce: David NAVRÁTIL, Prostějov

ulice U Stadionu

KDO je tváø na obrázku...?

Výhra: VOLNÉ VSTUPENKY v hodnotě 600 Kč na akci.
Jméno výherce: Jana VYBÍRALOVÁ, Brodek u Prostějova

Torfiq Ali Abubakar

OSMISMÌRKA

Výhra: DÁRKOVÝ POUKAZ v hodnotě 400 Kč na divadelní představení.
Jméno výherce: Božena STAŇKOVÁ, Ptení

... OD NEZVALA

SUDOKU

Výhra: DÁRKOVÝ BALÍČEK v hodnotě 400 Kč ze sortimentu prodejny.
Jméno výherce: Marián BOROVSKÝ, Prostějov 

1, 4, 1, 7

Výhra: DÁRKOVÝ BALÍČEK v hodnotě 400 Kč ze sortimentu prodejny.
Jméno výherce: Hana ROZEHNALOVÁ, Prostějov

I u nás se vybavíte na nový školní rok

Poučení pro soutěžící o zpracování osobních údajů v rámci GDPR:
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Výherce získá 

Výherce získá 
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Výherce získá 
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Výherce získá 

Výherce získá 

...s námi po 
cestách 

ŠAMPIONU
o

Jsme hnutí ANO. 
Nelžeme, nekrademe 
a pracujeme pro vás



Husovo nám. 91, Prostějov
pátek 9. září
19:00 ROZSVĚCENÍ SVĚTEL 2022
Kabaret k začátku nové sezóny. Uvidíte 
neviděné, uslyšíte neslyšené, ucítíte 
necítěné. Přijďte slavit s námi. Účinkuje 
soubor Divadla Point a jejich hosté.

Divadlo
Point

Kino 
Metro 70

Školní 3694, Prostějov
pondělí 5. září
18:00 AFTER: POUTO
romantické drama USA
20:00 POSLEDNÍ PŘEDSTAVENÍ
americké drama
úterý 6. září
18:00 STŘÍDAVKA 
česká romantická komedie
20:00 BULLET TRA IN
thriller USA
středa 7. září
18:00 ŘEKNI TO PSEM
romantická komedie ČR
20:00 JEDNA SEKUNDA
čínské historické drama
čtvrtek 8. září
15:00 PLANETA PRA HA
dokumentární fi lm ČR
17:30 JAN ŽIŽKA  (12+)
historické drama ČR
20:00 JAN ŽIŽKA  (15+)
historické drama ČR
pátek 9. září
16:00 MIMONI 2: 
 PADOUCH PŘICHÁZÍ
animovaná komedie USA
18:00 AFTER: POUTO
20:00 JAN ŽIŽKA  (15+)
sobota 10. září
15:30 PRINCEZNA REBELKA 
animovaný fi lm Francie
17:30 JAN ŽIŽKA  (12+)
20:00 SIROTEK: PRVNÍ OBĚŤ
americký horor
neděle 11. září
10:30 MIMONI 2: 
 PADOUCH PŘICHÁZÍ
15:30 PRINCEZNA REBELKA 
19:30 JÁ JSEM ZLATAN
životopisné drama Švédsko
19:30 JAN ŽIŽKA  (15+)

Petra Bezruèe

Bezručova 153, Kostelec na Hané
do konce října: pá, so, ne 9:30-12:00 
a 13:00-17:00 hodin
EXPOZICE BÁSNÍK 
SLEZSKÉHO LIDU 
Ve dvou přízemních místnostech 
návštěvníci naleznou panely s  texty 
o životě a díle básníka.  Zároveň si mohou 
prohlédnout pokoj v  takové podobě, 
v jaké jej Petr Bezruč obýval. Nechybí ani 
dokumenty s osobními věcmi. 

Uprkova 18, Prostějov
do 30. října
NÁVRAT DOMŮ NEŽÁDOUCÍ.
MECENÁŠ BRUNO WINTER
výstava, která připomíná 80. výročí 
transportů židovského obyvatelstva 
z  Prostějova a  také uplynulých 80 
let od smrti místního židovského 
podnikatele a  mecenáše Bruna 
Wintera, jež v  polovině března 1939 
věnoval svou hodnotnou sbírku hodin 
prostějovskému muzeu

Galerie

Hlavní budova, nám. T. G. Masaryka 2
do 11. září
O MÁKU
výstava originálních „makových“ obrazů 
a dekorací od Marcely Šimečkové
do 9. října
PAROHATÍ A DUTOROZÍ/
HISTORICKÉ TROFEJE 
Z CELÉHO SVĚTA
Výstava Jaroslava Šmída k  vytvoření 
unikátní kolekce trofejí. Svou sbírku lebek 
zvěře převážně z Afriky a Asie, kterou začal 
budovat v  roce 2004, sám charakterizuje 
mottem: „Nemůžeme chránit to, co 
neznáme“. Majitel sbírky, který není lovec, 
ani myslivec, chce přispět především 
k poznání života zvířat v různých částech 
světa a také k jejich ochraně.

a galerie

Knihovna
Skálovo nám.6, Prostějov

čtvrtek 8. září
15:00 PORA DNA SOS
Máte spotřebitelský problém a nevíte, 
kam se obrátit? Odborní právní 
poradci Sdružení obrany spotřebitelů 
– Asociace s  vámi budou řešit váš 
konkrétní problém.
15:00 JAK OBALIT KNÍŽKU
Nebaví vás shánění obalů na sešity 
a  učebnice do školy? Nebo prostě 
chcete, aby vám vaše oblíbené knížky 
déle vydržely? Ať je vám let kolik chce, 
přijďte do knihovny pro děti a  my 
vás naučíme úhledně obalovat knihy 
do fólie.
17:00 ODPOLEDNÍ BESEDA:
  POPRVÉ V KNIHOVNĚ
ukázková série na téma Poprvé 
v  knihovně je určena hlavně pro 
předškolní děti a prvňáčky, ale pokud 
jste starší a chcete se dozvědět, jak to 
v  takové knihovně chodí, kdo hlídá 
knížky v noci, a proč nám nade dveřmi 
spí skřítek, tak vás tu také rádi uvidíme
sobota 10. září
10:00 PIKNIK U KNIHOVNY
Letošní piknik bude pecka! Káva, 
čaj, limonáda, domácí vafl e, dobroty 
od našich knihovnic, hry pro děti, 
soutěžní kvíz o ceny, knihy a časopisy 
ZDARMA. Představíme také novou 
službu knihovny - 3D tiskárnu! 
Vezměte rodinu, kamarády a  užijte si 
s  námi příjemné sváteční dopoledne 
v parčíku u knihovny.

Zámek 99, Plumlov
sobota 10. září
19:00 SNĚHURKA -
 NOVÁ GENERA CE
divadelní představení skupiny 
Temno z Týniště nad Orlicí
Režie: Eva Drábková
Autor: David Drábek 
neděle 11. září
17:00 KLAVÍRNÍ KONCERT 
Barbora Dostalíková a  její hosté 
fl étnistky Marie a  Elisabet Princovy 
vystoupí v  obřadní síni vysokého 
zámku
do 12. září
OČIMA, SRDCEM, 
OBJEKTIVEM
12. ročník mezinárodní výstavy fotografi í

Mánesova 1, Čechy pod Kosířem
sobota 10. září a neděleč 11. září
DNY EVROPSKÉHO DĚDICTVÍ NA 
ZÁMKU ČECHY POD KOSÍŘEM
autorské divadlo v oranžérii zámku

Vojáčkovo nám. 1, Prostějov
neděle 11. září
11:00 CIRKUSÁRIUM
Loutkové představení je vytvořené 
na počest kočovných loutkářů, jenž 
se se svými pimprlaty do dalekých 
dálek vydávali. Tvořili si trikové 
loutky, které dokázaly svými pohyby 
a  kejkly udivovat nejedno zahraniční 
publikum. Podobné trikové principy 
budete moci vidět v  cirkusovém 
představení, které je věnováno i všem 
ohroženým živočišným druhům 
na této planetě.
Loutky: Tomáš Běhal
Připravili a hrají: Tomáš Podrazil 
a Tomáš Běhal
16:30 PODZIMNÍ KONCERT 
 PĚVECKÝCH SBORŮ 
 VLASTIMILA A ORLICE 
(přednáškový sále Národního domu)
18:00 PAN KA PLAN 
 MÁ STÁLE TŘÍDU RÁD
scénické čtení zábavných historek 
z  jazykové školy pro přistěhovalce 
v New Yorku.
Hrají: Aleš Procházka, Tereza 
Spáčilová, Václav Lužný, Martin 
Dobeš a další
Režie: Hana Lužná

Prostìjov

Již o tomto víkendu můžete zavítat 
na Hanácké slavnosti, které v Pro-
stějově mají velmi dlouhou tradici 
a letos slaví jubileum v podobě ku-
laté čtyřicítky. Sobotní odpoledne 
a nedělní den zaplní náměstí T. G. 
Masaryka, Pernštýnské náměstí 
a  kostel Povýšení svatého Kříže 
orchestr, kapely, mše, projížďky 
kočárem, průvod, kolotoče a mno-
ho dalšího. Tak se přijďte nejen 
podívat, ale i  zúčastnit se různých 
aktivit!

„Tradiční prostějovské hody se letos bu-
dou konat již počtyřicáté. Opět nabídnou 
lidový jarmark, celodenní kulturní pro-
gram a přehlídku hanáckých souborů. Na 
této největší folklorní slavnosti v Prostě-
jově se návštěvníkům představí špičkové 
folklorní soubory, cimbálová muzika, ale 
i  kapely jiných žánrů a  folklorní soubo-
ry z  dalších etnografických oblastí,“ zve 
všechny návštěvníky náměstkyně prostě-
jovského primátora Milada Sokolová. 
Letos vystoupí například dechový 
orchestr ZUŠ V. Ambrose, populární 

ostravská kapela Buty, přerovská 
cimbálová muzika Primáš, dechová 
hudba Vracovjáci nebo Robert Křes-
ťan a Druhá tráva. Součástí programu 
budou znovu projížďky kočárem ko-
lem Pernštýnského náměstí, kolotoče, 
jarmark či kostelní mše, ale i  průvod 
krojovaných souborů a  komponovaný 
program dospělých hanáckých soubo-
rů. Z této pestré nabídky si tak dozajista 
vybere každý podle svého gusta.
Podrobnější časový harmonogram 
najdete na straně 28!

Školní 4, Prostějov
pondělí 5. září 
13:00 SETKÁNÍ JUBILANTŮ
 MĚSTA PROSTĚJOVA
k poslechu hrají manželé Vyroubalovi
čtvrtek 8. září
20:00 MICHAL DAVID
koncert Michala Davida s kapelou 
Kvarto na náměstí T. G. Masaryka

pátek 9. září
19.00 slavnostní vyhlášení ankety 
Sportovec města Prostějova 2021 (náměstí 
T. G. Masaryka před radnicí)

BOX
sobota 10. září
10.00 turnaj Národní ligy boxu Jihomo-
ravské oblasti (Národní sportovní cent-
rum Prostějov)

neděle 11. září
14.00 4D run (vytrvalostní běžecký závod na 
10 km, dospělí a veteráni od 40 let, Dubany)

sobota 10. září
10.00 O pohár starosty SDH Krasice (hasič-
ský závod v požárním útoku, hřiště Krasice)

sobota 10. září
16.00 Sokol II Prostějov – Tatran Litovel 
(2. kolo Českého poháru mužů, hala RG 
a ZŠ Otto Wichterleho Prostějov)
neděle 11. září
10.30 TJ Sokol Kostelec na Hané HK – 
Velká Bystřice (2. kolo Českého poháru 
mužů, městská sportovní hala Kostelce n/H)

sobota 10. září
8.00 Okresní liga mužů, skupina 
Jihovýchod (turnaje 1. podzimního 
kola, hřiště Vrbátky a Dřevnovice)

TTIPIP    VečerníVečerníkuku
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Dny evropského dědictví na zámku pod Kosířem 
Nadcházející sobotu 10. září vás na zámku v  Čechách pod Kosířem čeká nabitý program 

v  rámci Dnů evropského dědictví 2022. Od 10:00 a  11:00 hodin budete moci navštívit prohlídky zámeckých 
interiérů pro rodiny s  dětmi, kterými provede sama princezna Gabriela, její služebné a  guvernantka. V  10:30 
a  14:30 hodin bude připravena speciální prohlídka zámeckého areálu včetně běžně nepřístupných prostor. 
Vzhledem k  délce a  náročnosti trasy organizátoři doporučují zvážit účast dětských návštěvníků. V  17.00 hodin 
proběhne vernisáž výstavy výtvarné skupiny Olomoučtí ve velkém sále zámku. A v neposlední řadě od 19:00 hodin 
bude v  oranžerii připraveno divadlo Mufloni v  akci aneb ze života na památkách. Bude se jednat o  autorskou 
komedii v podání průvodců a přátel zámku nejen o tom, jak to chodí na hradech a zámcích. 

akce v regionu

Na bicyklech Němčickem
Sedmnáct. Takový je počet obcí, 
kterých se bezprostředně bude týkat 
velká cyklistická akce Na bicyklech 
Němčickem. Už tradiční událost 
pořádaná obcemi regionu a  městem 
Němčice nad Hanou se uskuteční 
v sobotu 10. září od 9.00 hodin. Právě 
od tohoto času bude možné najít 
v  jednotlivých zapojených obcích 
stánky s  razítkem a  občerstvením, 
stejně tak i mapou. Akce není závod, 
lidé mohou vyjíždět libovolně, 
z  různých míst a  zvolit jakoukoli 
trasu. A  stejně tak kterýkoli počet 
obcí na projetí. Největší nadšence 
a vytrvalce čeká trasa v řádu mnoha 
desítek kilometrů. Stanoviště 
jsou uzavřena od 14.00 hodin, 
do patnácté hodiny je plánován 
dojezd do cíle na hřišti v Pavlovicích 
u  Kojetína. Tam účastníky bude 
čekat bohatý program v  podobě 
tance, hudby, žongléra či různých 
aktivit pro dospělé a děti.

Sraz československých vozidel ve Žraloku 
Od pátku 9. do neděle 11. září se bude v kempu Žralok v Plumlově konat sraz vozidel 
pohybujících se na území tehdejší ČSSR v letech 1960-1990, a to se vší parádou včetně 
stylového oblečení. Hlavním dnem setkání bude sobota 10. září. Start akce je po 
nezbytné registraci plánován na 11:00 hodin. V 18:30 by měla dojít řada na vyhlášení 
výsledků a předávání pohárů a od 20:00 hodin začne k volné zábavě hrát živá kapela.

Kostýmované prohlídky zámku v Brodku u Prostějova 
Tuto neděli 11. září od 13:00 do 17:00 hodin budou probíhat kostýmované prohlídky 
zámku v Brodku u Prostějova. Zahrada zámku bude po tuto dobu volně přístupná.

Klavírní koncert v Plumlově 
Klavírní koncert Barbory Dostalíkové a flétnistek Marie a Elizabet Princových se bude 
konat v neděli 11. září od 17:00 hodin v obřadní síni vysokého zámku. 

Sportovní odpoledne pro seniory
Příjemné odpoledne chystají v Němčicích nad Hanou pro místní seniory. Ve čtvrtek 
8. září se na hřišti u sportovní haly Suprovka uskuteční sportovní odpoledne. Od 15.00 
hodin začne zápolení dříve narozených v  celkem deseti disciplínách. Organizátoři 
přitom ujišťují, že půjde o  aktivity a  úkoly přiměřené věku soutěžících. Nenechají 
náhodě ani občerstvení, soutěžící ho budou mít zajištěné. V závěru akce se pak mohou 
těšit na opékání špekáčků. Letos půjde o  druhý ročník akce, přičemž podobnou 
pořádají také v Prostějově.

HANÁCKÉ SLAVNOSTI
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PROSTĚJOV Ne zcela obvyklou 
výstavu mohou lidé již skoro dva 
měsíce navštívit v  Muzeu a  galerii 
Prostějov. Nestává se totiž často, aby 
se zde vystavovaly rohy a  parohy. 
Právě nyní je však expozice Parohatí 
a  dutorozí: Historické trofeje z  ce-
lého světa v plném proudu. A i když 
výstava začala už o prázdninách, na 
vernisáž se dostalo až nyní. Ovšem 
i za účasti majitele a sběratele trofejí 
Jaroslava Šmída. 
„Většinou se lidé ptají, proč to dělám. 
Dělám to proto, aby poznali ještě zvířa-
ta, co zde s námi jsou a žijí. V současné 
době se snaží vědci třiadvacet druhů 
zvířat opět reprodukovat. Do dnešní 
doby se podařil reprodukovat kozoro-
žec pyrenejský, zebra kwaga, pakůň les-

ní a pratur,“ vypočítával Jaroslav Šmíd. 
Hned na úvod došlo k vyseknutí po-
klony sběratelům. „Jako malá jsem 
sbírala třeba ubrousky, obaly od čoko-
lád, od žvýkaček, všechno muselo být 
zahraniční. Tady to bylo něco, po čem 
jsme všichni toužili. Já sbírala i obaly od 
žvýkaček po zemi, mokré, zaprášené. 
Člověk si to doma usušil, vyžehlil a vy-
čistil. A byl na to pyšný,“ vzpomínala 
ředitelka muzea Veronika Hrbáčková. 
A neocenila jen sběratele, ale i ty, kteří 
s nimi sdílí domácnost. Také manželce 
Jaroslava Šmída, která rovněž dorazila, 
se tak dostalo uznání. Stejně jako třeba 
kurátorce Vladimíře Jaškové, která se 
postarala o instalaci výstavy.
Sám Šmíd si také ovšem zavzpomí-
nal. Jak prozradil, lásku k  myslivosti 

má po dědovi. „Zemřel bohužel, 
když jsem byl malý kluk. Měl jsem 
pušku na špunt a  psa na kolečkách, 
jak se říká. Ale to už v člověku zůstává, 
zůstává to po celý život. Pokud si vší-
máte života v  souvislostech, všímáte 
si, jak se věci rychle mění. Šli jste po 
poli a  viděli jste čejku. Dnes máte 
problém vidět jednoho zajíce nebo 
bažanta,“ povzdechl si. Výstava tak 
neslouží jen jako přehlídka druhů, ale 
také jako určité upozornění na to, co 
vše ještě může lidstvo negativním pů-
sobením na živočichy ztratit. „Smys-
lem výstavy je vidět zástupce druhů, 
nikoli ty největší,“ vyjádřil se sběratel 
trofejí například k výstavě, která bude 
k vidění do 9. října v prostorách staré 
radnice. (sob)
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Zpívající herci Moravského diva-
dla v Kolářových sadech vystupo-
vali už na sklonku loňského léta, 
když přijeli s populárním muziká-
lem Noc na Karlštejně. Tentokrát 
kromě často zlidovělých písní Kar-
la Hašlera nabídli operetní příběh 
o Václavovi z Podskalí, který se z 
války vrací domů a zjišťuje, že jeho 

chudobná matička již není mezi 
živými, zatímco bohatý otec se k 
němu nezná. Představení nabídlo 
několik vedlejších linek obsahují-
cích zejména „košilaté“ příběhy o 
ztrátě panenství a jiných potížích... 
Kromě specifického „kurtoaz-
ního“ humoru bylo vše založe-
né na melodiích, jež si před vy-
puknutím druhé světové války 
notovala většina národa. Ještě 
více pak v lidech rezonovaly po 
okupaci tehdejšího Českoslo-
venska nacistickým Německem. 
Lidí se v teplém letním podvečeru 
sešlo možná o něco méně než před 
rokem, nicméně i tak prostor před 
hvězdárnou v Kolářových sadech 
zaplnil velmi poklidný dav, který 
byste tu normálně asi nečekali. 
Všichni se pak domů vraceli spo-
kojeni, mnohdy i dojati. 

„Bylo to úžasné představení, kte-
ré ocenili zejména starší lidé. Ti 
si mohli společně s herci zazpívat 
krásné, opravdu vlastenecké písně. 
Já sama jsem si při nich vzpomně-
la na svoji maminku, s níž jsme si 
je notovaly při domácích pracích,“ 
zhodnotila náměstkyně prostějov-
ského primátora odpovědná za kul-
turu Milada Sokolová, které jsme se 
při této příležitosti zeptali, zda se 
Moravské divadlo do Kolářových 
sadů vrátí i příští rok? „Pokud to 
bude jen trochu možné, tak se s ře-
ditelem divadla určitě rádi domlu-
víme,“ usmála se. 
Už nyní je jasné, že o zakončení 
bohatého Prostějovského léta se 
nadcházející čtvrtek 8. září po-
stará oblíbený hitmaker Michal 
David, který vystoupí před pros-
tějovskou radnicí. 

PROSTĚJOV „Hoši od gestapa, vy tu pěkně spíte, vy se odtud domů ni-
kdy nevrátíte,“ zpíval za války Karel Hašler. Nebylo to jediné, čím německé 
okupanty provokoval. Nakonec si pro něj gestapo přišlo přímo na natá-
čení filmu. Dva dny před Štědrým dnem roku 1941 ho v koncentračním 
táboře umučili, když na něj v mrazu pustili ledovou sprchu. Právě na jeho 
písních založilo olomoucké divadlo představení Podskalák, které bylo 
k vidění uplynulé úterý 30. srpna před hvězdárnou v Kolářových sadech. 
Šlo o další dílek z programu Prostějovského léta 2022. 

 Foto: Martin Zaoral 

saa jaký byl podskalák pod hvězdárnou... jjaakký byyyl ppoodssskaaaláák pppodd hhhvěěězdddáárnnoouu.... 3x foto: Martin Zaoral
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Z VERNISÁŽE

PROSTĚJOV Velký počet vojá-
ků ve slavnostních uniformách, 
a  v  muzeu? To se často nestává. 
Přesto Muzeum a  galerie Pros-
tějov v  krátké době tuto situaci 
zažilo podruhé. Naposledy se 
tak stalo u  příležitosti výstavy 
o  generálovi Františku Morav-
covi. Podruhé uplynulý pátek 
na vernisáži výstavy k 70. výročí 
útvaru speciálních sil trvale síd-
lícího v Prostějově. 

Michal SOBECKÝ
„Seznámíme vás s  průběhem exis-
tence útvaru, jak vznikal, jak se vyví-
jel. Vše ostatní uvidíte nejen ve vitrí-
nách,“ pravil na úvod Tomáš Mišlan. 
A jak už to tak na vernisážích bývá, 

děkoval na všechny strany. „Prvně 
útvaru. Bez generála Páleníka by spo-
lupráce nevznikla a nenavazovala by. 
A  rád bych rovněž poděkoval mu-
zeu, jak při vzniku výstavy pomáha-
lo,“ řekl před slavnostním přípitkem.
Ten oficiálně zahájil výstavu, která 
ale byla k vidění už v srpnu. Na ní 
se zájemci mohou dovědět mno-
hé o  dřívější výzbroji a  výstroji 
601. skupiny speciálních sil. 
Ke shlédnutí jsou nášivky, unifor-
my, dále také radiokomunikační 
technika. Stejně tak přehled velitelů 
útvaru. Jak upozornil Tomáš Mišlan, 
vše muselo být předem schválené. 
Přípravy tak byly dlouhé a  podle 
vyjádření přítomných také nesnad-
né. „Poprvé jsme se potkali v lednu. 

Poté jsme se vůbec neviděli, jen jsme 
spolu telefonovali. A  občas to byly 
takové bouřlivé emoční projevy. 
Protože ta výstava je velká, rozsáhlá, 
dala opravdu spoustu práce. Nejen 
panu Mišlanovi. Hodně nervů stála 
i  naše pracovníky,“ uvedla ředitelka 
muzea Veronika Hrbáčková k výsta-
vě, na jejíž vernisáži byl přítomen 
třeba náměstek ministryně obrany 
František Schulz nebo velitel útvaru 
Tomáš Skácel.
Oficiální začátek výstavy pak měl být 
ozvláštněn ještě dvěma věcmi. Na-
příklad vojenským hudebním těle-
sem, které zahrálo vedle muzea. Ale 
také seskokem parašutistů přímo 
před muzeum. K němu ale z povětr-
nostních důvodů nakonec nedošlo.

Foto: Michal Sobecký BYLI  JSMEBYLI  JSME
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Speciální síly v muzeu: Výstava 

 Foto: Michal Sobecký
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PLUMLOV Dobrá zpráva pro 
všechny, kteří měli tak nabité 
léto, že dosud nestihli navští-
vit největší prodejní výstavu 
světoznámého fotografa Jana 
Saudka a jeho manželky Pavlíny 
na plumlovském zámku. Pro ob-
rovský zájem návštěvníků byla 
výstava prodloužena až do nedě-
le 2. října. 
Jedinečná výstava Saudkovi na 
zámku ozvláštňuje plumlovský zá-

mek od začátku letošního června. 
Návštěvníci na ní najdou zhruba 
padesát Saudkových děl. Kon-
krétně jde o méně známé fotogra-
fie z 80. a 90. let minulého století. 
Ručně kolorovaná díla jsou plná 
erotiky a sexu. Vůbec poprvé pak 
Jan Saudek vystavuje se svojí man-
želkou, novinářkou a fotografkou 
Pavlínou, s  níž má tři děti. Ta se 
prezentuje zhruba třiceti snímky, 
které vznikly z nového představe-

ní oblíbeného pražského cirkusu 
La Putika, a  také několika por-
tréty. 
„Zájem lidí o výstavu je stále tako-
vý, že po dohodě s manželi Saud-
kovými jsme se rozhodli ji o měsíc 
prodloužit,“ potvrdil galerista Jin-
dřich Skácel, který mimo mnoha 
jiného stál rovněž za loňskou ve-
leúspěšnou výstavou Jana Saudka 
ve Špalíčku prostějovského mu-
zea.  (mls)

pro Večerník

původní
reportáž

Martin Martin ZAORALZAORAL

Majitel a jeho trofeje.Majitel a jeho trofeje. 

21
11

26
11

56
4



WWW.VECERNIKPV.CZ 5. září 2022 2725KULTURA

Michal David rozjede 
PROSTĚJOV Již za tři dny to vy-
pukne! Do regionu nikoliv poprvé 
zavítá známý český zpěvák Michal 
David, jehož koncert bude bonu-
sem Prostějovského léta 2022. 
Můžete se těšit na jeho slavné hity, 
s nimiž vystoupí na náměstí T. G. 
Masaryka již tento čtvrtek 8. září 
od 20:00 hodin. Doprovodí jej 
kapela Kvatro. Přitom na uvede-
ný koncert, stejně jako tomu bylo 
u těch předchozích v rámci Pros-
tějovského léta, bude vstup zce-
la zdarma. 
Zpěvák Michal David je u nás na 
hudebním poli známou postavou. 
Začátkem září budete moci na hlav-
ním náměstí navštívit jeho koncert, 
tento hitmaker nicméně, jak sám 
říká, do Prostějova nepřijede po-
prvé. „Mám velmi rád Moravu, zvlášť 
Prostějovsko, kde jsem už několikrát 
také hrál. Mám manželku z Přerova 
a  to je kousek, takže i  okolí znám 
poměrně dobře,“ prozradil. Kapela, 
s  níž bude v  rámci Prostějovského 
kulturního léta vystupovat, má rov-
něž minimálně některé své kořeny 
v našem okresním městě. „V Pros-
tějově bydlí klávesák z mé kapely 
Kvatro Radek Moudrý,“ doplnil 
David. V našem městě se však 
nejčastěji objevoval v rámci 
různých tenisových akcí.
Během Prostějovské-
ho kulturního léta 
jste měli možnost 
mimo jiné zajít 
na další koncerty 
známých hudeb-
níků, jako je Pavel 
Callta, Stracené 

Ráj, Olympic a Václav Noid Bárta. 
Posledním vystoupením a  jakýmsi 
vyvrcholením má být právě kon-
cert Michala Davida a  jeho kapely 

Kvatro. „Jsme velice rádi, že 
můžeme ve městě přivítat to-
hoto umělce, který nedávno 
oslavil své životní jubileum. 

Michal David, který vydal 
celkem 16 sólových alb, 
si večer s kapelou Kvatro 

dne 8. září užije spolu 
se svými fanoušky a ná-

vštěvníky centra,“ uve-
dl primátor František 
Jura. „Koncert Micha-
la Davida je rozlouče-
ním s  prázdninami, 
pomyslnou tečkou 
za letním kulturním 
programem,“ doda-
la náměstkyně pro 

kulturu Milada Soko-
lová. Právě proto, že 
vystoupení proběhne 
v  rámci programu 
Prostějovského léta, 

bude vstup na něj zdarma.
Michal David je zpěvák, produ-

cent a skladatel. Je označován za 
největšího českého hitmakera, 

přitom jeho písně z  osmde-
sátých let patří mezi ty nej-

oblíbenější a  nejvyhledá-
vanější. Jeho hudbu si lidé 
mohou pamatovat z  fil-
mů, mezi ty nejznámější 
patří třeba Discopříběh 
nebo Láska z pasáže.
Fxkluzivní rozho-
vor s  hvězdou české 
pop-music si může-

te přečíst na straně 
14 dnešního čísla  

Večerníku!
(tez)
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Poslední šance! 

PROSTĚJOV S nabídkou nové di-
vadelní sezóny vchází Městské diva-
dlo v Prostějově s nadějí, že se pros-
tějovský divák chce kochat, nasávat, 
překvapovat, atakovat divadelními 
DIVy. To vše může činit ve vybrané 
společnosti hereckých osobností, 
mezi které nepochybně patří Da-
vid Matásek, Iva Janžurová, Mar-
tin Hofmann, Linda Rybová, Jitka 
Smutná, Sabina Remundová, Zlata 
Adamovská, Ilona Svobodová, Mi-
roslav Táborský a  mnoho dalších. 
Zájemci se mimo jiné mohou těšit 
také na tradiční podzimní divadelní 
festival Aplaus. 
Nadcházející divadelní sezóna 
2022/2023 nese podtitul Divadlo 
je div! Během následujících měsíců 
nabídne pestrou paletu komediál-
ních, dramatických, tanečních i  hu-
debních titulů, které patří k  tomu 
nejlepšímu, co vzniká na českých 
jevištích. Diváci se mohou těšit na 
původní divadelní hry, oceněné in-
scenace, autorské projekty, divadelní 
hity a bestsellery. Nabízí výběr z ko-
mediálních titulů představujících 
nejkvalitnější zábavu aktuální české 
divadelní scény.
A  chybět nebudou ani tituly klasi-
ků – Čapkova Matka a  Schillerovy 
Úklady a láska. 
Přivítáme výjimečné herecké osob-
nosti Davida Matáska, Ivu Janžu-
rovou, Martina Hofmanna, Lindu 
Rybovou, Jitku Smutnou, Sabinu 
Remundovou, Zlatu Adamovskou, 

Ilonu Svobodovou, Mirosla-
va Táborského a  mnoho dalších. 
Mimopražské divadelní soubory při-
jedou z  Pardubic, Hradce Králové, 
Šumperka, Mladé Boleslavi, Uher-
ského Hradiště a Ostravy. Abonentní 
koncerty budou plné vážné hudby, 
nebude však chybět i  jazzová lahůd-
ka. Nejmenší diváky čeká pohádkový 
Čtyřlístek s  veselými a  kouzelnými 
inscenacemi.
Podivuhodný podzim již tradičně při-
chází s  divadelní přehlídkou Aplaus 
a  mezinárodním projektem Noc di-
vadel. „Na novou sezónu se upřím-
ně těším z mnoha důvodů. Po dvou 
letech bude konečně plnohodnotná, 
tedy pro všechny skupiny. Nabídka 
je tak zajímavá a  pestrá, že vybrat si 
není lehké. Moje srdcovka je Divadlo 
pod Palmovkou. A  když si k  tomu 
přidám třeba ještě Bezruče z Ostravy, 
Pražský komorní balet nebo Čino-

herní klub, už se nemůžu dočkat!“ 
svěřila se ředitelka Jana Maršálková. 
Předplatné divadelních skupin ob-
sahuje pět mimořádně zajímavých 
titulů a  má mnoho výhod. Cena 
vstupenky je v něm výrazně nižší ve 
srovnání s běžnou cenou vstupenky, 
předplatitelská průkazka je přenos-
ná, můžete ji darovat nebo zapůjčit 
jiné osobě a  pro abonenty skupiny 
A, B, 5N, 5P je nachystán bonus 
v  podobě slevy 100 Kč při koupi 
vstupenky na představení z jiné diva-
delní skupiny.
Prodej nového abonmá pro čtyři 
divadelní skupiny, cyklus abo-
nentních koncertů, pohádkové 
předplatné pro děti a rodiče Čtyř-
lístek po letní pauze pokračoval od 
pondělí 8. srpna, kdy začal i prodej 
všech nevyzvednutých míst. Skon-
čit má už tento čtvrtek 8. září.

(mls)Foto: internet

 Foto: Studio Dva 
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PŮVODNÍ
reportáž

JanJan FREHARFREHAR
Akce byla zahájena krátce před pá-
teční devátou hodinou dopolední 
a  během první hodiny se mohli 
návštěvníci podívat na různé stro-
je a  vybavení, které má prostějov-
ská posádka k  dispozici. To stejné 
platilo i  u  dalších složek. Hlavně si 
přítomní mohli prohlédnout vše 
pěkně zblízka, což využila řada 
z nich. Především pro děti se jednalo 
o skvělý zážitek. „Nejvíc se mi líbilo 
ve velkých autech, tam to uvnitř 

vypadá úplně jinak než v  osobáku. 
A pak se mi líbily zbraně vojáků i po-
licistů,“ prozradil Večerníku mladý 
Míša, který byl na akci společně se 
svou třídou. 
Před desátou hodinou se už pak na 
tribuně začali scházet vysoce po-
stavení představitelné ozbrojených 
složek, kteří krátkými proslovy 
pozdravili přítomné, a  následně se 
přistoupilo k vyhlášení vítězů hned 
dvou memoriálů, které v  minulých 
dnech hostil areál v Hamrech.
„Jsem rád, že jsme se takto mohli 
sejít. Obzvláště v  roce, který je pro 

nás všechny, a  to nejen výsadkáře, 
nemálo významný. Připomínáme 
si letos osmdesát let od atentátu 
na Reinharda Heydricha, zároveň 
sedmdesáté výročí založení výsad-
kových vojsk v Československu a se-
dmdesát let od založení útvaru 8280 
v Prostějově. Proto se koná také tato 
unikátní akce, která sdružuje vojáky, 
bezpečnostní sbory i  integrovaný 
záchranný systém takovým způso-
bem, abychom se prezentovali, jak 
se na výsadkáře sluší a patří,“ uvedl 
velitel 601. skupiny speciálních sil 
plukovník Tomáš Skácel. 
Na tribuně se objevil také první ná-

městek ministryně obrany František 
Šulc a krátce se s proslovem připo-
jil. „Jsem rád, že jsem po několika 
měsících opět mohl zavítat sem do 
Prostějova, na tuto unikátní a skvěle 
připravenou akci. Armáda má v Pro-
stějově své nezaměnitelné postavení 
a  je velmi potěšující, že je tady pří-
tomno tolik mladých lidí, se kterými 
se zdejší vojáci mohou o své zkuše-
nosti podělit.“  
Před slavnostním předáváním si jako 
poslední vzal slovo generálpraporčík 
Ondrej Páleník, který je velitelem ve-
teránů a  v  rámci memoriálů byl hlav-
ním organizátorem. „Moc děkuji, že 
jsme zde mohli uspořádat vyhlášení 

výsledků letošního osmnáctého roč-
níku Memoriálu zakladatelů výsad-
kového vojska, čtrnáctého ročníku 
Memoriálu vynálezce padáku a  nultý 
ročník Memoriálu podporučíka Pavla 
Mauera. Na tomto nádherném místě 
je to velké zadostiučinění,“ pronesl. 
Pak už došlo na předávání. Jako první 
přišel na řadu nultý ročník Memoriálu 
Pavla Mauera, který v  řadě disciplín 
absolvovaly děti z prostějovských škol. 
Nejlépe si vedla trojice ze ZŠ Edvarda 
Valenty, odměnu předali výše uvedení 
hosté společně s  primátorem města 
Prostějova Františkem Jurou a také ro-
diči a sestrou Pavla Mauera, který před 
devatenácti lety zahynul v Iráku. 
Následně byly předány odměny 
také veteránům. Na prvních třech 
místech v konkurenci 48 celků se 
dařilo nejvíce Prostějovu, získal 
tak zaslouženě všechna tři pódi-
ová umístění. Tento blok uzavře-
la pražská armádní hudba nejen 
českou, ale i slovenskou hymnu. 
Po půl jedenácté začal program, na 
nějž se nejvíce těšili pozvaní školá-
ci. V rámci dynamických ukázek se 
nejprve předvedla armáda s  ukáz-
kou přepadu nepřítele, následovalo 
bojové umění musado a jeho využití 
v praxi. Závěr patřil paragánům, kte-
ří předvedli ukázkový seskok. V poz-
dějším programu ještě proběhlo sla-
ňování. Hned po něm předvedli své 
dovednosti policisté. Nechyběla tak 
ukázka výuky policejního psa, zá-
tah na nebezpečného a ujíždějícího 
řidiče či obrana útoku na veřejnou 
osobu s ostrahou. K tomu si u stán-
ků policistů mohl každý vyzkoušet 
i brýle, které evokují různé stavy po 
alkoholu nebo drogách. „V  preven-
tivním stánku si mohli ti nejmenší 
návštěvníci vyzkoušet nejrůznější 

aktivity v  podobě skláda-
ček. Návštěvníci si také 
prohlédli jedno z  nejno-
vějších policejních vozidel 
na měření rychlosti a mo-
tocykl, kterým disponuje 
speciální oddělení do-
hledu. Dané oddělení se 
nachází sice v Prostějově, 
ale mají na starost celou 
Moravu a Slezsko. Každý, 
kdo nás navštívil, si od-
nesl drobnou odměnu 
v  podobě propagačních 
předmětů a  zejména 
z  celé akce krásný zá-
žitek,“ přidala Zuzana 
Slabá z kanceláře ředitele Krajského 
ředitelství oddělení tisku a prevence 
policie Olomouckého kraje.

Dopolední program, který kon-
čil úderem dvanácté hodiny, 
zakončili hasiči skvěle provede-
nou ukázkou vyproštění řidiče 
ze zdemolovaného vozu pomocí 
odstřižení jeho střechy. „Podaři-
la se parádní akce. Nezbývá mi nic 
jiného než všem členům součas-
né i  minulé armády poděkovat za 
všechno, co pro nás udělali. I za to, 
jaké renomé dělají našemu městu. 

A já pevně věřím, že naše vzájemná 
podpora zůstane i  nadále. Možná 
jsme tady dnes viděli i  nějaké bu-
doucí vojáky či policisty,“ hodnotil 
akci primátor města František Jura.  
Kromě jednotlivých akcí i  ukázek 
techniky nechybělo ve vojenském 
areálu ani bohaté občerstvení, sa-
mozřejmostí byl i doprovodný pro-
gram. Armáda, policie i  další slož-
ky IZS se veřejnosti jednoznačně 
předvedly ve velmi dobrém světle. 
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PROSTĚJOV Den otevřených dveří prostějovské vojenské po-
sádky přilákal 2. září do areálu letiště stovky dětí. Jednak zde 
proběhlo vyhlášení výsledků závodů dětí a veteránů (ty se usku-
tečnily v Hamrech) a jednak zde návštěvníci měli možnost zhléd-
nout ukázky vojenské techniky, ukázky činnosti složek IZS, Policie 
České republiky i Městské policie Prostějov. Za město Prostějov 
se této úspěšné akce účastnil primátor František Jura, který zá-
roveň předal poháry vítězným týmům, dále náměstkyně Milada 
Sokolová a náměstkové Jiří Rozehnal a Jan Krchňavý.

POZNÁMKA
Jana FREHARA

Bez přehánění – toto se armádě 
a  složkám integrovaného záchran-
ného systému povedlo na výbornou. 
Vydařená akce, jež přilákala děti 
z  místních škol i  širokou veřejnost, 
bavila. Základem byla skvělá or-
ganizace, ale ještě důležitější byla 
vstřícnost všech, kteří zde svou tech-
niku představovali. Každý z  nás 
má své zkušenosti s výkonem práce 

police, hasičů a záchranářů. Někdy 
kladné, jindy možná diskutabilní... 
V  rámci dne otevřených dveří ale 
aktéři nikoho nenechali na pochy-
bách o potřebnosti těchto sil, jednot-
livé složky se předvedly v  tom nej-
lepším světle. A veřejnost, ta si akci 
patřičně užila. Nezbývá než nám 
všem popřát oboustranně výhodné 
soužití i do všedních dnů…

 6x foto: Jan Frehar
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HAMRY Ve čtvrtek hostil areál 
srubového tábora Hamry trojici 
vzpomínkových akcí. Takzvané 
memoriály uctily památku zaklada-
telů výsadkového vojska gen. Karla 
Palečka, gen. Rudolfa Krzáka a plk. 
Josefa Černoty, dále vynálezce pa-
dáku Štefana Baniče a také českého 
vojáka ppor. Pavla Mauera, který 
v roce 2003 zemřel na následky zra-
nění utrpěného na zahraniční misi.
Memoriál posledně jmenovaného 
bývalého příslušníka prostějovského 
útvaru se letos konal poprvé a organi-
zátoři jej označili za nultý ročník. Akci 
uspořádal Klub výsadkových veteránů 
a  osobní účastí jej podpořil primátor 
František Jura doprovázený radním 
Milošem Sklenkou, kteří se zapojili 
i do některých připravených disciplín.

Výsledky čtvrtečních memoriálů byly 
vyhlášeny na pátečním dni otevřených 
dveří prostějovské vojenské posádky 
(více na jiném místě strany - pozn.red.). 
Na něm se kromě vlastní armády před-
stavily také další složky integrovaného 
záchranného systému. Akce proběhla 
s podporou statutárního města Prostě-
jova. „S plukovníkem generálního štábu 
Tomášem Skácelem, velitelem 601. 
skupiny speciálních sil generála Morav-
ce, a  předsedou Klubu výsadkových 
veteránů Ondrejem Páleníkem jsme 
na tomto projektu pracovali téměř rok. 
Jsem rád, že se nám plánované propoje-
ní mladé generace se současnými vojá-
ky, vojenskými veterány i složkami IZS 
podařilo a  věřím, že se podobná akce 
bude v Prostějově brzy opakovat,“ uvedl 
primátor František Jura.    (red)

Foto: Ivo Heger

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz
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PROSTĚJOV Po roce se do Pros-
tějova znovu vrací Dny evropské-
ho dědictví. Začínají v sobotu 10. 
září komentovanou prohlídkou 
radnice následované prohlíd-
kou radniční věže. Program pak 
o  víkendu nabídne třeba ještě 
koncert pěveckého sboru Nota 
Bene nebo prohlídku Národního 
domu. Vše bude pokračovat po 
celý následující týden.
Dny evropského dědictví každo-
ročně v měsíci září po celé republi-
ce otevírají široké veřejnosti brány 
těch nejzajímavějších památek, bu-

dov, objektů a prostor, včetně těch, 
které jsou jinak zčásti nebo zcela 
nepřístupné. V Prostějově tato kul-
turně poznávací společenská akce 
přitom neproběhne poprvé.
Celý program zahájí v  sobotu 10. 
září ve 13:00 hodin komentovaná 
prohlídka radnice. Kapacita pro-
hlídky je 20 osob. Máte možnost 
se na ni předem objednat osobně 
v  kanceláři prostějovského turis-
tického informačního centra, na 
e-mailu informace@prostejov.eu 
nebo na bezplatné telefonní lince 
800 900 001. Od 14:00 hodin pak 

bude následovat prohlídka radnič-
ní věže. „Kapacita jedné prohlídky 
na věž je 12 osob, proto doporu-
čujeme se předem objednat. Upo-
zorňujeme na fyzickou náročnost 
prohlídky, čeká vás zhruba 256 
schodů,“ sdělují organizátoři. So-
botu završí v  15:00 hodin koncert 
pěveckého sboru Nota Bene v ob-
řadní síni radnice.
V  neděli 11. září budou Dny ev-
ropského dědictví pokračovat 
v  podobném duchu. Od 13:00 
a 15:00 hodin můžete opět zajít na 
prohlídku věže, od 14:00 a  16:00 

hodin zase na komentovanou pro-
hlídku radnice. Oproti sobotě pro 
vás bude připravena ještě od 13:00 
hodin komentovaná prohlídka se-
cesní perly našeho města Národní-
ho domu.
Další jednotlivé akce pro vás budou 
nachystány během celého příštího 
týdne. Můžete se těšit například na 
dílničku pro děti se zaměřením na 
hanácké tradice, hru na členy měst-
ské rady, kteří za dob pánů z Pern-
štejna vládnou v Prostějově, a další 
komentované prohlídky různých 
prostějovských budov.   (tez)

PROSTĚJOV Rodinné centrum 
Lodička zve na tradiční bazárek v so-
kolovně! „V  nabídce bude zboží od 
padesáti prodávajících maminek, a to 
dětské oděvy a obuv, hračky, sportov-
ní vybavení, ale i kočárky a podobně,“ 
upřesňuje Jana Valentová, provozo-
vatelka rodinného centra Lodička. 
„A aby si nakupující mohli v klidu vše 
prohlédnout, chystáme také zábavu 
pro děti jako hudební programy, ská-
kací hrad a malování na obličej!“

„Součástí bazárku je také sběrné mís-
to pro azylový dům Addar pro rodiče 
s dětmi, takže pokud chcete něco přímo 
věnovat, je možné to do sokolovny rov-
nou donést. Azylový dům prosí o vyba-
vení do kuchyně, popřípadě ložní prádlo 
nebo ručníky. Oděvů a obuvi mají aktu-
álně dostatek,“ dodává Jana Valentová. 
Akce se opětovně koná pod záštitou 
náměstkyně primátora a  předsedkyně 
Okrašlovacího spolku města Prostějova 
Milady Sokolové.  (red)

PROSTĚJOV „Ukliďme Česko“ 
i „Ukliďme svět“ jsou dobrovolnické 
úklidové akce, které probíhají na úze-
mí celé České republiky. Jejich cílem 
je odstranit nelegálně vzniklé černé 
skládky a  nepořádek. Letošní pod-
zimní úklid v  Prostějově organizují 
Okrašlovací spolek města Prostějova 
a  ZŠ v  ulici E. Valenty pod záštitou 
Zdravého města Prostějov, a to v so-
botu 17. září.
Půjde o společný úklid břehů Hloučely 
od ulice Pod Kosířem až po Močidýlka. 
Odpady opět zlikviduje a  kontejnery 
k  OBI a  mateřské škole v  Květné ulici 
přistaví společnost FCC. Organizátoři 
poskytnou rukavice a pytle na kontakt-

ním místě v Olomoucké ulici u penzio-
nu Stella v době od 8:30 do 9.00 hodin. 
„Do úklidu se pustíme u příležitosti celo-
světové akce World Cleanup Day, která 
se letos koná již po páté. V loňském roce 
se v  polovině září do úklidů po celém 
světě zapojilo 8,5 milionu dobrovolní-
ků ze 191 zemí světa. Připojme se i my 
a  ukažme dětem, co je správné,“ říká 
náměstkyně primátora a  předsedkyně 
Okrašlovacího spolku Milada Sokolová 
a dodává, že po ukončení úklidu si všich-
ni zúčastnění budou moci opéct špekáč-
ky, občerstvit se a popovídat si. 
Organizátoři děkují za spolupráci firmě 
FCC a všem, kterým není životní pro-
středí lhostejné.  (red)
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Jenže nakonec dorazili pouze tři seká-
či: dva muži a jedna žena. „No, aspoň 
budeme všichni na bedně,“ shodli se 
a  šli na to. Jak se ukázalo, deset krát 
deset metrů byl pořádný kus louky. 
A sekáčům dal zabrat. Navíc je v Kra-
kovci přivítalo horké počasí. Trojice se 
ale kousla a šla do toho. Nejprve sekali 
oba pánové, následovala práce s kosou 

v podání jediné účastnice. Vítězem se 
nakonec po patnácti minutách usi-
lovného kosení stal Robert Kroutil, 
domácí závodník. „Tráva je mizerná, 
je tvrdá a nízká. Je málo narostlá. Ale 
jinak dobrý,“ řekl po akci. „Jak má člo-
věk jakž takž fyzičku, tak to jde. Letní 
tráva by byla asi lepší, ale to by se mu-
selo fakt brzo jít na to,“ dodal posléze.
Ocenění však byli všichni. Jednak 
za odvahu, že do tohoto fyzicky 
namáhavého úkolu šli. Zadruhé 
proto, že výsledky byly těsné. Mezi 
vítězem a bronzovým sekáčem byly 
jen tři minuty rozdíl. Všichni tři si 
navíc odnesli hodnotné ceny i me-

daili pro účastníky Hanácké seče. 
„Když manžel sekal křoviňákem, tak 
nás napadlo, že by se dal uspořádat 
šampionát. Uvažoval o  tom už delší 
dobu, tak šest let zpátky. Líbilo se mu 
to, je do toho zapálený. Soused ho nau-
čil síct. Povídal, jak kdysi sekávali trávu 
celé dopoledne, tak se mu to zalíbilo,“ 
vysvětlila Večerniíku organizátorka 
Květa Lochmanová, jak akce vznikla. 
„Měli jsme jednoho koně, tak jsme 
mu sekali kosou. Rozrostli se nám ale 
na tři, tak jsme začali kupovat balíky. 

Ale proč ne, je to takový zvyk, patří 
to k  tradicím a  je fajn je obnovovat. 
Nemusí být vše o  technice,“ doplnila 
s úsměvem.
Ostatně úsměvy se během akce 
nešetřilo. Provázela ji domácká, 
pohodová atmosféra. Navrch s mi-
nimem lidí. Odpoledne a  k  večeru 
bylo naopak rušněji, na sekáče navazo-
val totiž krakovecký pětiboj s házením 
špalkem nebo rozepínáním podprse-
nek na čas. A to vše s hudbou od kape-
ly Zákaz vězdu.

VRBÁTKY Příjemné odpoledne 
sliboval program vrbáteckých 
hodů návštěvníkům. A  jak bylo 
předsevzato, tak se i  stalo. Obec 
spolu s  kulturní komisí a  míst-
ním klubem veteránů nabídla bo-
hatý program plný hudby, aut-ve-
teránů ale také kolotočů a stánků. 
A jak se říká, navíc si místní takří-
kajíc předplatili počasí. 

Michal SOBECKÝ
„Hody se vyvedly, bylo to per-
fektní. Vyšlo nám navíc krásné 
počasí,“ pochvalovala si jedna z or-
ganizátorek Kateřina Kubjátová. 
Akce se v  plném rozsahu vrátila 

po loňských a  předloňských pro-
tikoronavirových opatřeních. „Po 
třech letech jsme uspořádali druhý 
ročník srazu veteránů a přijelo pět-
aosmdesát vozidel. Nejstarší bylo 
z  roku 1928, Scout Indian 101,“ 
prozradila. 
Zatímco na návsi byla spousta ve-
teránů včetně chevroletů, cadillaců 
i vojenské techniky, u hřiště se shro-
máždily kolotoče a stánky s pouťo-
vými dobrotami. Vedle se pak ode-
hrávala velká část programu, který 
skončil až v noci. Vystoupili Tom-
myho parťáci, dále známá a  navíc 
dubanská skupina Quercus. Nebo 
žongléři Knock knock z  Brna. 

„Zlatým hřebem byla cimbálovka 
z  Valašska, to byli čtyři hoši, kte-
ří slavili obrovský úspěch. Lidi je 

chválili na návsi i  dole na hřišti. 
Opravdu krásně hráli,“ poděkovala 
na dálku Kateřina Kubjátová. 

ROBERT KROUTIL
KRAKOVEC Sháníme sekáče. Kosa vlastní, fyzička nutná. Tak 
by mohl znít náborový letáček na účastníky Hanácké seče. 
Tedy prvního ročníku neoficiálního hanáckého mistrovství 
v kosení. To se uskutečnilo uplynulou sobotu ráno kousek od 
Krakovce, v sousedství statku a bistra Na Rovině. Organizátoři 
účastníkům nachystali plochu deset krát deset metrů, kterou 
pak sekáči měli posíct na čas. A zároveň pokud možno důklad-
ně. Zároveň se účastníci mohli těšit na příjemné posezení a zá-
zemí bistra. U toho prostě Večerník nemohl chybět.
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Foto: Michal Sobecký
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Dny evropského dědictví opět v Prostějově

První oblastní První oblastní 
mistrovství mistrovství 
v kosení je minulostív kosení je minulostí
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www.dalimilovarozhledna.cz

Nová čtyřiatřicetimetrová soukromá rozhledna stojí od roku 2021Nová čtyřiatřicetimetrová soukromá rozhledna stojí od roku 2021
na holém vrcholu Větrova na rozhraní Králického Sněžníku, na holém vrcholu Větrova na rozhraní Králického Sněžníku, 

Rychlebských hor a Hrubého Jeseníku.Rychlebských hor a Hrubého Jeseníku.

Návštěvníci jsou povinni seznámit se s provozním řádem 
rozhledny a dodržovat jej. Vstup do objektu rozhledny 
může být omezen či zcela uzavřen za deště, při silném 
větru, snížené viditelnosti a  při jiných nepříznivých 
povětrnostních podmínkách! Provoz občerstvení může 
být spolu s  uzavřením rozhledny taktéž omezen nebo 
zcela uzavřen.

PODZIMNÍ 
PROVOZ 
otevřeno denně 

od  9:00  do 17:00

sjízdné 
na horském 
kole

možnost
zakoupení
suvenýrů

možnost 
zakoupení 
občerstvení

nejblíže lze dojet automobilem k  parkovištím ve 
Velkém Vrbně, kde je zajištěná dostatečná park-
ovací kapacita - odtud se dá k  rozhledně dojít 
pěšky či na horském kole
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Toto slovní spojení se používá, když s něčím napevno počítáte, 
máte vše hezky (i dobře) naplánované. A ono to pak z nějakého 
vnějšího objektivního důvodu nevyjde. Přesně do takové situ-
ace se nikoliv vlastní vinou dostaly volejbalistky VK Prostějov.
V rámci působení u reprezentace Slovenska se jim totiž před 
jedním z utkání probíhající kvalifikace mistrovství Evropy žen 
2023 vážně zranila univerzálka Karin Šunderlíková, naprosto 
klíčová hráčka pro nadcházející sezónu.
Stěžejní opora mistrovského týmu z minulého extraligového 
ročníku bude s velkou pravděpodobností mimo hru celý ak-
tuální ročník. Což by v případě současného nedoplnění kád-
ru znamenalo, že úřadující šampionky půjdou za obhajobou 
citelně oslabené.

Při vší k úctě ke druhému účku Michaele Beránkové je zřej-
mé, že s ní v základní sestavě by údernost vékáčka hodně kles-
la. Možné řešení se nabízí přesunem Kláry Faltínové na daný 
post, ale tím by zase utrpěla smečařská pozice. Proto se vedení 
hanáckého klubu snaží rychle najít kvalitní náhradu za KŠ. 
Bude úspěšné?

Bývaly doby, kdy při cyklistickém Memoriálu Otmara Malečka 
obsypaly prostějovský velodrom početné desítky zvědavých pří-
znivců tohoto tradičního sportu, divácká návštěvnost se během 
hlavního dne populárních závodů počítala do několika set.
V posledních letech je však jasně patrné, jak zájem veřejnosti o 
mezinárodní dráhové klání postupně klesá. Dosud poslední roč-
ník s více zaplněným hledištěm byl ten jubilejní dvacátý nesoucí 
letopočet 2019, neboť organizátorům se u příležitosti kulatého vý-
ročí podařilo vyšperkovat startovní pole špičkovou účastí.
Následně ale šla závodní úroveň Grand Prix Prostějov každým 
dalším rokem o něco dolů, což ohledně přízně fanoušků zna-
menalo jediné. Mezi osobními návštěvníky zůstali ti, kteří rychlé 
bicykly skutečně milují, zatímco svátečnější sportovní příznivci 
chodit přestali.
Vůbec nechci, aby toto konstatování vyznělo coby nějaká výtka 
organizátorům GPP – MOM. Ti v rámci možností dělají, co mo-
hou. Leč různé okolnosti v čele s nezaviněnými termínovými koli-
zemi s jinými akcemi v zahraničí jdou proti jejich snaze. Snad opět 
nastane růžovější budoucnost.

Rýsovalo se to v krásně slibných konturách. Posílení nohejba-
listé Prostějova skvělými výkony během jarního období ovládli 
základní část 1. ligy družstev mužů ČR 2022. A oprávněně věři-
li, že mohou dosáhnout největšího úspěchu v oddílové historii.
Tím by se stal už postup ze semifinále, kam se svým prvenstvím 
přímo kvalifikovali, do finálové série druhé nejvyšší české sou-
těže. Nemluvě o tom, že borci TJ Sokol I rozhodně měli i na 
celkový triumf, tím na přímý průnik do extraligy.
K dosažení této snové, přitom naprosto reálné mety by ovšem 
musely být splněny dva nezbytné předpoklady: udržet pokud 
možno všechny důležité tahouny mužstva zdravotně fit a aspoň 
solidně trénovat během zápasového volna o letních prázdni-
nách.
Ani jedna podmínka bohužel neklapla, proto byli Hanáci z play-
-off bleskově vymeteni. Polovina úzkého kádru hráčů totiž řeši-
la různá zranění, za celý červenec a srpen neproběhl jediný spo-
lečný trénink. Vyřazení od čtvrtých Modřic B po výsledcích 1:5 
doma a 2:5 venku se pak vlastně ani nešlo divit, naopak mělo 
sportovní logiku.

Foto: internet

PROSTĚJOV Ke svému již 16. 
ročníku dospěla tradiční anketa 
Sportovec města Prostějova. Ten-
tokrát bude vyhodnocen rok 2021, 
a to v rámci slavnostního vyhlášení 
na unikátním místě, za dosavadní 
historii této sportovně-společen-
ské akce nebývalém. Dějištěm je-
dinečného večera se totiž v pátek 9. 
září od 19.00 hodin stane venkovní 
prostor s pódiem na náměstí T. G. 
Masaryka přímo před prostějov-
skou radnicí!
„Naše anketa se dosud vždy vyhlašo-
vala buď v Hotelu Tennis Club, nebo 
poslední roky v  Národním sportov-
ním centru PV. Letos jsme využili 
programu končícího Prostějovského 
léta a  slavnostní setkání se rozhodli 
uskutečnit pod širým nebem na Ma-

sarykově náměstí. Navíc premiérově 
i  pro širokou veřejnost,“ prozradil 
předseda Sportovní komise Statutár-
ního města Prostějov Miloš Sklenka.
Stejně jako loni přitom nebudou 
oceněni nejlepší sportovci ve všech 
obvyklých kategoriích, nýbrž jen 
v některých. „Protože i loni ještě do-
znívala covidová pandemie a některá 
odvětví byla víc omezená, proběhne 
klasické ocenění jen v  kategoriích, 
kde se nesoutěží. To znamená Cena 
Sportovní komise, Sportující učitel, 
Sportovní srdce a Síň slávy prostějov-
ského sportu,“ informoval Sklenka.
Celkově bude galavečer po vel-
kém loňském úspěchu znovu 
pojat jako oslava prostějovského 
sportu. „Formou video medailon-
ků jsme představili místní sportovní 

kluby, větší i  menší. A  tohle pojetí 
mělo hodně vřelou odezvu s jasným 
závěrem: jaká je škoda, že to nemoh-
la vidět širší veřejnost. Proto stejný 
model opakujeme i letos s tím, že se 
může přijít podívat, kdokoliv chce. 
Příznivce srdečně zveme,“ zdůraznil 
Sklenka.
Jakou konkrétní podobu tedy 
slavnostní akt dostane? „Na velko-
plošné obrazovce budou promítnuty 
krátké video snímky jak o oceněných 
ve čtyřech zmíněných kategoriích, 
tak o  jednotlivých sportovních od-
větvích Prostějova v dohromady pěti 
video blocích. Využijeme přitom 
i  pódia postaveného před radnicí,“ 
upřesnil Sklenka.
Pro pozvané hosty a zvědavé spor-
tovní fanoušky se tedy chystá něco 

speciálního. „Bude to kombinace 
naší úcty ke sportu i ke kultuře, neboť 
v  rámci doprovodného programu 
vystoupí sólisté Moravského divadla 

Olomouc Barbora Řeřichová a Jakub 
Rousek. Večerem všechny přítomné 

provede známý moderátor Petr Vich-
nar,“ doplnil Miloš Sklenka.   (son)

Vyhlášení Sportovce města Prostějova opakuje loňský
model, ale s otevřením pro veřejnost venku před radnicí

FC KOSTELEC NA HANÉ
FK MEDLOV

NEDĚLE 11. 9. 16.00 HODIN
fotbalový stadion v Kostelci n.H.

SK PROTIVANOV
TJ SOKOL LESNICE

SOBOTA 10. 9. 16.00 HODIN
fotbalový stadion v Protivanově

FC KRALICE NA HANÉ
FK VELKÁ BYSTŘICE

SOBOTA 10. 9. 16.00 HODIN
fotbalový stadion v Kralicích n.H.

TJ SOKOL BRODEK U PROSTĚJOVA
SOKOL KLENOVICE NA HANÉ

SOBOTA 10. 9. 16.00 HODIN
fotbalový stadion v Brodku u Pv

TJ SMRŽICE
HANÁ PROSTĚJOV

NEDĚLE 11. 9. 16.00 HODIN
fotbalový stadion ve Smržicích

FK NĚMČICE NAD HANOU
FC DOBROMILICE

NEDĚLE 11. 9. 16.00 HODIN
fotbalový stadion v Němčicích n. H.

              boje na zelených trávnících aneb K A M  Z A  F   T B A L E M

Štec dovezl zlato TEL AVIV, PROSTĚJOV Izraelský 
Tel Aviv hostil juniorské mistrovství 
světa na dráze 2022, tedy vrcholnou 
cyklistickou akci. Prostějovský klub 
měl v reprezentačním výběru České 
republiky dva zástupce, kteří opět 
dokázali, že patří do absolutní mezi-
národní špičky. Radovan Štec vybo-
joval s pražským kolegou 
Milanem Kadlecem titul 
v  madisonu a  Matyáš 
Koblížek si ze své parádní 
disciplíny eliminace při-
vezl bronzovou medaili! 41
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 Jak hodnotíte zápas proti Pardubicím?
„No zase ty vstupy… Je mrzuté, že se 
strašně nadřeme. Soustředíme se na to, 

a  přesto nám to zase nevyšlo. Zase tam 
byly za chvíli dva góly. Soupeř má dobrý 
tým, ty kluky znám, jsou zkušení… To 
se pak těžko otáčí. Podmínky jsou ale pro 
oba týmy stejné. Byla to pak taková tro-
chu bramboračka…“

 Co přímo výkon prostějovského muž-
stva? 
„Málo hrajeme s pukem. A věcí na zlepšení 
je tam spousta. Musíme góly dávat, šancí 
bylo dost. Brankář soupeře to vychytal, ale 

neudělali jsme mu to dost těžké. On ty stře-
ly většinou viděl. A co vidí, to pochytá. Taky 
umí dobře vykrýt situace. Základem bylo to 
udělat těžší brankáři a vstupy do zápasů. Na 
nulu se ale nevyhrává.“

 Hovoříte o tom, že jste to měli soupeři 
udělat těžší. S tím souvisí i přesilovky?
„To je další věc. Hlavně ta dvojnásobná, co jsme 
měli, na využití bylo dost času. Kluci to nesehráli 
špatně, nějaké střely tam byly, ale někdy zase 
chybí kousek. Věřím, že to přišlo v pra-
vý čas, že se z toho poučíme a vše 
dopilujeme. Není to v srpnu ještě 
kdovíjaké. Ale ano, tyhle věci 
zápasy rozhodují.“

 I  do posledních dvou 
zápasů tým nastoupil s ve-
lice mladou obranou. Je 
to na hře Jestřábů znát?

„Jistě. Zároveň z toho ale můžeme udělat naši 
výhodu. Tím, že budeme kompaktní, pro-
tože defenzíva je věc celé pětky, co je na ledě. 
Takže mluvit o tom, pomáhat si a ti kluci se 
to naučí. Je to pro ně velká zkušenost a šance 
ukázat se. Oni kvalitu mají, některé věci si ale 
musí zažít. Určitě si musíme navzájem pomá-
hat, podpořit se. Může to tedy být vnímané 
jako slabina, to ano, můžeme to ale přenést 
i na naši přednost.“

 Hodně mládí je však i v útoku. Už za 
vámi přišel trenér se slovy: „Matouši, tady 

si vezmi tohoto kolegu pod křídla“?
„Myslím, že to je víceméně samo-

zřejmost. Zároveň se zase můžeme 
naučit něco od těch mladých kluků. 
Oni jsou šikovní, draví. Třeba nás 
starší potáhnou i v tom. My se jim 
taky chceme vyrovnat a držet krok. 

Ukázat, že na to máme i my. (úsměv) A jako 
starší jim naopak můžeme předat zkušenos-
ti, vždyť jsou tu kluci, co mají stovky startů 
v extralize. Ale to je myslím samozřejmost. 
Pak už je to na nich, jestli budou sami chtít 
a pracovat na sobě.“

 Jak vám vyhovuje ta určitá rozkousko-
vanost. Někteří hráči pravidelně nehrají 
a sestava se tak točí?
„On ten režim je v létě docela náročný. Ale co se 
týká sestavy, mně vyhovuje, že se dělají změny. 
Myslím, že s tím nikdo nemá problém. Trenéři 
můžou vidět různé vazby, jak fungují.“

 A ani v době, kdy zrovna nehrajete, se 
nenudíte?
„Určitě se nenudíme. (úsměv). I když nehraje-
te zrovna zápas, máte ostřejší trénink. Člověk 
je pořád v tempu. Zápasů je navíc docela dost, 
takže každý vynechal tak jeden.“

pro Večerník 

Michal
SOBECKÝ

PŮVODNÍ
zpravodajství

„Přesilovka nám vytvořila nějaké momenty. 
Ale nechodí ten puk, nezrychlíme to, necho-
díme před brankáře. To souvisí i se hrou pět 
na pět.  A tak to bylo i v přesilovkách. Přesilov-
ky jsou určitě jedna z věcí, kde je velký prostor 
ke zlepšení,“ komentoval kouč Aleš Totter.

Věnoval se rovněž tomu, co předcházelo 
inkasování v  domácím zápase s  rezervou 
Pardubic. „Byly tam prohrané souboje, nedů-
slednost. Nebyli jsme navíc tak živí, hráli jsme 
to složitě. Byly tam laciné chyby a z toho laci-
né góly. Ne každý zápas se to dožene. A zvlášť 
před domácími fanoušky nás mrzí, že jsme 
nedali ani gól,“ vyjádřil se prostějovský trenér. 
Ten se zbytkem realizačního týmu nadále 
točí sestavou. Hráči se průběžně točí, každou 
chvíli někdo dostává volno a  příležitost se 
ukázat zase někdo jiný. Někteří hokejisté toho 
pak v přípravě tolik neodehráli, příkladem je 

bek Josef Zajíc. „Měl operaci. A snažili jsme se 
jej šetřit. Už ale naplno trénuje. A je připraven 
naskočit do zápasu,“ vysvětlil Aleš Totter. Jinak 
by měla být marodka prázdná.
Hodně rychle zároveň ubývá prostoru zkou-
šet a pilovat. První zápas se totiž rychle blíží. 
„Ještě nás do začátku sezony čeká čtrnáct dní. 
Pracujeme. Myslím si, že v některých věcech 
se tým zlepšuje více, v jiných méně. Tým to 
vnímá, kluci pracují. Vše ale zhodnotí až sou-
těž, k jejímu začátku naši přípravu směřujeme. 
Jsem přesvědčený o tom, že budeme dobře 
připravení,“ sdělil Aleš Totter. 
První mistrovský zápas čeká Jestřáby 14. 
září, kdy na domácím ledě přivítají Frý-
dek-Místek. A právě se stejným soupeřem 
se utkání už tento čtvrtek 1. září v dalším 
přípravném duelu!

PROSTĚJOV Půltucet přípravných zápa-
sů uzavřel ve čtvrtek tým prostějovských 
Jestřábů, který na svém ledě nastoupil 
proti nováčkovi soutěže, týmu HC Dyna-
mo Pardubice „B“ s  azylem v  Chrudimi 
a v sestavě s řadou bývalých hokejistů Jes-
třábů. Domácím se znovu nepovedl vstup 
do utkání a brzy prohrával. Až s postupem 
času Jestřábi hru vyrovnali a vytvářeli si vět-
ší počet šancí. Na snížení nebo vyrovnání 
však svěřenci Aleše Tottera nedosáhli.

Michal SOBECKÝ
Zápas začal zostra. Týmy hrály ve velkém 
tempu, navíc se vůbec nepřerušovalo. Diváci 
však až do čtvrté minuty neviděli ani ohrože-
ní brány. Až tehdy se prosadil Lichka, který 
dostal do jízdy puk od mantinelu. Lichka si 
nabruslil k Pavelkovi a zblízka jej překonal – 
0:1. Minutu nato se prosadil také Jan Zdráhal 
a bylo to už o dvě branky – 0:2. Jestřábi poté 
zapnuli, ale větší šanci si nevytvořili. 

Do druhé třetiny tak vstupovali s dvoubranko-
vým mankem. Úvod přece jen nabídl jiný ob-
raz hry, více aktivnější byli hokejisté Prostějova. 
Ale Klouček v brance hostů odolávalo. V poli se 
až zdálo, že hosté ubrali na tempu, které před-
váděli z kraje zápasu. Prostějov si po půlhodině 
hry připsal další dvě velké šance, tu největší měl 
ve 36. minutě Slanina, ale brankáře neprostřelil. 
Tím smůla Slaniny neskončila, hráč s osmase-
dmdesátkou byl sražen na kruhu a musel dojet 
na střídačku s pomocí spoluhráčů. 
Třetí třetinu začali domácí tlakem. Opakova-
ně je ale dostával soupeř ze střeleckých úhlů. 
Tlak vyústil až v  lapení brankáře hostů do 
branky, odkud se pak pracně soukal. Puk za 
brankovou čáru se ale Prostějovu protlačit 
nepodařilo. Postupně se ale diváci dočká-
vali i šancí. Velkou mohl mít ve 48. minutě 
Jáchym, ale neprosadil se se svou tečí. Mi-
nutu nato Pardubice ujely tři na jednoho, ale 
Zdráhalovi se zakončení nepodařilo. V půlce 
třetiny dostali Jestřábi poslední velkou šanci 
na snížení, dvojnásobnou přesilovku trvající 
téměř minutu a půl. Ta se ale Prostějovu ne-
podařila, bránu skutečně ohrozil jen Ostřížek 
a  s  jeho ránou si brankář poradil. Naopak 
hosté mohli přidat třetí gól z Kautovy střely. 
Bývalý kapitán Jestřábů pálil z první, Pavelka 
byl však na místě. Nastala 57. minuta a Aleš 
Totter se rozhodl odvolat brankáře. Opakoval 
se však obrázek přesilových her. Prostějovští si 
sice tlak vytvořili, ne však střelecké příležitosti. 
V závěru byl navíc vyloučen Jiránek a hosté 
naopak výhodu muže v poli využili.  Herčík 
napálil puk z kruhu a Pavelka už nestihl zare-
agovat. Utkání tak „béčko“ Pardubic ovládlo 
poměrně jednoznačným výsledkem.    
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Aleš TOTTER - trenér LHK Jestøábi Prostìjov: 
„Tentokrát jsme bojovali sami se sebou a gólmanem soupeře. Máme špatné starty do zápasu, to 
musíme zlepšit. Máme nějaké recepty na zlepšení, uvidíme, který vybereme. Už to bylo tak loni, 
začínáme vždy s nějakým deficitem a nejde to pořád dotahovat. Soupeřům se pak hraje lépe. Nej-
sme také dostatečně důrazní v koncovce, musíme tak na tom zapracovat v tréninku, že dohrajeme 
každý kotouč. Jiná cesta není. S nulou se hrát nedá. Tady v tom kádru přitom je síla v ofenzivě, 
abychom branky dávali.“

David HAVÍØ, - HC Dynamo Pardubice B: 
„Měli jsme výborný vstup do utkání, velmi brzo jsme si vytvořili náskok dvou branek. V první 
třetině jsme velice dobře bruslili a soupeře přehrávali. Druhá třetina byla z našeho pohledu hor-
ší. Dělali jsme zbytečné chyby, ze kterých pramenily ztráty kotoučů. Třetí část hry už byla zase 
o něco lepší. Na konci jsme dokázali ještě využít přesilovou hru, a utkání tak zvládli dotáhnout do 
vítězného konce. Celkově jsme spokojeni s předvedenou hrou. Nejvíce bych chtěl vyzdvihnout 
brankáře Kloučka, který nás v některých fázích zápasu podržel svými zákroky.“
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Koncem srpna dvě prohry
Jestřábi točili se sestavou, kouč uklidňujePROSTĚJOV Úspěšný vstup do přípravných zápasů zaznamenali 

začátkem srpna prostějovští hokejisté na turnaji v Ostravě-Porubě. 
A i když v jeho závěru nestačili na Porubu, zapsali poté domácí vý-
hru s Třebíčí. Poslední týden už ale povedený příliš nebyl. Svěřenci 
Aleše Tottera nejprve podlehli v prodloužení Třebíči 5:6. A doma 
následně padli 0:3 s „béčkem“ Pardubic. Co v zápasech skřípalo? 

Foto: Michal Sobecký

„Měli jsme to brankáři soupeře udělat těžší“
Matouš Venkrbec se ohlížel nejen za zápasem PardubicemiPROSTĚJOV Těžko na cvičišti, lehko na bojišti? Snad. Možná to 

tak bude platit i pro Jestřáby. Po povedeném turnaji v Ostravě to-
tiž přišel určitý útlum. Týmu kouče Tottera se nepovedla odveta 
s Třebíčí, kdy ale bojovností dokázal stáhnout čtyřbrankové man-
ko. Proti obraně Pardubic „B“ ale byla ofenziva Prostějova krátká. 
Tým tak odešel po druhém domácím zápasu přípravy poražen 
0:3. Utkání odehrál i navrátilec k Jestřábům, útočník s tradičně 
dobrou prací směrem do obrany Matouš Venkrbec (na snímku).

Foto: Michal Sobecký

TŘEBÍČ, PROSTĚJOV Hokejisté Pros-
tějova nastoupili v úterý už ke svému pá-
tému přípravnému zápasu. Soupeřem jim 
znovu byl prvoligový sok z Třebíče. Jak se 
ukázalo, v duelech s Horáky se mělo po-
tvrdit pravidlo „Můj dům, můj hrad“. Za-
tímco totiž Jestřábi doma vyhráli, venku 
naopak soupeři podlehli. Podařilo se jim 
sice dohnat čtyřbrankové manko, poté ale 
inkasovali v prodloužení.
Do zápasu opět prostějovští trenéři pozměnili 
oproti těm předešlým sestavu. Scházel třeba 
Jáchym, znovu nehrál Josef Zajíc. Zajímavostí 
pak bylo, že do hry nezasáhli ani dva nejzku-
šenější obránci Valenta a Staněk. Defenzivní 
činnost tak primárně závisela na výkonu dva-
cetiletých mladíků.
Vstup do zápasu se Jestřábům proti Třebíči 
zase příliš nepovedl. Byl to totiž znovu sou-
peř, kdo se prosadil jako první. Už ve 2. mi-
nutě využil zaváhání prostějovského branká-
ře Němečka Michalčuk a otevřel skóre - 1:0. 
Na něj navíc brzy navázal další třebíčský 
hráč. Na začátku 6. minuty se po kombinaci 
prosadil Bořuta – 2:0. Letošní posila se tak 
novému zaměstnavateli zatím vyplácí, Bo-
řuta se trefil už v předešlém zápase s Jestřáby. 
Ti ale dokázali záhy snížit. Za minutu a půl 
zakončil povedeně samostatnou akci David 
Ostřížek a bylo to už jen 2:1. Ve 12. minutě 
pak byli diváci svědky pěstního souboje 
Formana s Dubským a navázali tak na dění 
v minulém utkání, v němž se porvali Bartes 
s  Haškem. V  15. minutě se diváci dočkali 
další branky, Daniel Poizl totiž od modré 
čáry mířil přesně – 3:1. 

Také ve druhé třetině se diváci nenudili a byli 
svědky řady akcí. První větší měl Jiránek, když 
tečí trefil horní tyč. Zatímco Jiránek mířil až 
příliš přesně, hned poté se rozjel festival gólů, 
během šesti minut padly hned čtyři. Nejprve 
se střelou do růžku prosadil Václav Krliš – 4:1. 
Poté se coby střelec předvedl také Martin 
Dočekal, ač je spíš považován za důrazného 
hráče na černou práci. Jestřábi v tu chvíli pro-
hrávali už o čtyři branky - 5:1 a jejich šance na 
úspěch v utkání vypadaly bídně. Nicméně se 
také včas začali prosazovat. Nejprve třebíčský 
rodák Vilém Burian ve službách Jestřábů sní-
žil na 5:2, a téměř přesně v polovině zápasu 
se z hranice brankoviště prosadil také Tomáš 
Jiránek – 5:3. To ale nebylo vše. Jestřábi se 
sice dostali do čtyř. Jenže Třebíči přesilová 
hra vůbec nevyšla. A prosadil se – kdo jiný 
než – Vilém Burian – 5:4. Třebíč znervózněla, 
najednou z téměř vyhraného utkání byl remí-
zový zápas. 
Úvod závěrečné části byl ve znamení šancí 
zkušených hráčů. Prostějov vyrovnal nejen 
hru, ale hlavně skóre. I když až na poslední 
chvíli. Prchal nejprve prověřil dobrou střelou 
Jekela, ten se ale nachytat nenechal. Přesto 
ale nakonec obrana domácích ještě jednou 
kapitulovala. V 57. minutě se z dorážky prosa-
dil Routa, pro kterého se jednalo o první gól 
v prostějovském dresu – 5:5. 
Další branka už nepadla, a tak se šlo do pro-
dloužení, které se po průběhu utkání z pohle-
du Jestřábů dalo brát jako malá výhra. Obrat 
ale Jestřábi nedokončili. Už půl minuty po za-
čátku prodloužení se prosadil střelec Ladislav 
Bittner a rozhodl o výhře Třebíče 6:5.  (sob)

Jaroslav BARVÍØ - SK Horácká Slavia Tøebíè:  
„Zápas se hrál ve vysokém tempu, dostali jsme se po první třetině do dvoubrankového vedení a pak 
jsme odskočili do vedení až 5:1. Ale ty góly nám spadly z nebe. Využili jsme každou příležitost, ale 
i přesto jsme věděli, že to nebude jednoduchý zápas. Soupeř si vzal oddechový čas, ale i my jsme upo-
zorňovali, že musíme zlepšit hodně věcí. Na straně Prostějova je velká ofenzivní kvalita a na to jsme se 
chystali, ale v některých momentech jsme to nezvládli. Ve druhé třetině nás soupeř přehrál, nedostali 
jsme se skoro z naší třetiny. Buď jsme situace nezvládli technicky, nebo individuální chybou, což sou-
peř trestal až k vyrovnání. Pozitivum vidím v konečné výhře. Dobré je to kvůli psychice.“

Aleš TOTTER - LHK Jestøábi Prostìjov:  
„Byl to typický přípravný zápas, kdy dominovaly útoky. Tým si zaslouží pochvalu za to, že praktic-
ky celou druhou polovinu zápasu dotahoval čtyři góly, a to se tři minuty před koncem povedlo. 
Škoda toprodloužení, ale můžeme být rádi za bod a cenné zkušenosti z tohoto souboje.“
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PROSTĚJOV Zajímavého, ale také 
značně neoblíbeného soupeře si do-
mluvili na přípravu prostějovští Jestřá-
bi. Na svém ledě se totiž utkají s Frýd-
kem-Místkem. A tamní hokejisté zvaní 
Rysi se potkali v přípravě s formou. Ho-
kejisté z pomezí Moravy a Slezska jsou 
nadále záložním celkem extraligového 
Třince se představí s výrazně obměně-
ným týmem, který dává tušit velkou 
kvalitu. Dokáží si s ní Prostějované po-
radit? To zjistíme ve čtvrtek 1. září od 
18:00 hodin.
Už šestý zápas během přípravy čeká pro-
stějovské Jestřáby během přípravy. Utkají 
se s  dalším prvoligovým soupeřem, a  sice 
s Frýdkem-Místkem. Ten je na prvoligové 
hokejové mapě nepřetržitě od roku 2016. 
Klub úzce spolupracuje s třineckými Ocelá-
ři a tato spolupráce byla po uplynulé sezóně 
znovu potvrzena a prodloužena. 
V minulé sezóně tým neměl skvělou ani pří-
šernou sezónu. Rysi se museli co otáčet, aby 
se dostali do předkola, které si zajistili na po-
slední chvíli, například na úkor favorizované 
Poruby. Jako soupeře vyfasovali Slavii Praha, 
jíž srdnatě vzdorovali, ale nakonec skončili 
pod hokejkami týmu z Edenu. 
A spousta hráčů se po ročníku s frýdecko-
místeckým dresem rozloučila. Odešel třeba 
v  Prostějově dobře známý útočník David 
Bartoš, dále Rostislav Martynek, Jonáš Pete-
rek, Vít Christov, Daniel Krenželok, Bartosz 
Ciura, Ondrej Šedivý nebo Roman Szturc. 
Odchod ohlásil i  Jakub Šlahař, další hoke-
jista krátce působící v  Prostějově. Rysi ale 
také nalákali hodně zajímavých hráčů. Za 
všechna jmenujme Vojtěch Mokry, Daniel 
Vrdlovec, Adam Zeman, Vlastimil Dostá-
lek, Jakub Doktor, Aleš Sova nebo Vlastimil 
Dostálek. 
Jak Jestřábi, tak také Rysi za sebou už mají 
poměrně dlouhou přípravu. A  také řadu 
zápasů, které mohou napovědět, jak na tom 
týmy jsou. A v případě Frýdku-Místku mo-
hou být trenéři spokojeni. Tým odehrál šest 
zápasů, z toho pět dokázal ovládnout. Frý-
dečtí padli jen s Třincem, na druhou stranu 
si poradili se Zvolenem, Přerovem nebo 
s Jastrzebie, s nímž hráli v přípravě také Jes-
třábi. Ve Zvolenu pak tým ovládl memoriál 
Pavla Zábojníka. Celkově se zatím soupeř 
Jestřábů prezentuje dobře hlavně ve střílení 
branek, solidně si ale počíná směrem do-
zadu. Frýdek-Místek každopádně nepatří 
mezi oblíbené soupeře Jestřábů, když proti 
němu mají za minulou sezónu zápornou 
bilanci.
Jak to dopadne tento čtvrtek na prostějov-
ském ledě? A co teprve za 14 dnů poté, kdy 
se stejný sok stane prvním soupeřem Jestřábů 
v novém ročníku Chance ligy 2022/2023? 
Budeme zvědaví, komu takhle nezvykle slo-
žená konfrontace sedne líp.    (sob)
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pro Večerník 

Tomáš
KALÁB

PŮVODNÍ
zpravodajství

„Hazardujeme s dobrým jménem klubu. 
Dnes to byla katastrofa,“ bylo možné číst 
chvíli po utkání na oficiálním facebooku 
prostějovského klubu. A co horší, fanoušci 

se nijak netajili tím, že porážku očekávali, 
protože „na kom jiném by se Vlašim chyt-
la“. Pak může vedení sebevíce horovat za 
větší návštěvnost domácích zápasů, když 
výkony jsou vším jiným než pozvánkou do 
hlediště.
Vlašim si svůj kalich vypila do dna ve stře-
du, když ve Slezsku utrpěla debakl 0:4. To 
eskáčko ještě doma aspoň bodovalo, i když 
i to je samozřejmě dost málo, na první ví-
tězství před domácím publikem totiž stále 

čeká. A  soudě podle obrazu první půle, 
mohlo být ještě hůř. Všechno zachránil po 
změně stran Michal Zapletal, který pomohl 
přece jen rozhýbat kraje hřiště, zvýšit aktivitu 
a hlavně byl ve správné chvíli na pravém mís-
tě, když se dostal k brankářem vyraženému 
balónu a poslal Prostějov do vedení.
V této souvislosti je docela zajímavé, že se 
ve Vlašimi do základní sestavy opět nevešel, 
naopak se do ní dostali zatím neprověření 
a s týmem minimálně sžití nováčci. Všímají 
si toho i fanoušci. „Někteří naši hráči nemají 
šanci ani ukázat, co v nich je. Zapletal, tam je 
to nejmarkantnější, ať zahraje cokoliv, vstřelí 
gól, opět zůstává na lavičce,“ glosují na face-
bookových stránkách klubu.
Defenzivní řady byly v obou utkáních mi-

nulého týdne v  základu stejné, ve středu 
hřiště měli jistotu Kulig s  Kušejem, místo 
Vlachovského a Macha nastoupili o víken-
du nováčci Šumbera s Kohoutkem. Na hro-
tu trenér střídavě zkoušel Pince a Píchala, 
ale ani jeden z nich zřejmě nehraje to pravé 
ořechové.
Na příští týden musí Šustr navíc počítat další 
ztráty. V Příbrami určitě nebude mít k dis-
pozici vyloučeného Bialka, nabízí se tedy 
stoperská dvojice Schaffartzik – Gáč. Co je 
ještě horší, neslavně skončil nedělní zápas 
pro Samuela Kuliga, který musel být po 
delším ošetřování nakonec vystřídán. „Má 
silný otřes mozku a problémy s ramenem, 
zůstal v péči benešovské nemocnice,“ sdělil 
na dotaz Večerníku technický ředitel klubu 
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FORTUNA NÁRODNÍ LIGA

Jednatřicetiletý záložník oblékl pod Blaníkem pop-
rvé dres Prostějova. Herně se nedařilo celému týmu, 
světlou výjimkou byl v obou utkáních uplynulého týdne 
jen Vasil Kušej. O  to víc mohl těžit z  domnělého pen-
altového zákroku, který by tým možná posunul k  vy-
rovnání. Šumbera ale bez okolků přiznal, že to faul 
nebyl. Dokázal, že mezi množstvím „filmařů“ 
jsou ještě hráči, kteří mají čest a svědomí.

ŠIMON ŠUMBERA

                                                      

PODLE

               MOMENT
               ZÁPASU

DUELU Tomáš Kaláb

GLOSA 

ZNÁMKA

MINIŠPÍLMINIŠPÍL

ZNÁMKA

55

99
JANJAN

KOUDELKA KOUDELKA 

JAN JAN 

SUCHAN SUCHAN 

Fotbalisté Prostějova v krizi, 
čekají se změny v hráčském kádru

PROSTĚJOV Tři anglické týdny prožívají v této době fotbalisté 1.SK 
Prostějov. Tedy náročné a hektické se dvěma zápasy během sed-
mi dnů. Nejhorší doba na hledání čehokoli. Jenže jde o absolutní 
nutnost, protože svěřencům kouče Pavla Šustra se hned v prvním 
z oněch týdnů podařilo dosáhnout pomyslného dna. Pět bodů a pat-
nácté místo FORTUNA:NÁRODNÍ LIGY jistě není to, co by mohlo ko-
hokoli uspokojovat. Jediný bod z pracně uhrané remízy s Chrudimí 
a především těžký debakl po zoufalém výkonu ve Vlašimi předsta-
vují obrovský vykřičník vznášející se nad prostějovským fotbalem.

FOTBAL 252532 5. září 2022 WWW.VECERNIKPV.CZ

PROSTĚJOV Už ve středu v  pod-
večer přivítal tým 1.SK Prostějov ve 
vloženém 6. kole FORTUNA:NÁ-
RODNÍ LIGY ve svém stánku soupe-
ře z Chrudimi. Oba celky dělily před 
zápasem dva body. Úvodní minuty 
sice patřily spíše hostům, ale první 
šanci měli domácí. Celkově toho ale 
směrem dopředu moc vidět nebylo 
a  bezbrankový stav po pětačtyřiceti 
minutách byl logickým vyústěním. 
Do druhého poločasu pak domácí 
prostřídali a hned byla znát vyšší ak-
tivita. Na brzkou branku Zapletala 
ale dokázal reagovat Kodýtek a body 
se tak dělily. Rozhodnutí měl na ko-
pačce Kušej, ale jeho přímák zastavila 
branková konstrukce. Následný sou-
boj velmi zaváněl penaltou, kterou 
ale sudí razantně odmítl. Dle našeho 
rozhodnutí špatný verdikt.

pro Večerník 

Jan FREHAR

EXKLUZIVNÍ
reportáž

Úvodní pětiminutovka přinesla první 
tlak hostů, kteří dobývali obranu domá-
cích, ale k žádnému ohrožení se nedosta-
li. Po sedmi minutách se poprvé osmělili 
hráči Prostějova. Kušej našel kolmicí Pí-
chala, ale brankář Floder byl včas venku 
a zneškodnil jeho pokus. O chvíli pozdě-
ji o sobě dal poprvé vědět i útok hostů. 
Centrovaný míč zkoušel z hranice vápna 
usměrnit Jedlička rybičkou, ale branku 
nenašel. V  dalším průběhu pokračoval 
podobný herní projev jako v úvodních 
minutách. Hosté byli více na míči, ale 

jejich snaha končila v  předfinální fázi. 
Za zmínku v prvním poločase tak stojí 
už jen tři situace. Nejprve to byla šance 
Vrány, který se dostal mezi beky, ale jeho 
pokus vykopl brankář Krynskyi. O ně-
kolik minut později měl ten samý hráč 
hlavičku z úrovně penalty, které scházela 
razance, a poslední pokus měl Záviška. 
Ale i to bylo pro domácí brankáře spíše 
lahůdkou a o stoprocentních šancích se 
ani na jedné straně mluvit nedalo. 
Do druhé půle nasadil kouč Šustr dvoji-
ci nových hráčů. Zapletal šel doleva a na 
pravou stranu se přesunul Kušej, což se 
ukázalo jako správný tah. Prostějov začal 
druhý poločas daleko aktivněji. Do prv-
ní střelecké pozice se dostal Mach, ale 
tomu rána nesedla. Po devíti minutách 
druhé půle mohli domácí fanoušci jásat. 
Na pravé straně předvedl skvělou práci 
Kušej, který si povodil obránce a střelu 
na zadní tyč dokázal brankář jen vyrazit 
k Zapletalovi, který ji umístil do odkry-
té části branky – 1:0. Hosté mohli záhy 
srovnat stav, kdy to po narážečce zkoušel 
technicky na zadní Skwarczek, ale schá-
zelo mu pár decimetrů. Jak domácím 
stačilo devět minut druhé půle na bran-
ku, tak i vedení udrželi jen devět minut. 

Na pravé straně dostal příliš prostoru 
Vrána a prudkým centrem našel osamo-
ceného Kodýtka, jenž hlavou usměrnil 
za přední tyč a umlčel stadion – 1:1. 
Inkasovaná branka ale domácí hráče 
nepoložila a hned se vrátili k aktivní hře. 
Další parádní akci předvedl Kušej a do-
stal se až k zakončení. Míč zkoušel dostat 
přízemní střelou na zadní tyč, ale branku 
minul. Největší pozdvižení pak přinesla 
minuta sedmdesátá. Nejprve sudí odpís-
kal faul zhruba metr před vápnem Chru-
dimi a míč si postavil Kušej. Jeho pokus 
na stranu brankáře měl vše potřebné, jen 
byl bohužel až příliš přesný, a tak se míč 
možná od břevna, možná od šibenice 
odrazil zpátky do hry. Tam se k míči hnal 

Kulig, který pak zůstal dlouho ležet, ale 
píšťalka sudího, který byl od situace jen 
pár metrů, zůstala němá. Výrok se nelíbil 
ani fanouškům, ani realizačnímu týmu – 
byly z toho hned dvě žluté pro oba asi-
stenty kouče Šustra. „Situaci jsem na vi-
deu ještě neviděl, ale sudí řekl, že to viděl 
jasně a byl u toho blízko, tak tomu snad 
tak i bylo,“ vracel se po utkání k tomuto 
verdiktu kouč eskáčka.  Další minuty 
už toho pak po fotbalové stránce příliš 
nenabídly a byl to především boj obou 
celků, kde nikdo nechtěl udělat zbyteč-
nou chybu. Ke konci bylo k vidění i pár 
ostřejších zákroků, které hru kouskovaly 
a další šanci na rozhodnutí duelu si tak 
nedokázali vytvořit domácí ani hosté. 

Pavel ŠUSTR 
„Šli jsme do zápasu s  tím, že chceme získat tři body. Bodovat se nám 
nakonec podařilo, ale máme ‚jen‘ jeden bod. Na konci už to byla spíše 
válka, ale my tak musíme bojovat o každý bodík a o každý míč. Časem, 
a pak někde v dálce by se mohlo objevit více fotbalu a větší klid hráčů. 
To zatím nemáme. Na druhou stranu ale kluky musím pochválit. Až na 
pár výjimek totiž pochopili, že musí dřít o každý míč. Ač to sám nemám 
rád, tak to je pro nás nyní základ, abychom mohli následně hrát pohledný 
fotbal. Remíza je asi spravedlivá.“

„Chtěli jsme tady bodovat, což se nám podařilo. Myslím si, že první 
poločas nám vycházel i  herně a  byli jsme lepším týmem. Ale přes 
územní převahu jsme si nedokázali v  posledních dvaceti metrech 
se situacemi správně poradit a tlak byl spíše platonický bez větších 
šancí. Ve druhém poločase se domácí rozhodně zvedli. Především 
Kušej na pravé straně nám dělal velké problémy. Postupně se 
z toho ale stala více nakopávaná a boj, válka, která nejspíše skončila 
zaslouženou remízou.“

11 11 Branky: 54. Zapletal – 63. Kodýtek. 
(0:0)

FORTUNA:NÁRODNÍ LIGA - 6. kolo

PROSTĚJOV Na pravé straně obrany operoval po celý zápas spolehlivě Jarmil Bla-
huta (na snímku) a nebyl vidět jen v dobré defenzivě. Snažil se podporovat i útok 
a řada rozehrávek šla právě přes jeho stranu, kde byl společně s Kušejem ve druhé 
půli hodně nebezpečný. Nacházel se blízko sporné situace dvacet minut před kon-
cem a na kopačce měl také poslední velkou šanci utkání. Jeho tvrdá rána ale skončila 
jen těsně nad břevnem. Po středeční utkání poskytl Večerníku exkluzivní rozhovor.

Jan FREHAR
 Dala by se remíza z  duelu proti 

Chrudimi nazvat ziskem bodu či spíše 
ztrátou dalších dvou? 
„Určitě spíše ztrátou. Je pravda, že 
v prvním poločase jsme se trochu hle-
dali a soupeř byl asi o něco lepší, i když 
žádné velké šance neměl. Ve druhém 
jsme ale měli převahu a  je škoda, že 

jsme nezískali plný počet bodů. Přišlo 
mi, že soupeř odpadal fyzicky a  my 
jsme měli stále dost sil, ale nepřidali 
jsme druhou branku, na kterou jsme 
šance měli, a  nechali si dát hloupou 
branku. Stojím si za tím, že jsme měli 
kopat penaltu, ale sudí to nechal hrát.“

 Vy už jste ten moment ze sedmde-
sáté minuty nakousl. Měla to být pe-
nalta z vašeho pohledu?

„Určitě. Vasil Kušej tam trefil spojnici, což 
mohl být nádherný gól, ale míč se odrazil 
a  letěl k  Samovi Kuligovi, kterého tam 
před doklepnutím trefil jeden z obránců, 
což potvrdil i Sam. Penalta ale odpískaná 
nebyla, s tím už nic nenaděláme. Je škoda, 
že pak ani naše šance nebyly využity.“   

 Ve druhé půli jste ale výkon zvedli. 
Co pomohlo, z čeho vzešel impuls? 
„Těžko říct, čím přesně to bylo způsobe-
no. Evidentně nám pomohlo střídání, 
kde se to podařilo oživit, pomohl tak 
příchod Stříže i Zapletala. Na mou stranu 
přišel Vasil Kušej, který hrál první poločas 
zleva, a myslím si, že jsme po naší straně 
byli hodně nebezpeční. Bylo ale asi znát 

i to, že jim docházely síly. Už nás nedoká-
zali presovat tak jako v prvním poločase 
a my jsme tak měli čas, abychom si míč 
dali do klidu a začala nám jít lépe kombi-
nace. Dvacet minut jsme měli dobrý tlak, 
ale druhou branku jsme zkrátka nedali.“

 Vy jste tam měl jednu velmi dobrou 
ránu, která skončila těsně nad břev-
nem. Zkoušíte to takto pravidelně? 
„Nevím, co přesně předcházelo té situ-
aci, ale měl jsem na své straně hodně 
místa, tak jsem řval na Koudelku, ať 
mi míč ještě pošle. Hned jsem věděl, že 
budu chtít střílet, i když spoluhráči tvr-
dí, že jsem chtěl centrovat. (úsměv) Bo-
hužel to šlo kousek nad. Hodně mě to 

mrzí. Mohla to být branka na 2:1, která 
by podle mě soupeře zlomila.“ 

 Ani třetí domácí duel nepřinesl ví-
tězství. Co bude třeba ještě zlepšit? 
„Našemu mužstvu teď chybí hlavně se-
bevědomí, jaké jsme měli v přípravných 
duelech. Chtěli jsme daleko výš, myslím 
si, že mužstvo na to máme, ale zatím to 
nedokážeme na hřišti prodat. Musíme 
se vrátit k jednoduchosti, pomoct si ně-
jakou kratší přihrávkou a  získat zpátky 
sebevědomí.“ 

„„Mísstoo ddruhéé brrankkyy si nnnechhámmme dáátt laccinýýý gól,“ 

Dvakrát do 
stejné řeky...
Je opravdu těžké, ne-li podle staro-
věkého myslitele nemožné vstupovat 
znovu do téže řeky. Své o  tom ví po 
šesti odehraných kolech trenér Pavel 
Šustr. Držet si jednou osvědčenou 
strategii je sice pochopitelné, ale mlá-
dí obecně je jedna věc, individualita 
hráčů věc druhá. Jasně se ukazuje, 
že letošní kádr je prostě s tím z před 
dvou let nesrovnatelný. Stačí se podí-
vat na herní projev týmu. Nejenže si 
nedokáže vytvořit potřebný tlak klid-
ně i v závěru utkání, když je potřeba 
hrát o body, ale mnozí si nedokáží ani 
pořádně přihrát, ztrácejí lehce baló-
ny, prostě jsou k  vidění elementární 
nedostatky. V  takovém případě jsou 
samozřejmě v  zásadě dvě možnosti 
– vyměnit trenéra nebo kádr. Lehčí je 
samozřejmě první cesta, ale v  tomto 
případě by to jistě byla škoda. Klub 
jde evidentně cestou druhou a  zkusí 
tým ještě oživit. Bylo by už načase.
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PROSTĚJOVPROSTĚJOV Před rokem Petra  Před rokem Petra 
Cetkovská Cetkovská (na snímku)(na snímku) na mis- na mis-
trovství světa tenisových družstev trovství světa tenisových družstev 
do 14 let utěšovala své hráčky, do 14 let utěšovala své hráčky, 
kterým jen těsně unikl postup do kterým jen těsně unikl postup do 
finále. Nakonec český výběr vy-finále. Nakonec český výběr vy-
bojoval cenný bronz. Po dvanácti bojoval cenný bronz. Po dvanácti 
měsících se už radoval z celkové-měsících se už radoval z celkové-
ho triumfu, když dokázal potvrdit ho triumfu, když dokázal potvrdit 
nevděčnou roli favoritek. Opět nevděčnou roli favoritek. Opět 
u  toho byla bývalá skvělá tenist-u  toho byla bývalá skvělá tenist-
ka, která se ve světovém žebříčku ka, která se ve světovém žebříčku 
WTA vyšplhala až na pětadva-WTA vyšplhala až na pětadva-
cátou příčku. Ke zlatu hráčkám cátou příčku. Ke zlatu hráčkám 
pomohla na důvěrně známých pomohla na důvěrně známých 
kurtech, kde prostějovská rodač-kurtech, kde prostějovská rodač-
ka odmalička trénovala a kde její ka odmalička trénovala a kde její 
otec prakticky celý život pracuje otec prakticky celý život pracuje 
jako vyplétač raket.jako vyplétač raket.
v rámci exkluzivního
interview
pro Večerník
se ptal
Ladislav
VALNÝ

 Jak s odstupem několika týd-Jak s odstupem několika týd-
nů hodnotíte výkony českých nů hodnotíte výkony českých 
hráček na ostře sledovaném mis-hráček na ostře sledovaném mis-
trovství?trovství?
„Pro náš tým to byl skvělý šampio-„Pro náš tým to byl skvělý šampio-
nát. Do Prostějova holky dorazily už nát. Do Prostějova holky dorazily už 
jako mistryně Evropy družstev, byly jako mistryně Evropy družstev, byly 
v  pozici velkých favoritek. Taková v  pozici velkých favoritek. Taková 
úloha není nikdy snadná, zvlášť když úloha není nikdy snadná, zvlášť když 
hrajete doma. Ale s tímto tlakem se hrajete doma. Ale s tímto tlakem se 
dokázaly vyrovnat a turnajem prošly dokázaly vyrovnat a turnajem prošly 
výborně. Jsem velice ráda, že jsem výborně. Jsem velice ráda, že jsem 
mohla být u  toho. Roli kapitánky mohla být u  toho. Roli kapitánky 
jsem si užívala, atmosféra v týmu mě jsem si užívala, atmosféra v týmu mě 
pohltila.“ pohltila.“ (úsměv)(úsměv)

 Před rokem jste získaly bronz,  Před rokem jste získaly bronz, 
letos je to zlato. Dají se poslední letos je to zlato. Dají se poslední 
dva šampionáty porovnat?dva šampionáty porovnat?
„To je v  této kategorii hodně těžké, „To je v  této kategorii hodně těžké, 
protože téměř pokaždé dorazí úpl-protože téměř pokaždé dorazí úpl-
ně nové týmy. Každý ročník je jiný. ně nové týmy. Každý ročník je jiný. 
Třeba loni náš výběr nepatřil mezi fa-Třeba loni náš výběr nepatřil mezi fa-
vority a chtěl soupeře zaskočit. Letos vority a chtěl soupeře zaskočit. Letos 
jsme patřily mezi hlavní kandidátky jsme patřily mezi hlavní kandidátky 
na titul. Stejné je vždy nadšení všech na titul. Stejné je vždy nadšení všech 
hráček a jejich touha předvést co nej-hráček a jejich touha předvést co nej-
lepší tenis.“lepší tenis.“

 Sama jste před lety prostějov- Sama jste před lety prostějov-
ské mistrovstvíhrála. Pomohla ské mistrovstvíhrála. Pomohla 
vám tato zkušenost v pozici kapi-vám tato zkušenost v pozici kapi-
tánky?tánky?
„Díky této zkušenosti vím, jak se hol-„Díky této zkušenosti vím, jak se hol-
ky cítí. Může na ně dolehnout do-ky cítí. Může na ně dolehnout do-
mácí prostředí, známí jsou v hledišti. mácí prostředí, známí jsou v hledišti. 
Děvčata jsou hodně mladá, je pro ně Děvčata jsou hodně mladá, je pro ně 

těžké vyrovnat se s takovým tlakem. těžké vyrovnat se s takovým tlakem. 
Sama jsem to zažila, proto bylo leh-Sama jsem to zažila, proto bylo leh-
ké si s týmem o tom všem promluvit. ké si s týmem o tom všem promluvit. 
Vzájemně jsme se podporovaly, slo-Vzájemně jsme se podporovaly, slo-
žitější okamžiky se nám díky tomu žitější okamžiky se nám díky tomu 
podařilo zvládnout.“podařilo zvládnout.“

 Vyroste ze součas- Vyroste ze součas-
ných čtrnáctiletých ných čtrnáctiletých 
nadějí hráčka světové-nadějí hráčka světové-
ho formátu?ho formátu?
„Moc bych to všem „Moc bych to všem 
přála, ale zatím jsou na přála, ale zatím jsou na 
začátku cesty. Je před začátku cesty. Je před 
nimi obrovský kus prá-nimi obrovský kus prá-
ce. Čeká je náročný ce. Čeká je náročný 
přechod ze žákovské přechod ze žákovské 
do juniorské kategorie do juniorské kategorie 
a  následně mezi ženy. a  následně mezi ženy. 
Vesměs jde o  šikovné Vesměs jde o  šikovné 
holky, které jsou praco-holky, které jsou praco-
vité a  odhodlané tenisu vité a  odhodlané tenisu 
hodně obětovat. Bez hodně obětovat. Bez 
toho to prostě nejde. toho to prostě nejde. 
Teď potřebují vydržet Teď potřebují vydržet 
a  mít i  potřebné štěstí. a  mít i  potřebné štěstí. 
Budu jim fandit, aby se Budu jim fandit, aby se 
dostaly co nejdál.“dostaly co nejdál.“

 Český ženský tenis je dlouho- Český ženský tenis je dlouho-
době na světovém výsluní. Stále době na světovém výsluní. Stále 
vychovává nové a  nové skvělé vychovává nové a  nové skvělé 
hráčky. Z  tohoto pohledu jsme hráčky. Z  tohoto pohledu jsme 
úspěšnější než mnohem větší úspěšnější než mnohem větší 
země s tenisovou tradicí. Jak je to země s tenisovou tradicí. Jak je to 
možné?možné?
„Máme dobrý systém výchovy. „Máme dobrý systém výchovy. 
K  tomu neuvěřitelně obětavé rodi-K  tomu neuvěřitelně obětavé rodi-
če, kteří věnují svůj čas dětem. Jejich če, kteří věnují svůj čas dětem. Jejich 
koníčku podřizují všechno ostatní. koníčku podřizují všechno ostatní. 
Jezdí po turnajích, absolvují trénin-Jezdí po turnajích, absolvují trénin-
ky. Bez toho by to nešlo. Holky pak ky. Bez toho by to nešlo. Holky pak 
mají před sebou celou řadu vzorů. mají před sebou celou řadu vzorů. 
Chtějí napodobit starší české hráčky. Chtějí napodobit starší české hráčky. 
Vidí, že je možné uspět i ve světové Vidí, že je možné uspět i ve světové 
konkurenci. Těch důvodů je víc, uží-konkurenci. Těch důvodů je víc, uží-
vejme si, že se daří vychovávat stále vejme si, že se daří vychovávat stále 
nové skvělé tenistky. Není to samo-nové skvělé tenistky. Není to samo-
zřejmost.“zřejmost.“

 Co dělá tenisová kapitánka,  Co dělá tenisová kapitánka, 
když nedělá tenisovou kapitánku?když nedělá tenisovou kapitánku?
(smích)(smích) „Dělá interiérový design.  „Dělá interiérový design. 
Navrhuji a  projektuji interiéry, ve-Navrhuji a  projektuji interiéry, ve-
lice mě to baví. Vždy jsem se v  ča-lice mě to baví. Vždy jsem se v  ča-
sopisech dívala na fotografie bytů, sopisech dívala na fotografie bytů, 
vymýšlela, co bych změnila. Udělala vymýšlela, co bych změnila. Udělala 
jsem si školu a zkusila to. Je to skvělá jsem si školu a zkusila to. Je to skvělá 
práce.“práce.“

 Není tento obor hodně odlišný  Není tento obor hodně odlišný 
od tenisu, který řadu let naplňoval od tenisu, který řadu let naplňoval 
váš život?váš život?
„Z mého pohledu má tenis i design „Z mého pohledu má tenis i design 
hodně společného. V  obou přípa-hodně společného. V  obou přípa-
dech jde o  jistý druh umění. Dal-dech jde o  jistý druh umění. Dal-

ším pojítkem je kreativita. Na kurtu ším pojítkem je kreativita. Na kurtu 
musíte na všechny situace reagovat, musíte na všechny situace reagovat, 
návrhářství je podobné. Třeba při návrhářství je podobné. Třeba při 
debatách s  investorem. debatách s  investorem. (úsměv) (úsměv) 
Současná práce je opravdu hodně Současná práce je opravdu hodně 

kreativní, což mě baví. Nesnáším kreativní, což mě baví. Nesnáším 
nudu a  ta při vymýšlení různých nudu a  ta při vymýšlení různých 
variant a  kombinací rozhodně ne-variant a  kombinací rozhodně ne-
hrozí.“hrozí.“

 Navrhujete celé byty nebo spíš  Navrhujete celé byty nebo spíš 
doplňujete už hotové interiéry?doplňujete už hotové interiéry?
„To záleží na investorovi. Obojí je „To záleží na investorovi. Obojí je 
možné. Někdo si přeje jen nějaké možné. Někdo si přeje jen nějaké 
vylepšení, dělám ale také kompletní vylepšení, dělám ale také kompletní 
design. Od úpravy povrchů po zaří-design. Od úpravy povrchů po zaří-
zení. To jsou vždy ty největší výzvy. zení. To jsou vždy ty největší výzvy. 
I v tom je moje dnešní práce stejná I v tom je moje dnešní práce stejná 
jako tenis. Výzvy jsem měla vždycky jako tenis. Výzvy jsem měla vždycky 
ráda.“ráda.“

 Cítíte, že výsledek vaší práce se  Cítíte, že výsledek vaší práce se 
stane součástí životů zadavatelů stane součástí životů zadavatelů 
zakázky?zakázky?
„To je další věc, která má s  tenisem „To je další věc, která má s  tenisem 
hodně společného. Musíte být krea-hodně společného. Musíte být krea-
tivní, ale současně také zodpovědný, tivní, ale současně také zodpovědný, 
protože svými návrhy lidem zasa-protože svými návrhy lidem zasa-
hujete do života. Vymýšlíte, v  čem hujete do života. Vymýšlíte, v  čem 
budou žít, a pochopitelně si přejete, budou žít, a pochopitelně si přejete, 
aby s výsledkem byli všichni spoko-aby s výsledkem byli všichni spoko-
jeni. Někdy je to docela velký adre-jeni. Někdy je to docela velký adre-
nalin.“nalin.“

 Stalo se vám, že investor tr- Stalo se vám, že investor tr-
val na nějaké představě, s níž jste val na nějaké představě, s níž jste 
úplně nesouhlasila. Že třeba chtěl úplně nesouhlasila. Že třeba chtěl 
oranžový strop?oranžový strop?
(pousměje se)(pousměje se) „I k takovým situacím  „I k takovým situacím 
dochází. Investor má pochopitelně dochází. Investor má pochopitelně 
velké slovo, protože všechno platí. velké slovo, protože všechno platí. 
Někdy vedeme dlouhé debaty. Čas-Někdy vedeme dlouhé debaty. Čas-
to pomůžou ke skvělému konečné-to pomůžou ke skvělému konečné-
mu výsledku. Je to hodně o  argu-mu výsledku. Je to hodně o  argu-

mentech. Snažím se vysvětlovat, mentech. Snažím se vysvětlovat, 
co se k sobě hodí, jaké jsou ideální co se k sobě hodí, jaké jsou ideální 
materiály nebo barvy. No, a když na materiály nebo barvy. No, a když na 
tom oranžovém stropu bude trvat, tom oranžovém stropu bude trvat, 
snažím se to vyvážit a zjemnit v jiné snažím se to vyvážit a zjemnit v jiné 

části interiéru.“části interiéru.“
 Tenisovou kariéru jste ukonči- Tenisovou kariéru jste ukonči-

la před sedmi lety. Jak na ni vzpo-la před sedmi lety. Jak na ni vzpo-
mínáte? Není vám líto, že ji ovliv-mínáte? Není vám líto, že ji ovliv-
nila řada zranění?nila řada zranění?
„To víte, že si vzpomenu, je to teprve „To víte, že si vzpomenu, je to teprve 
pár let. pár let. (úsměv)(úsměv) Hlavně jsem vděčná,  Hlavně jsem vděčná, 
že jsem vůbec takový život ochutna-že jsem vůbec takový život ochutna-
la. Tenisový život je krásný, i když je la. Tenisový život je krásný, i když je 
v  něm hodně cestování. Ty hodiny v  něm hodně cestování. Ty hodiny 
v letadle a taxících se nedají spočítat. v letadle a taxících se nedají spočítat. 
Střídání hotelů také není nic příjem-Střídání hotelů také není nic příjem-
ného. Celkově to ale byly příjemné ného. Celkově to ale byly příjemné 
roky.“roky.“

 Neuvažujete o  tom, že byste  Neuvažujete o  tom, že byste 
se do toho kolotoče vrátila třeba se do toho kolotoče vrátila třeba 
jako trenérka?jako trenérka?
„Aktuálně to není na pořadu dne. „Aktuálně to není na pořadu dne. 
Jak se ale říká, nikdy neříkej nikdy. Jak se ale říká, nikdy neříkej nikdy. 
Trenérská práce na plný úvazek je Trenérská práce na plný úvazek je 
těžká práce. Znamenalo by to návrat těžká práce. Znamenalo by to návrat 
k  náročnému cestování, je to přece k  náročnému cestování, je to přece 
jen kočovný život. Zatím se na to ne-jen kočovný život. Zatím se na to ne-
cítím, muselo by se jednat o trošku cítím, muselo by se jednat o trošku 
časově odlišnou nabídku.“časově odlišnou nabídku.“

 Jakou? Povídejte… Jakou? Povídejte…
„Umím si představit, že bych na „Umím si představit, že bych na 
chvíli pomohla jako takový rádce. chvíli pomohla jako takový rádce. 
Na pár týdnů v  roce. Dodala nový Na pár týdnů v  roce. Dodala nový 
impuls a  jiskru. V  tenisovém světě impuls a  jiskru. V  tenisovém světě 
to už není úplně neobvyklé. Hráč-to už není úplně neobvyklé. Hráč-
ka si na pár týdnů zkusí něco trošku ka si na pár týdnů zkusí něco trošku 
jiného, znovu se nakopne do práce jiného, znovu se nakopne do práce 

a pak se vrátí ke spolupráci se svým a pak se vrátí ke spolupráci se svým 
hlavním trenérem. To by asi bylo hlavním trenérem. To by asi bylo 
možné.“ možné.“ 

 V minulosti jste spolukomen- V minulosti jste spolukomen-
tovala prostějovský challenger tovala prostějovský challenger 
nebo Wimbledon. Nelákala by vás nebo Wimbledon. Nelákala by vás 
taková práce?taková práce?
„To mě bavilo. Zrovna nedávno jsem „To mě bavilo. Zrovna nedávno jsem 

se k tomu vrátila na O2 TV Sport při 
finále ženského turnaje. Bylo to fajn, finále ženského turnaje. Bylo to fajn, 
třeba podobné nabídky přijdou. třeba podobné nabídky přijdou. 
Víte, ať budu dělat cokoli, tenis bude Víte, ať budu dělat cokoli, tenis bude 
mít v mém životě vždy své místo. Ať mít v mém životě vždy své místo. Ať 
už jako kapitánka, nebo komentátor-už jako kapitánka, nebo komentátor-
ka, nebo v úplně jiné pozici. Ale s te-ka, nebo v úplně jiné pozici. Ale s te-
nisem budu spojená vždycky.“nisem budu spojená vždycky.“
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vizitka
PETRA CETKOVSKÁ

✓ narodila se 8. února 1985 Prostějově
✓ bývalá profesionální tenistka, členka týmu TK Agrofert Prostějov
✓ je kapitánkou národního dívčího výběru ČR do 14 let
✓ po skončení hráčské kariéry se věnuje interiérovému designu, 
 spolukomentuje tenisové přenosy televizi

✓ na světovém okruhu se pohybovala šestnáct let
✓ nejvýše na žebříčku WTA Tour vystoupala červnu 2012,  kdy byla na 25. místě ve čtyřhře pak červnu 2011 na 91. místě
✓ je vítězkou 2 turnajů WTA Tour ve čtyřhře (Praha 2007, Fes 2012), 
 singlu hrála jedno finále (New Haven 2011)
✓ nižší kategorie turnajů ITF má 23 titulů ve dvouhře 25 triumfů deblu
✓ na grandslamech postoupila nejdál dvakrát do osmifinále (French Open 2008, Wimbledon 2011),
  juniorské kategorii dvakrát ovládla grandslamovou čtyřhru (Australian Open 2001, French Open 2001)
✓ roce 2002 onemocněla infekční mononukleózou další komplikace rozvíjející se kariéry nastaly, 
 když si přivodila zlomeninu nohy během finále čtyřhry na juniorce Australian Open
✓ během kariéry ji vůbec limitovala zranění, potíže kotníkem, únavová zlomenina kosti na chodidle 
 či operace kyčle, kvůli čemuž ani neuskutečnila druhý návrat na dvorce roce 2018 
✓ posledním turnajem se tak stala pražská událost ITF dotací 75 tisíc dolarů červenci 2016, 
 kde na úvod podlehla Rebecce Petersonové
✓ na prize-money vydělala během profesionáoní kariéry 
 přes dva miliony amerických dolarů
✓ klubových soutěžích nastupovala za TK Agrofert Prostějov, Českou republiku reprezentovala 
 ve Fed Cupu, na Letních olympijských hrách 2012 Londýně
✓ je svobodná, minulosti byl jejím partnerem například známý kyperský tenista Marcos Baghdatis, 
 během kariéry dlouho žila ve Francii
zajímavost: je absolventkou SOŠPO Prostějově, později vystudovala interiérový design

Prostějovská rodačka Petra Cetkovská přivedla Prostějovská rodačka Petra Cetkovská přivedla 
dívky ČR do 14 let ke zlatu na WJTF 2022dívky ČR do 14 let ke zlatu na WJTF 2022

Pro náš tým to byl skvělý šampionát. 
Do Prostějova holky dorazily už jako 
mistryně Evropy družstev, byly pozici 
velkých favoritek. Taková úloha není 
nikdy snadná, zvlášť když hrajete doma. 
Ale tímto tlakem se dokázaly vyrovnat 
turnajem prošly výborně. Jsem velice ráda, 
že jsem mohla být toho. Roli kapitánky jsem 
si užívala, atmosféra týmu mě pohltila...
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„INTERIÉROVÝ DESIGN JE JAKO TENIS. 

Foto: Jan Frehar

PROSTĚJOV V  Prostějově se objevil 
hodně nečekaně. Jednatřicetiletý zálož-
ník Šimon Šumbera už má ve své karié-
ře leccos za sebou. Začínal ve Zlíně, prv-
ní zkušenosti z nejvyšší soutěže získal 
ve Zbrojovce Brno, prošel Znojmem 
a Třincem, aby se opět vrátil do Brna, 
odkud si loni na podzim odskočil za-
hrát i nejvyšší slovenskou soutěž v Seni-
ci. Z Líšně odešel na hostování do Pros-
tějova, v jehož dresu se ve Vlašimi uvedl 
trochu jinak než herním výkonem. Za 
stavu 1:0 pro Vlašim totiž přiznal sudí-
mu, že penaltový zákrok na něj nebyl.

Tomáš KA LÁB
 Jak hodnotíte první zápas v novém 

dresu?
„Nejde hodnotit snad ani jinak než ostu-
da. Moc mě to mrzí. Máme teď ale už jen 
jeden směr, a to vzhůru. Hrajeme za tři dny 
a to je šance se z toho dostat.“

 Jak se vám dařilo během pár trénin-
ků sžít se s týmem?
„Tým jsem poznal celkem rychle, navíc 
spoustu kluků znám už z dřívější kariéry, ať 
už jako protihráče, nebo spoluhráče, v tom 
problém nebyl.“

 Čeho si nejvíce ceníte na své dosa-
vadní kariéře?
„Cením si samozřejmě ligových angažmá 
a toho faktu, že jsem vůbec nějakou mohl 
mít. Každý rok vychází z dorostu spousta 
hráčů a všichni chtějí hrát fotbal profesio-
nálně.“

 Čeho byste chtěl osobně dosáh-
nout během svého angažmá v  Pros-
tějově?
„Chci být především prospěšný pro tým, 
abychom hlavně začali sbírat body. Mu-
síme začít od krátkodobých cílů, nejlépe 
hned v příštím kole v Příbrami.“

 Trenér Vlašimi Hyský vysoce ocenil 
vaše férové gesto při odpískané penaltě. 
Jak moc to bylo těžké za stavu 1:0 a jaké 
byly reakce z týmu?
„Přiznal jsem se hned, jak jsem viděl roz-
hodčího ukazujícího na penaltový pun-
tík. Mám malou dceru, které se snažím 
být příkladem. A  fair-play k  tomu taky 
patří. Samozřejmě vím, že to mohlo být 
1:1, ale věřil jsem, že se ke srovnání do-
staneme i bez využití nabídnuté situace. 
A že se mi to taky třeba díky tomu vrátí. 
Tak snad v dalším zápase. Věřím, že mě 
kluci pochopí.“

PROSTĚJOV Dvě nové tváře při-
vítal v  uplynulém týdnu klub 1.SK 
Prostějov. Avizované posílení 
a okysličení mužstva přišlo v podo-
bě záložníka Šimona Šumbery a dal-
šího středopolaře Oto Kohoutka. 
Oba odchovanci brněnské Zbrojov-
ky už také zasáhli v neděli do zápasu 
proti Vlašimi. 

Michal SOBECKÝ
„Chtěli jsme tým posílit. Šumbera je 
zkušený hráč, který hrál pod naším 
trenérem v Senici na Slovensku, takže 
věděl, koho bereme. A  Kohoutek je 
reprezentant do dvaceti let. Chtěli jsme 
kádr oživit, zatím se to ale nepoved-
lo…,“ povzdechl si po utkání předseda 
1.SK Prostějov. 

Zkušenějším z dvojice je tedy Šimon Šum-
bera. Jednatřicetiletý hráč má za sebou 
rozmanitou kariéru. Nasbíral například 35 

ligových startů, prošel si Znojmem, Líšní, 
Brnem, Třincem nebo slovenskou Senicí. 
Během aktuálního ročníku působil opět 

v Líšni. Kromě dvou startů však nenastu-
poval. 
Druhý z hráčů Oto Kohoutek má teprve 
devatenáct let. V minulé sezóně nastupoval 
poprvé s muži a v nabitém kádru Zbrojov-
ky Brna odehrál 12 zápasů. Připsal si při-
tom jeden gól. „U Šumbery si myslíme, že 
tam bude hlavně zkušenost. Má za sebou 
i nějaké ligové zápasy. Kohoutek je zase ag-
resivní hráč, který chce hrát. Uvidíme, jak 
budou vypadat,“ řekl František Jura. 
Proti Vlašimi odehrál Šumbera celý zá-
pas, zatímco Kohoutek krátce po poloča-
se střídal. 

Tomáš Čepa. Zřejmě tak nebude k mání 
nějaký ten týden.
Mezitím však eskáčku nesmí ujet už teď se 
zvolna vzdalující vlak. Pohled na tabulku 
říká další neradostný fakt, že Hanáci mají 
nejhorší skóre ze všech šestnácti týmů. Dali 
totiž pět branek a obdrželi třináct, víc má 
na kontě jen Vlašim a rezerva Slavie. Jestliže 
Vlašim v neděli ukázala, že má na to naskočit 
na vzestupnou křivku, eskáčko toto teprve 
musí prokázat. Nejlépe hned ve středu v Pří-
brami a  hlavně před domácími fanoušky 
s Táborskem. 
Přijdou od kouče Šustra další avizované 
změny v hráčském kádru ještě před do-
hrávkou, nebo po ní? Přestupní termín 
končí v Česku už tento čtvrtek 8. září.

Prostějov (sob) - Hned tři anglické týdny 
za sebou čekají fotbalisty prostějovského 
eskáčka. Po dvou utkáních v minulém týdnu 
a dalších dvou v tom nadcházejícím nabídne 
hned dva zápasy fotbalistů Prostějova i v tom 
příštím. 1.SK totiž neuspěl se žádostí o pře-
ložení duelu 2. kola Mol Cupu na náhradní 
termín. Vedení klubu ale z toho velkou vědu 
nedělá. „Beru to, jak to je. Upřímně v aktuální 
situaci nevnímám pohár jako zase až tak dů-
ležitý,“ poznamenal předseda 1.SK Prostějov 
František Jura a dodal, že příležitost dostanou 
hlavně hráči z lavičky. Eskáčko každopádně 
může do hry povolat i uzdraveného Jakuba 
Elbela a Davida Gáče. Na marodce nicméně 
k Lubomíru Machynkovi přibyl také Samuel 
Kulig. Duel Prostějova s Tasovicemi proběh-
ne příští středu 14. září od 16.30 hodin na 
hřišti soupeře.

Prostějov (sob) - Sedm kol je minulostí, ale-
spoň pro dvanáct ze šestnácti týmů. Mnoho 
branek vesměs diváci na hřištích druhé ligy 
neviděli. Nicméně už nyní zná soutěž hráče, 
který se trefil hned pětkrát. Tím je Pavel Van-
das z  Líšně. Šestadvacetiletý útočník zatím 
zapsal právě pět branek, pomohl mu přitom 
hodně hattrick proti Varnsdorfu. Počtem pěti 
zářezů už dokonce překonal své druholigové 
maximum, které dosud činilo tři branky. Na 
dalších místech střeleckého žebříčku figuruje 
sparťan Petr Pudhorocký, dále vlašimský Jan 
Suchan, který se o  víkendu prosadil i  proti 
Prostějovu. Čtvrtý je i díky dvěma nedělním 
penaltám Bojan Dordič z  Varnsdorfu a  na 
pátém místě je další hráč Líšně, slovenský zá-
ložník Adrián Čermák. Prostějov pak dosud 
jako celek dal pět branek. A každá má jiného 
autora.

Prostějov (sob) - Daří se prostějovské fot-
balové mládeži. V  Moravskoslezské doros-
tenecké lize uhrálo eskáčko bezbrankovou 
remízu s rezervou Sigmy a je sedmé, mladší 
kluci jsou v téže soutěži rovněž v horní polo-
vině tabulky.

RYCHLÝ
NÍK
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PROSTĚJOV Vskutku nabitý mají 
program fotbalisté 1.SK Prostějov. 
První „anglický“ týden má tým 
kouče Šustra za sebou, ten druhý 
z  celkových tří v  řadě za sebou je 
čeká nyní. Tedy v souhrnu šest mis-
trovských zápasů během tří týdnů! 
V tom aktuálním nejprve Prostějov 
zajede na středečních 17.00 hodin 
do Příbrami, kde proběhne dohráv-
ka 5. kola FORTUNA:NÁRODNÍ 
LIGY. Následně se v sobotu 10. září 
utká doma s Táborskem. I tento zá-
pas má naplánovaný začátek v 17.00 
hodin.

Michal SOBECKÝ
Příbram patří mezi týmy ze druhé ligy, 
které mají nejvíce zkušeností se soutěží 
nejvyšší. V  roce 1997 se nástupnický 
oddíl pražské Duky dostal do první ligy 
s se dvěma krátkými pauzami tam vy-

držel až do ročníku 2020/2021. Tehdy 
spadl a v další sezóně tak měl být jed-
ním z adeptů na postup. Příbram však 
měla záchranářské starosti. A obměně-
nému mužstvu se moc nedaří ani v této 
sezóně, kdy zatím sbírá hlavně remízy. 
Jaké změny Starkův soubor zazna-
menal toto léto? Brankářské duo 
Melichar–Smrkovský doplnil mladík 
Matouš Babka. V  obraně zůstali čtyři 
obránci, a sice Halinský (už jako host ze 
Slavie Praha – pozn.red.), Fišl, Schindler 
a Vokřínek. Nejvíce změn ale doznala 
záloha. Tu opustil třeba Pilík, přišel 
však půltucet nových jmen. Vesměs jde 
o  mladíky, kteří dosud působili o  ligu 
níže. Mezi výraznější posily patří útoč-
ník David Surmaj, který měl dost pro-
storu v Chrudimi. A také obránce Da-
niel Stropek, pro kterého to bude pátá 
sezóna ve F:NL. Dodejme, že utkání 
bylo z původního termínu v pátek 26. 

srpna odloženo kvůli nezpůsobilému 
terénu, což se zástupce 1.SK Prostějov 
moc nepozdávalo. „Musím říct, že úpl-
ně s tím nesouhlasím. Hlavně proto, že 
jsem na místě byl a šel jsem si schválně 
ještě jednou projít hřiště. Podle mě už 
bylo ve schopném, regulérním stavu. 
Kdyby se využila čekací doba a  šli se 
podívat v 18.20, mohlo se hrát. Vadí mi 
to,“ přiznal v minulém vydání Večerní-
ku František Jura, šéf prostějovského 
klubu. Nic s tím však nezmohl. „Volal 
jsem na příslušná místa, tak jsme si to 
vyříkali. Do budoucna bych chtěl, aby 
rozhodčí a delegáti udělali vše pro to, 
aby se hrálo. Když je hřiště pod vo-
dou, tak je nesmysl hrát. Ale já říkám, 
že kdybychom na hřiště vyběhli o půl 
sedmé, tak se dalo hrát,“ zopakoval 
Jura, sám místopředseda Ligové fotba-
lové asociace (LFA). A jelikož se klu-
by na náhradním termínu nedohodly, 

bylo úředním orgánem stanoveno, že 
hrát se bude právě nadcházející středu 
7. září.
Druhým soupeřem v  tomto týdnu 
bude Táborsko. Tým měl v minulých 
letech problém se záchranou a  zdá 
se, že boj o udržení mu hrozí znovu. 
Po prvních kolech se pohybuje ve 
spodních patrech druholigové ta-
bulky. Mužstvo sbírá body takříkajíc 
po drobcích. Pro Táborsko přitom 
začala sezóna dvěma cennými remí-
zami s „béčkem“ Slavie Praha a právě 
s Příbramí. Jenže od té doby tým ve-
dený novým koučem Radoslavem 
Kováčem hlavně ztrácí. Problémem je 
zejména střílení branek, tým nedává 
v průměru ani jednu branku na zápas. 
A obrana zatím není tak nepropustná, 
aby taková bilance stačila alespoň na 
bezgólové plichty. Nepomáhá k tomu 
ani poměrně kvalitní a  zkušený tým. 

Na rozdávání má zkuše-
ností Jakub Navrátil se 
stovkami startů v  první 
a druhé lize nebo půso-
bištěm v Turecku. Také 
útočník Martin Nešpor 
toho má hodně za se-
bou, a  to jak ligovou 
minulost, tak angažmá 
v Polsku. Navrátilcem je 
Emmanuel Tolno, který 
se po štaci v  Českých 
Budějovicích vrátil prá-
vě do Tábora a  vedení 
FC SILON Táborsko 
sáhlo i  vzhledem k  ne-
povedenému vstupu do 
sezony k  dalšímu posílení mužstva. 
Na jich Čech přišel formou půlroč-
ního hostování s  opcí devětadvaceti-
letý útočník David Ledecký z Teplic. 
V  dresu nedávno sloučeného klubu 

se Sezimovým Ústím bychom měli vi-
dět i někdejšího hráče eskáčka Jakuba 
Kopřivu. Hrát se bude v areálu SCM 
Za Místním nádražím v  Prostějově 
tuto sobotu 10. září od 17.00 hodin. 

vs.

VLAŠIM, PROSTĚJOV Tak toto asi 
opravdu nikdo nečekal… Utkání 7. 
kola FORTUNA:NÁRODNÍ LIGY 
proti poslednímu týmu tabulky, 
který notabene ještě v  sezóně ne-
bodoval, bývají jistě obtížná a velmi 
ošemetná. Jenže ve Vlašimi se hrálo 
hned od začátku na jednu branku 
a  počínaje šestnáctou minutou za-
čal nevídaný gólostroj domácích. 
Eskáčko nepočítalo jen přibývající 
góly ve své síti, ale také ztráty v muž-
stvu – kvůli zranění vypadl Kulig, 
před přestávkou se nechal během zá-
varu před gólmanem vykartovat Bi-
alek. Skóre nakonec narostlo až do 
hrozivého půltuctu, jedinou branku 
Hanáků vstřelil Píchal.
Pod Blaníkem se začalo opatrně, domácí 
ale dávali od počátku najevo, že aktivita 
bude na jejich straně. Hosté se snažili 
aktivně napadat rozehrávku, brankáře 

Krynského po deseti minutách vy-
zkoušel kapitán Suchan. Z  tlaku rezul-
tovaly standardní situace a  po jednom 
rohovém kopu šli domácí do vedení. 
Odhlavičkovaný míč si za hranicí vápna 
zpracoval jeden z domácích a jeho střelu 
tečoval ve vápně do protipohybu gólma-
na Svoboda – 1:0.

Vzápětí prošel po levé straně Kušej, 
jeho střelu ale Vágner zlikvidoval. Ná-
sledovalo několikaminutové ošetření 
Kuliga, který byl nakonec odnesen na 
nosítkách a  musel střídat. Svobodova 
hlavička mířila přesně na Krynského, 
zato Zinhasovič vydařenou pumelicí 
orazítkoval břevno! Po půlhodině hry 

přešel po rohu domácích do rychlého 
brejku Kušej, branku ale ve finále netre-
fil. A tak přišel další úder. Po kombinaci 
před šestnáctkou míč našel za obranou 
opět Svobodu, který se tváří v tvář Kryn-
skému nemýlil – 2:0.
Krynskij pak vyrazil pod břevno směřu-
jící střelu Riga. V poslední minutě první 
půle přišla nejhezčí akce zápasu. Hošek 
dostal přesný centr na pravou stranu, 
okamžitě poslal míč do šestnáctky, kde 
si jej našel Horský a halfvolejem upravil 
na 3:0. V nastavení ještě rozehráli hosté 
volný přímý kop, balón zachytil Vágner, 

s nímž se dostal do kontaktu Bialek a ob-
držel žlutou kartu. V následné strkanici 
pak jeho jednání ocenil sudí druhou žlu-
tou a poslal jej definitivně do sprch.
Hned po změně stran Rigo opět potě-
šil domácí fanoušky výživnou střelou 
a  Krynskij neméně povedeným zákro-
kem. Po osmi minutách přišel další krás-
ný moment. V  ponechané výhodě se 
domácí kapitán Suchan s míčem otočil 
a zleva vystřelil přesně k tyči Krynského 
branky – 4:0!
Gólman hostů zažil horkou chvilku 
po rozehrávce trestného kopu přímo 

na branku, míč jen vyrazil před sebe 
a  obránce zametl balón za čáru. Čtvrt 
hodiny před koncem si ve vápně zpra-
coval přihrávku Toula a splnil přízemní 
střelou požadavky domácích fandů, kte-
ří chtěli „bůra“ – 5:0.
Domácí brankář Vágner nakonec čisté 
konto neudržel, radost mu zkazil doráž-
kou z bezprostřední blízkosti po Kušejo-
vě akci Píchal – 5:1. Deset minut před 
koncem pak rychlý kontr zakončil prud-
kou ranou Rigo, Krynskij ji sice ztlumil, 
míč si od tyče přesto našel cestu do brá-
ny – 6:1. (tok)

„Byl to zápas s  výborným soupeřem. My jsme byli trochu 
šťastnější, ale podle mě to byl remízový zápas. Ale kvalitní z obou 
stran. My udělali chybu při prvním a Prostějov u druhého gólu. 
Soupeř ji udělal až před koncem, tak už to nestihl napravit. Jinak 
si ale myslím, že to byl vyrovnaný, kvalitní zápas.“

Pavel ŠUSTR 
„Dostali jsme v zápase velkou facku, musím říct, že jsem ani ne tak zklamaný, 
jako vyloženě naštvaný. A to na hráče, jaký výkon a přístup předvedli. Jasně se 
ukázalo, že budeme muset do našeho kádru ještě sáhnout. Někteří hráči, kteří ne-
jsou schopni akceptovat nároky druholigového fotbalu, prostě odejdou a budou 
hrát pouze ti, kteří se chtějí rvát za Prostějov a uhrávat výsledky! Jiná cesta není.“

FORTUNA:NÁRODNÍ LIGA – 7. KOLO
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Branky:

 14:3. 
 5:4. 

(3:0)66



PROSTĚJOV Dvěma turnaji skupiny 
Severozápad zahájily v  sobotu svou 
podzimní část okresní ligové soutě-
že v  malé kopané ČUS Prostějovska 
2022, a to v Prostějově i v Bohuslavi-
cích.
Na obou hřištích potvrdily roli favori-
tů týmy FC Daniels Prostějov a  1.FC 
Laškov, když výbornými výkony získaly 
plný počet šesti bodů. Svého historicky 
prvního vítězství se dočkal nováček SK 

Prostějov „88“. Za pozornost stála i cel-
ková úroveň bohuslavického turnaje, kde 

se hrálo na skvěle připravené trávě v krás-
ném sportovním areálu.   (bk, son)

Novinku do sezóny 2022/2023 
hlásí fotbalové eskáčko. Po loň-
ském založení celku žen se jeho 
řady letos rozrostly také o  mlá-
dežnický celek. V  rámci morav-
ské soutěže tak čekají mladší 
žákyně první ostré zápasy už jen 
mezi holkami. 
Vytvořený celek pro hráčky vede 
trojice David Pekař, Romana No-
váková a Zdeněk Stryk. A případné 
další zájemkyně ročníků 2010 až 

2014 mají v Prostějově nadále dve-
ře otevřené, stačí se ozvat některé-
mu z trenérů. 
Tato novinka musela přijít, protože 
bez mládežnického celku žen ne-
budou moci kluby mít nadále sta-
tus Sportovního střediska mládeže. 
A  Prostějovu se podařilo vytvořit 
mladší žákyně už pro tuto sezónu. 
„Jsem rád, že se nám letos podařilo 
přijít s další novinkou a že letos kro-
mě žen máme i  tým mladších žá-

kyň, který bojuje v nejvyšší soutěži 
Moravy s celky jako Baník Ostrava, 
Slovácko, Zlín a  další týmy. Tak-
že diváky zveme i  na tento mladší 
výběr slečen,“ prozradil k  novince 
Matěj Vybíhal, kouč „A“-týmu pro-
stějovských fotbalistek.

Prostějovským fotbalistkám 
je věnován dnešní díl seriálu 

FOTBAL EXTRA, 
který pokračuje na straně 39
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Odstartovala podzimní část 
okresních lig. Zde je los

okresní ligy v malé kopané – los podzimu 2022

PROSTĚJOV Uplynulou sobotu 
začala podzimní fáze okresních 
ligových soutěží v  malé kopané 
ČUS Prostějovska 2022. I  letos se 
opět bude hrát pod křídly místního 
sdružení České unie sportu, a to ve 
dvou skupinách – Severozápad a Ji-
hovýchod.
„Složení zúčastněných mužstev zů-
stalo skoro stejné. Pouze se odhlásily 

Klopotovice, místo nichž se povedlo 
dát dohromady tým tvořený bývalými 
hráči SK Prostějov, kteří kopali okresní 
přebor, než je zrušili. Tento mančaft 
jsme zařadili do skupiny Severozápad 
s prostějovskými soupeři, zatímco ce-
lek Spojené kluby Čehovice/Hluchov 
byl po dohodě přesunut do skupiny 
Jihovýchod,“ prozradil předseda ČUS 
Prostějovska Bohuslav Krátký.    (son)

PROSTĚJOV Letošní ročník okresní pohárové soutěže to vzal hopem a už 
7. září budeme znát letošního vítěze, který si zajistí kromě poháru i finanč-
ní prémii a místenku v předkole krajského poháru, kde bude na vítěze čekat 
Brodek u  Prostějova, tedy předloňský vítěz okresního poháru a  nováček 
I.B třídy Olomouckého KFS. Ve třetím roce po obnovení této fáze se dočká 
trofej třetího majitele. Vítěz tentokrát vzejde ze souboje rezervy Čechovic 
a Němčic nad Hanou. Duel se odehraje na neutrální půdě a stejně jako v loň-
ském roce ho bude hostit areál v Kostelci na Hané. Výkop je v 17.00 hodin. 

Jan FREHAR
Čechovické „béčko“, která je v zápise 
vedena jako domácí celek, si cestu 
do finále proklestila přes dvě domácí 
vítězství. Nejprve se rezervě nováč-
ka krajského přeboru podařilo ve 
čtvrtfinále porazit Ptení poměrem 
3:1 a následně si s chutí zastřílela proti 
Brodku u Konice, tedy týmu hrající-
mu o třídu výš, a to zcela jednoznačně 

9:0. „Když už jsme se do finále do-
stali, tak bychom chtěli zvítězit. Oče-
kávám, že Němčice budou těžkým 
soupeřem, ale věřím, že máme kvality 
na to je minimálně potrápit a třeba se 
nám podaří i zvítězit. Jsou to pro nás 
také tři zápasy navíc, za které jsme 
rádi. Máme tam řadu mladých kluků 
a je dobré, že mohou takto sbírat zku-

šenosti,“ uvedl k finálovému střetnutí 
kouč rezervy Čechovic Evžen Kuče-
ra. 
Němčice měly namále hlavně v  do-
mácím čtvrtfinálovém duelu, kde na 
ně čekala rezerva Plumlova. Utkání 
došlo za stavu 2:2 na penalty a v nich 
se ukázali lépe střelci domácích. Na 
semifinále už mužstvo muselo vyrazit 
na půdu soupeře a čekal je celek z Be-
dihoště. V  něm si dokázali svěřenci 

kouče Pavla Voráče poradit poměrně 
jasně 5:1 a mohou se také těšit na finá-
le. „Ve finále se může stát cokoliv. Če-
chovice mají ve svém středu zkušené 
hráče z  vyšších soutěží a  velmi silné 
mladé hráče, takže nás určitě nečeká 
nic jednoduchého. Musíme předvést 
maximum, abychom mohli pomýšlet 
na vítězství, kterého bychom rádi do-
sáhli,“ doplnil lodivod Němčic Pavel 
Voráč.

SKUPINA SEVEROZÁPAD
1. KOLO (odehráno)

SKUPINA JIHOVÝCHOD
1. KOLO (odehráno)

okresní ligy v malé kopané – los podzimu 2022
SKUPINA SEVEROZÁPAD

1. KOLO
 FC Zavadilka 

pro Večerník 

Michal SOBECKÝ

EXKLUZIVNÍ
rozhovor

 Jak byste zhodnotil utkání?
„Jeli jsme tam v  malém počtu, což 
není nikdy úplně ideální. Přišli jsme 
to prostě odehrát, ale chtěli jsme 
také určitě bodovat. Rozhodně jsem 

však nečekal, že to bude tak jedno-
duché...“ (úsměv)

 Bylo vaším cílem bránit a vyrá-
žet do brejků?
„Ano, mělo to tak být. Protože někteří 
z nás den předem hráli za ´áčko´. Ti, 
kteří působí ve středu zálohy, hráli 
minimálně půl hodiny. Jeden stoper 
odehrál dokonce celý zápas, já hrál 
celý zápas. Chtěli jsme tedy odbojo-
vat jednoduše a nekomplikovat si to.“

 Tři góly jste vstřelil 
z  dost podobné pozice. Je 
to váš střelecký úhel?
„Řekl bych, že to tentokrát 
vyplynulo ze hry. To už se 
tak někdy stává.“ (pousměje 
se)

 Překvapila vás (ne)reakce 
brankáře Nezamyslic u  první 
branky?
 „No, to mě opravdu hodně překva-
pilo, abych řekl. Fakt jsem nečekal, 
že bude stát úplně mimo bránu.“

 Jak si po vyhraném zápase 
Plumlov „B“ stojí? Jak moc výhra 
pomohla?
„To je pro mě těžké zhodnotit, pro-
tože nijak zvlášť nesleduji, jak se 
týmu daří nebo nedaří. Ale myslím 
si, že tohle jsme potřebovali, chytit 
se nějakým zápasem. Minulý zápas 

jsme hráli proti Olšanům od dvacá-
té minuty proti deseti a nebyli jsme 
schopni dát gól. To se nyní povedlo 
a doufám, že na to v dalších zápasech 
navážeme.“

 Byla to pro vás příjemná změ-
na? Hrál jste v  útoku, přitom 
jste většinu předešlé sezóny byl 
obráncem…
„Když hraji za béčko, tak chci hrát 
vepředu. V  obraně mě to nějak ex-
trémně na této úrovni nebaví. Chci si 
zahrát vepředu, ne pořád jen bránit. 
Takže snažím se, ale typický hrotový 
útočník asi nikdy nebudu.“

Karel Fajstl si v Nezamyslicích otevřel střelnici
NEZAMYSLICE Ofenzivní koncert Karla Fajstla (na snímku). 
Zejména to nabídlo sobotní střetnutí mezi Nezamyslicemi 
a Plumlovem „B“. Nejprve se zdálo, že hostující rezerva dá domácí-
mu celku lekci z produktivity. Nicméně pak si hosté vytvářeli stále 
více šancí a využívali ve velkém okénka v obraně Nezamyslic. Jako 
mistr se v této činnosti ukázal právě mladý útočník hostů. Tři branky 
sám dal, dvě připravil a obstaral i zbytek šancí a náznaků Plumlova. 
Potvrdil tak svou pověst dobrého střelce a nebezpečné ofenzivní 
zbraně. Zdatně mu navíc sekundoval Jakub Stoklasa.

Foto: Michal Sobecký

Finále Poháru OFS Prostìjov 
Støeda 7. záøí, 17.00, høištì: Kostelec na Hané:

 Sokol Èechovice „B“
              FK Nìmèice nad Hanou
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„Nečekal jsem, že to bude
tak jednoduché“

Favorité Laškov i  Daniels začali naplno,
premiérová výhra pro nováčka SK „88“
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OTASLAVICE Rozhledna Otaslavic 
a  (téměř předem určený) hráč k  roz-
hovoru. I dnes to domácí forvard Do-
minik Drmola (na snímku) potvrdil. 
V derby, které se na scénu vrátilo po té-
měř pěti letech, byl u všeho důležitého. 
Obstaral všechny tři branky domácího 
celku, do toho představoval pro obra-
nu Brodku u Prostějova permanentní 
nebezpečí a  gólů mohl dát i  dvakrát 
tolik. V poslední minutě, kdy šel stří-
dat, si proto mohl užít ovace diváků. 
Po zápase také neskrýval radost a ne-
zapomněl ani na mužstvo, kterému 
poděkoval za skvělý výkon.

Jan FREHAR
 Jak celkově hodnotíte derby dvou 

nejbližších sousedů?
„Jednoznačně kladně. V prvním poločase 
se hrálo ve velmi dobrém tempu. Bylo to 
nahoru, dolů, ale šancí jsme měli určitě víc 
a Brodek do žádných větších šancí nepus-
tili. Z penalty jsme prohrávali, i když už 
jsem tam sám měl předtím dvě šance. Na-
štěstí jsme brzy srovnali. Ve druhém jsme 
na Brodek zase vletěli a myslím si, že gólů 
jsme mohli přidat víc. S naším týmovým 
výkonem jsem hodně spokojený, derby 
jsme zaslouženě ovládli.“

 Nepřišla trochu nervozita před 
druhou polovinou? Přece jen jste 

diktovali hru, ale v poločase byla re-
míza.
„Už do začátku utkání se vstupovalo s ur-
čitou nervozitou. Bylo to téměř po pěti 
letech v mistrovském zápase. Především 
jsme nechtěli prohrát. Do druhého polo-
času jsme vstoupili s tím, že musíme hrát 
v klidu a pokračovat v naší hře. To se nám 
podařilo a zcela zasloužené branky přišly.“

 V zápase jste vstřelil opět tři branky, 
do toho měl i řadu dalších šancí. Panu-
je spokojenost s osobním výkonem?
„Byl bych asi raději, kdybych dával většinu 
šancí, do kterých se dostanu. (úsměv) Jsem 
ale i tak rád, že to tam popadalo. Není to zá-
sluha jen moje, ale i kluků, kteří mě zásobo-
vali skvělými míči. Snad pokračuji tam, kde 
jsem skončil minulou sezónu. Dělám všech-
no pro to, abych pokořil metu třiceti branek. 
Věřím, že jdu zatím správnou cestou.“

 Hrálo se derby, ale extra emoce na 
hřišti vidět nebyly. Hrál se hlavně fot-
bal. Přispělo i to k výhře?
„Určitě. Tak jak vidíme derby s dalšími 
týmy, tak toto bylo hlavně o fotbalu. Já 
jsem se upřímně hodně těšil, přece jen 
je to soupeř, kterého máme přes kopec. 
Pořád říkám, že je lepší, když si můžeme 
zahrát takto proti sobě. Hrál se opravdu 
jen fotbal bez zbytečných emocí i faulů. 
A za to určitě patří dík oběma týmům. 
Muselo se to líbit i divákům.“

Jak už bylo zmíněno v úvodu, pro oba 
celky se jednalo o  první vzájemný 
duel po necelých pěti letech v  rám-
ci soutěže a  vůbec poprvé se hrálo 
v krajské soutěži. O náboj a zajímavý 
souboj tak nebyla nouze a  Večerník 
u  toho samozřejmě nemohl chybět. 
V domácím celku počítali se ztrátou tří 
mužů. Z důvodu zranění scházel Mar-
tin Hon, Jakub Špaček a Martin Tkáč. 
Hostům situaci komplikovala přede-
vším absence Jiřího Harazína. 

Od prvních minut se hrálo ve velmi 
dobrém tempu. Aktivnější byl jedno-
značně domácí celek, ale na první vy-
loženou šanci se chvíli čekalo. Domácí 
hrozili po dvou centrech, hosté zase 
ze špatně vyřešeného brejku. Aktivita 
Otaslavic k brance nevedla a přišel za 
ni trest. Z  penalty se totiž do vedení 
dostal Brodek u  Prostějova a  potěšil 
řadu svých fanoušků. O chvíli pozdě-
ji se ale domácím podařilo srovnat, 
což je opět vrátilo na vlnu ze začátku 
utkání. V  dalším průběhu první půle 
už tak mělo šance hlavně zkušenější 
družstvo „Metel“, ale do poločasu se 
už skóre nezměnilo. Ve druhém začali 
domácí ještě aktivněji, ale byli to hosté, 
kteří měli lepší příležitosti. Situaci ale 
změnila druhá branka Otaslavic, která 

znamenala vedení a  následný návrat 
k  dominanci z  první půle. Načež se 
podařilo Drmolovi přidat i třetí bran-
ku a tlak hostů už nenastal. Naopak šlo 
o to, jestli ještě domácí do konce utká-
ní přidají další góly.  

Už v  samotném úvodu přišly dvě 
šance domácích, ale centrované míče 
nedokázali zakončit přesně. Na dru-
hé straně měli hosté dobrý brejk, ale 
špatně jej vyřešili. První větší šanci měl 
v 8. minutě Chvojka, ale střelu vyčapal 
Vystavěl a dorážka skončila na tyči. Na 
druhé straně se poprvé ukázal brankář 
Sika, který vyrazil přímák Grulicha. 
Otevřít skóre mohl po čtvrt hodině 
hry Drmola, ale Vystavěl předvedl 
dobrý zákrok. Následně přišel dlou-
hý míč Brodku, ten dobíhal Janura 
a srazil se ve vápně se Sikou. Sudí bez 
váhání ukázal na puntík a v 19. minutě 
dokázal Janura penaltu tvrdou střelou 
proměnit - 0:1. O čtyři minuty později 
však bylo srovnáno. Vogl našel Drmo-
lu, který pláchl obraně a na dvakrát po-
kořil brankáře – 1:1. Zbytek poločasu 
se už sčítaly jen šance domácích.
Smékal ale ranou mířil vedle. Po od-
raženém míči to skončilo zase jen na 
břevně. Největší tutovku měl ve 33. 
minutě Drmola, který si dokázal po-
radit s  trojicí beků, ale Vystavěl zase 
ukázal své kvality. Jednu šanci ještě 
Brodek měl, ale Janura ranou na Siku 
nevyzrál. V  poslední minutě úvodní 

půle měl ještě obrovskou šanci Hon, 
ale jeho lob na vybíhajícího Vystavěla 
skončil vedle.
Ve druhém poločase začala opět akti-
vita domácích, ale Hon ještě zkoušel 
přihrávku pod sebe. V 51. minutě měli 
dvě zajímavé situace hosté. Švéda ale 
ani jednou z ran z velmi dobrých pozic 
neuspěl a  Sika byl dvakrát připraven. 
Z tlaku hostů málem padla vlastní bran-
ka pro domácí. Následný roh už skončil 
brankou. Běžela 56. minuta, kdy míč 
odhlavičkovala obrana Brodku, ale 
jen na penaltu, tam si ho našel Drmo-
la a  trefil se přesně k  zadní tyči – 2:1. 
Branka domácím opět vlila krev do žil 
a vrátili se k předchozí aktivitě. Hosty 
naopak branka utlumila. Otaslavický 
Chvojka to zkoušel z přímého kopu, ale 
mířil jen do rukou Vystavěla. Šanci hos-
tů měl Švéda, ale jeho pokus nůžkami 
mířil mimo. V 65. minutě si dlouhý míč 
pohlídal v souboji Drmola, Vystavělovi 
udělal kličku a levačkou dostal míč do 
sítě – 3:1. Brodek se snažil hru ještě 
více zjednodušit a změnit stav zápasu, 
ale nedařilo se mu dostat domácí pod 
tlak. Čtvrthodiny před koncem se hos-
té k šanci opravdu dostali. Centrovaný 
míč vracel Dvořák do ohně, kde stál 
Bureš, ale Sika předvedl dobrý zákrok. 
Hned nato utekl Valenta, ale jeho pokus 
neměl dostatečnou razanci. Brodek už 
se pak do ničeho nedostal a domácí si 
v klidu pohlídali výsledek. 

Tak to byl jednoznačně autor hattricku 
Dominik Drmola, který v  domácím 

dresu opět předvedl skvělý výkon. 
Byl u všeho podstatného, po celý duel 
dělal problémy soupeřově obraně a ve 
finále mohl přidat i  více než „jen“ tři 
branky. Jednoznačně nejviditelnější 
hráč derby. 

Je s  podivem, že se v  takovém derby 
těžko hledá zajímavost. V  klání totiž 
nenastal žádný moment, jenž by vlil 
krev do žil té či oné straně. V okresním 
přeboru to vždy byl boj, uplynulou so-
botu se ale hrál fotbal. 

Diváci na tribunách vytvořili skvělou 
kulisu pro obě strany. Derby si ale vět-
šina fanoušků spíše užila v přátelském 
duchu, bylo totiž patrné, že se každý 
s každým zná. Na hřišti se čekalo jis-
kření emocí, ale to se nedělo. Panovala 
až překvapivě přátelská atmosféra.

OTASLAVICE Páté kolo skupi-
ny „A“ I.B třídy Olomouckého 
KFS svedlo proti sobě dva 
celky, které se na tento zápas 
těšily už od postupu Brodku 
u Prostějova z okresního pře-
boru. Po téměř pěti letech se tak fanoušci dočkali souboje me-
zi Otaslavicemi a Brodkem, přičemž vůbec poprvé v historii se 
jednalo o vzájemný duel v krajské soutěži. Před dobrou divác-
kou kulisou se hrál kvalitní fotbal bez zákeřností, který po celý 
zápas daleko více vyhovoval domácím hráčům. Poločasová 
remíza průběhu ještě moc neodpovídala, ve druhé pětačtyři-
cetiminutovce už se ale domácí favorit dostal do vedení, jež si 
„Metle“ do konce utkání pohlídaly. 

F    TBALOVÁ R    ZHLEDNA
 přímé reporty
 zpravodajství
 pozápasové ohlasy

„Do zápasu jsme šli s odhodláním, že i když je to derby, chceme 
soupeři vnutit naši hru. Myslím si, že se nám to od začátku dařilo 
a měli jsme i řadu šancí. Paradoxně jsme ale první branku dostali 
my po naší chybě vzadu a penaltě. Pokračovali jsme ale v naší hře 
a brzy bylo srovnáno. Do poločasu jsme mohli soupeři odskočit, 
ale nepovedlo se. Do druhé půle jsme šli s tím, že musíme v před-
vedené hře pokračovat a výsledek se musí dostavit. Po vedoucí 
brance mi přišlo, že soupeř už byl odevzdaný a mohli jsme zvítězit 
i vyšším rozdílem. Tři body z derby jsou skvělé, klukům děkuji za 
výkon a hlavně jsem rád, že se hrál fotbal.“

„Otaslavice byly od začátku lepší. Bylo jasně vidět, že mají vyspě-
lejší mužstvo a jednoznačně nás přehrávaly. My jsme si něco řekli 
v šatně, ale dodržovali jsme to jen prvních deset minut ve druhém 
poločase. Musím říct, že tak se derby nehraje. Už jsem to řekl 
i klukům v kabině a můžu to říct i tady. Za mě to byl od některých 
hráčů zbabělý výkon, který vůbec do derby nepatří. Chyběl nám 
hodně ve středu Harazín. Momentálně zkrátka s dorostenci v se-
stavě nemůžeme kvalitním Otaslavicím konkurovat. Chybí nám 
zkušenost i soubojovost. Nemrzí mě ani tak porážka jako předve-
dený výkon. Měli jsme ‚žrát‘ trávu, ale to tam nebylo.“

DERBY ROZHODL HATTRICKDERBY ROZHODL HATTRICK

 Foto: Jan Frehar

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz

Sika

Janura

Dvořák

J. Matoušek

Grulich Bureš

Nehera

Vystavěl

P. Matoušek

Zatloukal

L. Frys

O. Frys

Smékal 

Koudela

Maňák

Ruszó

Hon

Chvojka

Vogl

Dreksler

Gerneš

Drmola

Vít
HOCHMAN

Jiří
HON

Sokol Brodek u Prostějova
I.B třída Olomouckého KFS, skupina „A“ - 5. kolo

Sokol Otaslavice 3:1

3 : 1
( 1 :1 ) 

OTASLAVICE BRODEK

Rohové kopy: 5Rozhodčí: Hrbáček – Šerý, Petr Diváků: 300

Branky: 23., 56. a 65. Drmola

Střely na branku: 12

Rohové kopy: 9

Žluté karty: 18. Sika, 66. Smékal, 87. Dreksler

Střídání: 55. Valenta za Gerneše, 90. Kupka za Drmolu

Střely mimo branku: 7 Střely na branku: 6

Branky: 19. Janura z penalty

Střely mimo branku: 3

„Derby jsme ovládli,“„Derby jsme ovládli,“
usmíval se autorusmíval se autor
hattrickuhattricku
DominikDominik
DrmolaDrmola

Žluté karty:  45.(+1) Bureš, 59. O. Frys, 76. Švéda Střídání: 46. Švéda za Zatloukala, 

71. Kordzik za P. Matouška, 80. Kediulych za Neheru, 80. Mudrla za Januru

EXKLUZIVNÍ
reportáž
pro Večerník
Jan
FREHAR
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Poločas se Brodek „Metlí“ držel, Poločas se Brodek „Metlí“ držel, 
ve druhém už ale vůbec nestačil ve druhém už ale vůbec nestačil 

Foto: Jan Frehar
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MSDL ST.
5. kolo: HFK Olomouc – Opava 0:5 (0:3). 
Branky: 7., 41., 62. a 73. Krömer, 24. Kokeš. * 

Branky: 20. Gabriel – 84. 
Fukan. * Branky: 

Branky: 

Slovácko „B“ 6:0 (4:0). Branky: 

Branky: 
Sigma 

Branky: 

MSDL ML.
5. kolo: Branky: 
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* Branky: 66. a 68. 
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17., 20., 26., 31. a 40. 
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berk 6:0 (3:0). Branky: 

Branky: 

3. kolo: Branky: 

Branky: 
Branky: 

Branky: 

Branky: 

5. kolo: Branky: 

Branky: 
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. * 
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Branky: 

Branky: 

Branky: 
70. Zhyvaha, 

Dobromilice – Vrahovice 
Branky: 

* Branky: 
83. 
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Branky: 
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Branky: 

Branky: 

Branky: 

Branky: 

Branky: 

Branky: 

5. kolo: Branky: 44. 

Branky: 

3:0 (0:0). Branky: 

Branky: 
Branky: 8. a 63. 

Branky: 29. 

Branky: 

Branky: 

5. kolo: Branky: 89. 

Branky: 

Branky: 

Branky: 

* Branky: 

72. 

Branky: 

Branky: 

5. kolo: Branky: 

Branky: 
Branky: 

Branky: 

Branky: 21. a 33. 

4:4 (4:0). Branky: 

5. kolo: Branky: 
18. 

Branky: 
18. a 70. 23. a 77. 

89. 

Branky: 
Branky: 

Branky: 

Branky: 

Branky: 

Kostelec vyšel naprázdno
Nepovedený zápas za sebou mají hráči 
Kostelce na Hané. Svěřenci kouče Lubo-
míra Keluce nastoupili proti Brodku u 
Přerova. A duel se jim zle nevydařil. Po 
postupu do krajského přeboru zazna-
menali dosud nejhorší výsledek – 0:4. 
Zatímco dosud zaznamenal tým více-
méně povedené zápasy, vyrovnané skó-
rem i hrou, tentokrát utkání nedopadlo.
Také hodnocení kouče Lubomíra Keluce 
bylo poměrně stručné. „Brodek byl agresiv-
nější, běhavější. Sice si nevytvořil žádnou 
stoprocentní šanci, ale dal nám čtyři branky 
po našich chybách,“ vyjádřil se na adresu 
soupeře. Už v minulosti, kdy tým prohrával 
proti o generaci staršímu Plumlovu, bral 
vinu i na sebe. Tehdy hovořil o jedenáctce 
důchodců. „Můžu za to já, že jsem postavil 
špatnou jedenáctku. Asi jsem hráčům
špatně vysvětlil, jakým způsobem a co mají 
dělat. Protože někteří hráli na hranici svých 
možností,“ poznamenal nyní po vysoké 
porážce. „Hráčům jsem řekl, že si soutěž 
máme užít. My si ji užili… Dostali jsme 
čtyři branky, domácí vyhráli zaslouženě,“ 
dodal vzápětí. Dobré a špatné stránky vý-
konu nechtěl příliš rozebírat. Rozčarování 
z neproměňování šancí však trvá. „Špatné-
ho toho bylo až moc. Na rovinu, to, co my 
dostaneme a co naopak nedáme, bych po-

jmenoval názvem filmu Komik a jeho svět,“ 
konstatoval nespokojený trenér. Nápravu 
může Kostelec zjednat v neděli 11. září, kdy 
od 16 hodin na svém hřišti přivítá Medlov.

4:0
 (2:0) FC Kostelec FC Kostelec 

Branky: 8. a 63. Bundil, 5. Vařecha, 47. 
Kudlička. Rozhodčí: Perutka – Slota, Do-
ležal. Žluté karty: 74. Nezval – 80. Zatlou-
kal. Diváci: 200.
Sestava Kostelce na Hané: Vítek – 
Ondroušek, Pavlíček (82. Kořenovský), 
Prokop (22. Chytil), Kupka – A. Grulich 
(72. Výmola), L. Grulich, Hruban, Schvarz 
(46. Zatloukal) – Preisler, Lužný (82. Kuče-
ra). Trenér: Lubomír Keluc.

Èechovice 
doma ovládly derby

Čechovice jedou. Nováček soutěže 
aktuálně šlape na paty nejlepším celkům 
soutěže. A formu potvrdil i doma. 
Zatímco proti Kostelci na Hané se tým 
trápil v  zakončení, proti Konici jej na-
opak nezradilo. Naopak konický Sokol 
podruhé za sebou padl. A k  porážce 

z dohrávky v Jeseníku přidal také nepo-
vedené derby na závěr týdne.
Začátek utkání se povedl Čechovicím. 
„Chtěli jsme se odrazit od kvalitního za-
čátku, což se nám podařilo. Hned na za-
čátku ale měl soupeř velkou šanci, kdy nás 
podržel Hradečný,“ uvedl kouč Čechovic 
Lukáš Koláček. Akci zmínil v  pozápaso-
vém hodnocení i jeho protějšek Petr Ull-
mann. „Dnes rozhodla efektivita soupeře, 
také jsme se do šancí dostávali. Hned 
zkraje jsme měli velkou šanci, Jirka Jašíček 
přestřelil bránu,“ zalitoval. Nicméně podle 
domácích pak Konice svou tradiční ofen-
zivní sílu nepředvedla. „Ze strany soupeře 
to bylo všechno. První půle se pak odehrá-
vala v naší režii, byli jsme silnější na míči, 
lepší na míči. Vytvářeli jsme si šance. Třeba 
Šteigl šel sám na bránu, nedal. Pokračovali 
jsme v  trendu neproměňování šancí, na 
které jsme doplatili minulý týden v Kostel-
ci,“ žehral na koncovku Koláček. „Prvních 
patnáct až dvacet minut jsme byli v dobrém 
pohybu, dobře jsme dostupovali hráče, 
soupeř jen těžko něco vymýšlel. Od nějaké 
dvacáté minuty – nevím, co se stalo – jsme 
přestali hrát. Jen jsme neadresně nakopávali 
na útočníky, úplně jsme vynechali mezi-
hru,“ litoval naopak Petr Ullmann.

PROSTĚJOVSKO Páté kolo krajského přeboru je minulostí. A tentokrát přineslo třeba Kostelci na Hané vyloženě smutek. Kostelečtí se zatím 
trápí v koncovce. Nyní k tomu navíc přidali chyby v obraně a vysokou porážku. Vysoko prohrála ale také Konice, která tak padla podruhé v řadě. 
Tentokrát ji to bolí o to více, že se tak stalo v regionálním derby s Čechovicemi. Remízový zápas za sebou naopak má Lipová, které se průběžně 
daří bodovat a aktuálně je šestá.

1:2
 (0:2) TJ SokolTJ Sokol

Branky: 86. Přidal – 21. Foret, 26. Jančík. 
Rozhodčí: Dosoudil – Kašík, Pekař. Žluté 
karty: 76. Jančík, 87. Hanák. Diváci: 100. 
Sestava Mostkovic: Zapletal – Kazda, Bu-
reš, Milar, Ošlejšek – Němeček (90. Jurný), 
Jančík, Šlézar, Vojtíšek (66. M. Grulich) – 
Foret (76. J. Hanák), Šlambor (90. R. Ha-
nák). Hrající trenér: Ondřej Milar

Hodnocení hrajícího 
trenéra Mostkovic Ondřeje Milara: 

„První poločas jsme byli lepším týmem. 
Byli jsme na balónu, drželi jsme míč kom-

binačně. Dostali jsme se na půlku soupeře 
s  míčem na nohách. Byli jsme klidní na 
míči a  vypracovali jsme si několik příle-
žitostí. Dostali jsme se do vedení 2:0, za-
slouženě. Mohlo být po prvním poločase 
i  vyšší. Měli jsme tam několik nepromě-
něných šancí. A  zápas by byl rozhodnu-
tý, kdybychom je dokázali proměnit. Ve 
druhém poločase jsme měli deset minut 
hru relativně pod kontrolou, ale potom 
nám buď došly síly, nebo jsme se moc báli 
o výsledek. Soupeř se dostával do hry, byl 
stále nebezpečnější. Měl tam gólové příle-
žitosti. Naštěstí je buď neproměnil, nebo je 
výborně chytil brankář. A až na konci sou-
peř korigoval na 2:1. Naštěstí měl tak málo 
času, že se nám podařilo vítězství ubránit 
a získat tři body.“

6:0
 (6:0)

Branky: 7., 19. a 39. Thomas, 34. a 41. Zlá-
mal, 12. Soušek. Rozhodčí: Salva – Hubá-
ček, Holý. Žluté karty: 54. Zlámal, 72. Bez-
uhlyj. Diváci: 90.
Sestava Smržic: Tomiga – Pleva, Komárek 
(59. Kimel), Kaprál, Kotlár ml. (73. Nevře-
la), M. Verner, Š. Verner, Augustin, Holomek 
(46. Studený), Kotlár, Dostál (69. Janura). 
Trenér: Josef Spanilý.
Hodnocení trenéra Smržic Josefa Spanilého 
se do redakční uzávěrky nepodařilo získat.
 (sob)

PROSTĚJOVSKO Zatím všichni tři zástupci prostějovského 
regionu potvrzují úvod sezóny a to, jak do ní vstoupili. Každý 
po svém. Haná Prostějov je vesměs úspěšná a stále sbírá bo-

dy (čtěte na jiném místě této dvoustrany – pozn.red.). Nicméně přišla o Patrika Gábora, který zamířil do 
Kralic na Hané! Mostkovice střídají lepší zápasy s horšími. O uplynulém víkendu se jim zadařilo a berou 
všechny tři body. Ty už nutně potřebují Smržice, nicméně zatím navazují na mizerné jaro. Tentokrát neda-
ly ani gól, naopak jich půltucet dostaly.

I.B třída skupina B

Kostelec vysoko podlehl Brodku, 

0:3
 (0:3)

Branky: 5. Gábor, 8. Dostál, 39. Richter. 
Rozhodčí: J. Horák – I. Antoníček, J. Ho-
rák ml. Žluté karty: 22. Škoda, 72. Dvo-
řák – 30. Vitásek, 84. Gábor. Diváci: 45

Sestava Kralic na Hané: Flajzar – Žáček, 
Gottwald, Hlačík, Kosek – Richter, Vitá-
sek, Dostál, Kobylík (56. Jurtík) – Gábor, 
Mirga (69. Daniel). Hrající trenér: David 
Kobylík

Hodnocení asistenta trenéra 
Kralic na Hané Kamila Žáčka: 

„Konečně výhra! Myslím si ale, že si to ten 
mančaft zasloužil. Už i  předchozí zápasy 
ty výsledky neodpovídaly. Hra se zlepšuje, 

kádr se postupně doplňuje. Navíc nás po-
držel i  gólman. Měli jsme výborný vstup 
do utkání, kdy jsme byli aktivní, vysoko 
jsme napadali a proměnili jsme šance. Což 
nám v předchozích zápasech chybělo. Vě-
řím tomu, že na to navážeme a tým ukáže 
sílu. Příchodem Gábora došlo k  posílení 
ofenzívy. Budeme podle mě hodně silní 
dopředu. A věřím tomu, že to není posled-
ní vítězství.“

NOVÉ SADY, PROSTĚJOV Zatím nejlepší zápas se-
zóny za sebou mají fotbalisté Kralic na Hané. Tým 
do uplynulého víkendu ani jednou nevyhrál, nyní 
už to ale neplatí. Ve venkovním zápase 5. kola „B“-

skupinyI.A třídy Olomouckého KFS totiž porazil rezervu Nových Sadů. Na favorita si navíc tým vyšlápl ve 
velkém stylu a po čtvrthodině hry vedl o dvě branky. Týmu hned gólem pomohla posila v podobě útočníka 
Patrika Gábora, který ještě v sobotu hrál za Hanou Prostějov...

I.A třída skupina B

PB SCOM 
KRAJSKÝ PŘEBOR

PROSTĚJOVSKO Hned dvě derby s velkým „D“ nabídlo páté kolo „A“ skupiny I.B třídy. Otaslavice v domácím 
prostředí si dokázaly poradit s Brodkem u Prostějova. Ještě větším rozdílem slavil v neděli doma Pivín proti 
Klenovicím a oba vítězové jsou tak na prvních dvou místech tabulky. Vrchoslavice v domácím prostředí na-
opak nestačily na Tovačov. 

I.B třída skupina A

Smržice se stále trápí, „Mostky“ jdou nahoru

1:1
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Branky: 89. D. Škrabal – 5. Kolařík. Rozhodčí:
Brázdil – Kundrát, Bašný. Žluté karty: -. Diváci: 55
Sestava Určic: Sohlich – Rotschedl (76. Kra-
jíček), Horák, Rus, Kiška – Piňos, Mariánek, 
Slezák (46. Bureš), Menšík (69. D. Škrabal) – 
Halouzka. Trenér: Petr Gottwald.
Sestava Plumlova: Simandl (86. Linney) – 
Vysloužil, P. Kutný, V. Kotlán, J. Kiška – Mt. 
Bureš (61. Aujezdský), Klváček, P. Kiška, Fran-
tík, Fajstl – Kolařík (90+2. Mk. Bureš). Hrající 
trenér: Karel Frantík.

Hodnocení trenéra Určic Petra Gottwalda:
„Mám dvě měřítka. Jedno je, že jsem rád, že 
jsme vyválčili a ubojovali bod, že jsme nepro-
hráli. Ale vzhledem k vývoji utkání je to pro nás 
obrovská ztráta. Protože prakticky celý první 
i druhý zápas se hrálo na půlce Plumlova. Náš 
brankář byl neunavený, nezpocený a nešpina-
vý… Byl to enormní tlak, protože jsme v páté 
minutě hloupě inkasovali a  od té doby jsme 
zbývajících 85 minut dobývali bránu Plumlova. 
Až jsme ji na konci konečně dobyli po nějakých 
dvaceti vyložených šancích, břevnech, tyč-
kách… Bohužel vyrovnávací gól přišel pozdě 
a už jsme neměli čas na obrat. Čekal jsem, že 
gól dáme dřív a že to otočíme, protože tohle 
byl hratelný soupeř. A jak říkám, držení balónu 
minimálně pětadevadesát procent ku pěti a na 
šance to bylo za druhý poločas tak 20 k 0. Ale 
aspoň jsme vyrovnávací branku dali. Neprohrá-

li jsme, udrželi jsme neporazitelnost. Samozřej-
mě si něco musíme říct, ale před mými kluky 
klobouk dolů. Zvládli to. Byla tam obrovská 
vůle, energie, nasazení. Plumlov jsme k ničemu 
nepustili. Unavili jsme je, ulítali, ti byli hotoví. 
Myslím, že tak týden nebudou chodit.“

Hodnocení hrajícího trenéra
Plumlova Karla Frantíka: 

„Chybí nám ve hře Adam Hladký vepředu. 
Když není, máme problém udržet balón ve-
předu. Svým způsobem jej naháníme. Hráli 
jsme ale v  Určicích, věděli jsme, že ten zápas 
bude takový, že budeme málo na balónu a spíše 
bránit. A hrát v bloku. Na to jsme se připravili. 
Bránili jsme se od půlky, a  to se nám vcelku 
dařilo. Dali jsme pak gól a hráče jsem v poloča-
se nabádal, že soupeř bude tlak zvyšovat. Tím, 
když hrajeme bez balónu a jen se posouváme, 
tak síly dochází. Taky to tak bylo. Soupeř se tlačil 
dopředu, my hrozili z ojedinělých šancí. Soupeř 
byl celý zápas lepší. A v závěru vyrovnal. Nebyl 
to pro nás jednoduchý zápas. Hráli jsme u prv-
ního a bylo to takové, jak jsem očekával. Pak se 
nám zranil brankář, dali jsme tam hráče z pole 
a  Určice chvíli před koncem vyrovnaly. Před 
zápasem bych bral bod všemi deseti. Ale tím, 
že jsme vedli většinu zápasu a soupeř chvíli před 
koncem vyrovnal, tak to samozřejmě zamrzí.“

3:2
 (2:1)

Branky: 13. D. Nejedlý, 20. R. Sedlák, 64. 
F. Pospíšil – 18. Faltýnek, 78. Kneifel. Roz-

hodčí: Motal – Majer, Kopecký. Žluté kar-
ty: 90+2. V Nejedlý – 88. Odložil. Diváci: 
128.
Sestava Protivanova: Piták – Kolínský 
(72. Jonšta), D. Nejedlý, Růžička, Kropáč – 
D. Sedlák, V. Nejedlý – Fiedler (55. Grme-
la), F. Pospíšil, Z. Pospíšil – R. Sedlák (72. 
L. Nejedlý (90. Růžička). Trenér: David 
Novotný.

Hodnocení trenéra Protivanova
 Davida Novotného: 

„Vstup do zápasu se nám povedl, dařilo se 
nám zatlačit soupeře a dostávat se do šancí. 
Tlak jsme využili a šli do vedení, ale dlou-
ho jsme si ho neudrželi, kdy jsme soupeři 
sami nachystali gól k  vyrovnání. Naštěstí 
se nám podařilo hned jít zpět do vedení, 
do konce první půlky jsme byli lepším 
soupeřem a  měli několik dalších šancí, 
které jsme bohužel nedokázali proměnit. 
Vstup do druhé poloviny nebyl podle na-
šich představ, soupeř měl tlak a  my měli 
problém podržet míč. To se změnilo po 
prvním střídání, kdy přišlo oživení a znovu 
jsme se začali dostávat do šancí a následně 
jednu proměnit a  zvýšit náskok. Bohužel 
20 minut před koncem už nám docházely 
síly a ani vystřídání moc nepomohlo. Sou-
peř se začal dostávat do tlaku, který využil 
po standardní situaci, kdy jsme nenavázali 
hráče a  nechali je samotné hlavičkovat. 
Konec zápasu byl trochu hektický, ale da-
řilo se nám držet míč na soupeřově polovi-
ně a nepouštět ho do šancí a tím si vedení 
pohlídat.“

PROSTĚJOVSKO Skvělý nástup do sezóny z pohledu Určic 
pokračuje. Tým zatím v každém zápase bodoval a platí to 
i po domácím utkání s Plumlovem. Mužstvo ale tentokrát 

dva body ztratilo. Přesto je trenér Petr Gottwald veskrze spokojený. Totéž se dá říct tentokrát i o protivanov-
ském kouči Davidu Novotnému. Jeho výběr v posledních utkáních prohrával a dostával hodně branek. Nyní 
ale dokázal vstřelit tři a podařilo se mu přetlačit Loštice.

I.A třída skupina A
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Více v rozhledně na straně 35

5:1
 (3:1) Sokol Sokol 

Branky: 12. Bartoník, 34., 43. a 48. Trajer, 
73. J. Svozil – 10. Owusu. Rozhodčí: Smé-

Hanáci mají po boji opět tři body

FORTUNA:NÁRODNÍ LIGA:

.
 1.SK 

PB SCOM KRAJSKÝ PØEBOR:

Šteier

I.A TØÍDA, SKUPINA „A“:

 (Šebesta – 

I.A TØÍDA, SKUPINA „B“:

I.B TØÍDA, SKUPINA „A“:

LION SPORT I.B TØÍDA, SKUPINA „B“:

POHÁR OFS PROSTÌJOV:

PØEBOR OFS PROSTÌJOV-II. TØÍDA:

III. TØÍDA, SKUPINA „A“:

III. TØÍDA, SKUPINA „B“:

MSDL starší dorost:

MSDL mladší dorost:

MSDD-E starší dorost:

MSDD-E mladší dost:

dorostu:

zapasove

menicko

´

´PROSTĚJOV V 5. kole I.B třídy skupiny 
„B“ Olomouckého KFS nastoupili Haná-
ci proti mužstvu Sokola Doloplazy, které 
momentálně drželo překvapivě 2. místo 
v tabulce. 
Obě mužstva začala nátlakovou hrou, a tak 
útoky šly nahoru – dolů. Skóre zápasu ote-
vřeli ve 13. minutě domácí. Krupička našel 
přesnou nahrávkou Hladkého, který pře-
hodil vyběhnuvšího gólmana Šišku a Jakub 
Novák poslal míč hlavou do prázdné bran-
ky – 1:0. Hosté zahrozili z protiútoku, když 
Jaroslav Dočkal střílel do odkryté branky, ale 
Čermák skluzem vykopl míč na roh. Bohužel 
z rohu po skrumáži ve vápně Hané dotlačil 
míč za záda Maráka Jaroslav Dočkal – 1:1. 
Na obou stranách bylo několik šancí, ale bez 
zakončení. Až v 38. minutě zahrával rohový 
kop domácí Kaprál, míč propadnutý do váp-
na si našel Gábor a  prudkou střelou zvýšil 

na 2:1. Stejný hráč zahrával ve 41. minutě 
trestný kop a „vymetl šibenici“ Šiškovy bran-
ky – 3:1. Do třetice Gábor v závěru poločasu 
orazítkoval z „trestňáku“ břevno branky gól-
mana z Doloplaz.
I ve druhém poločase produkovala obě muž-
stva útočný fotbal. V 79. minutě podnikli hos-
té rychlý protiútok a Tomíček zblízka střelou 
k tyči snížil na 3:2. V 85. minutě přihrál Jakub 
Novák Gáborovi a  ten svou třetí brankou, 
když obešel i brankáře, uzavřel na konečných 
– 4:2!
  V příštím kole nastoupí Hanáci v neděli 
11. září v 16.00 hodin v regkionálním der-
by ve Smržicích.      (ol)

Hodnocení zápasu trenéra 
Hané Daniela Koláře: 

„Při vší úctě k soupeři bylo o vítězi utkání 
rozhodnuto už před jeho začátkem. Hosté 

přijeli pouze s devíti hráči a bylo jen otáz-
kou, kolik branek se nám podaří vstřelit. 
Nakonec jsme jich v  pohodovém tempu 
nastříleli deset. Hosté ale srdnatě bojovali 
celý zápas a za to jim patří můj velký ob-
div.“

4:2
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Branky: 13. Jakub Novák, 38., 41. a 85. Gábor 
– 16. Jaroslav Dočkal, 79. Tomíček. Žluté kar-
ty: 20. Čermák – 40. Kropáček, 51. Zelinka. 
Rozhodčí: Bartl – Panák, Vybíral. Diváků: 45
sestava Hané Prostějov: Marák – Hladký, 
Čermák, Cibulec, Světlík – Jančiar (57. On-
dráček), Krupička, Kaprál (70. Strouhal), Ja-
kub Novák – Gábor, Dospiva (89. Skokan). 

Trenér: Daniel Kolář

Protivanov po pauze bodoval naplno

0:3
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Branky: 9. Kopečková, 19. Daňková, 82. Kou-
delková. Rozhodčí: Kubalák – Jurníček, Ko-
pecký. Žluté karty: 31. Vaverková. Diváků: 45.
Sestava Mostkovic: Langerová – Vaverková, 
Smičková, Tichá, Hrabalová – N. Karafiátová, Kra-
váková, B. Karafiátová, Vlková – Horáková, Mar-
ková. Střídaly: Nováčková, Coufalová, Harenčá-
ková, Hejcmanová. Trenér: Ondřej Milar.
Sestava Prostějova: Domesová – Zapletalo-
vá, Koudelková, Tanenbergerová, Ležanská 
– Vykopalová, Pitáková, Hrazdilová, Barešová – 
Daňková, Zahradníčková. Střídala: Chlupová. 
Hodnocení trenéra Mostkovic Ondřeje Milara:
„Věděli jsme, že Prostějov je na tom hodně dob-
ře a jasně to ukázal. V úvodu se soupeř hned do-
stal do vedení, a to mu velmi pomohlo k uklid-
nění. My jsme se snažili vyrovnat, ale musím 
sportovně říct, že Prostějov byl jinde. Nějaké 
šance tam byly a je škoda, že jsme je nevyužili, 

protože jsme to mohli zdramatizovat, ale bo-
hužel. Ve druhé půli si to už soupeř pohlídal a 
přidal ještě třetí branku.“ 
Hodnocení Davida Trajera (asistent trenéra):
První mistrovské utkání nás zastihlo ve značně 
oslabené sestavě. Domácí hráli na hraně tvrdosti a 
občas jí i překročili. Náš tým hrál fotbal do 30. mi-
nuty prvního poločasu, soupeře nepustil do žádné 
příležitosti a vstřelil dvě krásné branky. Ve druhém 
poločase se fotbal vytratil a začala se hrát kopaná, 
ve které jsme přidali třetí gól a zaslouženě zvítězili.

4:3
 (1:2)

Branky: 40. z penalty a 70. z penalty Čislinská, 
66. Keňová, 75. Dostalíková – 38., 43. a 82. 
Průchová. Rozhodčí: Pavlíček. Žluté karty:
90. Pinkavová – 40. a 51. Mikulová. Červená 
karta: 51. Mikulová. Diváků: 80. 
Sestava Protivanova: Frömmlová – Mi-
kulová, Sokolová, Přikrylová, E. Ptáčníková 
– Smyčková, N. Ptáčníková, Boušová, Šmí-

dová – Průchová, Stejskalová. Střídaly: Šta-
chová. Trenér: Bronislav Ptáčník.

Hodnocení trenéra Bronislava Ptáčníka: 
„Holky předvedly jeden z  nejlepších výkonů, 
který od nich pamatuji. Nescházela nám bojov-
nost i další věci a po poločase jsme zaslouženě 
vedli. Horší je to, že utkání zcela nejvíce ovlivnil 
rozhodčí, který předvedl strašný výkon. Dvě vy-
myšlené penalty a červená karta pro naši hráč-
ku, o které se nemá ani význam bavit... Bohužel 
jsme tak především jeho vinou skončili bez 
bodu a hodně to ve mně vře. Holky ale musím 
pochválit za vynikající výkon.  (jaf)

PROSTĚJOVSKO Poprvé se letos v mistrovských utkáních 
představily ženy a hned první utkání nabídlo regionální sou-
boj. V Mostkovicích se radoval favorit z Prostějova a získal první 
body. Protivanov sahal na body na půdě Sigmy, ale nejen po-

dle kouče a vedoucího mužstva je nejvíce zařezal sudí, což hodně mrzí. 

MSDŽ – B

Branky: 

Branky: 
Šiblová, 31. 

Branky: 

Branky: 40. a 70. 

kal – Kubalák, Milar. Žluté karty: 17. T. 
Vrba, 38. Hýžďál, 54. Oršel – 21. Zapletal, 
38. César, 64. Spálovský, 70. Cetkovský, 87. 
Drábek. Diváků: 205. 
Sestava Pivína: Oršel – Běhal, T. Vrba, Po-
spíšil, Krejčí (56. J. Bartoník) – Hýžďál (77. 
S. Vrba), Valtr, M. Svozil, M. Bartoník – J. 
Svozil, Trajer (77. Fica). Trenér: Pavel Valtr.
Sestava Klenovic: Polák – Bridzik (35. Spá-
lovský), César, Cetkovský, Buček (75. Popel-
ka) – Grepl (83. Drábek), Všianský, Owusu 
(83. Kubalčík), Zapletal – Hirsch, Chlud 
(75. Vacek). Trenér: Vladimír Horák.

Hodnocení trenéra Pivína 
Pavla Valtra:

„Prvních patnáct minut od nás bylo hodně 
nervózních. Dostali jsme branku ze stan-
dardky, které nás hodně letos zlobí. Brzo 
jsme se z toho ale otřepali a nervozita z nás 

spadla. Pak už to byl podle mě zápas v naší 
režii. Výsledek odpovídá dění na hřišti. Bylo 
znát, že soupeři chybí klíčoví hráči. Terén 
taky nebyl optimální, což bylo pro oba 
stejné. Jsem rád, že se kluci dokázali brzy 
po inkasované brance zvednout. Velká spo-
kojenost, že jsme dnešní derby dotáhli do 
vítězného konce.“

Hodnocení trenéra Klenovic 
Vladimíra Horáka:

„Pivín se na nás dokáže vždy připravit 
a  dnes to opět potvrdil. My jsme posled-
ních čtrnáct dnů netrénovali, což nás ale 
neomlouvá. Do vyrovnaného stavu to bylo 
vyrovnané, ale po brance na dva jedna to 
byla jednoznačná záležitost. Pivín měl řadu 
dalších šancí a my jsme se k ničemu moc 
nedostali. Bylo spíš otázkou, kolik utkání 
skončí. Soupeři můžeme pogratulovat a my 

doufáme, že se brzy dostaneme z marodky. 
Pak snad budeme znovu bojovat o body.“

1:3
 (1:2)

Branky: 44. Strašák – 17. a  28. Pasz, 66. 
Mezuliánik. Rozhodčí: Vybíral. Žluté 
karty: 45. R. Fialka, 60. Churý, 77. Gaťařík, 
83. Jašek – 45. Unhurian, 59. Pasz, 78. Jiru-
še. Diváků: 68.
Sestava: Tomek – V. Fialka, Jašek, Gaťařík, 
Holub, P. Horák, Churý, Panáček, Strašák 
(71. P. Horák), Lakomý, R. Fialka. Trenér:
Jindřich Vlč.
Hodnocení trenéra Vrchoslavic Jindřicha 
Vlče se do uzávěrky nepodařilo získat. 
 (jaf)

Rozpoložení v  přestávce bylo vzdor vy-
rovnanému stavu u týmů rozdílné. „V 
poločase jsme si k  tomu něco řekli. Ani 
jsem neměl moc výhrad nebo doporu-
čení, hra byla celkem slušná,“ vzpomněl 
Lukáš Koláček. V  konické šatně to bylo 
jiné. „V poločase jsem hráče nabádal, že 
výkon není dobrý, že můžeme být po-
trestaní za pasivitu. Že se musíme lepšit 
v  pohybu, nabídce, důrazu. Srdíčko tam 
nebylo, a to mě velice zklamalo,“ pově-
děl kouč Konice. Připomněl navíc, že už 
v první půli Čechovice nastřelily tyč. Ve 
druhé už byli domácí navíc efektivnější. 
„Prolomili jsme to, když Muzikant sti-
hl zdánlivě ztracený míč, nacentroval a 
Šteigl hlavou o zem skóroval. Druhý gól 
vypracoval Šteigl, když dostal krásnou 
nahrávku mezi stopery od Šolína a přeho-
dil krásně gólmana. A poslední gól vstřelil 
ze závaru střídající Veselý,“ prošel po-
stupně góly svého týmu Lukáš Koláček. 
Konice čekala na vstřelení branky marně. 
„Soupeř nebyl odevzdaný, za stavu 2:0 
nás dvakrát podržel Hradečný, kdy nám 
problémy dělal zejména hbitý Jašíček. 
Ten byl nejnebezpečnějším hráčem sou-
peře. Dávali jsme mu až moc prostoru,“ 
ocenil soupeře. Pro Petra Ullmanna to ale 
byla jen slabá útěcha. „Ve druhém poloča-
se soupeř proměňoval své šance. A pak za 
stavu 1:0 už chodil do otevřené obrany. 
Porážka mohla být i vyšší. Do šancí jsme 
se dostali, ale ty největší, co měl Jašíček, 
Bílý a Škrabal, jsme neproměnili a trestu-
hodně jsme je zahodili. Klukům to budu 
vyčítat. Čekal jsem mnohem víc nasazení 
a bojovnosti. K derby se má přistoupit 
jinak,“ je si vědom Petr Ullmann.

3:0
 (0:0)

Branky: 54. a 62. Šteigl, 85. Veselý. Roz-
hodčí: Pekárek – Petrásek, Kundrát. Žluté 
karty: 50. Lakomý, 59. Novák, 76. Walter, 
87. Hanák – 40. Jašíček, 78. M. Škrabal. Di-
váci: 306.
Sestava Čechovic: Hradečný – Zelina, 
Studený (33. Walter), Šolín, Hanák – 
Muzikant (78. Valdez), Lakomý, No-
vák, Kopečný (78. Sobota) – Petržela 

(78. Veselý), Šteigl. Trenér: Lukáš Ko-
láček.
Sestava Konice: Snášel – R. Krása, L. Blá-
ha, F. Drešr (70. Procházka), M. Bílý – Po-
spíšil (63. P. Krása), Kořenovský, J. Krása 
(84. M. Drešr), M. Škrabal – Jašíček, Kame-
ný (63. Cibulka). Trenér: Petr Ullmann.

Dva góly 
Lipové staèily na remízu

Ani loni, ani letos nestřílí Lipová mnoho 
branek. Nyní podruhé v sezóně vstřeli-
la dvě. A stačilo to nakonec na remízu. 
Jak ale říká Pavel Růžička, trenér týmu, 
mužstvo mělo na víc. A mohlo se klidně 
tlačit za tříbodovým ziskem. Ten se ne-
konal, přesto se Lipové na úvod ročníku 
docela daří. Zůstává tak těsně pod širší 
špičkou tabulky.
Lipové se předešlý zápas povedl, porazi-
la Brodek u Přerova. Předtím remizovala 
venku s Čechovicemi. Tým tak měl na co 
navazovat. „Pocity z  toho mám smíšené. 
V první půli jsme jasně dominovali a byli na 
míči. Měli jsme zápas rozhodnout v prvním 
poločase. Dali jsme gól a měli další dvě vy-
ložené šance. Bohužel poločas skončil 1:1,“ 
konstatoval Pavel Růžička. Druhá půle už 
byla z  pohledu Lipové o chlup horší. „Ve 
druhém poločase jsme byli herně lepší. Ale 
vzadu jsme udělali chyby a soupeř potrestal 
gólem z penalty a dalšími šancemi,“ ohlédl 
se za utkáním Pavel Růžička. Nelíbila se mu 
ale situace před brankou na 2:2. „Předvedli 
jsme strašnou, úplně zbytečnou chybu před 
brankou na 2:2. Když to shrnu, fotbalově 
jsme byli lepší, ale udělali jsme dost indivi-
duálních chyb, které nás stály dva body.
Nakonec to musíme brát jako spravedlivou 
remízu,“ uzavřel kouč.

2:2
 (1:1)

Branky: 29. a 62. Kasal – 21. Šup, 59. Deák. 
Rozhodčí: Trávníček – Konečný, Foral. 
Žluté karty: 87. Kasal. Diváci: 0.
Sestava Lipové: Holásek – Musil, Takáč 
(73. Žilka), Milar, Vykopal (73. Ráček) – 
Klimeš, Spáčil, Přikryl (52. Stryk), Vyhlídal 
– Šup (46. Pěček), Deák (80. Holub). Tre-
nér: Pavel Růžička.

Derby Čechovic a Konice ovládli domácí

Foto: Michal Sobecký
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Olšany u Pv Nezamyslice

pro Večerník 

Michal SOBECKÝ

EXKLUZIVNÍ
reportáž

Domácí tým začal zápas aktivně. Ve 
2. minutě střílel k  tyči Rus, brankář 
vyrazil. Krátce nato poslal Machálek 
ze strany centr do brankáře. Následně 
prošel naopak Fajstl do nahrávky smě-
rem k vápnu, tu ale nikdo nezachytil. 
Ve hře tak pokračovali hosté. Grepl 
se musel třeba vytáhnout proti dobré 
střele Oulehly a  vyškrábnout ji zpod 
břevna. Po čtvrt hodině hry posílal 
Peřina před bránu Dostalíkovi, tomu 
střela nesedla. Poté Peřina střílel sám, 
z  hranice vápna mířil nad. Hosté se 
znovu ozvali ve 21. minutě. Fajstl na-
hrával na druhou tyč, Marek Bureš ale 

míč nezachytil. Poté mířil ještě Fajstl 
mimo. Ve 28. minutě prošel podél 
brankové čáry Musil, jeho nahrávku 
ale Peřina nezužitkoval. 35. minuta 
zastihla Plumlov „B“ pod tlakem. Ale 
byla z toho jen střela z dálky od Otá-
hala. Mířil z dálky a brankář si poradil. 
Konec poločasu už ale branku nabídl. 
Nejprve Fajstl posílal Chmelařovi, ten 
spálil velkou šanci. Po něm na druhé 
straně neproměnil Musil, obrana jeho 
zakončení zblízka srazila. Ve 44. mi-
nutě už však znovu střílel Karel Fajstl. 
Zprava to zkusil po zemi na druhou 
tyč, brankář nezareagoval a míč zapadl 
právě k tyčce – 0:1.
Druhá půle začala znovu lépe pro Ne-
zamyslice, které navázaly na převahu 
z úvodního dějství. A krátce po hvizdu 
také vyrovnaly, když po nahrávce na 
osu dostal míč Musil, který zakončil 
k tyči – 1:1. Peřina poté ještě centroval 

ze strany, nicméně to už se blížil brej-
kový koncert Plumlova. V 56. minutě 
nastřelil Fajstl ještě do brankáře, nepo-
vedla se ani dorážka. Optická převaha 
Nezamyslic v té době už pomalu opa-
dávala. Peřina se na ose dostal k míči, 
brankář byl rychlejší. Oulehla centro-
val z  dálky. V  68. minutě totiž znovu 
střílel Fajstl a  přízemní rána z  úhlu 
zapadla za brankáře – 1:2. Definitivně 
mohla rozhodnout 71. minuta. Neza-
myslice nejprve vyprodukovaly stan-
dardku a hlavičku do brankáře. Hned 
z protiútoku se Fajstl prosadil potřetí, 
ze stejného místa jako při druhé bran-
ce. Nezamyslice se snažily reagovat. 
Žlutá karta zhatila šanci domácích, 
poté už v 75. minutě trefil Stejkora míč 

zpoza vápna k tyči - 2:3. Byla to však 
labutí píseň domácí ofenzivy. Plumlov 
zvládal bránit střed hřiště a vyrážel do 
kontrů, případně hatil rozehrávku sou-
peře. Po jedné Fajstl prokličkoval obra-
nou a předložil nesobecky míč Stokla-
sovi, který zblízka proměnil – 2:4. Dvě 
minuty nato upravil na konečných 2:5 
Stoklasa, který se ocitl sám před bran-
kářem, počkal na jeho pohyb a přeho-
dil jej. Ohromnou šanci měl ještě v 90. 
minutě domácí Král. Pavelka obešel 
hráče na úrovni brankové čáry, našel 
spoluhráče ve střelecké pozici, ten však 
zblízka přestřelil. A  to už bylo všeho, 
následovala bezbřehá radost plumlov-
ského „béčka“, které si z  Nezamyslic 
odvezlo nečekané tři body.
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Marek PAVELKA – Nezamyslice 
„Myslím si, že jsme sice v prvním poločase měli jasnou územní převahu, ale řekl bych, že planou. Bylo 
to jen po vápno. Měli jsme tam nějakou šanci, ale celkově to bylo hrozně těžkopádné a nelíbilo se mi to. 
Dostali jsme hloupý gól, myslím, že to byla chyba brankáře. Stejně tak druhý gól. Hra byla celkově špatná. 
Hráči si vytýkali věci na hřišti, to by asi nemělo být. Každý by se nad svou hrou měl sám zamyslet. Prostě 
bylo to od nás špatné od začátku až do konce. Buď se z toho kluci poučí, nebo to bude dál špatné.“

Ladislav ŠEVCÙJ – Plumlov „B“
„Odehráli jsme dobrý zápas. V prvním poločase jsme dali jeden gól a mysleli si, že je to branka finální. 
Srovnání krátce po přestávce nám trochu přidalo vrásek. Ale velké hřiště a hra na brejky nám seděly a slavilo 
to úspěch. Tři brejky znamenaly skóre 3:1 a po snížení od soupeře jsme takto přidali další dvě branky. Nebylo 
pak už co řešit. Útočné duo Stoklasa a Fajstl pak sehrálo velice dobrý zápas...“

Pozápasové hodnocení trenérù

2022/2023

PØEVAHA, PAK KATASTROFA

 Foto: Michal Sobecký

Tip Veèerníku – 2:0

Tip Veèerníku – 2:4
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Tip Veèerníku – 2:0
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Tip Veèerníku – 3:2 pk
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NEZAMYSLICE Souboj „Nezátek“ a plumlovské rezervy nabídl program 
5. kola Přeboru OFS Prostějov alias II. třídy. V přímé bitvě dvou týmů z po-
loviny tabulky okresního přeboru byly zprvu lepší domácí Nezamyslice, 
které si vypracovaly řadu šancí. Jenže nakonec se před poločasem ra-
dovali hosté. V tom druhém sice papírový favorit brzy srovnal, v dalších 
minutách si však už tolik šancí nevytvořil a hrát začali i hosté. Ti vnutili 
soupeři svou hru na brejky. A duo Fajstl–Stoklasa se ukázalo jako velice 
efektivní. Právě útočníci hostů nakonec přehráli nezamyslickou obranu, 
z čehož se rekrutoval pro domácí až krutý debakl 2:5.

Nezamyslice zničily brejky PlumlovaNezamyslice zničily brejky Plumlova

Výšovice 

Dobromilice

Vrahovice

1:4
(0:1)

Brodek u Konice
Určice „B“

Branky: 50. Kolář – 33. Vaverka, 71. Krajíček, 
76. Slezák, 87. Vodák. Rozhodčí: Dömisch – 
Kubalák. Žluté karty: bez karet. Diváků: 66. 
Sestava Brodku u K.: K. Grepl – Možný, 
Blatner, Zemánek, Matyáš Grepl – J. Burget, 
Kschwend, P. Koudelka, Z. Koudelka – Kolář, 
J. Koudelka. Střídali: Kalabis, H. Burget, Vičar
Trenér: Radovan Vičar.
Sestava Určic: Hýbl – Ježek, Hudský, Gru-
lich, P. Mlčoch – Škrabal, Rus, Slezák, Mašek 
– Zapletal, Vodák. Střídali: Krajíček, Šteigl, 
Kováč, Vaverka, Rotschedl. Trenér: Lukáš 
Nakládal. 

Pohledem trenérů:
Radovan Vičar: „Začátek patřil hostům, ná-
sledně jsme hru vyrovnali a měli i dvě tutovky, 
ale Kolář v nich neuspěl. Na konci poločasu se 
prosadili hosté, do druhé půle si tak nesli jedno-
brankový náskok. Na začátku druhé půle jsme 
přečkali šanci Určic, poté se nám podařilo srov-
nat a měli jsme spoustu šancí, čtvrt hodiny před 
koncem jsme dokonce vedoucí branku vstřelili, ale 
pro ofsajd nebyla uznána. Hned nato jsme však z 
ojedinělého útoku hostů inkasovali. Vše jsme pak 
vrhli do útoku, ale srovnat už se nám nepodařilo, 
naopak hosté nám do otevřené obrany dali ještě 
dvě branky. Rezervní tým Určic z nás měl zřejmě 
takový strach, že si nechal přeložit zápas áčka na 
pátek, aby k nám mohl přijet právě s posilami 
z  prvního týmu. Bez nich by tři body zůstaly 
nejspíš doma.“ 
Lukáš Nakládal: „Měli jsme velmi dobrý 
vstup do zápasu a byli aktivnější. Do třicáté 
minuty se nám ale zranili tři hráči a bylo to 
vidět. Pak už z toho byla spíše nakopávaná a 
bylo to znát. My se dostali do vedení, a ještě 
jsme měli další šance, které jsme nedokázali 
proměnit. Do druhé vstoupil lépe soupeř a 
srovnal. Následně jsme se ale opět dostali do 
vedení poměrně šťastně a brzo přidali gól na 
tři jedna, což utkání zlomilo. Pak už se to spíše 
dohrávalo a na konci dali čtvrtou. Pro domácí 
krutý výsledek, ale myslím si, že zasloužená 
výhra.“ 

2:0
(1:0)

Kostelec na Hané „B“
Kralice na Hané „B“

Branky: 2. Výmola, 47. Pírek. Rozhodčí:
Rek – Pokorný. Žluté karty: 34. Synek, 60. 
Baláš – 35. Uličný, 59. Bluma, 87. Kovařík, 87. 
Pejřimovský. Diváků: 125. 
Sestava Kostelce: Jan Drčka – Jurník, Tichý, 
Synek, Juračka – Baláš Chytil, Pírek, Výmola 
– Jiří Drčka, Kintr. Střídali: Knápek, Zava-
dil, Kankovský, Kastner. Trenér: Vladimír 
Staněk.

Sestava Kralic: Miler – Bluma, Uličný, Halu-
za, Dokoupil – Spáčil, Pejřimovský, Dvořák, 
Daniel – Petržela, Kovařík. Střídali: Kawij, 
O. Petržela, Němčík. Trenér: Jiří Němčík. 

Pohledem trenérů
Vladimír Staněk: „Podařilo se nám vstřelit 
branky vždy ve druhé minutě poločasu. Měli 
jsme spoustu dalších šancí, které jsme nepro-
měnili. Během utkání jsme byli jednoznačně 
lepším týmem. Kralice hrozily především 
z brejků, ale ty se nám dařilo pokrývat. Bylo 
vidět, že hosté nepřijeli v optimální sestavě. 
Mohli jsme tak vyhrát vyšším rozdílem, a 
kdybychom proměnili šance už v  prvním 
poločase, mohl to být pro nás daleko klidnější 
zápas. Ale i tak tři body po zásluze bereme, 
jsme za ně rádi.“
Jiří Němčík: „My jsme se opět nesešli v op-
timálním složení, jak je naším zvykem v po-
sledních utkáních. Látali jsme to, jak to jen šlo. 
Do toho se nám i během zápasu zranili další 
dva hráči. Takže jsme to v Kostelci spíše šli 
odehrát. Těžko se dá něco hodnotit, protože 
z naší strany to byl strašný fotbal. Jak nemáme 
zraněné fotbalisty, tak to můžeme těžko hrát. 
Poděkovat musím Vašku Uličnému, že nám 
přišel opět pomoct. Ale jinak musím soupeři 
pogratulovat k zasloužené výhře. Od nás to 
bylo opravdu špatné.“
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Olšany
Výšovice

Branky: 28. Nakládal, 43. Samek, 49. Elner, 
64. Marek. Rozhodčí: Minx. Žluté karty:
70. Zhyvaha, 89. A. Keluc, 89. Elner, 89. J. 
Pospíšil – 12. Sokele, 27. J. Škop, 52. Pátek, 59. 
Křivinka. Diváků: 60. 
Sestava Olšan: Bokůvka – A. Keluc, Míška, 
Nakládal, Posker – Lobodáš, Koleňák, Pospí-
šil, Elner – Marek – Samek. Střídali: Zhyva-
ha, Aila, L. Keluc, Augustin, Velech. Trenér:
Antonín Pospíšil.
Sestava Výšovic: M. Škop – Sokele, J. Škop, 
Kvoch, Kozdas – Donát, Molek, Křivinka, 
Nehera – Zavadil, Prokop. Střídali: F. Okle-
štěk, Pátek, M. Okleštěk, Mráček, Novák. 
Trenér: Michal Dudík. 

Pohledem trenérů
Antonín Pospíšil: „První poločas byl po-
měrně vyrovnaný. Do větších šancí jsme ale 
soupeře nepustili. Byly tam nějaké brejky, ale 
branky jsme dávali my. Musím říct, že mě i 
Výšovice překvapily, protože hrály opravdu 
dobře. Díky dvěma brankám a brzké brance 
ve druhém poločase jsme se ale uklidnili a 
soupeř už neměl sílu vzdorovat a pokusit se 
něco s výsledkem udělat. Klukům musím za 
dnešní výkon poděkovat, opět ukázali sílu 
v domácím prostředí. Věřím, že na to naváže-
me i v dalších zápasech.“ 

Michal Dudík: „My máme stále trochu pro-
blém se přizpůsobit tempu v okrese. Poslední 
dva zápasy ale dostáváme hrozně moc branek 
ze standardek, teď to byly hned tři góly. Ne-
máme to pokryté, děláme tam chyby a sou-
peři takto darujeme jednoduché góly. Tak to 
je, bohužel. Většinou to navíc nejsou ani nějak 
složité standardky. Musíme se v tomto ohledu 
zlepšit, protože bych neřekl, že nás soupeř celý 
zápas válcoval, ale když mu takto pomůžeme 
na koně, tak se s tím pak těžko něco dělá. Ale 
ani my jsme těch šancí moc neměli a domácí 
zaslouženě zvítězili.“
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Dobromilice
Vrahovice

Branky: 12. Petík vlastní, 40. Prucek vlastní, 
60. Bako, 75. Blumenstein – 26. Hanák, 52. 
Dvořák, 63. Michalec. Rozhodčí: Minx 
– Stavěl. Žluté karty: 38. Neděla, 41. Blu-
menstein, 85. Kratochvíl, 90+2. Fialka – 41. 
Varga, 56. Kratochvíl, 71. Dvořák, 87. Petík. 
Diváků: 90.
Sestava Dobromilic: Drnovský – Kubíček, 
M. Kaláb, Ryška, L. Kaláb – K. Rochla, Blu-
menstein, Václavík, Bako – Fialka, Kratochvíl. 
Střídali: Otruba, Šoc, Selucký, Neděla, Šířila. 
Trenér: Michal Rochla.
Sestava Vrahovic: Krč – Prucek, Kratochvíl, 
Petík, Vybíral – Hatle, Varga, Hanák, Kalan-
dřík – Studený, Dvořák. Střídali: Němec, 
Michalec, Vitásek, Koriťák, Huňatý. Trenér:
David Mezuliánek. 

Pohledem trenérů
Aleš Oškera: „Bylo to hodně bojovné utkání. 
My jsme byli neustále ve vedení a soupeř musel 
dotahovat. Vždycky se mu to sice podařilo, a 
dokonce i srovnal, ale my jsme věřili, že dokáže-
me zvítězit. To se nám taky zdařilo a myslím si, 
že to bylo zasloužené. Tentokrát jsme se doká-
zali i sejít a všichni kluci skvěle bojovali. Za to se 
jim sluší poděkovat a zaslouženě jsme dokázali 
jako první skolit lídra tabulky.“
David Mezuliánek: „Nám to vůbec nevoně-
lo. Do zápasu jsme se nebyli schopni dostat a 
bylo to vidět. Domácí věděli, jak jejich hřiště 
funguje, a bojovným výkonem nás přehrávali. 
Stále jsme museli dotahovat, a když se nám to 
povedlo, tak šli brzy zase do vedení. Musím 
sportovně soupeři pogratulovat. Bylo to hod-
ně bojovné, ale nebylo tam nic za hranou, ale 
hra byla velmi rozkouskovaná.“
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Přemyslovice 
Němčice nad Hanou

Branky: 5. Oščádal – 2. P. Hrabal, 55. Vyrou-
bal, 85. Studený. Rozhodčí: Jurníček. Žluté 
karty: 55. M. Tyl – 45. Studený, 60. Vyroubal. 
Diváků: 75. 

Sestava Přemyslovic: Konečný – Adel, 
Špaček, Kořenek, Vybíral – Jánoško, Zahrad-
níček, Šafránek, L. Tyl – M. Tyl, Oščádal. 
Střídali: Růžička, Zelinka, Raška, Jurník. 
Trenér: Lukáš Tyl.
Sestava Němčic: Chmelař – Frýda, Řezáč, 
Studený, Korčák – M. Hrabal, Vyroubal, Jor-
dán, Pěnčík – P. Hrabal, Zlámal. Střídali: To-
mek, Navrátil, Zounar. Trenér: Pavel Voráč. 

Pohledem trenérů
Lukáš Tyl: „Přijel soupeř, se kterým jsme 
chtěli uhrát body, s tím do toho ale šel i sou-
peř. Měli jsme dobrý vstup, ale šance jsme 
nedali. My jsme si nepohlídali brejk a pro-
hrávali. Brzy se nám povedlo srovnat a s tím 
i poločas skončil. Hru jsme do druhé půle 
chtěli zlepšit, ale to nám poslední dobou 
nevychází. Brzy jsme zase dostali branku a 
už se nám i přes tlak nepodařilo srovnat. Na 
konci jsme dostali ještě třetí branku a soupeř 
si body odvezl.“
Pavel Voráč: „Vyšel nám relativně začátek, 
kdy jsme dali z prvního útoku gól. Brzy ale 
bylo srovnáno a soupeř pak měl ještě další 
šance, které jsme přežili. Do druhé půle jsme 
udělali změny a dá se říct, že druhá půle byla o 
něco víc pro nás. Soupeř trochu přestal běhat 
a o branku jsme byli lepší. Byly to ještě trochu 
nervy, ale po třetí brance bylo jasno.“

2:2
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Vícov
Držovice

Branky: 51. Kushnir, 54. Pagáč – 12. Pro-
cházka, 36. Zatloukal. Rozhodčí: Procházka. 
Žluté karty: 83. Pagáč – 50. Koutný, 86. Pro-
cházka. Diváků: 107. 
Sestava Vícova: Šobr – Tesařík, Baránek, Lá-
tal, Dostál – Ježek, Rajnoha, Vávra, Kushnir – 
Štěpánek, Pagáč. Střídali: M. Pliska, P. Pliska, 
Trnečka, Rozsíval, Studený. Trenér: Miroslav 
Krutovský.
Sestava Držovic: Pokorný – Furmanets, 
Procházka, Šťastný, Koutný, Zatloukal, Ho-
dulák, M. Valenta, S. Valenta, Fürle, Srbený, 
Budaj, Oplt, Pospíšil, Vymazal, Řehulka. Tre-
nér: Viktor Šťastný.

Pohledem trenérů
Miroslav Krutovský: „První poločas byl 
z  naší strany katastrofální a soupeř byl jed-
noznačně lepší. Ještě jsme tam přežili další 
situace a dva nula bylo pro nás milosrdné. Do 
druhé půle jsme toho museli dost změnit a 
podařilo se. Obraz hry byl jiný a nám se poda-
řilo brzo srovnat. Měli jsme pak i další šance, 
ale už jsme nedokázali skórovat. Nakonec 
musely rozhodnout penalty, které jsme zvlád-
li lépe. Trochu mě ale mrzí, že druhý poločas 
se hrál pouze pětatřicet minut.“ 
Viktor Šťastný: s trenérem Držovic se Večerní-
ku bohužel nepodařilo spojit. (jaf)
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 Když se ještě jednou ohlédne-
me za uplynulou sezónou, stále 
převládá pozitivní hodnocení?
„Nemůže být jiné než kladné. 
(úsměv) Povedlo se nám sestavit zce-
la nový tým a ten ukázal, že má vel-

ký potenciál. Jen byla škoda, že 
holky nedokázaly vstřelit ani 

v  jednom z  jarních zápasů 
Zlínu gól jako první. Vždy 

jsme museli dotahovat 
manko. V  těchto zápa-
sech jsme si vytvořili 
řadu šancí, dokázali 
držet míč a soupeř nás 
často trestal z  brejků. 

Navíc ve druhém jarním zápase jsme 
do páté minuty měli čtyři vyložené 
šance a  nedali z  nich ani jeden gól. 
V  posledním zápase ve Zlíně jsme 
zase neproměnili za stavu 2:1  pro 
domácí penaltu. To byly okamžiky, 
kdy se to v sezóně lámalo. Co mám 
navíc zprávy i ze Zlína, tak jsme byli 
daleko těžším soupeřem než jejich 
barážový soupeř z Příbrami.“

 Na losovacím aktivu však bylo 
rozhodnuto, že vás čeká přesun 
o soutěž níž do divize. Jak náročné 
bylo tento fakt skousnout?
„S  rozhodnutím losovacího akti-
vu nic nenaděláme a  rozhodnutí 

respektujem. Bohužel nás to stálo 
odchod tří hráček, které chtěly hrát 
i  nadále vyšší soutěž, a  také jsme 
přišli o čtyři příchody, protože dané 
hráčky působí v divizi a nemusí z ní 
dojíždět k  nám. Tudíž jsme přišli 
o  sedm holek! Ale jak říkám, roz-
hodnutí respektujeme a  upřímně 
řečeno než hrát opět soutěž o třech 
týmech, tak raději budeme v divizi.“ 

 Co vy osobně očekáváte od 
této soutěže?
„Těžko říct. Letos nemáme žádný 
výsledkový cíl. Očekáváme to, že se 
holky budou fotbalem bavit a diváci 
si najdou opět cestu na jejich zápa-
sy.“

 Už po sezóně se řešil jistý po-
hyb v kádru. Můžete být konkrét-
ní?
„Bohužel nás opustila Radka Bed-
naříková do Slovácka a  Viktorie 
Suchánková do SK Sigmy Olo-
mouc. Byli jsme domluveni s  Va-
lerií Štěpánkovou, ale udělala na 
nás podraz a  utekla taktéž do SK 

Sigma Olomouc. U nás se rozhod-
la oprášit kariéru Michaela Chlu-
pová, která hrávala v  Lažánkách 
a  Kotvrdovicích, a  ještě Pavlína 
Hrazdilová která působila v  Lipo-
vé a 1. FC Olomouc. S některými 
hráčkami ještě jednáme, ale z  po-
chopitelných důvodů se jim do 
této soutěže nechce.“ 

 Pozměněný kádr, tak jaké bu-
dou ambice? A  je vůbec alespoň 
hypoteticky možné z  divize po-
stoupit rovnou do druhé ligy? 
„Ambice máme opravdu jen tako-
vé, ať holky fotbal baví. A na které 
místo to bude stačit, to uvidíme. 
O nějakém postupu u nás nemůže 
být vůbec žádná řeč. A  i  kdyby-
chom nějakým způsobem zvítězili 
v divizi, tak postup do druhé ligy je 
v blízké budoucnosti nereálný, jeli-
kož do této soutěže se dá postoupit 
pouze ze třetí ligy. A ta se letos ne-
otevřela... Na pohárovou soutěž se 
chystáme a uvidíme, co nám přine-
se.“ (úsměv) 

Předloni se o tom šuškalo už od zim-
ního období a  během jara to vedení 
prostějovského eskáčka také potvrdilo, 
že jediný profesionální klub v regionu 
založil ženský celek. Pro svou premié-
rovou sezónu 2021/2022 byl zařazen 
do třetí nejvyšší soutěže, a  to Morav-
skoslezské ligy žen. V ní se ale objevila 
jen čtyři družstva. Konkrétně šlo o Pro-
stějov, Zlín, Hodonín a Jihlavu. 
Posledně jmenovaný celek ale odehrál 
pouze první kolo, načež jeho půso-
bení v  soutěži skončilo. Skupina tak 
zůstala pouze na třech celcích, a  to 
je zkrátka málo. S  přihlédnutím na 
fakt, že Hodonín byl v soutěži hlavně 
na úpravu skóre a  dva zápasy do-
konce zkontumoval, dá se dění vůbec 
těžko hodnotit jako férové. A v novém 
ročníku se tato grupa už ani neotevře-
la. Pro hráčky Prostějova tak zůstala 
jediná možnost v podobě divize. 
I  přes velmi dobré výkony to totiž 
klubu nestačilo na možnost dopl-
nění druhé nejvyšší soutěže. Během 
podzimní části měl celek vedený Ma-
tějem Vybíhalem stejný bodový zisk 
jako jeho hlavní konkurent ze Zlína. 
Během jarních odvet se ale přece jen 

ukázala větší kvalita na straně hráček 
Zlína a bylo z toho poměrně jasné ví-
tězství v soutěži. 
Zápasy s tímto konkurentem ale ne-
byly nijak špatné, jen zkrátka holky 
doplatily na horší koncovku a  své 
vlastní chyby. Nicméně na první se-
zónu zanechaly skvělý dojem a  bě-
hem podzimní části jej ještě okoře-
nily o  fantastickou jízdu pohárem, 

kde zvládly dvakrát roli favorita 
a následně si ještě dokázaly poradit 
s Líšní, čímž jasně ukázaly, že by se 
nejspíše ani ve druhé lize neztratily. 
Nad jejich síly už pak byl ligový celek 
z  Horních Heršpic, ale i  tam holky 
ukázaly svou sílu. 
Na podzimní jízdu pohárem i  třetí 
nejvyšší soutěž se ale během jarní části 
výsledkově navázat nepodařilo. V šes-
ti odehraných duelech si sice holky 
z  eskáčka připsaly povinných devět 
bodů proti Hodonínu, ale se Zlínem 
se už nedařilo a  třikrát z  toho byla 

porážka, což znamenalo, že boj o pr-
venství byl rázem fuč. 
Po sezóně tak vyvstala hlavně otáz-
ka, co bude se třetí ligou dál. Hrát ji 
se třemi celky bylo nelogické a  sou-
těž potřebovala doplnit. Jenže to se 
žádnému z  klubů hrajících v  divizi 
nechtělo. Bylo tak definitivně rozhod-
nuto, že třetí nejvyšší liga se na Mora-
vě neotevře. Pro Prostějov je to velká 
rána, která způsobila odliv některých 
hráček a nedotažení připravovaných 
posil, což může znamenat do budoucí 
sezóny problém. 
Ještě zarážejícím faktem je, že žen-
ským soutěžím tak nyní chybí třetí 

nejvyšší klání, ale divize jako čtvr-
tá nejvyšší tu je... Postup do druhé 
ligy je tak také nereálný a dá se jen 
těžko pochopit, jak tuto situaci bu-
dou následně na řídicí komisi pro 
Moravu řešit. 
Ale aby mezi těmi negativními zprá-
vami bylo i  něco pozitivního, tak se 
Prostějovu podařilo založit první 
mládežnickou kategorii dívek, a  to 
mladší žákyně, které se tak v  rámci 
Moravské soutěže potkávají s  těmi 
nejvyhlášenějšími týmy na polovině 
území republiky. Oproti minulému 
roku je tak v  největším klubu zase 
o jeden tým víc. A to je jedině dobře!
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PROSTĚJOVSKO A  jedeme dál! Další vydání PROSTĚJOVSKÉHO 
Večerníku přináší nový díl seriálu FOTBAL EXTRA, přičemž tentokrát 
se už pomalu dostáváme do cíle. Fotbalové zpravodajství z profesio-
nální, výkonnostní, amatérské, ženské i mládežnické kopané tak pro 
vás připravujeme každé pondělí už téměř rok. Stále je však o čem 
psát. 
V minulém čísle jsme se podrobněji podívali na „B“ skupinu III. tří-
dy pod hlavičkou Okresního fotbalového svazu Prostějov, která tak 
uzavřela mužskou etapu a udělala za ní pomyslnou tečku. V tomto 
čísle se tak už přesouváme k něžnějšímu pohlaví a začneme s cel-
kem eskáčka, který v uplynulém soutěžním ročníku 2021/2022 zažil 
svoji premiéru na scéně ženského fotbalu. Výběr Matěje Vyhlídla se 
ve třetí lize neztratil, když předváděl dobré výkony, avšak bohužel 
z důvodu nedostatku soupeřů se holkám nevyhnul pád o soutěž níž. 
Vysvětlíme proč. 
Ještě než se tedy podrobněji podíváme na ženský klub největšího 
regionálního celku, připomeňme si už jen ve stručnosti, co vše jste 
mohli najít v předchozích jedenačtyřiceti dílech. Prvotní ohlédnutí 
jak po podzimní, tak jarní části patřilo souhrnům seniorských, žen-
ských i mládežnických soutěží, největší prostor následně dostal je-
diný profesionální klub v regionu, jímž je účastník druhé ligy 1.SK 
Prostějov. Poté přišel na řadu krajský přebor ještě s duem Kralice na 
Hané a Lipová. Následovaly další grupy Olomouckého KFS až po III. 
třídu OFS Prostějov, přidali jsme také ženská klání s regionálním za-
stoupením a došla řada i na menší potěr, tedy mládež. Tu a tam nám 
občas do naplánovaného harmonogramu skočí aktuální události, 
jako bylo například čtvrtfinále krajského poháru či rozlosování všech 
soutěží. V neposlední řadě jsme se v seriálu věnovali i těm, bez kte-
rých by fotbal nebyl fotbalem, tedy rozhodčím. 
V příštím čísle se zaměříme na další dva ženské celky z Mostkovic 
a Protivanova. A nezapomeneme ani na budoucnost, tedy mládež-
nické naděje. Takže se pohodlně usaďte a začtěte se do všeho, co má 
něco společného s „kulatým nesmyslem“!

PŮVODNÍ zpravodajství pro Večeník

Jan FREHAR

2  – Martina Kopečková (Prostějov), 
Klára Horčáková (Hodonín), Kristý-
na Daňková (Prostějov), Lucie Hrubá 
(Zlín), 1 – Petra Houdková (Prostějov), 
Radka Bednaříková (Prostějov), Marie 
Domesová (Prostějov).

Bez červených karet.

13 – Martina Kopečková (Prostějov),
7  – Vendula Machů (Zlín), 6  – Barbora 
Marholtová (Zlín), 5 – Kristýna Halgašo-
vá (Prostějov), Lenka Zeťková (Zlín), Ema 
Rozsypalová (Zlín), Kristýna Daňková 
(Prostějov), Aneta Barešová (Prostějov), 
4  – Nela Ševčíková (Zlín), Viktorie Su-
chánková (Prostějov).

Hattricky: 2 – Martina Kopečková (Pro-
stějov), 1 – Kristýna Halgašová (Prostě-
jov), Lenka Zeťková (Zlín).

Z V R P B
1. 12 10 1 1 39:12 31
2. 12 7 1 4 44:18 22
3. 12 0 0 12 6:59 0

 Jaká byla letošní příprava a jak jste 
s ní spokojená?
„Bylo to jak kdy. Přes léto je nejen 
řada dovolených, takže to bylo na 
účasti v  trénincích znát. Někdy nás 
bylo dost, jindy zase méně. Chodily 
jsme pravidelně jednou týdně tréno-
vat, zápasy jsme ale neabsolvovaly, 
protože těžko soudit, zda bychom se 
sešly v dostatečném počtu. Do sezóny 
tak vletíme rovnýma nohama a uvidí-
me.“

 Do nové sezóny vstupujete 
v  divizi. Bylo náročné přijmout 
fakt, že v letošním roce se třetí liga 
neotevřela?

„Pro některé holky určitě ano. Kvůli 
těmto důvodům i  pár hráček ode-
šlo nebo zase naopak nepřišlo. Mně 
osobně ale určitě více vyhovuje di-
vize. Je tam daleko více týmů a čeká 
nás větší porce zápasů. Bude to zají-
mavější jak pro nás, tak pro diváky. 
Nebudeme jezdit pořád dokola ke 
dvěma týmům a sama se na to těším.“ 

 Podepsaly se odchody i na partě, 
kterou se vám podařilo vytvořit?
„Myslím si, že ne. Samozřejmě nás mrzí, 
že některé holky jsou pryč, ale to jádro 
zde zůstalo. Odešla nám Viky Suchán-
ková do Sigmy. Studuje v Olomouci a je 
mladá, takže se dá pochopit, že si raději 

půjde zahrát druhou nejvyšší soutěž. Pak 
nás hodně mrzí odchod brankářky Rad-
ky Bednaříkové, což je u nás horké téma, 
protože to vypadá, že se asi budeme mu-
set nějak střídat v brance.“

 Jak budete hráčku do brány vybí-
rat? Budou se třeba tahat sirky?
„Takový návrh už taky padl. (smích) Na 
derby s Mostkovicemi už bylo rozhod-
nuto a uvidíme, jak to bude do dalších 
týdnů. Určitě by ale bylo dobré, kdyby 
přišla nová brankářka.“

 Jaké budou vaše osobní i týmové 
ambice do nového ročníku?
„Myslím, že se budeme chtít pohybovat 
v  první trojce tabulky. Věřím, že i  přes 

uvedené dva odchody by 
to mohlo vyjít. Hlavní je, 
aby nás to bavilo a schá-
zely jsme se v adekvát-
ním počtu, protože 
jezdit někde v jedenác-
ti je akorát na deprese. 
(smích) A  ohledně 
mých osobních cílů, 
tak bych si především 
přála zůstat zdravá, 
protože loňský pod-
zim jsem vesměs pro-
marodila. Ráda bych 
týmu pomohla i  něja-
kou brankou.“

„Budeme tahat sirky, 

prozradila se smíchem 

PROSTĚJOV Ženy Prostějova mají sotva za sebou premiérový 
ročník, a už rozjely druhý. Před novou sezónou ale v klubu řešili 
nastalou situaci. Klub totiž musel kvůli neotevření třetí nejvyšší 
soutěže přejít do divize, nově se tak bude potkávat i s dalšími 
dvěma zástupci regionu. Z nuceného odchodu byl kouč Matěj 
Vybíhal (na snímku) rozladěn, na druhou stranu ale přiznává, že 
je lepší jít hrát právě divizi, než pokud by se měla MSLŽ hrát opět 
ve třech účastnících. Zároveň uvedl, že tento přesun stál eskáč-
ko sedm hráček. Některé odešly, jiné naopak měly tým posílit. 
A tak si klub pro letošní rok neklade velké cíle. 

Soutěžní ročník 2022/2023 v rám-
ci regionálního souboje otevřely 
holky prostějovského eskáčka 
na půdě Mostkovic a  nechyběla 
u  toho ani Nikola Zahradníčková 
(na snímku), která je stabilní člen-
kou sestavy Prostějova od založení 
týmu. Před novou sezónou musela 
stejně jako další hráčky přijmout 
fakt, že mužstvo bude hrát o stupeň 
níž, ale s  tímto verdiktem je sama 
spíše spokojená. Největší problém 
před novým ročníkem ale tuší s po-
zicí v brankovišti. Po odchodu Rad-
ky Bednaříkové totiž zůstala díra, 
kterou se ještě nepodařilo zacelit. 



PROSTĚJOV Už sedmý přípravný 
zápas za sebou mají hokejisté LHK 
Jestřábi Prostějov. Ve čtvrtek na svém 
ledě nastoupili proti Frýdku-Místku. 
Týmu se zpočátku nedařilo, navíc 
brzy inkasoval. V polovině zápasu ale 
dvěma slepenými góly dokázal otočit 
skóre. Od té doby byl lepší, a když ve 
třetí třetině přišla pojistka v podobě 
třetí branky, bylo jasné, že Jestřábi vy-
jdou z utkání vítězně. Na lavičce hostů 
tak rozesmutněli prostějovského ro-
dáka Martina Janečka.

Michal SOBECKÝ
Nic tomu ale zpočátku nenasvědčo-
valo. Už ve 3. minutě přenechal Matěj 

puk do tandemu Gidlovi, který nená-
padnou přízemní ranou zpoza hráče 
prostřelil Pavelku – 0:1. A i další minu-
ty patřily hostům. Dobrou šanci měl 
z kruhu Doktor, ale neproměnil. Až v 6. 
minutě přišel první náznak příležitosti 
Jestřábů. Ostřížek ale nezachytil stříle-
nou nahrávku na druhou tyč. Pomoci 
Jestřábům mohlo vyloučení Tepera, 
nicméně přesilovka Prostějovu nešla. 
V půlce třetiny si střely z dálky vyzkou-
šeli Staněk a Žůrek, pouze však zvýšili 
úspěšnost zákroků brankářům. Největší 
nególovou šanci měl ale v  17. minutě 
Pavel Matěj, který však v úniku selhal. 
Když pak ani Machač dvakrát nedal, byl 
stav po první třetině 0:1.

I zkraje druhé části byli hosté o něco aktiv-
nější. Připsali si několik střeleckých poku-
sů, žádný se ale nedá označit za opravdu 
nebezpečný. Pak Jestřábi přečkali těžké 
období v podobě oslabení. Podobná si-
tuace se opakovala ve 27. minutě, domácí 
nicméně sehráli oslabení velice solidně, 
kromě velké šance Tepera z  mezikruží, 
s níž si ale poradil Pavelka, hosty k ničemu 
nepustili. Udeřilo tedy na druhé straně. 
Krátký tlak ve 31. minutě přinesl branku 
Ostřížka – 1:1. Navíc se nechali hosté vy-
loučit a o minutu a dvacet vteřin později 
se Prostějov radoval podruhé, střelou od 
modré se prosadil Valenta – 2:1. Jestřábi 
poté přidali a byl jich plný led. Ve 35. mi-
nutě však nejprve mohli Hotěk s Dokto-
rem srovnat, z protiútoku měl po dobré 
nahrávce Nováka gól na holi Prchal. Ko-
nec třetiny byl rovněž plný šancí. Přesilo-
vou hru hostů zvládli Jestřábi i díky skvělé 
práci Janduse, který získával opakovaně 
cenný čas. Haas v jejím závěru přesto na-
střelil tyč. V samém závěru nastřelil Vlach 
boční síť brány.

Poslední třetina přinesla zprvu dobrou 
střelu Tepera, než se ale hosté mohli na-
dechnout, šli do čtyř. Přesilovka přinesla 
ránu Machače a  pak další střelu mířící 
na růžek branky. Pěknou individuální 
akci předvedl ve 46. minutě Ostřížek, 
který dvakrát objel pásmo, načež zakon-
čil na přední tyč, Šimonů si však poradil. 
Následně se hosté dostali do čtyř a poté 
do tří. Frýdek-Místek po dlouhém tlaku 
Prostějova vyhodil a zdálo se, že oslabení 
přežije. V samém závěru ale našel střelou 
z kruhu skulinku v horních patrech brány 
Jáhym a upravil na 3:1. V dobré šanci se 
poté objevil i Ostřížek, v 51. minutě ale 
střílel nad. Další zajímavou nabídku po-
slal Zajíc Novákovi, ten nezamířil přesně. 
Na druhé straně zahrozil z úniku Gidl. 
Poslední minuty však patřily Martinu 
Pěnčíkovi. Nejprve si nechal lehnout 
soupeře, objel ho a poté prudce pálil do 
gólmana. V  58. minutě pak vymyslel 
dobrou pozici pro Jáchyma, který se však 
netrefil. Na vítězství Prostějova už to ale 
nic nezměnilo.

pro Večerník 

EXKLUZIVNÍ
rozhovor

MarekMarek SONNEVEND SONNEVEND

 Zápas nevypadal ze začátku 
dobře. Nakonec ale pro Jestřáby 
dopadl skvěle. Co se změnilo v jeho 
průběhu?
„Tak každopádně musíme zlepšit 
začátky, s nimi máme evidentně pro-
blém. Pořád je to ale příprava, takže 

máme na čem stavět. Musíme praco-
vat v trénincích a zápas od zápasu se to 
snad bude lepšit. Druhá půlka zápasu, 
to už jsme byli my. Je divné, že hrajeme 
doma, jako bychom rozjížděli nohy 
z autobusu. Ale pak jsme si i řekli něco 
v šatně a poté jsme hráli hokej, jaký už 
by měl být.“

 Podařilo se vám využít přesi-
lovky, může to být odraz do dalších 
zápasů?
„To každopádně, protože ty přesilovky 
v dnešní době rozhodují zápasy. V pře-
silových formacích jsou nejlepší hráči, 
takže využívání by mělo být stěžejní. 
Zaplaťpánbůh to tam napadalo. Jsem 

rád i za kluky, co mi to tam neskuteč-
ně nachystali. Takže jsme rádi, že jsme 
rozhodli právě v přesilovkách zápas.“

 Právě vy jste dal pěkný gól 
z přesilovky. Váhal jste dlouho, zda 
vystřelit nebo zda ještě akci nějak 
rozvinout?
„No, v šatně byly trochu narážky. (smě-
je se) Ale ne, zavřel jsem oči a vystřelil 
jsem. Všichni mi říkají, ať víc střílím. 
Takže jsem do toho práskl a padlo to 
tam.“

 Hodně aktivní byl Martin Pěnčík, 
také Josef Zajíc nebo Robin Staněk, 
obránci se hodně podíleli na ofenzivě. 
Tlačí na to trenér Totter?

„Ono v  dnešním hokeji, na mezi-
národní úrovni i  už u  nás, se moc 
nerozlišuje, kdo je obránce a  kdo 
útočník. Chceme hrát všichni dopře-
du a  všichni dozadu. Tak vzniká, že 
i obránci mají šance. Je to ale otázka 
celé lajny, jak pracuje.“

 Brzy je zde začátek sezóny. Dá 
se ještě do té doby něco dopilovat 
nebo více změnit na hře?
„Samozřejmě už musíme každý 
den na tréninku směřovat všech-
ny kroky k prvnímu utkání a celé 
sezóně. My už se ani tak nedíváme 
na ty přípraváky, ale na ligu a na to, 
abychom na ni byli nachystaní.“

pro Večerník 

Michal
SOBECKÝ

PŮVODNÍ
zpravodajství

Pro tým může být velká výhoda, že si 
zvedli sebevědomí právě nad soupeřem 
z prvního kola Chance ligy 2022/2023, 
která startuje již příští týden. Šlo přitom 
o souhru náhod, že v závěru přípravy Jes-
třábi nastoupí právě proti celku z rozhraní 
Moravy a Slezska. „Takto to vyšlo, zápasy 
do přípravy byly domluvené před losem 
ligy. Prostě ani ne za čtrnáct dní hrajeme 

s tím soupeřem znovu a nechtěli jsme na 
tom nic měnit. Stejně bychom ale na něj 
dřív nebo později museli narazit. Bude to 
úplně jiný zápas,“ objasňuje poměrně ne-
obvyklý krok lodivod Prostějova. 
Ten tedy mohl být v  řadě aspektů hry 
spokojený. A jednou z nich bylo využí-
vání přesilovek. „Dali jsme dva góly, ale 
ještě to není takové, jak by být mělo. Klu-
ci se o tom baví v šatně. Jedna naše pře-
silovková formace byla kompletní, druhá 
ještě ne a bylo to znát. Ale ano, byli jsme 
odměnění góly. Je tam stále prostor ke 
zlepšení. Na speciální formace jsme ale 
vyhráli. A i to rozhodlo, že jsme v zápase 
zvítězili,“ vyjádřil se Totter.

Hodně aktivní byli v  utkání obránci. 
Robin Staněk, Josef Zajíc a Martin Pěn-
čík opakovaně stříleli. Další bek Tomáš 
Valenta zaznamenal dokonce vítězný 
gól. Ofenzivě obránci hodně pomáhali. 
„Beky jsme tak i vybírali. Jde ještě o to 
vystihnout ten správný moment a  být 
zodpovědný. Ale kluci se o to snaží. Byly 
tam dobré i špatné momenty. A chyby 
k tomu patří. Jsme ale rádi, že se nebojí 
hrát,“ vyzdvihl kouč, jehož čeká na lavičce 
Prostějova druhá sezóna. 
Na ledě se znovu ukázali i někteří mladí-
ci, třeba Jakub Prchal, Vítek Benda nebo 
Petr Hašek. Opakovaně přitom jejich 

přítomnost byla znát. „Mladí hráči spíše 
potvrzují své kvality, proč jsme si je sem 
vzali, ne že bychom s  nimi zde udělali 
zázraky. Někteří dostanou příležitost 
v základu, další budou muset počkat na 
šanci. Tým není nafukovací. Určitě ale 
předpoklady mají a jsme rádi, že je v ně-
kterých fázích potvrzují. Ale samozřejmě 
ten skok z  juniorské ligy do mužského 
hokeje je někdy těžší. A českým hráčům 
trvá déle. Takže musíme mít trpělivost,“ 
vyslovil se Aleš Totter.
Nyní už Jestřáby čekají poslední dvě 
prověrky přípravy. Venkovní zápas se 
Zvolenem a domácí generálka s Poru-

bou. Jak k nim tým přistoupí? „Budeme 
hrát už v sestavě, která se bude blížit mis-
trovským utkáním. I zápas bude začínat 
dříve, protože pak je koncert Michala 
Davida na náměstí. Věřím tedy, že divá-
ci půjdou na hokej a pak bude prodlou-
žená na náměstí. I my se tam půjdeme 
podívat, protože ty písničky každý zná. 
Věříme každopádně, že generálka bude 
úspěšná. Navíc je to soupeř, se kterým 
hrajeme na začátku ligy. Zde už nebude 
žádné zkoušení a věřím, že v některých 
věcech budeme pevnější,“ poznamenal 
k  nejbližšímu programu kouč Prostě-
jova.

Aleš TOTTER - LHK Jestøábi Prostìjov: 
„První třetina byla špatná, soupeř byl živější, víc si dovolil. Samozřejmě jsme jako první dostali 
gól… Je to už po několikáté, musíme na to reagovat. Postupem času jsme se zlepšovali a ve druhé 
půlce zápasu už to byla naše identita – bruslit, tlačit se do střelby, měnit si místa. A podpora útoku 
od obránců, to byla naše hra. Dneska třicet minut stačilo na vítězství. Ale nepřeceňujeme to, Frý-
dek zde neměl nejlepšího beka, dva nejlepší útočníky, chytal až gólman číslo tři. Takže za třináct 
dní to bude úplně jiný zápas.“

„Měli jsme dobrý vstup, brzy se nám podařilo vstřelit branku a do úvodní trefy soupeře jsme 
zápas ovládali. Hráli jsme dobře do defenzivy a vytvářeli si šance v útoku. Kvůli nepozornosti 
po buly soupeř skóroval a hned poté kvůli faulu Prostějov zápas otočil na svou stranu. V trochu 
okleštěné sestavě jsme pak už neměli sílu zápas otočit a soupeř přidal další gól. Zápas nám uká-
zal mnohé jak ze strany Prostějova, tak rovněž odhalil naše pozitiva a negativa, která mohou být 
poučná před startem ligy. Navzdory výsledku odjíždíme spokojeni. A před týmem, který nebyl 
kompletní, musím smeknout. Výborně zachytal Dan Šimonů, chyběl nám Havránek, Zeman, 
Machala a Svačina, kterého si půjčil Třinec. Okleštěná sestava ale rozhodně nebyla důvodem po-
rážky. Kluci, kteří nastoupili, předvedli slušný výkon.“

Prostějov (sob) – Nemalé přesuny posled-
ní dobou potkaly hokejového odchovance, 
obránce Petra Krejčího. Urostlý bek před-
minulou sezónu odehrál v Benátkách nad 
Jizerou, aby se poté vrátil do Prostějova. Za 
Jestřáby i s play-off odehrál 29 utkání s bilan-
cí šesti asistencí. Jenže brzy po ročníku bylo 
jasné, že se bude stále teprve třiadvacetiletý 
bek znovu stěhovat. Nedávno se mu nepo-
dařilo uspět na zkoušce v Třebíči. V Chance 
lize však pokračuje. Na spolupráci se totiž 
dohodl se Sokolovem, kde získal angažmá 
do konce roku. Na Západě Čech dosud ne-
hrál a jedná se o nejvzdálenější štaci od jeho 
rodného města. V minulosti už ovšem hrál 
například v dorostu Chomutova. Krejčí byl 
v  minulé sezóně jedním ze tří prostějov-
ských rodáků, kteří působili v  Jestřábech. 
Nyní je v týmu jediný, a sice obránce Mar-
tin Pěnčík.

Prostějov (sob) – Problém, se kterým 
se v  minulosti potýkalo hodně klubů, 
pořádně ovlivnil utkání mezi Vsetínem 
a Zlínem. Na Lapači hraný přípravný zá-
pas, který měl být velkým tahákem pro 
fanoušky, se totiž nedohrál a skončil už po 
dvacáté minutě. Na vině byla mlha, která 
znemožnila nejen divákům utkání vidět, 
ale hlavně hráčům vadila při hře. Pořada-
telům se mlhu nepodařilo rozehnat ani 
při opakovaném přerušení zápasu. Zápas 
měl přitom i velkou prostějovskou stopu. 
K Valachům po minulé sezóně odešel Jan 
Štefka, do Zlína zase Petr Mrázek. Navíc za 
Zlín dlouhodobě hraje prostějovský rodák 
Antonín Honejsek.

RYCHLÝ
NÍK

Na Jestřáby čekají už jen 
dva přípravné zápasy

PROSTĚJOV Už sedm zápasů mají v přípravě za sebou prostě-
jovští Jestřábi. Ten první zprvu vypadal podobně jako střetnutí 
s „béčkem“ Pardubic nebo s Třebíčí venku. Tedy se špatným za-
čátkem pro svěřence Aleše Tottera. Nakonec ale jeho tým uspěl. 
Což může být i důležitý impulz pro tým před sezónou. Tím spíše, 
že právě Frýdek-Místek bude prvním soupeřem Jestřábů v se-
zóně. „Byly tam nějaké tendence. Dokázali jsme během zápasu 
reagovat na hru soupeře,“ pochvaloval si Aleš Totter po čtvrteč-
ní výhře. Co dál je nového v kádru Jestřábů?

Foto: Michal Sobecký
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PROSTĚJOV Nejprve trápení, poté radost. Prostějov prožil s Frýdkem-
Místkem takové menší déjà vu. Důvod? Opět nedobrý vstup do zá-
pasu, který zrovna s tímto soupeřem předvedl i v předešlé sezóně. 
A v přípravě se podobnému neduhu znovu nevyhnul. Postupně ale 
Jestřábi přidali a v polovině zápasu rozhodli o svém triumfu. Vítězný 
gól si připsal zkušený obránce Tomáš Valenta (na snímku), který se 
trefil střelou od modré čáry. Byl to jeho první gól za Prostějov. A navíc 
řesilovkový. Těch zatím přitom Jestřábi mnoho nevyprodukovali.

Foto: Michal Sobecký

PROSTĚJOV Poslední fáze přípra-
vy prostějovských Jestřábů je tady. 
Prostějovany čekají zbývající dva 
přípravné zápasy před startem nové-
ho ročníku Chance ligy 2022/2023. 
Ty přinesou Jestřábům do cesty 
atraktivní soupeře. Prvním z  nich 
bude slovenský extraligový Zvolen. 
Druhým pak Poruba, tým, který 
trvale usiluje v první lize o nejvyšší 
mety. Venkovní zápas se Zvolenem 
se uskuteční v úterý 6. září od 17,00 
hodin, domácí souboj se uskuteční 
dva dny na to ve stejný čas.
Zvolen je pro Jestřáby a jeho fanoušky 
velice neobvyklý soupeř. Posledních de-
set let se týmy na ledě nepotkaly. Jedná 
se o kvalitní tým, který v posledních de-
seti letech hned dvakrát vyhrál sloven-
skou extraligu. Naposledy spěl v  roce 
2021, když ve finále porazil Poprad 4:1 
na zápasy. V ročníku 2021/2022 skon-
čil Zvolen na druhém místě po základní 
části. Nakonec ale jeho cesta skončila 
v semifinále. Zvolen i díky vcelku úspěš-
nému ročníku neprošel velkou obmě-
nou, přesto odešla dvě v Česku známá 
jména. Jednak Juraj Mikuš, útočník a re-
prezentant. A dále Oldrich Kotvan, kte-
rý v minulosti odehrál mnoho zápasů 

za Zlín. Naopak 
do týmu přišel Marek Hecl, z juniorky 
švédského Växjö pak útočník Jakub 
Kolenič. Zajímavou posilou může být 
celá skupina Kanaďanů a  Američanů, 
z nichž nejvýraznější tvář je útočník Ch-
ris Langkow, který odehrál 155 zápasů 
v AHL.
Přesuňme se ke druhému soupeři Pro-
stějova, a  to Porubě. Ta dva roky usi-
lovala o  minimálně barážový úspěch, 
leč marně. A tak přišla přestavba týmu. 
Radikální řez odnesla celá řada hráčů 
dobrých jmen jako Guman, Szathmáry 
nebo Brízgala. Odešel i  další brankář 
Muštukovs a nezůstal například ani ně-
kdejší slovenský talent Martin Réway. 
Na druhou stranu tým nelenil s posilo-
váním. Ať je to z Frýdku-Místku přícho-
zí Jakub Šlahař nebo Vít Christov nebo 
exprostějovský Jiří Klimíček. Velkou 
posilou je v bráně Daniel Dolejš, který 
bude patřit k nejzkušenějším prvoligo-
vým brankářům. Porubě se pak během 
přípravy vcelku daří. Na úvod ovládla 
svůj vlastní turnaj, nicméně poté násle-
dovaly porážky s Nitrou a se Zvolenem. 
Zatím nejhorší výsledek zaznamenal 
tým právě proti úternímu sokovi Pros-
tějova, s nímž prohrál 3:6.    (sob)

„Prostě jsem zavřel oči a plácl do toho“

11  3:6. 33vsvs..



PROSTĚJOV Our Hope Boxing 
Club Prostějov měl svého zástup-
ce na srpnovém Mistrovství Ev-
ropy v boxu školní mládeže 2022 
v  Turecku. A  Dorian Kropog zů-
stal ve městě Erzurum kousek od 
medailového zisku.

Marek SONNEVEND
„Patnáctiletý Dorian boxoval ve 
váhové kategorii do 46 kilogramů, 
kterou obsadilo celkem devate-
náct talentovaných rohovníků. Po 
předchozích dvou letech protico-
vidových omezení přitom nechy-
běl nikdo z  evropské elity kromě 
potrestaného Ruska, po delší době 
dorazili i  zástupci Velké Británie – 
především skvělí Angličané a Irové,“ 
informoval hlavní trenér OHBC PV 
Martin Klíč.
Kropog v  úvodním kole přemohl 
Martina Bohunčáka ze Slovenska 
3:2 na body, čímž postoupil mezi 
osm nejlepších, a  další vítězství by 
mu zajistilo minimálně bronz. Ve 
čtvrtfinále však narazil na vynikají-
cího Jacoba Naismitha ze Skotska, 
kterému podlehl jednoznačně 0:5 
na body.
„Proti Bohunčákovi působil Dori-
an dost nervózně a  neodvedl svůj 
obvyklý výkon, přesto to stačilo na 
těsnou výhru. Jenže Skot byl ná-
sledně velmi kvalitní, opravdu moc 
šikovný. A  v  podstatě mu nedal 
šanci. Naismith pak ovládl ve své 
váze celý šampionát, tím prokázal 
svou extratřídu. Pro Doriana, jenž 
přechází do věkové kategorie kade-
tů, znamená čtvrtfinálové vyřazení 
i  konečné páté místo motivaci do 
další poctivé práce,“ zhodnotil Klíč.
Oddíl OHBC Prostějov teď organi-

zuje zahajovací dějství Národní ligy 
boxu 2022/23, a to v sobotu 10. září 
od 10.00 hodin v  hale Národního 
sportovního centra PV. „Bude to 
první kolo nového ročníku této sou-
těže, dříve oblastní. Nyní už má nový 
název a  celostátní formát,“ přiblížil 
Klíč.
Za domácí Our Hope Boxing Club 
půjde do boje pět borců a  jedna 
slečna. „Nastoupí Vladimír Skalský, 
Filip Jílek, Michal Cetkovský, Adam 
Krampota, Šimon Jeglík a naše nová 
posila Lenka Červinková. Věřím, že 
předvedou dobré výkony a  půjdou 
za vítězstvím,“ řekl Večerníku ener-
gický kouč.
„Přijedou boxerky i  boxeři z  celé 
České republiky, dále z  Polska, Ra-
kouska a Slovenska. Fanoušci se tedy 
mohou přijít podívat na kvalitní me-
zinárodní souboje v tradičním bojo-
vém sportu, dohromady proběhne 
okolo třiceti jednotlivých zápasů ve 
všech věkových kategoriích obou 
pohlaví,“ pozval Martin Klíč přízniv-
ce do hlediště NSC Prostějov.
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OHBC Prostějov v sobotu pořádá Národní ligu boxu



pro Večerník 

František
OMASTA

PŮVODNÍ
reportáž

V New Yorku Kvitová odehrála další 
úžasný zápas své úspěšné kariéry ve 
3. kole proti Gabrině Muguruzaové 
ze Španělska. V závěru třetí sady za 
stavu 5:6 odvrátila dva mečboly sou-
peřky a  vynutila si super tie-break, 
v něm sama využila čtvrtou příleži-
tost k ukončení střetnutí a postoupi-
la do osmifinále. „Utkání mě úplně 
vyšťavilo. V závěru zápasu jsem míče 
tahala jako nikdy v životě. Hodně mi 
pomohli diváci, kteří mě povzbu-
zovali. To bylo důležité, protože šlo 
o  neuvěřitelně vyrovnané utkání. 
Naštěstí se to podařilo nějak dora-
zit,“ usmívala se Kvitová.
Plíšková proti Belindě Bencicové ze 
Švýcarska ztratila první sadu a  také 

v dalším průběhu duelu se nemohla 
příliš spolehnout na své podání. I tak 
nakonec olympijskou vítězku přetla-
čila v koncovce třetího setu. „Poprvé 
v  sezóně jsem vyhrála tři zápasy za 
sebou, kondičně je vše v  pořádku. 
Mohlo by to vydržet,“ přeje si Plíš-
ková.

Krejčíková čtvrtfinále
 neobhájila

Docela brzy se s  turnajem rozlou-
čila nasazená Barbora Krejčíková, 
když nestačila na Srbku Alexandru 
Kruničovou ve třech setech. Loni 
postoupila do čtvrtfinále, tentokrát 
podobnou jízdu zopakovat nedoká-
zala. „Každým zápasem se zlepšuji, 
nejsem ale schopná využít příleži-
tosti, které dostanu. Několikrát byla 
příležitost soupeřce odskočit, nepo-
vedlo se. Dříve to bylo opačně, tím 
jsem soupeřky často zlomila. Snad se 
to zase otočí,“ věří Krejčíková.

Podle očekávání nestačila Linda 
Fruhvirtová na nasazenou Gar-
brine Muguruzaovou, její postup 
do 2. kola z  kvalifikace je přesto 
úspěchem. „V  Americe se mi daří, 
opět se to ukázalo. Navíc jsem měla 
možnost si zahrát s hráčkou světo-
vé desítky. Můžu být spokojená,“ 
prohlásila Fruhvirtová. Ve stejné 
fázi soutěže skončila také Kateřina 
Siniaková, byť s Francouzkou Alizé 
Cornetovou bojovala ve třech se-
tech.

Bejlek velkou favoritku 
nepřekvapila 

Sára Bejlek při své premiéře v hlav-
ní soutěži US Open podlehla silně 

favorizované Ljudmile Samsono-
vové z Ruska. Šampionka z turnajů 
v  Clevelandu a  Washingtonu tak 
vyhrála jedenáctý zápas v řadě. „Bylo 
vidět, že soupeřka je ve velké formě. 
Úplně neskutečně podávala. Já jsem 
na kurtu nechala úplně všechno, ale 
byla prostě lepší. I  tak si odvážím 
krásné vzpomínky,“ netrápila se po-
rážkou Bejlek. 
V  prvním kole skončila také Karo-
lína Muchová, která podlehla Aus-
tralance Ajle Tomljanovicové, když 
v závěru druhé sady nedokázala vy-
rovnat poměr setů za stavu 6:5 při 
vlastním podání. „Nepředvedla jsem 
nejlepší výkon, utkání proto nešlo 
vyhrát,“ hodnotila své vystoupení 
Muchová. 

Tenisté nestačili 
na první soupeře

Utkání s Cristianem Garínem z Chi-
le rozehrál Jiří Lehečka skvěle a vedl 
6:3 a  5:2, přesto ve čtyřech setech 
střetnutí prohrál a přišel o možnost 
získat na grandslamu první vítězství 
v hlavní soutěži. 
„První dva sety, klidně i  ten třetí 
bych řekl, že jsem byl lepším hráčem. 
Akorát jsem nedokázal využít příle-
žitosti, které se mi nabídly. Soupeř 
se necítil dobře, nehrál svůj nejlepší 
tenis. O to je to větší škoda,“ pozna-
menal Lehečka. 
Na dvacátého nasazeného Daniela 
Evanse z  Velké Británie nestačil Jiří 

Veselý. Jeho soupeř byl od začátku 
lepší, od druhé sady na kurtu naprosto 
dominoval a  během celého střetnutí 
udělal pouze osm nevynucených chyb. 
Hráči prostějovského klubu se spolu 
představili také ve čtyřhře a nestačili 
na domácí dvojici Nathaniel Lam-
mons, Jackson Withrow. „Soupeři 
výborně podávali. Nemohli jsme se 
dostat do returnu, ale oni opravdu 
předvedli kvalitní deblový tenis,“ 
uznal Veselý.  (lv)
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Kvitová odvracela mečboly, Plíšková otáčela zápas

NEW YORK, PROSTĚJOV V průběhu sezóny sice dvě české te-
nisové stálice nijak zvlášť nezářily, přesto na posledním grand-
slamu sezóny jako jediné postoupily do druhého týdne US 
Open. Přes třetí kolo se dostala Petra Kvitová i Karolína Plíšková, 
obě bývalé dlouholeté hráčky TK Agrofert.

2x foto: internet

US Open:
Dvouhra – 1. kolo: 

US Open:
Dvouhra – 1. kolo: 

NEW YORK, PROSTĚJOV Obnovené zraně-
ní stehna výrazně ovlivnilo poslední výkony 
tenisty Jiřího Veselého. Zkušeného prostějov-
ského hráče proto čeká zdravotní pauza, kvůli 
níž nebude v polovině září ani v sestavě davis-
cupového výběru pro utkání proti Izraeli.
„Můj start je nereálný. V nejbližší době podstou-
pím podrobné zdravotní vyšetření. Na kurty se 
vrátím, až budu stoprocentně v pořádku. Roz-
hodně nechci nic uspěchat,“ prohlásil devětadva-
cetiletý Veselý.
Tenista se zranil v dubnu, vrátil se ale na Roland 
Garros a následně ve Wimbledonu uhrál třetí 

kolo. Následoval start v Newpor-
tu, kde se pochroumaná noha opět 
ozvala. „Stalo se. Do Newportu 
jsem letěl poprvé v životě, chtěl jsem 
si o kousek prodloužit travnatou se-
zónu, což je můj nejlepší povrch. 
Bohužel právě tam se zranění vrátilo,“ posteskl si 
Veselý.
Zdravotní komplikace se podepsaly také pod po-
slední výsledky. Před US Open se tenista trápil 
ve Vancouveru a Granby. Snadno vypadl také v 
úvodním kole závěrečného grandslamu sezóny.
„Snažím se sval posilovat, ale není to prostě dobré. 

Někdy se cítím lépe, pak ale zase vše přebije bo-
lest. Pak mi chybí zápasová i tréninková praxe,“ 
přibližuje aktuální problémy hráč prostějovského 
klubu. „Je to ubíjející, plácám se v tom. Roky při-
bývají, i kvůli tomu je to těžké. Takhle to dál nejde, 
budu hledat cestu, jak z toho ven,“ nevzdává se Ve-
selý.  (lv)

Veselý si dává pauzu, Veselý si dává pauzu, 
Davis Cup vynechá!Davis Cup vynechá!

 

Foto: internet

NEW YORK, PROSTĚJOV Po-
čtvrté v kariéře si Jiří Lehečka 
zahrál hlavní soutěž na grandsla-
mu, na své úvodní vítězství však 
ještě čeká. Nevyšlo to ani v New 
Yorku, kde nedotáhl do konce 
nadějně rozehraný duel s Cristi-
anem Garínem.
„Na každém grandslamu jsem se 
už dostal do hlavní soutěže, teď 
přichází čas, abych zkušenosti z 
těchto utkání začal proměňovat ve 

vítězné zápasy a dobré výsledky. 
Věřím, že to v Austrálii zlomím a 
zahraju tam dobrý tenis,“ řekl Le-
hečka.
Dvacetiletý tenista má stále re-
álnou šanci, že se kvalifikuje na 
NextGen ATP Finals, Turnaj mis-
trů do 21 let. Ten se bude hrát na 
konci sezóny v Miláně, Lehečkovi 
zatím patří šestá příčka mezi mla-
dými hráči, start na prestižní akci 
si zajistí osm nejlepších.  (lv)

NEW YORK, PROSTĚJOV Vý-
raznou stopu na US Open zane-
chala prostějovská tenistka Sára 
Bejlek. Zaujala především úžas-
ným postupem z kvalifikace, v zá-
moří pak vyvolala velkou debatu 
oslava klíčové výhry s týmem. A 
pozornosti neušla ani přítomnost 
Petra Pály, který radil hráčce bě-
hem zápasu 1. kola. „Na US Open 
jsem byla nesmírně ráda. Letoš-
ní průběh beru jako obrovský 
úspěch pro mě, rodinu i celý tým,“ 
vyznala se velká naděje českého 
tenisu.
V kvalifikaci zdolala Bejlek Fran-
couzku Mladenovicovou, Aus-
tralanku Honovou a Britku Wat-
sonovou, následně byla nad její 
síly ve skvělé formě hrající Ruska 
Samsonovová. „I tak jsem si to 
užila. Doufám, že tohle nebyl můj 

poslední grandslam,“ věří tenistka.
V centru dění se na sociálních sítích 
objevila také po oslavě vítězství nad 
Watsonovou. Bejlek totiž po zápasu 
přišla ke své lavičce, kde ji nejprve 
otec a poté i trenér objali a poplácali 
po zadku. Podle některých příspěv-
ků na sociálních sítích to byla ale ne-
vhodná reakce. „Protože se to stalo 
v Americe, každý se k tomu vyjad-
řoval. V Česku by to nikdo neřešil. 
Ale i tak jsme to probrali a už se to 
nestane,“ komentovala situaci sama 
tenistka.
Bezprostředně před zápasem 1. kola 
pak musel kvůli vážnému zdravotní-
mu stavu svého otce z New Yorku 
odcestovat trenér Bejlek. „Trenér 
sedl na první letadlo a letěl za tatín-
kem, když se dozvěděl, že je ve váž-
ném stavu. V hledišti mi radil a fandil 
Petr Pála,“ vysvětlila Bejlek.  (lv)

HLEDÁME NOVÉ VÍT ZE
FED CUPU & DAVIS CUPU

partneři
mediální 
partner

Středa 14. 9. 2022 v 16.00

 ZÁPIS DO  TENISOVÉ PŘÍPRAVKY 
 TK AGROFERT PROSTĚJOV 
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„Z  nároďáku Slovenska nás infor-
movali, že si Karča během tréninku 
před zápasem ve Španělsku pora-
nila koleno a následně absolvovala 

sérii lékařských vyšetření, jež určila 
asi nejhorší možnou diagnózu: pře-
tržený křížový vaz,“ prozradil po-
smutněle hlavní trenér a sportovní 
ředitel VK Miroslav Čada.
V takovém případě platí, že zraněný 
sportovec co nejdříve po splasknu-
tí otoku absolvuje operaci poško-
zeného vazu, takzvanou plastiku. 
A následně zůstane dlouhé měsíce 
mimo hru, které stráví hojením, 

následnou rehabilitací i postupným 
návratem do tréninkového procesu, 
později také ke střetnutím. „Obec-
ně platí, že přetržený křížový vaz 
znamená minimálně půlroční pau-
zu. Málokdy je celková délka absen-
ce kratší, to spíš jen ve výjimečných 
případech. Naopak může návrat do 

soutěžních utkání trvat ještě déle, 
vždy záleží na konkrétním průběhu 
uzdravování. Je to prostě individu-
ální a  s  mnoha různými okolnost-
mi,“ odtušil Čada.
Každopádně je zřejmé, že prostě-
jovský klub se bude muset obejít 
bez špičkové univerzálky a napros-

to stěžejní hráčky minimálně vět-
šinu nadcházející sezóny, možná 
úplně celou. „Takové věci se bohu-
žel stávají, i vážná zranění patří k vr-
cholovému sportu. Ale je to pro nás 
samozřejmě velmi nepříjemná si-
tuace, kterou momentálně řešíme,“ 
doplnil Čada zatím stručně.
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Finále Ligového
poháru v Prostìjovì

Prostějov (son) – Český volej-
balový svaz ve spolupráci s někte-
rými kluby UNIQA extraligy žen 
ČR rozjel novou krátkodobou 
soutěž nesoucí název Ligový po-
hár. Premiérový ročník 2022 bude 
mít dvě turnajové části: základní 
v Přerově (9. a 10. září) a finálovou 
v Prostějově (23. a 24. září). Duely 
Ligového poháru jsou přitom součástí 
přípravy, zároveň však dostanou střet-
nutí této soutěže mnohem větší náboj 
než obyčejné přáteláky. Pilotní verze 
projektu se účastní i volejbalistky VK 
Prostějov společně s Duklou Liberec, 
Olympem Praha, Šelmami Brno, So-
kolem Frýdek-Místek a  Volejbalem 
Přerov. „Systém je takový, že z úvodní-
ho turnaje letošního Ligového poháru 
v  Přerově, který absolvuje všech šest 
jmenovaných družstev, postoupí čtyři 
nejlepší celky do finálového turnaje. 
Ten uspořádáme v pátek 23. a v sobotu 
24. září v naší domácí hale Národního 
sportovního centra PV,“ sdělil sportov-
ní ředitel a hlavní trenér vékáčka Miro-
slav Čada. Na vyvrcholení první edice 
tohoto sportovního podniku se kon-
krétně kvalifikují dva z trojice Liberec, 
Prostějov a  Přerov, respektive dvojice 
z tria Šelmy, Olymp a Frýdek-Místek. 
Podle výsledků předchozí extraligové 
sezóny jsou favorité jasní, leč během 
tréninkového období nejsou zdaleka 
vyloučena ani výsledková překvapení. 
„My samozřejmě chceme do druhé 
fáze postoupit. Aby se pak hrálo u nás 
a  my přitom chyběli mezi aktéry, to 
by moc nedávalo smysl,“ pousmál se 
Čada. Přesný zápasový program roz-
hodujícího klání Ligového poháru na 
prostějovské palubovce vznikne až po 
přerovských bojích. „Každopádně se 
ale čtyři týmy, které postoupí, střetnou 
každý s každým. To je dohromady šest 
utkání, z nichž úvodní dvě plánujeme 
na pátek 23. září odpoledne a  zbylá 
čtyři pak na celou sobotu 24. září. 
O přesných časech i dvojicích soupeřů 
budeme včas informovat,“ ujistil Čada.

RYCHLÝ
NÍK

PŮVODNÍ
zpravodajství 
pro Večerník
Marek
SONNEVEND

Opora prostějovských 
volejbalistek bude po zranění 
z repre půl roku mimo hru

PROSTĚJOV Velice špatná zpráva přilétla ze slovenské repre-
zentace volejbalistek. Její největší bodová tahounka Karin 
Šunderlíková se vážně zranila, když si zle pochroumala koleno. 
Klíčovou oporu VK Prostějov na univerzálu tak čeká operace 
a v nejbližších zhruba šesti měsících zůstane na marodce.

 Foto: internet

PROSTĚJOV Momentálně mají vo-
lejbalistky VK Prostějov za sebou ne-
celý měsíc společné přípravy na no-
vou sezónu 2022/2023. Jejich čtvrtý 
tréninkový týden se přitom obešel 
ještě bez přátelských střetnutí.

„Po minulém týdnu, kdy byly na pro-
gramu společné tréninky s  Olympem 
Praha i Olomoucí, jsme teď pokračovali 
zase sami v normálním režimu. Hodně 
prostoru nadále měla kondice, protože 
jsme byli hned třikrát ve fitku a k tomu 

dělali nějaká cvičení na fyzičku. Záro-
veň se však věnujeme pořád víc a  víc 
týmové hře, volejbalu v naší náplni po-
stupně přibývá,“ popsal asistent trenéra 
prostějovských žen Lubomír Petráš.
Na první přípravné duely konečně do-
jde v závěru tohoto týdne, kdy Hanač-
ky čeká turnaj v Přerově nesoucí název 
Ligový pohár 2022. „Jde o nový projekt 
ve spolupráci s Českým volejbalovým 
svazem. Přerov hostí úvodní díl Ligové-
ho poháru pro šest zúčastněných druž-
stev, z nichž čtyři nejlepší postoupí do 
druhé, finálové části u nás v Národním 
sportovním centru PV,“ prozradil hlavní 
kouč VK Miroslav Čada.
Klání na přerovské palubovce proběh-
ne 9. a 10. září, kolektivy jsou rozdělené 
do dvou tříčlenných skupin. Prostějo-
vanky změří síly v pátek 9. září nejprve 
s domácími Zubřicemi (10.00 hodin) 
a  následně s  Duklou Liberec (13.00 
hodin). Druhou základní grupu tvoří 
Šelmy Brno, Olymp Praha a  Sokol 
Frýdek-Místek. Vítězové skupin si 

v sobotu 10. září zahrají finále, druzí se 
utkají o bronz a třetí o konečnou pátou 
pozici. „Čekají nás tedy tři přípravné 
zápasy, na které se už všichni těšíme. 
Věřím, že i v současné sestavě bez re-
prezentantek minimálně Přerov pora-

zíme a tím se bez ohledu na výsledek 
proti silnému Liberci kvalifikujeme na 
domácí vyvrcholení Ligového poháru. 
Každopádně dostanou prostor všech-
ny holky, ať si zahrají a předvedou se,“ 
nastínil Čada.   (son)

Ženy vékáčka čeká v  pokračující přípravě první
zápasová prověrka: turnaj Ligový pohár v  Přerově

Foto: Marek Sonnevend

Ztráta Šunderlíkové znamená citelné osla-
bení mančaftu. Sháníte náhradu?
„Každý, kdo pozorně sleduje český ženský volejbal, 
určitě zaregistroval, jak výrazným způsobem se Kar-
ča podílela na našem mistrovském titulu v minulé 
sezóně. Taková opora samozřejmě bude obrovsky 
chybět, zvlášť na klíčovém postu univerzálky. Proto 
se logicky rozhlížíme po kvalitní hráčce na tuto po-
zici, ale v současné chvíli, kdy se blíží začátek nové-
ho ročníku, jsou možnosti dost omezené. Volných 
úček s  adekvátní výkonností samozřejmě na trhu 
moc není. Uvidíme, jestli se svou snahou uspějeme.“

Nepoznamenala náhlá ztráta bodové ta-
hounky atmosféru v družstvu?
„Je to velmi nepříjemné, ale holky samy vědí, že 
zranění včetně takto závažných ke sportu prostě 
patří. Karin jsme všichni vyjádřili naprostou 
podporu v její nelehké situaci a přejeme jí, ať dál 
vše probíhá co nejlépe. I bez ní musíme praco-
vat na plné obrátky, myslet pozitivně, překonat 
problémy. A věřit, že letošní sezónu zvládneme 
navzdory velké komplikaci zase dobře.“

PROSTĚJOVNeštěstí nechodí po horách, ale po lidech, zní známé přísloví. 

Stačil tak jeden nešťastný okamžik a v kvalitně složeném kádru prostě-

jovských volejbalistek pro nadcházející soutěžní ročník vznikl nečekaný 

kráter. Pochopitelně je řeč o vážném zranění slovenské univerzálky Karin 

Šunderlíkové, bez níž se družstvo žen VK bude muset dlouhodobě obejít. 

Palčivé téma jsme alespoň krátce rozebrali s hlavním koučem a sportov-

ním ředitelem hanáckého klubu Miroslavem Čadou (na snímku).

Foto: Marek Sonnevend

PROSTĚJOV Dva tréninkové po-
byty mimo domácí prostředí na 
dvou různých místech měly na pro-
gramu mládežnické volejbalistky 
VK Prostějov v úplném závěru let-
ních prázdnin.
Juniorky a kadetky pobývaly od ne-
děle 28. do středy 31. srpna na sou-
středění v Mikulově. „Zaměření bylo 
převážně herní, hodně volejbalu 
a trochu kondice. Za juniorkami do-
razila i nová posila pro první ligu žen 
Marie Kurková a holky hrály různě 
proti sobě, kadetky si pobyt zpestřily 
přátelským utkáním se Znojmem. 
Celý kemp se rozhodně vydařil,“ 

informoval šéftrenér mládeže ve vé-
káčku Aleš Novák.
Prostějovským starším i mladším žáky-
ním pokračovala příprava téměř týden-
ním soustředěním v Dolním Bušínově. 
Děvčata našla azyl v  tamním Sport & 
Relax areálu Bozeňov, kde počínaje 
čtvrtkem 25. a konče středou 31. srpna 
kombinovala herní i kondiční trenérky 
pod vedením Solange Soares a spol.
Po návratu z  Mikulova absolvovaly 
mladé talenty VK kvalitně obsazené 
přípravné turnaje: juniorky v Plzni, ka-
detky doma v Národním sportovním 
centru PV. Podrobně referovat o nich 
budeme příště.  (son)

Juniorky a kadetky VK 
měly soustředění, žákyně kemp 

 

Nábor do volejbalové 
jov!

KDO?  Děvčata ročníku narození 2011 a mladší.
KDY?  Celé září, konkrétně od 5. září každé pondělí od 16.00 do 17.30 hodin 
 a každou středu od 17.00 do 18.30 hodin.
KDE?  V pondělky v tělocvičně ZŠ v ulici Palackého Prostějov, 
 ve středy v hale Národního sportovního centra Prostějov.
JAK? S sebou vzít tenisky, tričko, kraťasy i chuť učit se krásné volejbalové hře! 
KONTAKT? Šéftrenér mládeže VK Prostějov Aleš Novák 
  (mobil: 777 110 864, e-mail: koordinatordivky@gmail.com ).

Holky, pozor! Jestli chcete hrát volejbal za kvalitní klub patřící Holky, pozor! Jestli chcete hrát volejbal za kvalitní klub patřící 
mezi nejužší špičku České republiky a  jste z  Prostějovska mezi nejužší špičku České republiky a  jste z  Prostějovska 
či okolí, máte příležitost. Oddíl VK Prostějov totiž během celého či okolí, máte příležitost. Oddíl VK Prostějov totiž během celého 
měsíce září pořádá nábor nových adeptek do své měsíce září pořádá nábor nových adeptek do své přípravky.přípravky.

Podstoupila již Karin operaci?
„Zatím ještě ne. Celý týden řešíme její aktu-
ální zdravotní stav s  pochroumaným kole-
nem a  domlouváme, aby operační zákrok 
podstoupila u skutečného specialisty na kon-
krétní zranění, které utrpěla. Na tak důležité 
operaci velice záleží, proto nemá smysl nic 
uspěchat. Plastika ji ale čeká už brzy.“

Věříte, že by se mohla vrátit do hry 
ještě na konci této sezóny?
„S tím vůbec nepočítáme. Karča má pře-
tržený přední křížový vaz pravého kolena, 
což je asi úplně nejhorší možný úraz pro 
vrcholové sportovce. Osobně bych řekl, 
že i pokud vše ohledně operace, následné 
rehabilitace a celkového uzdravování pů-
jde dobře, zabere návrat minimálně půl 
roku, spíš ještě víc. A  byl by hazard pak 
hráčku honit, aby co nejrychleji naskoči-
la do sestavy. Nic takového rozhodně ne-
uděláme, naopak dáme Karin maximum 
času dát se plně dohromady.“
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PROSTĚJOV Dva atraktivní 
outdoorové sporty provozova-
né v  našem regionu na kvalitní 
úrovni znovu spojily síly k lákavé 
náborové akci. Pod názvem Fes-
tival orientačního běhu a letního 
biatlonu 2021 se koná ve středu 
7. září od 15.00 do 18.00 hodin 
ve Stražisku.
Zábavné klání pro širokou veřej-
nost společně pořádají Klub orien-
tačního běhu SK Prostějov a Klub 
biatlonu Prostějov. Jeho centrem 
bude stražiské koupaliště, kde si 
zájemci všeho věku (a  především 
mládež) mohou vyzkoušet obě 
zmíněná sportovní odvětví, jež se 

vyznačují aktivním pohybem ve 
zdravé přírodě pod širým nebem.
Pro účastníky bude připravena jed-
noduchá trasa orienťáku a  střelba 
ze vzduchovky. Přihlášky mohou 
zájemci klidně podávat až přímo 
na místě, veškeré potřebné vyba-
vení (čipy na měření času, závodní 
mapky, zbraně, střelivo) zdarma 
zapůjčí organizátoři. A  kdo chce, 
může si i zaplavat v bazénu, zahrát 
basketbal nebo zaházet granátem 
na cíl.
Celá akce se uskuteční s podpo-
rou statutárního města Prostě-
jova a České unie sportu v rámci 
programu Sportuj s námi.  (son)

PROSTĚJOV Další velice úspěš-
né závody za sebou mají střelci 
z  oddílu Lukostřelba Prostějov. 
Ve Voticích na Benešovsku se to-
tiž zadařilo mladým závodníkům 
z Prostějova na Mistrovství České 
republiky v  terčové lukostřelbě 
dorostu. Prostějovský klub tam 
měl několik želízek v ohni. A na-
konec z  toho bylo hned několik 
medailí. 
„Dorostenecká republika nás pří-
jemně překvapila, kdy jsme dotáhli 
čtyři finálové souboje. Ty jsme vy-
hráli a získali zlatou medaili. To byl 
velký úspěch,“ uvedla předsedkyně 
klubu Magda Robová. Pustila se pak 
do vypočítávání úspěchů. „Měli jsme 
dvě bronzové medaile v  juniorkách 
a kadetkách. Očekávali jsme medai-

lové umístění, rozhodně jsme si ale 
nedokázali představit, že se nám to 
takto povede. Dorostenci a  junioři 

měli často letos maturity a  museli 
se někteří potýkat i  se zdravotními 
problémy, třeba zlomeným palcem 

nebo nataženými šlachami v  lokti,“ 
uvedla Magda Robová. Klub uspěl 
v  mix týmech kadetů a  juniorů. 
Mistry ČR se navíc mezi jednotlivci 
stal Michael Roba, který se rozloučil 
s  mládežnickými kategoriemi. Juni-
oři pak ještě ovládli soutěž družstev. 
„Vše se podařilo, získali jsme čtyři 
medaile, což byl velký úspěch. Řekla 
bych, že jsme z  tohoto mistrovství 
odjížděli jako nejúspěšnější oddíl,“ 
byla po závodech spokojená Magda 
Robová. Sezóna lukostřelců po-
malu končí, ještě je ale čeká ně-
kolik zajímavých podniků. Napří-
klad akademické mistrovství ČR 
a dále 31. mistrovství ČR v terčo-
vé lukostřelbě dospělých a doros-
tu. Na obou závodech by měla být 
i prostějovská účast. (sob)

 Foto: Facebook

TÁBOR, PROSTĚJOV Spanilá 
kvalifikační jízda českých volej-
balistek skupinou B pokračuje. 
Po výhře 3:1 v  Černé Hoře si 
s  předstihem zajistily postup na 
mistrovství Evropy, které se usku-
teční příští rok v Belgii, Itálii, Es-
tonsku a  Německu. Ve čtvrtém 
utkání kvalifikace sice poprvé 
ztratily set, nakonec v Plevlje zví-
tězily 25:14, 24:26, 25:22 a 25:14. 
Do kádru národního týmu České 
republiky patří i  dvě hráčky VK 
Prostějov Simona Bajusz a  Klára 
Faltínová.
Po dvou předchozích vítězstvích 3:0 
(drtivým nad Islandem i  vydřeným 
ve Finsku) Češky porazily stejným 
poměrem také Černou Horu, setově 
duel dopadl 25:14, 25:17 a 25:21. Co 
prostějovské plejerky? Nahrávačka 
Simona Bajusz krátce střídala ve třetí 
sadě, smečařka Klára Faltínová tento-
krát zůstala celé střetnutí na lavičce. 
Stejně tomu bylo i při nedělním tri-

umfu v Černé Hoře. Obě jsou každo-
pádně připraveny kdykoliv naskočit 
a co nejlépe pomoci týmu v jeho úsilí. 

V průběžném pořadí grupy výběr ČR 
jasně vede s plným počtem 12 získa-
ných bodů před druhým Finskem 

(9), třetí Černou Horou (3) a  čtvr-
tým Islandem (0).
„Věděly jsme, že Černá Hora není úpl-
ně nejlehčí soupeř, ale zvládly jsme to. 
Některé sety byly trochu nervózní, 
když však hrajeme náš volejbal, daří 
se utkání dotáhnout k dobrému kon-
ci. Nejtěžšími soupeřkami ve skupině 
byly zatím Finky, ale i ty jsme u nich 
zdolaly, takže doufejme, že doma 
to bude jednodušší,“ okomentovala 
slibnou situaci ještě před stvrzenkou 
postupu kapitánka českého reprezen-
tačního kolektivu Andrea Kossányio-
vá, někdejší smečařka vékáčka.
Ve středu Češky přivítají v Táboře Fin-
sko, kvalifikaci zakončí příští neděli na 
Islandu. Poté je na přelomu září a října 
čeká světový šampionát v  Nizozem-
sku. Na MS se české ženy představí 
poprvé od roku 2010.  (son)

Èeské  volejbalistky  postupují  na  ME  2023

 Foto: internet

PROSTĚJOV Hokejový klub SK 
Prostějov 1913 uspořádal první 
zářijovou sobotu multisportovní 
turnaj pro kategorii šesté třídy. 
Týmy Prostějova, Warriors Brno 
a  Kroměříže se kromě hokeje 
utkaly také ve fotbale. V  obou 

sportech se z  prvenství radovali 
domácí Hanáci, pro které šlo o ge-
nerálku před začátkem nového 
soutěžního ročníku.
Organizátoři turnaje stanovili délku 
hokejových zápasů na dva dvaceti-
minutové poločasy. Body získávali 

účastníci za každý zvlášť – v případě 
výhry tři body, při remíze po bodu. 
O další body se pak utkaly v doplň-
kových samostatných nájezdech.
Prostějov nejprve porazil brněnské 
Warriors 4:2, následně s nimi uhrál 
remízu 1:1 a uspěl v nájezdech. Proti 

Kroměříži svěřenci trenérů Václava 
Meidla a Martina Pěchy vyhráli vše, 
co šlo. Během dvou dvacetiminuto-
vek zaznamenali výsledky 5:2 a 3:1.
Druhé místo v  hokejové části tur-
naje obsadilo Brno. Jihomoravané 
po bezgólovém výsledku z  prvního 

dějství zvítězili nad Kroměříží 4:1 
a lépe si vedli také při nájezdech.
Ve fotbale se osmičlenné sestavy střet-
ly v duelech, které se skládaly ze dvou 
patnáctiminutových polovin. SK zdo-
lal Brno 3:1 a udělal nakonec rozho-
dující krok k první příčce. S Kroměříží 

se totiž rozešel bez gólů a dělbou bodů 
skončil také zápas mezi kroměříž-
ským výběrem a Warriors.
SK Prostějov 1913 děkuje za podpo-
ru společnosti Messa Sport Agency, 
která věnovala ceny pro všechny hrá-
če startující v turnaji. Petr Komárek

Šesťáci se na ligu naladili vítězstvím v domácím turnaji

PROSTĚJOV Novinkou v systému čes-
kých mládežnických soutěží bude samo-
statná liga devátých tříd, vyčleněná z do-
savadních žákovských soutěží. Účastnit 
se jí bude také SK Prostějov 1913. Nyní 
už detailně známe její podobu.
Odborníci napříč hokejovým spektrem 
se v poslední době shodují, že pro vzestup 
českého hokeje ve světové konkurenci je 
potřeba zlepšit práci s  mladými hráči už 
před jejich nástupem do dorosteneckých 
a juniorských kategorií. Právě proto vznik-
la samostatná kategorie devátých tříd, jejíž 
chod je v  elitních klubech začleněn pod 
Akademii Českého hokeje, respektive 
Sportovní centrum mládeže.
Sezona 2022/23 bude pro deváťáky zábě-
hová, ale i podstatná zároveň – vzápětí totiž 
dojde k reorganizaci a od příštího ročníku 
2023/24 budou soutěže dvoustupňové! 

Extraligu má hrát 24 nejlepších mužstev, 
nižší ligu pak všechna ostatní.
Co přesně tedy čeká hokejisty ročníku 
2008 v nadcházejících měsících?
Do soutěže 9. tříd se přihlásilo 71 klubů, 
které byly rozděleny do deseti základních 
skupin. Devět skupin má po sedmi účast-
nících, ta desátá – na samém východě re-
publiky – pak osm účastníků. Skupiny jsou 
očíslované od 1 do 10.
Základní skupiny budou mít velmi krátký 
průběh, týmy se v jejich rámci utkají pouze 
jednokolově! Rychle tak dojde na rozřaze-
ní silnějších a slabších celků, a tedy elimina-
ci zápasů s příliš vysokými výsledky. Sedm 
kol stihnou týmy odehrát za necelý měsíc: 
Sezonu odstartují 10. září a úvodní část za-
končí už 8. října.
Skupina Prostějova v soutěži 9. tříd
Skupina 9: Olomouc, Prostějov, Přerov, 

Kroměříž, Vsetín, Nový Jičín, Šumperk
První dva celky ze všech skupin a  čtyři 
nejlepší ze třetích příček postoupí do nad-
stavby. 24 mužstev se podle územního 
principu rozdělí do tří skupin (11, 12 a 13), 
v nichž se utkají čtyřikrát každé s každým. 
Všechny zbylé účastníky čekají skupiny 
o  umístění, těch bude šest po sedmi až 
osmi týmech, které se rovněž utkají čtyř-
kolově. Nikdo si do druhé části nepřenese 
výsledky z té první.
Hlavní pozornost bude pochopitelně 
upřená na nadstavby, které nabídnou boj 
o play off. Postup si zajistí první dva týmy 
každé nadstavbové skupiny a dva nejlepší 
ze třetích míst, celkem tedy osm mužstev.
Play off bude čítat tři kola – čtvrtfinále, 
semifinále a finále. Týmy podle umístění 
a bodového zisku z nadstaveb vytvoří po-
myslné pořadí (nejlepší z 1. míst; 2. nejlep-

ší z 1. míst; nejhorší z 1. míst; nejlepší z 2. 
míst atd.), na jehož základě budou sesta-
vovány dvojice. Nejlepší celek vždy vyzve 
ten nejhorší, druhý nejlepší zase ten druhý 
nejhorší atd.
Všechna kola play off se hrají na dvě utkání, 
přičemž to první hostí hůře umístěný tým 
po nadstavbě a druhé lépe umístěný tým. 
V  sériích bude rozhodovat součet skóre. 
Pokud bude skóre po dvou zápasech vy-
rovnané, postupujícího určí prodloužení či 
samostatné nájezdy.
Vítěz play off pak obdrží titul mistra repub-
liky v kategorii devátých tříd.
Na nižších příčkách ale bude ještě probíhat 
boj o zmiňované pozice v extralize pro roč-
ník 2023/24.
Účast mezi elitou si zajistí šest nejlepších 
týmů každé ze tří nadstavbových skupin. 
Sedmé a  osmé týmy nadstaveb sestaví 

společně s prvními týmy skupin o umís-
tění trojici nových skupin po čtyřech druž-
stvech, kde se každý s každým utká dvou-
kolově; dosavadní výsledky si nepřenesou. 
První dva celky každé skupiny (dohroma-
dy tedy šest) postoupí do extraligy.
Zápasy soutěže deváťáků se hrají tříbodo-
vým systémem, kdy po remíze následuje 
pětiminutové prodloužení a poté případně 
samostatné nájezdy s pěti střelci na obou 
stranách.
Soutěž je v nadcházející sezoně určená hrá-
čům narozeným v  roce 2008. Nastoupit 
mohou i „vyspělí a dobře trénovaní hráči“ 
(jak zní jejich definice dle Soutěžního 
a  disciplinárního řádu) věkové kategorie 
starších žáků, tedy ročníků 2009 či 2010, 
a to v maximálním počtu pěti na utkání. 
Bez omezení mohou startovat starší dívky 
ročníků 2006 a 2007.

Technické normy dále omezují například 
možnost startu hráčů v závěrečných bojích 
o účast v extralize, do nichž mohou zasáh-
nout hokejisté s minimálně 10 odehraný-
mi zápasy za příslušný celek, případně ti, 
kteří do něj přišli nejpozději 31. prosince.
Do soutěže se plnohodnotně zapojí také 
rakouský Salcburk, jenž bude hrát základ-
ní skupinu 4 po boku Písku, Příbrami, 
Soběslavi, Tábora, Benešova a  Českých 
Budějovic. V souladu s dříve schválenou 
směrnicí pro starší kategorie je Red Bull 
v případě domácích zápasů povinen uhra-
dit soupeřům náklady na dopravu a zajis-
tit ubytování a stravu.
Mistrovský titul v kategorii devátých tříd 
budou obahjovat hokejisté Liberce, kteří 
vyhráli dubnové mistrovství republiky 
před Mladou Boleslaví, Plzní, Kometou, 
Slavií a Třincem.  Martin Voltr/hokej.cz

PROSTĚJOV – Velký úspěch si 
připsaly basketbalistky věkové kate-
gorie U12 klubu SK K2 Prostějov. 
Jako již tradičně i letos se zúčastnily 
turnaje Tubanak pořádaného v  Ky-
jově. Aktuálního ročníku se zúčast-
nilo osm družstev. A jak se ukázalo, 
rok 2022 měl být pro Prostějov tím 
zatím nejpovedenějším. Nejprve 
tým porazil domácí Kyjov, poté 
s  Žilinou a  Vysočinou. Druhé dva 
zápasy si prostějovské basketbalistky 

ještě zopakovaly. Vše ale dokázaly 
zvládnout a  vyhrávaly, navíc místy 
výrazným rozdílem. Poslední zápas 
byl právě opakováním utkání s Vyso-
činou. A zadařilo se i tentokrát. Kro-
mě celkového prvenství a  dobrého 
pocitu si také odnesly dvě hráčky 
individuální ocenění. Vanes Pospí-
šilová se dostala do nejlepší pětky 
turnaje, Sára Karásková byla dokon-
ce vyhlášena nejužitečnější hráčkou 
turnaje.  (red)

turnaj Tubanak
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Zásadní problém sobotní odvety 
na jihu Moravy byl ten, že Hanáci 
znovu neměli k dispozici ani zdale-
ka kompletní tým. „Dokonce jsme 

nastoupili ještě víc oslabení o další 
zraněné klíčové hráče než doma. 
Kromě Tomáše Roby chyběl také 
Jan Matkulčík a  Tomáš Žůrovec, 
s bandáží na noze vyrukoval nedo-
léčený Petr Zemánek. Je obrovská 
smůla, že po celé natolik skvělé se-
zóně jsme měli pro rozhodující boje 
tak velkou marodku. To se opravdu 
nedá hrát,“ litoval trenér Sokola I Ri-
chard Beneš.

Navzdory složité situaci dřeli jeho 
svěřenci na maximum. „Kluci 
opravdu nechali na kurtu všech-
no. Hned v první dvojce měli bratři 
Ladislav a Lukáš Pírkové proti lepší 
dvojici soupeře mečbol, který bo-
hužel neproměnili. Druhou dvojku 
náš debl Martin Müller, Peťa Ze-
mánek vyhrál a srovnal stav na 1:1. 
Následné trojice byly odehrány opět 

velmi solidně, ale bez bodového zis-
ku. V  singlu předvedl Lukáš Pírek 
hodně kvalitní i bojovný výkon, aby 
podlehl těsně až v rozhodujícím tře-
tím setu. Menší naděje na zvrat nám 
svitla ziskem první obrácené trojky, 
ale závěr si dobře připravení domácí 
už pohlídali,“ rekapituloval Beneš.
Sám fakt vyřazení prostějovského 
kolektivu z  prvoligového play-off 

komentoval opatrně. „Je to vzhle-
dem k dosud výborné letošní sezóně 
obrovská škoda a především smůla. 
Celý ročník a hlavně jeho závěrečnou 
část rozebereme v klidu i bez emocí 
po definitivním skončení,“ uvedl Be-
neš s tím, že výběr TJ čeká za necelé 
čtyři týdny ještě další stěžejní bitva, 
a  sice baráž o  postup do extraligy! 
„Budeme ji hrát od prvního října 

díky tomu, že modřické béčko 
nemůže působit v  nejvyšší české 
soutěži, tudíž ani absolvovat ba-
ráž. Místo něj dostaneme šanci 
my, a to proti vítězi extraligového 
play-out, což budou Plazy nebo 
Benešov. Proto teď musíme co nej-
rychleji vyléčit všechna zranění a na 
baráž se kvalitně připravit,“ zdůraznil 
Richard Beneš.
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55 22 Pavelka, 
Novotný (Boleloucký) – Lad. Pírek, Luk. 
Pírek 2:1 (-8, 7, 9), Šamalík, Hlava (Burian) 
– Müller, Zemánek 0:2 (-9, -5), Pavelka, 
Boleloucký, Bartoš (Gürtler) – Lad. Pírek, 
Luk. Pírek, Bucher 2:0 (8, 1), Šamalík, No-
votný, Konupka – Müller, Zemánek, Drobil 
2:0 (5, 8), Burian – Luk. Pírek 2:1 (-4, 5, 
6), Pavelka, Boleloucký, Bartoš (Brenner) 
– Müller, Zemánek, Drobil 1:2 (6, -2, -9), 
Šamalík, Novotný, Konupka – Lad. Pírek, 
Luk. Pírek, Bucher 2:0 (8, 6)

  50

Richard Beneš

Jakub Spousta

MODŘICE, PROSTĚJOV Cesta play-off v  1. lize družstev 
mužů ČR 2022 skončila pro nohejbalisty TJ Sokol I Prostějov 
nejrychleji, jak mohla. Ve druhém střetnutí semifinálové sé-
rie podlehli na dvorci MNK mobilprovás Modřice B 2:5, a pro-
tože týden předtím prohráli i úvodní duel doma 1:5, padli 
celkově 0:2 na zápasy. Což znamenalo bleskové vyřazení 
a zisk bronzových medailí za třetí místo v konečném pořadí. 
K tomu ale navíc příjemný bonus, že navzdory nepostupu do 
finále absolvují za necelý měsíc baráž o extraligu!
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PROSTĚJOV Nejbližší víkend se 
pro házenkáře TJ Sokol Kostelec 
na Hané HK i Sokola II Prostějov 
stane zápasovou generálkou na 
nový ročník druholigové soutě-
že. Oba týmy ji absolvují v rámci 
2. kola Českého poháru mužů 
2022/23 na vlastní palubovce.
Kostelečtí v úvodním dějství ČP zví-
tězili v Uničově 23:18 a vysloužili si 
tím domácí mač proti Velké Bystři-
ci, jež dlouhodobě hraje první ligu. 
Atraktivní duel je na programu 
v sobotu 10. září od 10.30 hodin 
v městské sportovní hale Kostelce 
na Hané. „Soupeř je favoritem, my 
můžeme jedině překvapit. O což se 
pokusíme. Většinou to bývá tak, že 
se svou hrou přizpůsobíme soupeři. 
V tomhle případě by to mohlo zna-

menat pěkné a kvalitní utkání, které 
si snad my i  diváci užijeme,“ těší se 
hlavní trenér HK David Ševčík.
Prostějovští vstoupili do poháro-
vých bojů jasným zneškodněním 
Olomouce 34:24. Načež i v dalším 
střetnutí této soutěže se fanouš-
kům ukážou doma, tedy v hale RG 
a ZŠ Otto Wichterleho PV. V ne-
děli 11. září od 17.00 hodin tam 
přivítají zvučného protivníka Ta-
tran Litovel. „Oni patří k nejsilněj-
ším prvoligovým mužstvům, jednu 
sezónu působili dokonce i v extrali-
ze. Favorit na postup je tedy zřejmý. 
My chceme podat co nejlepší výkon, 
zahrát si dobrou házenou a  dosáh-
nout na přijatelný výsledek,“ přeje 
si kouč Sokola II Svatopluk Ordelt. 
 (son)

PROSTĚJOV Už za dva týdny 
startuje klubům v  regionálních 
ligách nová florbalová sezóna. 
V  ní se objeví i  prostějovské 
kluby – SK K2 Prostějov a  FBC 
Playmakers Prostějov – které 
přihlásily rekordních šestnáct 
družstev. 
Kromě nárůstu počtu týmů a v pří-
padě SK K2 Prostějov také založení 
„B“ týmu starších žáků však také 
oba celky počítají ztráty mezi hráči. 
A  často se přitom jedná o  opory. 
V  případě eskáčka jde například 
o přerušení kariéry u Michala Vašu-
ta nebo Jana Smičky. V obou přípa-
dech se jednalo o produktivní hráče 
áčka. Konec ohlásil i zkušený bran-
kář Jan Tomášek, který své další 
zápasy rozdělí mezi Brno a konku-
renční Playmakery, kde bude chytat 
za nově postavený tým veteránů. 

„Konec ohlásili i mladíci s potenci-
álem Čejka a  Zabloudil. Otazníky 
visí u jmen Bakule a Krátký, u nichž 
se dozvíme později, zda se k našim 
týmům připojí, nebo ne,“ oznamu-
je dále klubový web. Ztráty se ale 
nevyhnuly ani Playmakerům. Ci-
telná ztráta je v podobě produktiv-
ního forvarda Jiřího Tichého. Pro 
zdravotní problémy zatím přerušil 
aktivní kariéru Petr Heinisch. I pár 
návratů však kluby zaznamenaly. 
Do áčka eskáčka se vrací Marek 
Judas a dále brankář Dominik Fica. 
Velkou posilou je návrat Marka 
Maťchy, který si zahrál za Otroko-
vice extraligu. Do Playmakerů se 
zase vrací staří bardi, jako jsou brat-
ři Fojtové nebo Miroslav Sedláček, 
kteří budou hrát za veterány. Velkou 
posilou je comeback brankáře Mi-
roslava Vattera z Olomouce.   (sob)
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Tentokrát se již regulérně dohrá-
lo – a Hanáci se v podstatě celou 
dobu pohybovali blízko medai-
lových postů. Několikrát dokon-
ce vyskočili na třetí příčku, ale 
vzápětí z ní klesli zase trochu níž. 
Dá se říct tam, kam svou souhrn-

nou výkonností reálně patřili.
Začátek měli přitom dobrý, 
z úvodních čtyř duelů vytěžili slib-
ných šest bodů. Potom však vyšli 
ze tří dalších střetnutí, papírově 
těžkých, naprázdno. Aby vzápě-
tí namísto pokračujícího trápení 
předvedli svou nejlepší pasáž za 
celý ročník v podobě čtyř vítězství 
v řadě na úplný závěr podzimu!
„Sice jsme se potýkali s  dost 
úzkým kádrem, řada hráčů nám 
z  různých důvodů vypadla ze se-
stavy. Nicméně kluci, kteří zbyli, 
vytvořili soudržné jádro, ohromně 

se semkli a parádním 
způsobem odmaka-
li každé jednotlivé 
utkání z  té čtyřzápa-
sové úspěšné šňůry,“ 
chválil kostelecký 
kouč David Ševčík. Jakmile pak 
jeho svěřenci vyhráli též vstupní 
mač jarní části, stal se zisk druho-
ligového bronzu reálnou metou. 
Leč zbytek druhé poloviny soutě-
že následně byl ze strany HK spíš 
jen průměrný. Tým střídal lepší 
výkony s  horšími, čemuž odpoví-
daly i  výsledky vcelku pravidelně 

opakující porážky, vítězství i něja-
ké ty remízy. Proto výběr TJ Sokol 
skončil znovu pátý, přičemž měl 
v tabulce stejně daleko jak na vyšší, 
tak na nižší pozici.
„Řekl bych, že za sebou máme ve-
lice slušnou sezónu. Určitě mohla 
být ještě povedenější, ale na dru-
hou stranu také horší. A  vzhle-

dem k  tomu, že nehoníme vý-
sledky za každou cenu a  snažíme 
se dávat hodně prostoru mladým 
klukům, je podle mě důvod ke 
spokojenosti. Pokud ne naprosté, 
tak rozhodně dílčí. Hlavně doma 
se nám většinou dařilo, podlehli 
jsme pouze dvěma nejsilnějším 
soupeřům z  Bohunic a  Kuřimi,“ 
hodnotil Ševčík.
V  realizačním týmu spolupracoval 
s asistentem Martinem Grulichem, 
trenérem brankářů Tomášem Var-
hou, vedoucím mužstva Marti-
nem Popelkou starším a  starostou 
Sokola Lukášem Chalupeckým, 
pomáhal rovněž Davidův syn Jan. 
„I společně s hráči máme v Kostel-
ci výbornou partu, což nám všem 
pomáhá. Táhnout za jeden provaz 
je v kolektivních sportech moc dů-
ležité,“ poukázal Ševčík.
Co se týká jednotlivých ple-
jerů, hanácký mančaft táhla 

jasně patrná osa výrazných 
opor. Všech dvaadvacet střet-
nutí odehráli oba gólmani Jan 
Mayer a  Pavel Navrátil, stejně 
jako Rostislav Podhrázský na 
spojce. Jediný duel vynechali 
Marek Dostál (spojka) s  Marti-
nem Popelkou (křídlo), málokdy 
chyběli pivoti David Palička, Jan 

Oščádal i  Roman Bílek a  další 
stabilní borci Václav Prášil, On-
dřej Oščádal či Dušan Knápek. 
Přibližně třetinu bitev vyne-
chali ostřílení bardi Jan Smékal 
(zaměstnání a  rodina) a  Marek 
Grepl (dlouhodobější zranění), 
cenné zkušenosti sbírali nadějní 
Radim Lakomý, Jan Milar, David 
Klimeš či Lukáš Klvač.
„Naším dlouhodobým cílem je mít 
zkušenou osu mužstva tvořenou 
oporami a  kolem ní nabalovat co 
nejvíc mladších chlapců i úplných 
mladíků, abychom měli perspek-
tivu do budoucna. Momentálně 
odpovídá naší házenkářské úrovni 
horní polovina tabulky ve druhé 
lize. A  jestli se někdy vrátíme do 
první ligy? Může být, i  když se 
nikam na sílu netlačíme a teprve 
příští léta ukážou, kam budeme 
sportovně směřovat,“ nadhodil 
David Ševčík.

Minulý druholigový ročník přinesl
házenkářům Kostelce na Hané
PROSTĚJOV Házenkáři TJ Sokol Kostelec na Hané HK dlou-
hodobě patří do širší špičky 2. ligy mužů ČR. Tuto skutečnost 
potvrdili i během uplynulého ročníku 2021/2022, kdy v jiho-
moravské skupině třetí nejvyšší tuzemské soutěže obsadili 
pátou pozici. Dalo by se říct tradiční, neboť stejné umístění 
vybojovali už potřetí za sebou, nepočítáme-li dvě zrušené 
sezóny kvůli covidu.

umístìní házenkáøù sokola ii prostìjov

* v letech 2020 i 2021 

jméno zápasy branky vylouèení

Jan Mayer 22 1 0 0 1 1

Pavel Navrátil 22 0 0 0 0 0

KØÍDLA
Martin Hanták 2 2 0 0 0 0

Filip Havlík 7 22/2 0 1 0 0

Aleš Kiš 6 1 0 0 0 0

Dušan Knápek 18 40/12 3 3 0 0

Radim Lakomý 13 19 1 0 0 0

Jan Milar 12 6 3 1 0 0

Martin Popelka 21 71 4 1 0 0

Václav Prášil 19 26/1 3 1 0 0

Marek Dostál 21 117 3 2 0 0

Marek Grepl 13 28 2 0 0 0

David Klimeš 8 2 0 0 0 0

Lukáš Klvač 3 0 0 0 0 0

Ondřej Oščádal 17 30 1 0 0 0

Rostislav Podhrázský 22 96/18 23 4 3 0

Jan Smékal 14 86/5 5 4 2 0

Lukáš Varhalík 2 3 1 0 0 0

Milan Varhalík 1 0 0 0 0 0

Jiří Vymětal 2 2/1 1 0 0 0

PIVOTI
Roman Bílek 18 17/3 1 3 0 0

Jan Oščádal 19 17 7 6 0 0

David Palička 18 33 14 4 1 1

HRÁÈSKÉ STATISTIKY HÁZENKÁØÙ 

PODZIM
1. kolo: 2. kolo: 3. kolo:

4. kolo: 5. kolo:
6. kolo: 7. kolo: 8. kolo:

9. kolo: 10. kolo:
11. kolo:

JARO
12. kolo: 13. kolo: 14. kolo:

15. kolo: 16. kolo:
17. kolo: 18. kolo:

19. kolo: 20. kolo: 21. kolo:
22. kolo: 

1. TJ Tatran Bohunice

22   22   0   0   719:423   44

  3. HK Ivančice
22   14   1   7   664:580   29

 5. TJ Sokol Kostelec na Hané-HK
22   11   2   9   619:611   24

  7. TJ Sokol Telnice
22   9   3   10   575:583   21

9. TJ Házená Holešov
22   8   1   13   661:728   17

2. SK Kuřim
22   15   3   4   653:576   33

4. TJ Sokol Velké Meziříčí
22   13   1   8   621:591   27

6. SHC Maloměřice Brno B
22   9   3   10   615:620   21

8. HbC Olomouc 1966
22   8   1   13   607:610   17

10. TJ Sokol Újezd u Brna
22   8   0   14   663:741   16

12. TJ Sokol Juliánov Brno
22   2   0   20   485:749   4

11. TJ Sokol II Prostějov
22   3   5   14   613:683   11
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pátou příčku


